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SAŽETAK  
 

RAD SKUPŠTINE TK, U 2015. G, OBILJEŽEN JE, NA ŽALOST, NEOČEKIVANIM I NESHVATLJIVIM 
GESTAMA KRAJNJE SOCIJALNE NEOSJETLJIVOSTI.Započelo je povećanjem poslaničkih plata, za 
20%, u trenutku kada se usvajala odluka o dizanju 20 miliona kredita zbog budžetskog deficita i kada su 
pred Skupštinom već mjesecima protestovali do gladi osiromašeni radnici privatizacijskom pljačkom 
uništenih tuzlanskih firmi. (Povećanjem na koje je s nevjericom i zahtjevom da se ono povuče reagovao i 
tek izabrani Premijer.) Nastavilo se rušenjem pokušaja da se Zakon o platama poslanika, članova Vlade i 
ostalih javnih zvaničnika TK naprave ozbiljne uštede u Budžetu TK (tako što je najavljeno smanjenje od 
30%, najprije, pod uticajem poslanika, palo na 17%, da bi, u konačnici, usvojena verzija zakona gotovo u 
potpunosti zanemarila najavljenu Vladinu politiku ušteda). Završilo je najavom nabavke novog luksuznog 
vozila za predsjednika Skupštine, u situaciji dok Vlada najavljuje da će 2016. godina biti još teža, govori o 
potrebi štednje, sprema se za smanjenja plata u prosvjeti i zdravstvu i - u budžetu nema obezbjeđena 
sredstva ni za zdravstvenu zaštitu za svu djecu na Kantonu!  

ŠTO SE TIČE RADA NA SJEDNICAMA, ZA RAZLIKU OD VLADE KOJA U 2015. GODINI ZABILJEŽILA 
KONTINUIRANO POVEĆANJE INTENZITETA RADA I PRODUKTIVNOSTI, SKUPŠTINA TK JE, OD 
DRUGOG KVARTALA, BILJEŽILA PAD. A od trećeg kvartala i u broju usvojenih zakona. Pri tome, u 
svakom, osim posljednjem kvartalu, Skupština jedan mjesec nije uopšte radila, odnosno održavala sjednice. 

OSTVARENI REZULTATI U 2015. GODINI, PO SVIM POSMATRANIM PARAMETRIMA, U NIVOU SU 
PROSJEKA IZ PRETHODNOG MANDATA.Održano je 16 zasjedanja Skupštine, na kojim je razmotreno 124 
mjere, od kojih su 26 zakoni, od kojih je 24 usvojeno u prijedlogu a 2 prihvaćena u nacrtu i poslati u daljnju 
proceduru.  

ZABRINJAVA VELIKI BROJ ZAKONA KOJI SE NE DONOSE U REDOVNOJ PROCEDURI. Od 24 
zakona usvojenih u Skupštini, u 2015. g, njih svega 9 je usvojeno u redovnom postupku, a svi ostali po 
skraćenom ili hitnom. Za šta, u principu ne postoji opravdanje – zakoni se, u pravilu, trebaju donositi u 
redovnoj proceduri, uz mogućnost njihovog poboljšanja prijedlozima, kako na Skupštini, tako i tokom javnih 
rasprava. S druge strane... 

PROCES DONOŠENJA ZAKONA U REDOVNOJ PROCEDURI, U TK, TRAJE PREDUGO. Procedura 
donošenja, za zakone koji su bili u redovnoj proceduri a finalizirani su u 2015. g, trajala je, u prosjeku 137 dana. 
Čak 5 zakona se u zakonodavnoj proceduri nalazilo duže od godinu dana.Najduže je trajala procedura za 
donošenje Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o srednjem obrazovanju i odgoju – čak 629 dana. No, ovi 
podaci ne govore u prilog zagovornicima hitne i skraćene procedure za donošenje zakona, unutar vlasti, nego 
govore o potrebi povećanja efikasnosti institucija, u procesu donošenja zakona. Uostalom, za navedenog 
„rekordera“ - Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o srednjem obrazovanju i odgoju - sam resorni ministar je 
naveo da je krivac za toliko trajanje usvajanje – politika.  

NEKE IZUZETNO VAŽNE MJERE NISU RAZMATRANE U 2015. GODINI. Kantonalni Akcioni plan za 
Reformsku agendu za BiH 2015-2018 do kraja 2015. godine nije urađen, a Skupština Tuzlanskog 
kantona ovu temu na svojim sjednicama uopšte nije otvarala.  

VLADINU INICIJATIVU ZA ODRŽAVANJE TEMATSKE SJEDNICE POSVEĆENE PRIVREDI, 
KOLEGIJ SKUPŠTINE, U 2015. GODINI, NIJE NI RAZMATRAO. No, potreba da se o ovoj temi ozbiljno 
razgovara, ostaje. 

I SKUPŠTINA TK JE KASNILA SA USVAJANJEM PROGRAMA RADA I NAPRAVILA ISTU GREŠKU, KAO I 
VLADA, PRI NJEGOVOM KREIRANJU. Program rada Skupštine TK za 2015. g. usvojen je tek 29.04.2015, i 
sadrži plan za period koji je u trenutku usvajanja Programa već bio prošao. I mjere koje su realizovane prije 
nego je Program usvojen. No, kritike ponekad urode plodom... 
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SKUPŠTINA TK JEDINA JE INSTITUCIJA ZAKONODAVNE VLASTI U BIH KOJA JE PROGRAM 
SVOG RADA ZA 2016. GODINU USVOJILA NA VRIJEME, PRIJE ISTEKA 2015. MEĐUTIM, 
DOKUMENT JE BEZ MARKIRANIH PRIORITETA I PO OBIMU I BROJU ZAKONA JE NAJMANJI OD 
SVIH DOSADAŠNJIH. Program rada Skupštine TK za 2016. godinu je sa svojih 68 mjera i svega 19 
zakona, najskromniji od svih do sada donešenih programa rada Skupštine TK. Po prvi put se desilo da je 
nacrt Programa rada Skupštine bio izložen na web stranici Skupštine radi upoznavanja javnosti i 
uključenja u davanje prijedloga. Ipak, prilikom rasprave o prijedlogu programa rada i amandmanima, nije 
iznesen stav o prijedlozima pristiglim od NVO sektora. Dodatno, u Programu rada Skupštine TK za 2016. 
godinu, ni na kakav način nije navedeno koje to mjere podržavaju ciljeve Reformske agende, te da li će u 
implementaciji porograma biti tretirane kao prioritetne. 

I BUDŽET TK ZA 2016. G, JE USVOJEN NA VRIJEME I U REDOVNOJ PROCEDURI, A OD STRANE 
PRED-LAGAČA JE NAJAVLJEN KAO STABILIZACIONI SA NAGLAŠENIM SOCIJALNIM 
KARAKTEROM. Budžet TK za 2016. g je, od strane Skupštine, usvojen 30.12.2015, nakon javne 
rasprave koja je trajala svega 7 dana.  

AKTUELNIM TEMPOM, TK ĆE RIJEŠITI PROBLEM BUDŽETSKOG DEFICITA ZA 100 GODINA. Zbog 
nedostajućih sredstava na prihodovnoj strani, kao i u protekloj godini, i ove godine je od strane Federalnog 
ministarstva finansija zatraženo i dobijeno odobrenje za povećanje „neviđenih“ prihoda za 19 miliona KM. Time 
su pokrivene sve stavke rashodovne strane pa čak ostvaren i suficit od 1 milion KM kojim će biti pokriven dio 
ranije nastalog deficita. Pošto bi sa ovakvim tempom pokrivanja deficita Vlada TK isti mogla  sanirati tek za 
100 godina, od poslanika je traženo reafirmisanje svih inicijativa kojima je Skupština tražila izmjenu propisa i 
pravičniju raspodjelu javnih prihoda.      

JEDNA OD RIJETKIH POZITIVNIH STVARI, NA POČETKU 2016. JE ČINJENICA DA SU BUDŽETOM 
ZA OVU GODINU IZDVAJANJA ZA POLITIČKE STRANKE SMANJENA ZA 10%. Smanjenjem 
rashodovne strane namijenjene za finansiranje političkih stranaka za 10% pokazalo se da će i političke 
stranke ubuduće morati dijeliti sudbinu građana, te racionalnije trošiti. Smanjenje za ovu namjenu treba 
povećati a u vezi doznačnih sredstava zatijevati informaciju o utrošku, kao što se to zahtjeva od ostalih 
budžetskih korisnika.  

KOLEGIJ SKUPŠTINE I KOMISIJA ZA JEDNAKOPRAVNOST POLOVA PROPUSTILI SU 
REAGOVATI NA NEPRIMJERENE IZJAVE PREMIJERA GUTIĆA. Kolegij i Komisije za 
jednakopravnost polova nisu reagovali na neprimjeren istup premijera u Skupštini prema poslanici Lejli 
Didik – Sarajlić, i prema javnom servisu FTV. Očekivanja su bila da će oba tijela, svojim sjednicama i 
zaključcima, skrenuti pažnju na važnost poštivanja normi etičkog kodeksa, doprinijeti smirivanju tenzija i 
da će iznijeti stavove u skladu sa svojm nadležnošću. 

TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE TK NIJE NA DOVOLJNO VISOKOM NIVOU I U NEKIM 
ASPEKTIMA POTREBNA JE HITNA PROMJENA AKTUELNE PRAKSE. Umjesto da se 
transparentnost o primanjima javnih zvaničnika povećava, krajem godine, odmah po usvajanju zakona 
kojim su na nov način regulisane plate, Kolegij Skupštine uveo je, suprotno Zakonu (ZOSPI ), svojevrsni 
embargo na informacije o primanjima poslanika, u koji je jedno vrijeme bio uvukao i Vladu, ali je ona brzo 
odustala od toga i odlučila se za potpunu transparentnost, u tom kontekstu. Cijeli četvrti kvartal 2015. 
godine, Centri civilnih inicijativa su argumentovano ukazivali na potrebu da se nakon donošenja zakona 
kojim su regulisane plate javnih zvaničnicima, iste učine transparentnim kako bi se javnosti pokazalo da li 
su ili nisu smanjene plate javnih zvaničnika. Nakon što je u prigovoru na Rješenje od strane Centara 
civlnih inicijativa najavljeno pokretanje upravnog spora pred nadležnim sudom, Skupština je dostavila 
parcijalne informacije koje mogu poslužiti za izračunavnje primanja  poslanika. Vlada je  dostavila 
cjelovitu informaciju o primanjima svojih članova. Smatramo da je Skupština uskraćivanjem informacija 
bespotrebno produblljivala nepovjerenje javnosti. 
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UVOD  
 

Ovaj izvještaj o monitoringu rada Skupštine TK, daje pregled rada ove Institucije u periodu 
01.01.2015 - 31.12.2015  godine.   

Cilj izvještaja je da se sumiraju i na jednostavan način predstave podaci do kojih je CCI došao 
prateći rad Skupštine TK tokom izvještajnog perioda.   

Pri kreiranju izvještaja, kao ulazni parametri, korišteni su raniji izvještaji o monitoringu rada 
Skupštine TK, zapisnici sa održanih sjednica Skupštine i drugi materijali, traženi i dostavljeni od 
strane ove institucije, te, informacije prikupljene neposrednim prisustvom sjednicama Skupštine.    

Ovaj izvještaj je jedan u nizu pokušaja Centara civilnih inicijativa da kontinuiranim praćenjem i 
periodičnim izvještavanjem, javnosti omogući uvid u rad institucija vlasti nastojeći da iste učini 
odgovornijim i efikasnijim u obavljanju svojih obaveza.  
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POLITIČKI KONTEKST  
 

Okončanje procesa konstituisanja zakonodavne i izvršne vlasti i uticaji političkih 
zbivanja na njezino funkcionisanje 

Prvi kvartal 2015. godine za Tuzlanski kanton je značajan po tome, što je konačno,  nakon 
130dan od održanih izbora, okončana procedura konstituisanja izvršne i zakonodavne vlasti  

Datumom završetka konstitusanja zakonodavne vlasti se može smatrati 5.2.2015. godine, kada 
su na 3. sjednici Skupštine TK, izborom radnih tijela, stvoreni svi preduslovi za normalan rad i 
odlučivanje u nastavku. 

Imenovanjem novog saziva Vlade TK, sa premijerom Begom Gutićem na čelu1, 20.2.2015. 
godine, okončan je rad Vlade TK u „tehničkom mandatu“, te su stvoreni preduslovi za rad 
izvršne vlasti u skladu sa voljom skupštinske većine formirane nakon posljednjih opštih izbora.  

Gledajući tok procesa konstituisanja vlasti vidljivo je da su se sukobi oko podjele vlasti na višim 
nivoa, značajno reflektovali na odnose među političkim partijama koje čine parlamentarnu 
većinu u Tuzlanskom kantonu. Ta negativna međuveza se ponajprije ogledala u teškom 
postizanju dogovora oko kandidata za funkcije u budućoj vladi, prilikom imenovanja vladinih 
tijela, ili čak prilikom usvajanja budžeta, kada isti u Vladi nije jednoglasno podržan.   

Za razliku od djelimične podrške Budžetu, političke partije su bile jednoglasne prilikom 
donošenja odluka o povećanju plata poslanika, kada su  izazvale buru nezadovoljstva 
kompletne javnosti u kantonu. 

Na samom početku rada izvršne i zakonodavne vlasti na svim nivoima, političke tenzije među 
političkim strankama koalicije su kulminirale na način da je Demokratska fronta nakon ostavki 
njihovih ministara, na nivou Federacije BiH u potpunosti napustila koaliciju. Koalicija je na nižim 
nivoima i na nivou države nastavila živjeti, ali je funkcionisala sa velikim teškoćama. 

Do kraja II kvartala, teškoće u funkcionisanju vladajuće koalicije u Tuzlanskom kantonu su bile 
toliko usložnjene i opterećene  svađama, da je postalo sasvim izvjesno da parlamentarna 
većina i Vlada u istom sastavu, neće jo dugo trajati i da sve vodi ka njezinom raspadu. 

Protesti građana u Tuzlanskom kantonu 

Protesti građana u Tuzlanskom kantonu se odvijaju godinu dana u kontinuitetu i uglavnom su 
povezani za nezadovoljstvo radom Vlade i odlukama koje ona donosi u vezi sastatusom radnika 
i preduzeća koja su u stečaju, pred stečajem ili imaju teškoće u poslovanju. 

Većina građana koji protestuju su nezadovoljni radnici, koji  su svoje zahtjeve iznose putem 
različitih formalnih i neformalnih sindikalnih grupacija, koji traže posao i hitno redovno socijalno 
zbrinjavanje.  

Zbog činjenice da je u prvom kvartalu, više od polovine vremena u izvršnoj vlasti radila „vlada u 
tehničkom mandatu“, predstavnici sindikata su procijenili da će protesti biti djelotvorniji ukoliko  
budu izražavani i prema institucijama zakonodavne vlasti.  Do imenovanja noveVlade TK, 
predstavnici sindikata su održali nekoliko sastanaka sa kolegijem Skupštine kojem su podnijeli 

                                                           
1Bego Gutić je od strane predsjednika Skupštine Senada Alića  imenovan za mandatara 23.1.2015. godine 
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svoje zahtjeve2. Nakon takve odluke, u Tuzlanskom kantonu građanski protesti se redovno 
održavaju ispred institucija i zakonodavne iizvršne i sudske vlasti. 

Dodatnirazlog za izražavanje protesta prema zakonodavnoj vlasti, radnici su dobili nakon 
nerazumne odluke Administrativne komisije Skupštine da poveća primanja poslanika za 20% 
odmah nakon što je donešena odluka o zaduženju kantona za novih 20 miliona KM. 
Povlačenjem sporne odluke,Skupština je samo donekle smirila uzburkane strasti i opšte 
nezadovoljstvo javnosti ponašanjem poslanika 

U nastavku rada, unatoč problemima koji su vladali u njoj, Vlada je, pod pritiskom zahtjeva 
protestanata, ali i zbog toga što je to i najavio u svojim ciljevima u ekspozeu premijer 
Gutić,odlučno pristupilarješavanju statusnih pitanja firmi u vlasništvu kantona kao i firmi koje 
imaju teškoće u poslovanju. 

Pokretanjem stečajnih postupaka i djelimičnim ispunjavanjem zahtjeva radnika baziranih na 
kompromisnim rješenjima, dio protestanata je prestao protestvovati (Dita, Aida). Sa protestima 
su nastavili radnici onih firmi u kojima još uvijek nije pronađen modus rješenja njihovih problema 
(TTU, Livnica čelika). 

Nakon pozitivnog rješavanja pitanja sudbine tvornice obuće Aida i sporazumnog izmirenja 
obaveza radnika, ostalo je veliko pitanje kako bez sistemskogrješenja odgovoriti na teškoće u 
još nekim firmama u kojima je vlasnik Kanton. Pitanje je još složenije kada se uzme u obzir da 
radnici koji su uglavnom na čekanju, „ne prihvataju stečajne postupake“ kao način rješavanja 
njihovih problema. 

Koncem godine od strane sindikata firmi TTU, Livnica čelika, najavljeno je aktivno uključenje 
praćenja realizacije od Vlade najavljenih rješenja, kojima je sudbina ovih firmi trebala biti 
riješena na pozitivan način. U slučaju sporosti rješavanja statusa ovih firmi, od strane sindikata 
su najavljene radikalne mjere sindikalne borbe.   

Nestrpljenje radnika je dodatno povećano saznanjem da još uvijek ne postoji rješenje za 
uvezivanje staža i penzionisanje radnika privatnih firmi kao što je dd Konjuh iz Živinica. 
Očigledno je da za probleme u firmama u kojima nema udjel u vlasništvu, Vlada TK i nema 
rješenje i da je samo preuzela ulogu posrednika u kontaktima sa potencijalnim stranim 
investitorima.   DD Konjuh je primjer privatne firme u kojoj radnici nisu svoja potraživanja 
upućivali vlasniku nego Vladi TK. Dodatnu komplikaciju unosi i činjenica da su i sami radnici kao 
dioničari tj. djelimični vlasnici, doprinijeli svojoj agoniji, jer nisu, putem svojih predstavnika kroz 
upravne strukture, učestvovale u donošenju odluka i spriječili kršenje prava i gomiilanje 
obaveza. Takvim odnosom sinidikati i radnici-dioničari su propustili da se na pravi način i u 
pravo vrijeme sami uključe  u odlučivanje o svojoj sudbini i svojoj imovini. Umjesto toga dozvolili 
su da se njihovi problemi gomilaju i tek povremeno rješavaju palijativno.  

Na sličan način se Vlada ponašala u slučaju rada GIKIL-a gdje je dozvolila da značajan dio 
vlasničkog uloga manjinski vlasnik Mital zalaže kao hipoteku koristeći je za kupovinu obrtnih 
sredstava i redovan rad. 

                                                           
2
Zahtjevi radnika  su bili: 

- Obezbjeđenje finansijskih sredstava u budžetu za materijalno zbrinjavanje ili jednokratne novčane pomoći radnicima do 
uposlenja  

-  Formiranje stručnih timova koji će izvršiti analizu stanja privrednih preduzeća na području TK čiji radnici više mjeseci protestuju i 
nalaze analize predstaviti radnicima i javnosti, a u slučajevima odustajanja od pokretanja proizvodnje se zahtijeva jasno 
definisan plan socijalnog zbrinjavanja radnika i uvezivanja radnog staža. 

- Da se, u preduzećima u kojima postoje i minimalni uslovi, pokrene proizvodnja, da radnici rade i zarade plaće. 
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Sa druge strane, ponovno pokretanje proizvodnje u Diti i uspostava nove proizvodne linije od 
strane firme Interal u objektima Aide, za dio radnika  iz ovih firmi je bio dobar potez Vlade, jer su 
nakon njezinog angažmana počeli ponovo raditi. 

Sveukupno gledajući, zbog nedostataka sistemskog rješenja i nedovoljno dobre koordinacije  sa 
entitetskim vlastima, svaka Vlada TK pa i ova će samo kratkoročno gasiti nezadovoljstva 
radnika. Za rješavanje   sudbine firmi i radnika u njima Vlada mora imati ne samo jasniji stav, 
nego i mjere kojima će do konačnog rješenja, radnicima obezbjediti  minimalne uslove za 
življenje. Najnovije otvoreno pitanje rješavanje sudbine Livnice čelika Tuzla i radnika u njoj, nije 
samo pitanje budućeg poslovanja tefirme, nego je više paradigma odnosa vlasti prema sudbini 
radnika bilo koje firme u teškoćama.   

Promjena parlamentarne većine i ostavka premijera Gutića  

Nakon teškoća u funkcionisanju parlamentarne većine uspostavljene na svim nivoima vlasti i na  
nivou Tuzlanskog kantona je došlo do promjena. Izlazak DF-a iz vladajuće koalicije i ulazak 
Stranke za Bosnu i Hercegovinu unju, podrazumijevao je i promjenu u izvršnoj vlasti koja se 
desila na posve neobičan način. Naime, fiktivnomostavkom premijera Bege Gutića razriješena 
je kompletna vlada u starom sazivu, a na istoj hitnoj sjednici izvršeno je imenovanje novog 
saziva  Vlade sa istim premijerom i neznatno izmjenjenom podjelom resora. 

Obzirom da je premijer ponovio da i novi saziv Vlade stoji iza svih ciljeva iz ekspozea, ponovo 
ćemo podsjetiti na riječi premijera Bege Gutića izrečene prilikom prvog imenovanja za premijera 
kroz ekspoze u Skupštini :„Reforme, poštenje, štednja i rad bit će ključne riječi u radu ovog 
saziva Vlade, a prvi radni zadatak Vlade biće snažna fiskalna konsolidacija u cilju obezbjeđenja 
preduslova za održivost javnih finansija. Reforme će imati za cilj rješavanje problema opšte 
finansijske nediscipline i stvaranje okvira za uspostavljanje pravičnosti u sistemu zarada i 
zapošljavanja u javnom sektoru, što su bitni preduslovi za srednjoročnu održivost javnih 
finansija i privredni rast. Da bi fiskalna konsolidacija, dala efekte, neophodno je sa njenom 
primjenom početi što prije i uz podršku Skupštine TK.”3 

Krajem trećeg kvartala parlamentarna većina je dodatno oslabljena hapšenjem poslanika 
Merseda Šerifovića i ministra Ministarstva trgovine, turizma i saobraćaja Edina Ajanovića zbog 
navodnih nezakonitosti vezanih za isplatu poticaja poljoprivrednicima4. 

Proširenje kapaciteta koalicije  

Dogovor rukovodstava SDA i SBB o uspostavi nove vladajuće koalicije na Federalnom nivou, 
podrazumijevao je i ulazak SBB-a u skupštinske većine i vlade na kantonalnom nivou. Pa je 
tako, krajem novembra došlo do povećanja skupštinske većine u TK i nove rekonstrukcije Vade 
TK.Objašnjenje političkih lidera bilo je da tek sa ovakom širokom koalicijom i vlašću 
funkcionalnoj po vertikali, imaju kapacitete za provođenje reformi. 

 

 

                                                           
3Novi premijer je, ovim, praktično, definisao parametre za mjerenje uspješnosti njegove Vlade tokom mandata. Slično je uradio i 
premijer Čaušević, u ekspozeu prilikom preuzimanja mandata 2011. Nažalost upravo mjerena tim parametrima, vlada premijera 
Čauševića, pokazala se krajnjem neuspješnom. Nadajmo se da se to neće dogoditi i ovoj vladi 
4Edin Ajanović je u prošlom mandatu Skupštine bio član Vlade i Ministar poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 
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SASTAV SKUPŠTINE I VLADAJUĆA KOALICIJA  
 

U posmatranom periodu nije bilo promjena u personalnom i stranačkom sastavu Skupštine TK, 
niti njenog rukovodstva. 

R.br. Poslanik Stranka Trajanje 
aktuelnog 
mandata 

Mandat u 
Skupštini 

1 Jasmina Lugavić SDA 17.11.2014  1 
2 Midhat Čaušević SDA 17.11.2014  1 
3 Muamer Zukić SDA 17.11.2014  1 
4 Mehmed Barjaktarević SDA 17.11.2014  1 
5 Mirsad Bečić SDA 17.11.2014  1 
6 Fetah Hujdur SDA 17.11.2014  1 
7 Rasim Dostović SDA 17.11.2014  2 
8 Suad Salibašić SDA 17.11.2014  1 
9 Narcisa Šiljegović SDA 17.11.2014  1 

10 Azra Kahrimanović

��

�



 

Sredinom trećeg kvartala poslanik Demir Beganovi
ubuduće djelovat kao samostalni poslanik

 

Vladajuću većinu čini 25 poslanika5 stranka
Prva promjena parlamentarne ve
zamjenom DF-a sa SBiH  kapacitet  parlamentarne ve
smanjen sa 21 na 20.5  Pred sam kr
koalicije je dodatno privremenosmanjen
istražnog postupka  o pronevjeri novca namijenjenog poticajima u poljoprivredi

 

                                                           
5Krajem mandata kapacitet parlamentaren već
istražnog postupka  o pronevjeri novca namijenjenog poticajima u poljoprivredi.
6
Senad Alić, predsjednik Skupštine Tuzlanskog kantona, za medije je izjavio da hapšenje i pritvaranje kantonalnog poslanika 

Merseda Šerifovića neće ugroziti rad kantonalne Skupštine. „
skupštinska većina i mi ćemo nastaviti funkcionisati do presude nadležnog suda. Vidjet 

 

�;��<�;���<

�;���<

�;���<���
�
����
��
�����������
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Nedugo nakon toga koalicioni kapacitet je  povećan ulaskom u koaliciju poslanika SBB-a. 
Nakon promjene skupštinske većine uslijedila je rekonstrukcija drugog saziva Vlade TK.   

U opoziciji u Skupštini Tuzlanskog kantona su 2 stranke sa 9 mandata : SDP (6), i DF (3), dok 
za mandat poslanika Demira Beganovića nije jasno da li pripada poziciji ili opoziciji. 
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OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE – dinamika rada  
 

U 2015. godini Skupština Tuzlanskog kantona je održala 16 sjednica. Od toga je 4 sjednice bilo 
hitnih, dok je redovnih sjednica bilo 12, Sve sjednice su osim 8. sjednice bile jednodnevne, bez 
nastavaka. Osma sjednica (29.05.2015,) je prekinuta jer se poslanici nisu mogli dogovoriti oko 
dnevnog reda. 

U radu svih sjednica su učestvovale sve parlamenatarne stranke Skupštine.Izuzetak predstavlja 
5. sjednica kad asu poslanici SDP-a i SBB-a nakratko napustili sjednicu i i nisu prisustvovali 
izglasavanju Budžeta i 18. sjednica, kada su nakon prve tačke dnevnog reda i rasprave o 
budžetu, zbog neprimjerenog reagovanja premijera Gutića,sjednicu napustili poslanici DF-a, 
bojkotujući  njezin daljni tok .7 

 

Datum R.br. 
sjed. 

Tip Planirano 
mjera 

Razma
trano 
mjera 

Početak 
zasjedan

ja 

Trajanje 
zasjedan

ja 

Broj 
pauza 

Trajanje 
pauza 

05.02.2015 3. Redovna 5 5 09:35 02:30 3 01:10 
20.02.2015 4. Redovna 2 2 09:07 02:38 2 00:43 
30.03.2015 5. Redovna 5 5 10:00 05:00 3 01:00 
06.04.2015 6. Redovna 11 11 10:00 07:45 4 03:35 
29.04.2015 7. Redovna 14 12 09:45 06:20 4 01:30 
15.06.2015 8. Redovna 13 13 14:30 04:00 1 01:00 
15.06.2015 9. Hitna 1 1 18:50 00:10 0 - 
30.06.2015 10. Redovna 15 15 09:55 06:50 4 02:40 
09.07.2015 11. Hitna 2 2 09:30 02:10 2 00:40 
09.07.2015 12. Hitna 1 1 13:15 00:45 0 - 
29.07.2015 13. Redovna 18 18 09:45 09:30 6 02:47 
29.09.2015 14. Redovna 12 12 09:40 06:50 3 02:00 
30.10.2015 15. Redovna 8 7 09:45 06:40 3 01:50 
27.11.2015 16. Hitna 3 3 13:10 01:05 0 - 
10.12.2015 17. Redovna 9 9 09:45 07:55 3 02:10 
30.12.2015 18. Redovna 8 8 09:40 05:40 4 01:10 

Tabela 2: Pregled osnovnih statističkih podataka o održanim sjednicama Skupštine TK, u periodu 01.01.2015-
31.12.2015. 

Na održanim sjednicama, u posmatranom periodu, na dnevnom se redu našlo  127 mjera, od 
čega je, u periodu na koji se odnosi ovaj izvještaj, njih 124 razmatrano, dok su 3 nakon rasprave 
povučene. Od   124 razmatranih mjera 119 su usvojene, a 5 mjera su nakon rasprave od strane 
poslanika u Skupštini odbijene. 

Prosjek razmatranih mjera u posmatranom periodu je 7.8 po zasjedanju. 

 

                                                           
7Poslanici DF-a us tražili izvinjenje premijera Gutića poslaniku Lejli Didik- Sarajlić, jer su smatrali da je premijerov komentar 
diskusije Poslanika Didik-Sarajlić sadržavao neprimjerene i seksističke aluzije 
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Grafikon 3 

 

Mjesečni prosjek održanih zasjedanja, u posmatranom periodu je 1.3, a prosjek razmatranih 
mjera je 10.3. 

Analizirajući strukturu mjera koje je Skupština TK razmatrala u ovom periodu, vidljivo je, da 
najveći broj mjera koje su razmatrane predstavljaju zakonski dokumenti, (ovaj pokazatelj 
obuhvatamaterijale u nacrtu i prijedlogu) 

Zakonodavna aktivnost u drugom i trećem kvartalu je bila solidne dinamike, što je kao rezultat 
imalo dodatno povećanje broja zakona kao razmatranih mjera u Skupštini. Razmatrano je  
ukupno 32 zakonska dokumenata što čini 25,8% od ukupno razmatranih mjera. Iako je bila u 
značajnom porastu dinamika razmatranja zakone na koncu godine se pokazala kao  
nedovoljna, jer svi planirani zakoni nisu usvojeni. Za konačno usvajanje je ostalo 7 zakona iz 
programa, od kojih su 2 već razmatrana u nacrtu. Realizacija zakonodavnih obaveza će biti 
detaljnije opisana u posebnom poglavlju. 

 
Izvještaji su bili naredne mjere po brojnosti u Skupštini  i činili su 20,9% svih razmatranih mjera. 
Razmatranje izvještaja kantonalnih institucija i javnih ustanova je karakteristično za drugi kvartal 
rada Skupštine i to je razlog visokog učešća u svim razmatranim mjerama. 

Kao i sa početka prethodnog mandata zakonodavne vlasti i na početku ovog mandata se 
ponovila praksa neprihvatanja manjeg broja izvještaja o radu kantonalnih institucija (Kantonalna 
uprava za inspekcijske poslove i Kantonalna uprava civilne zaštite). U  dosadašnjoj 
parlamentarnoj praksi, bez obzira na iznešene argumente na sjednicama Skupštine, odbijanje 
izvještaja o radu i poslovanju  obično  je bila i naznaka, da će u narednom koraku uslijediti 
smjena čelnih ljudi tih institucija i kadrovske promjene u upravnim strukturama. I ovaj mandat 
Vlada i Skupština TK su iskoristile da nastave takvu praksu, međutim problemi u funkcionisanju 
koalicije, a zatim i  promjena parlamentarne većine, su usporile smjenu partijskih kadrova u 
upravljačkim tijelima javnih preduzeća i ustanova.  
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I kašnjenje i izostajanje izvještaja o radu kantonalnih institucija, sa  dnevnih redova Skupštine,  
su problemi koji Skupštini ne omogućavaju da obavlja svoju kontrolnu ulogu u radu izvršne 
vlasti.  

U 2015. godini Skupština je trebala razmatrati Izvještaj o radu Vlade Tuzlanskog kantona za 
2014. godinu i  Izvještaj o radu JP „Šume TK“d.d. Kladanj za 2014. godinu i Izvještaj o radu 
Nezavisnog odbora za period januar-juni 2015. godine. Navedeni  akti nisu razmatrani. 

Kao karakterističan primjer kašnjenja u izvještavanju kantonalnih institucija u odnosu na  
programirane rokove,  navešćemo da jeIzvještaj o radu nezavisnog odbora za period rada 
januar –juni 2014. godine razmatran u junu 2015. g. iako je već u septembru planirano 
razmatranje Izvještaja o radu nezavisnog odbora za period rada januar –juni 2015. godine. 
 

Slijedeća najzastupljenija mjera su bile odluke i one su činile 20,1% svih mjera.   

Na početku godine Skupština je razmatrala odluke  vezane za imenovanja, zatim pristupanja 
izradi kantonalnih planova,  preuzimanje osnivačkih prava,.itd.  

Svakako najznačajnija donesena odluka u prvom kvartalu je bila Odluka o potvrđivanju 
imenovanja Vlade TK koja je izglasana 20.2.2015. godine.  

Međutim kako je več ranije rečeno zbog problema u funkcionisanju koalicije Skupština je u III 
kvartal ušla sa novom parlamentarnom većinom. Slijedom tih poteza Skupština je na svojoj 11. 
sjednici hitnog karaktera prvo prihvatila ostavku premijera Bege Gutića i donijela odluku o 
razrješenju Vlade, da bi odmah nakon toga u istom danu 9.7. 2015. g. donošenjem Odluke o 
potvrđivanju imenovanja Vlade,  imenovala II saziv Vlade sa „novim- starim“ premijerom Begom 
Gutićem. Nakon ulaska SBB-a u skupštinsku većinu Skupština je smijenom ministra Edina  
Ajanovića i  prihvatanjem ostavki ministara Elvisa Bektića i Izeta Jagodića,  omogućila 
imenovanje3 ministara iz SBB-a. Skupština je imenovanjem dr Bahrudina Hadžiefendića 
(Ministarstvo zdravstva) mr Zlatana Muratovića (Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i 
sporta )  i Mirsada Gluhića (Ministarstvo trgovine, saobraćaja i turizma) izvršila prvu 
rekonstrukciju II saziva Vlade. 

U vezi imenovanja Vlade navešćemo nekoliko interesantnih detalja vezanih za način smjena ili 
rekonstrukcija Vlada u Skupštini Tuzlanskog kantona. I u prethodnom izbornom mandatu 
Skupštine, kada su mijenjane Vlade, poslanici opozicije su imali primjedbe na hitan tok, jer su i 
tada, a i sada,tvrdili da se nisu imali vremena upoznati sa biografijama predloženih kandidata. 
„Novi“ mandatar Bego Gutić je na istoj sjednici kada je imenovan, predložen od strane 
predsjednika Skupštine Alića, ali ne i njegovog zamjenika Ilića koji se zbog neslaganja sa 
procedurom imenovanja, nije izjasnio o kandidatu za premijera. Komisija za izbor i imenovanje 
je održala svoju sjednicu u pauzi 12. sjednice hitnog karaktera te podržala Odluku o imenovanju 
Vlade.    

Nakon imanovanja Premijer Gutić je naveo da je prethodna koalicija radila u stalnoj krizi, ali da 
je odustao od rekonstrukcije Vlade. Kada je pojedinačna odgovornost nepromijenjenih ministara 
iz SDA u pitanju, premijer je rekao da su neko od njih dobili posljednju šansu. U kratkom 
izvještaju o dotadašnjem radu je istakao je da su u nekim oblastim uradili više nego dvije 
prethodne vlade, te je ponovio da je glavni prioritet finansijska stabilizacija i rješavanje deficita 
Kantona. U svojim nastojanjima da promijeni Zakon o pripadnosti javnih prihoda naveo je da 
ima podršku 7 premijera kantona. U završnom obraćanju poslanicima tražio je da podrže novu 
Vladu i da dokumente koje Vlada bude predlagala, „brzo usvajaju“. 



15 
 

Obzirom da je premijer ponovio da i novi saziv Vlade stoji iza svih ciljeva iz ekspozea, ponovo 
ćemo podsjetiti na riječi premijera Bege Gutića koje je nakon imenovanja prethodne Vlade 
izrekao kroz ekspoze u Skupštini :„Reforme, poštenje, štednja i rad bit će ključne riječi u radu 
ovog saziva Vlade, a prvi radni zadatak Vlade biće snažna fiskalna konsolidacija u cilju 
obezbjeđenja preduslova za održivost javnih finansija. Reforme će imati za cilj rješavanje 
problema opšte finansijske nediscipline i stvaranje okvira za uspostavljanje pravičnosti u 
sistemu zarada i zapošljavanja u javnom sektoru, što su bitni preduslovi za srednjoročnu 
održivost javnih finansija i privredni rast. Da bi fiskalna konsolidacija, dala efekte, neophodno je 
sa njenom primjenom početi što prije i uz podršku Skupštine TK.”8 

U istom danu kada je došlo do smjene prvog saziva Vlade,Vlada je doniijela i na razmatranje u 
Skupštinuuputila jednu od najbitnijih odluka posvećenoj  funkcionisanju privrede odnosno 
rješavanja problema radnika u Fabrici obuće  “Aida” d.d. Tuzla. Za ovu mjeru je premijer Gutić 
istakao da je nije morala razmatrati Skupština,  ali je želio da Skupština,nakon što ga vlada 
donese, da saglasnost na tekst Sporazuma o preuzimanju obaveze plaćanja obračunatih a 
neuplaćenih određenih javnih prihoda obveznika uplate Fabrike obuće „Aida“ d.d. Tuzla. Ovim 
Sporazumom će uz pristanak sindikata i radnika, napokon do 2017. godine biti riješeno pitanje 
18 godina neuvezanog radnog staža za 316 radnika.  Uplatom doprinosa u iznosu 5,7 miliona 
KM sa „ESCROW“ računa,  će ujedno biti ispunjen uslov za otvaranje stečajnog postupka u ovoj 
firmi u kojoj je vrijednost imovine svega 25% vrijednosti dugova. Iako odluku cijenimo veoma 
hrabrom i odvažnom, smatramo da se problem neuvezanog staža  mora riješiti propisima 
sistemski i ravnopravno nudeći rješenja u svim kantonima i svim privrednim subjektima bez 
obzira na vlasničku strukturu. 

Procedura rekonstrukcije drugog saziva Vlade 27. 11. 2015. godine provedena je na 16 sjednici 
Skupštine hitnog karaktera,  na istovjetan način kao i prethodne promjene. I ovom prilikom 
Premijer Gutić je istakao da se ciljevi Vlade neće mijenjati 

U trećem kvartalu Skupština je sa 14. sjednice prilikom utvrđivanja dnevnog reda povukla 
Odluku o utvrđivanju Mreže hitne medicinske pomoći na području Tuzlanskog kantona, koja je 
na dnevni red uvrštena i prije nego je mjera utvrđena na Vladi.9Odluka do kraja godine nije 
razmatrana i vjerovatno je doživjela sudbinu drugih odluka kojima se željelo umrežavanjem 
javnih institucija postići racionalnije korištenje resursa i pružanje kvalitetnije javne usluge.   

Po učestalosti razmatranja u Skupštini slijede Informacije sa 12,9% i Planovi i programi sa 8,8% 
u odnosu na ukupan broj razmatranih mjera  

Do kraja 2015. godine Skupština na svom dnevnom redu nije imala,ni planiranih, ni hitnih 
strateških dokumenata10. Jedina Strategija koju je Skupština planirala donijeti koncem godine,  
Strategija razvoja Tuzlanskog kantona za period 2016.-2020.godine, je utvrđena na Vladi u 
decembru 2015. g kada je i upućena Skupštini na usvajanje., međutim do konca 2015. godine 
Strategija nije usvojena. 

                                                           
8Novi premijer je, ovim, praktično, definisao parametre za mjerenje uspješnosti njegove Vlade tokom mandata. Slično je uradio i 
premijer Čaušević, u ekspozeu prilikom preuzimanja mandata 2011. Nažalost upravo mjerena tim parametrima, vlada premijera 
Čauševića, pokazala se krajnjem neuspješnom. Nadajmo se da se to neće dogoditi i ovoj vladi 
922.9.2015 na 9 sjednici Vlade,  Odluku o utvrđivanju Mreže hitne medicinske pomoći na području Tuzlanskog kantona je povučena 
od strane obrađivača, a nadamo se da neće doživjeti sudbinu drugih odluka o umrežavanju javnih institucija kojima se željelo postići 
racionalnije korištenje resursa i pružanje kvalitetnije javne usluge    
10Sindikat srednjeg i visokog obrazovanja je nakon izražavanja protesta na izmjenu Vladine Plana upisa u srednje škole za 
2015/2016. g. ,  tražio hitno donošenje Strategije osnovnog i srednjeg obrazovanja. 



 

Kao i na Vladi i na Skupštini nije bilo razmatranih strategija o privla
promjeni poslovnog ambijenta, ali se sa pravom o
održanih sastanaka Vlade sa predstavnicima investitora

Pored navedenih mjera Skupština je usvojila brojne zaklju
se od viših nivoa vlasti traži pravič
PS FBiH zadužuju da insistiraju na 

Skupština je svojim zaključcima 
Tuzle tražila redefinisanje odluka i ugovora o suosniva
institucijama kulture. 

 

 

Skupština nije održala tematsku sjednicu

Međutim i dalje smo na stajalištu da i Vlada i Skupština treb
zasijedanja programiraju, a gledaju
nije učinjeno. 

Parlamentarna debata o je prilika da se 
kao i priijedlozi svih aktera društva kako
veća socijalna sigurnost radnika, prije svega onih u privrednoj djelatnosti

                                                           
11 26.12.2014. godine održan sastanaka sa 
razvoja (GOLD) kojeg zajednički finansiraju Ameri
razvoj i saradnju (Sida). 
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Kao i na Vladi i na Skupštini nije bilo razmatranih strategija o privlačenju investicija i odluka o 
promjeni poslovnog ambijenta, ali se sa pravom očekuju u narednom periodu, 
održanih sastanaka Vlade sa predstavnicima investitora11. 

Pored navedenih mjera Skupština je usvojila brojne zaključke od kojih bismo istakli o
traži pravičnije rješavanje raspodjele javnih prigoda, a delegati i poslanici 

zadužuju da insistiraju na realizaciji zahtjeva Skupštine.  

 dala i podršku izgradnji Cementare u Banovićima, 
redefinisanje odluka i ugovora o suosnivačkim pravima nad kantonalnim 

Grafikon 4 

ije održala tematsku sjednicu posvećenu stanju u privredi, iniciranu 

utim i dalje smo na stajalištu da i Vlada i Skupština trebaju voditi računa da se tematska 
zasijedanja programiraju, a gledajući program rada Skupštine TK za 2016. godinu to ponovo 

Parlamentarna debata o je prilika da se iz različitih uglova sagleda viđenje rješavanja problema, 
zi svih aktera društva kako bi se ostvarile veće investicije, veće zapošljavanje i 

a socijalna sigurnost radnika, prije svega onih u privrednoj djelatnosti. 

26.12.2014. godine održan sastanaka sa Vijećem stranih investitora u BiH i gdje je predstavljen  Projekat  unaprje
ki finansiraju Američka agencija za međunarodni razvoj (USAID) i Švedska međ
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Najnoviji protesti radnika, rastuć
primjeri rješavanja pojedinih problema u privredi (AIDA i DITA) 
se o porblemima funkcionisanja privrede i pravima radnika
kantonalnom parlamentu. 

 
 
Zasjedanja Skupštine, u posmatranom periodu trajala su prosje
uključujući i pauze, u trajanju od 01 sata i 23  minuta u prosjeku (što zna
sjednicana trajao u prosjeku 03 sati i 20  minuta).

Poredeći sa istim parametrima iz prethodna 2 kvartala rada Skupštine TK u ovom sazivu,   
dužina trajanja sjednica i dužina pauziranja približno ista, Posmatraju
izuzimajući hitne, ovaj pokazatelj je druga
trajanja sjednice.  Kao i ranije u kriznim godinama rada Skupštine iz 2012, i 2013. g., dužine 
pauza na izvjestan način bile indikator koji pokazuje prisutnost problema u koaliciji, radu 
Kolegija i problemima u organizovanju sje

Posmatrajući na taj način sjednice Skupštine, a i gledaju
svakako najlošije organizovana sjednica Skupštine je bila 6. sjednica, na kojoj je objelodanjena 
raspuklina u odnosima stranaka koalicije. Za 
strane bila pozitivna zbog povećanja broja zakona o kojima je Skupština raspravljala, a sa druge 
strane se može zamjeriti što se o setu zakona iz oblasti obrazovanja zbog hitnog postupka 
rasprava vodila samo u parlamentu, a ne i u javnosti.

 

 

Najveću produktivnost u radu poslanici su pokazali u junu, kada su rade
mjera. Najveću efikasnost, mjerenu kao me
posla, poslanici su pokazali u junu
razmotrili 3 mjere, odnosno u prosjeku 2.8 mjera po satu. 
8. mjesec u kojima Skupština nije održala ni jedno zasjedanje)  ostvaren je u martu, ka
realizacija bila 1 mjera po satu.  
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rastući problemi u velikim firmama (Konjuh i GIKIL), 
a pojedinih problema u privredi (AIDA i DITA) govore da je krajnje 

porblemima funkcionisanja privrede i pravima radnika,argumentovano

Zasjedanja Skupštine, u posmatranom periodu trajala su prosječno 04 sati i 44  minuta, 
i i pauze, u trajanju od 01 sata i 23  minuta u prosjeku (što znači da je efektivni rad na 

prosjeku 03 sati i 20  minuta). 

i sa istim parametrima iz prethodna 2 kvartala rada Skupštine TK u ovom sazivu,   
dužina trajanja sjednica i dužina pauziranja približno ista, Posmatrajući samo radne sjednice i 

i hitne, ovaj pokazatelj je drugačiji jer su pauze u prosjeku duže i čine skoro polovinu 
trajanja sjednice.  Kao i ranije u kriznim godinama rada Skupštine iz 2012, i 2013. g., dužine 

in bile indikator koji pokazuje prisutnost problema u koaliciji, radu 
Kolegija i problemima u organizovanju sjednica.    

in sjednice Skupštine, a i gledajući i druge okolnosti koje su je pratile, 
svakako najlošije organizovana sjednica Skupštine je bila 6. sjednica, na kojoj je objelodanjena 
raspuklina u odnosima stranaka koalicije. Za 13. sjednicu Skupštine možemo reć

ćanja broja zakona o kojima je Skupština raspravljala, a sa druge 
strane se može zamjeriti što se o setu zakona iz oblasti obrazovanja zbog hitnog postupka 

rlamentu, a ne i u javnosti. 

Grafikon 5 

u produktivnost u radu poslanici su pokazali u junu, kada su radeći 11 sati, razmotrili 29 
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razmotrili 3 mjere, odnosno u prosjeku 2.8 mjera po satu.  Najlošiji rezultat (ne ra

u kojima Skupština nije održala ni jedno zasjedanje)  ostvaren je u martu, ka
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Poredimo li rezultate koje je aktuelni saziv ostvario u 
ostvarenim u adekvatnom periodu od strane prethodnog saziva Skupštine, dolazimo do 
podataka da je prethodni saziv zasjed

 

 

 

Pređemo li sada sa analize rada Skupštine, na analizu efekata tog rada, možemo konstatovati 
da je broj različitih(!) mjera koje je Skupština razmatrala u periodu 01.01.2015
116 (neke od mjera su se više puta pojavljivale na sjednicama) a da je real

 

 

Posmatrajući kretanje učinka po godinama, primjetno je da je 
aktuelnog mandata bio neznatno 
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Poredimo li rezultate koje je aktuelni saziv ostvario u 1. godini svog mandata, sa rezultatima 
ostvarenim u adekvatnom periodu od strane prethodnog saziva Skupštine, dolazimo do 
podataka da je prethodni saziv zasjedao manje i razmotrio manje mjera. 

Grafikon 6 
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posljednjih pet godina rada  Najviša realizacija u  u posljednjih 5 godina, zabilježena je u 2014. 
godini, kada je zbog februarskih protesta i ostavke Vlade, Skupština imala iznuđen visok 
intenzitet rada, jer je jedan period donosila odluke umjesto smijenjene Vlade. 
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KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUSLOVA ZA EFIKASAN RAD  
 

PROGRAM RADA SKUPŠTINE 

 

Program rada za 2016. godinu 

Skupština TK je donijela  donijela svoj Program rada za 2016. godinu, prije isteka 2015. Time su 
od strane Skupštine ispoštovane odredbe Poslovnika koje definišu rokove za donošenje 
programa. 

Program rada Skupštine TK za 2016. godinu usvojen je 30. 12.2015. godine.  

Prilikom usvajanja akta primjenjana je nova Metodologija izrade i donošenja godišnjih programa 
rada i izvještaja o radu Vlade  TK i ministarstava, uprava i organizacija Tuzlanskog kantona,  
usvojene od strane Vlade 5.8.2015. godine. Kada je u pitanju Program rada Vlade, ovom 
metodologijom je propisano da je osnova za izradu Programa rada Skupštine nacrt Programa 
rada Vlade, a da Vlada svoj konačni Program rada donosi tek nakon usvajanja Programa rada 
Skupštine. 

Poslanici Skupštine su pozvani od strane predsjednika Skupštine 10.12. 2015. g.  da svoje 
prijedloge tema i mišljenja upute prema Kolegiju do 15.12.2015. godine, mada jeNacrt  Program 
rada Vlade je utvrđen., i upućen u Skupštinu. tek 14.12.2015. g. 

Po prvi put se desilo da je nacrt Programa rada Skupštine bio kratkotrajno izložen na web 
stranici Skupštine zadi upoznavanja javnosti i uključenja u davanje prijedloga.  

Program za: Datum usvajanja Broj mjera u Programu Broj zakona 

2007. 26.03.2007 94 35 
2008. 31.01.2008 88 20 
2009. 29.12.2008 71 13 
2010. 29.12.2009 75 25 

    
2011. 30.03.2011 71 33 
2012. 22.12.2011 69 22 
2013. 21.12.2012 83 25 
2014. 30.01.2014 79 24 

    
2015. 29.04.2015 81 25 
2016. 30.12.2015 68 19 

Tabela 3: Programi rada Skupštine TK – usvajanje i obim. 

 

Prilikom razmatranja prijedloga Programa rada Skupštine TK za 2016. godinu, sačinjenog od 
strane Kolegija, u uvodnoj riječi predsjedavajućeg je objavljeno da je na prijedlog akta 
dostavljeno 4 amandmana  (Ministrarstvo prostornog uređenja i zaštite okoliša- 1 mandman, 
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poslanik Vehid Osmanović-1  i Dževad Hadžić- 2 amandmana ).  Kolegij je prihvatio 2 
amandmana, dok su amandmani poslanika Dževada Hažića odbijeni. 

Predsjedavajući Alić se uopšte nije izjasnio o prijedlozima na nacrt Programa rada pristiglim od 
NVO sektora i kako su tretirani nakon sumiranja rezultata javne rasprave. 

Usvojeni Program rada Skupštine Tuzlanskog kantona je sa svojih 68 mjera i 19 zakona 
najskromniji od svih do sada donešenih programa rada. 

U ukupan broj mjera uvrštena je i informacja o radu Skupštine, koja je u  skladu sa članom 
50.Poslovnika definisana kao polugodišnja i godišnja obaveza Skupštine (“Skupština 
šestomjesečno razmatra ostvarivanje programa rada i preduzima odgovarajuće mjere za 
njegovo izvršavanje“.) 

Program rada Skupštine ni približno metodološki ne prati programski dokument Vlade, a pored 
toga u ovom trenutku možemo iznijeti i konstataciju da u Programu rada Skupštine TK za 2016. 
godinu, ni na kakav način nije navedeno, koje to mjere podržavaju ciljeve Reformske agende, te 
da li će u implementaciji porograma biti tretirane kao prioritetne. 

 

Realizacija Programa rada za 2015. godinu 

Kao I sa programom rada Vlade I sa Programom rada Skupštine bilo je ozbiljnih problema u 
različitim spektima 

Najprije se kasnilo sa njegovim donošenjem. Program rada Skupštine je usvojen tek 29.4.2015. 
godine što znači da je prekršen Poslovnik o radu Skupštine koji precizno definiše obavezu da se 
Program rada za određenu godinu donosi prije kraja prethodne. 

Program u sebi sadrži 81 mjeru, od čega su 25 zakoni. 

Po svom obimu je na nivou prosjeka prethodnih godina. 

Osim vremena usvajanja, sporan je, naime, i sam sadržaj Programa rada Skupštine TK za 
2015. godinu. Program, koji je donesen u 4 mjesecu, nakon što je trećina godine na koju se 
odnosi prošla, nije prilagođen toj činjenici, što je rezultiralo strukturnom greškom, koja je, 
između ostalog, dovela u pitanje vjerodostojnost statističkih podataka o njegovoj realizaciji.  

Naime, iako je usvojen tek  na kraju četvrtog mjeseca, Program rada Skupštine za 2015. godinu, 
sadrži i „plan“ za 4 prethodna mjeseca.  

Pri čemu je taj dio Programa rada popunjen već ranije (prije usvajanja Programa) realizovanim 
mjerama. Pa je Skupština  na taj način uspjela da postigne 100 postotnu realizaciju planiranog za 
prva 4 mjeseca i to da joj svaka mjera bude realizovana tačno u planiranom roku. Tačnije, po tako 
koncipiranom Programu rada, u trenutku njegovog usvajanja, Skupština ne samo da je imala 
usvojene sve mjere planirane za prethodna 4 mjeseca, nego i izvjestan broj koji je bio planiran za 
realizaciju u nerednim mjesecima, do kraja godine. 



 

Program rada Vlade TK za 2015. godinu tako je, ve
znatnom procentu. 

Sve ovo govori u prilog zaključku da su statisti
koji bi trebali da nam daju sliku o efikasnosti rada ove institucije u 2015. godini, kantaminirani. I u 
izvornom obliku (bez dodatne analize i selekcije) neupotrebljivi.

 

 

Naime, od 61 realizovanih mjera koje se nalaze u Programu rada, njih 30% je realizovano u doba 
kada taj Program nije ni postojao. Neke od njih u doba kada ni Vlada koja je donijela nacrt za taj 
Program nije postojala.   

Čitava situacija je posljedica pokušaja da se f
programa rada, što međutim, u situacijama kašnjenja nema nikakvog smisla 
donosi za period koji predstoji, tako da godišnji program rada ima smisla jedino ako je donesen kada 
je i predviđeno, prije početka godine na koju se odnosi, a kad se program donosi u aprilu, maju ili 
oktobru, recimo, on ne može biti godišnji, nego tek program za dio godine koji je preostao. 

Sve ovo govori o tome da institucije u BiH kreiranju programa rada prilaze kao 
obaveze, a ne kao alatu koji je namijenjen pove
dugoročne ciljeve. 

 

Od mjera iz Programa rada za 2015. godinu, do kraja ove godine nije realizovano 20. U vezi 
onih koja su trebala biti realizovana a nisu, raspolažemo sa jednim brojem obrazloženja razloga 
nedonošenja 

Nerealizovano 20 
24.7%

Sporni podaci o realizacija godišnjeg programa rada 
Skupštine

22 

Program rada Vlade TK za 2015. godinu tako je, već u trenutku svog usvajanja, bio realiziran u u 

čku da su statistički podaci o realizaciji Programa rada Skupštine TK, 
koji bi trebali da nam daju sliku o efikasnosti rada ove institucije u 2015. godini, kantaminirani. I u 
izvornom obliku (bez dodatne analize i selekcije) neupotrebljivi. 

Grafikon 8 
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Od mjera iz Programa rada za 2015. godinu, do kraja ove godine nije realizovano 20. U vezi 
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Naziv mjere Predlagač God. 1. 
pojavlj. 

Planirani 
rok za 

razmatra
nje 

Obrazloženje 
kašnjenja 

� Zakon o zaštiti od buke Ministarstvo 
prostornog 
uređenja i 
zaštitu okolice 

2014. 2. Prolongirano zbog 
usklađivanja s 

federalnim zakonom- 
planirano u februaru 

2016. godine 
2 Informacija o radu školskih odbora 

osnovnih i srednjih škola u 2014. 
godini 

Ministarstvo 
obrazovanja, 
nauke, kulture 
i sporta 

2015. 3. Povučeno s dnevnog 
reda 7. Sjednice – nije 

realizovano 

3 Zakon o podsticaju u privredi 
Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo 
industrije, 
energetike i 
rudarstva 

2015. 3.  

4 Informacija o radu JP RTV TK Ministarstvo 
obrazovanja, 
nauke, kulture 
i sporta 

2015. 4.  

5 Izvještaj o radu Vlade Tuzlanskog 
kantona za 2014. godinu 

Vlada TK 2015. 5.  

6 Odluka o pristupanju izradi 
Izmjena i dopuna Prostornog plana 
za područje nTuzlanskog kantona 
za period 2005. - 2025. godine 

Ministarstvo 
prostornog 
uređenja i 
zaštitu okolice 

2015. 5. Nisu donešeni 
prostorni planovi svih 

opština TK 

7 Informacija o efektima ulaganja 
sredstava novčane podrške u 
poljoprivredi u Tuzlanskom 
kantonu za period 2010.-
2014.godina 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

2015. 5.  

8 Izvještaj o radu JP „Šume TK“d.d. 
Kladanj za 2014. godinu 

JP "Šume" d.d. 
Kladanj 

2015. 6. Nije razmatran i 
usvojen od strane 
organa upravljanja 

9 Zakon o visokom obrazovanju - 
2013. 

Ministarstvo 
obrazovanja, 
nauke, kulture 
i sporta 

2013. 7. Nije relizovano – 
povučeno s D.R. 13. 

sjednice 

10 Informacija o obezbjeđenju 
rezerve krvi za potrebe liječenja 
građana u  Tuzlanskom kantonu sa 
osvrtom na status dobrovoljnih 
davalaca krvi i mogućnostima 
obezbjeđenja krvi kao lijeka za 
2014. godinu 

Ministarstvo 
zdravstva 

2015. 9.  

11 Analiza zdravstvenog stanja 
stanovništva Tuzlanskog kantona i 
indikatori zdravlja u 2014. godini, 
sa prijedlogom mjera 

Zavod za javno 
zdravstvo 

2015. 9.  

12 Izvještaj o radu Nezavisnog odbora 
za period januar - juni 2015. 

Nezavisni 
odbor 

2015. 9. Dogovreno na Kolegiju 
da će se razmatrati 
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R.b
r. 

Naziv mjere Predlagač God. 1. 
pojavlj. 

Planirani 
rok za 

razmatra
nje 

Obrazloženje 
kašnjenja 

godine samo godišnji izvještaji 
13 Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o zaštiti od požara i 
vatrogastvu na području 
Tuzlanskog kantona 

Kantonalna 
uprava civilne 
zaštite 

2015. 10. Usvoje nacrt 10.12.15. 
30 dana javna 

rasprava 

�	� Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o inspekcijama Tuzlanskog 
kantona 

Kantonalna 
uprava za 
inspekcijske 
poslove 

215 10  

�
� Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o policijskim službenicima 
Tuzlanskog kantona (2014) 

Ministarstvo 
unutrašnjih 
poslova 

2014. 10. Radi harmonizacije sa 
višim nivoima vlasti 
neće dostavljati u 

proceduru- planirano 
u 2016. 

��� Zakon o sprečavanju nereda na 
sportskim terenima Tuzlanskog 
kantona 

Ministarstvo 
unutrašnjih 
poslova 

2009. 11. Radi harmonizacije sa 
višim nivoima vlasti 
neće dostavljati u 

proceduru- planirano 
u 2016. 

17 Zakon o neprofitnom socijalnom 
stanovanju Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo za 
rad, socijalnu 
politiku i 
povratak 

2014. 12. Nije relizovano – 
planirano u 2016. 

18 Strategija razvoja Tuzlanskog 
kantona za period 2016.-2020. 
godine 

Ministarstvo 
razvoja i 
poduzetništva 

2015. 12. Dostavljena Skupštini, 
biće razmatrana u 

januaru 2016. 
19 Informacija o efektima ulaganja iz 

Budžeta Tuzlanskog kantona za 
2013./2014. godinu, sa budžetske 
pozicije “Podrška razvoju kantona” 

Ministarstvo 
razvoja i 
poduzetništva 

2015. 12.  
 
 

20 Informacija o realizaciji Programa 
rada Skupštine Tuzlanskog 
kantona 

Skupština TK 2015. 12. Nije planirano u 
Programu rada, biće 

razmatrano na 
Kolegiju 

Tabela 4: Do 31.12.2015 nerealizovane mjere iz Programa rada Skupštine TK za 2015.godinu 

Do konca godine Skupština nije ispunila svoju poslovničku obavezu i nije razmatrala informaciju 
o realizaciji programskih obaveza. U obrazloženju je navedeno da ć
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realizovana jer najveći dio općina, i pored zakonom propisane obaveze, nije donio svoje 
prostorne planove, a koje su trebale poslužiti za osnov Prostornog plana Kantona, nije 
donešen ni prostorni plan Federacije, a nisu obezbijeđena ni sredstva u Budžetu za 
izradu ovog dokumenta; 

- Ministarstvo unutrašnjih poslova u dopisu broj 02-02-320-27/15 od 13.112015. godine, 
obavještava da Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o policijskim službenicima TK i 
Zakon o sprečavanju nereda na sportskim terenima TK radi harmonizacije sa višim 
nivoima vlasti neće dostavljati u proceduru u toku 2015. godine; 

- Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede navodi u dopisu broj 02-02-320-
31/15 od 23.11.2015. godine da Izvještaj o radu JP „Šume TK“ d.d. Kladanj za 2014. 
godinu nije dostavljen ovom Ministarstvu, budući da nije razmatran i usvojen od strane 
organa upravljanja, a samim tim niti od Skupštine dioničkog društva.  

 

Obrazloženja obrađivača data u prethodnoj tabeli pokazuje da će se dio programiranih mjera iz 
2015. godine razmatrati u 2016. godini kao ponovo programirane ili kao zaostale obaveze. To 
znači da će konačni stepen realizacije Programa rada TK za 2015. godinu biti neznatno veći, ali 
takođe znači da će stvarni obim Pograma rada za 2016. godinu , zbog ponovnog uvrštavanja 
nerealizovanih mjera iz prethodnih godina, biti realno manji. 

 

ZAKONI 

Posmatramo li samo zakone, možemo konstatovati da je, Programom rada Skupštine TK za 
2015. godinu, planirana realizacija 25 različitih zakona (i to 20 u formi prijedloga i 5 samo u 
formi nacrta). Od 20 zakona koji su, u ovoj godini, planirani za usvajanje u prijedlogu, za njih 11 
je planirano da prije toga budu razmatrani i prihvaćeni u formi nacrta. 

Generalno gledajući kada su programirani zakoni u pitanju možemo reći da Skupština 
Tuzlanskog kantona nije pratila ni dinamiku, ni obim realizacije planiranih obaveza.  
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periodu koji pokriva ovaj izvještaj raspravljano je 24 puta. Najobimniji plan bio je za 
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Iz prethodnog dijagrama je vidljivo da realizacija paniranih zakona nije pratila dinamiku zacrtanu 
programom, nego se i kasnilo i radilo sa manjim b
razmatrran ni jedan zakon). Kompletna krivulja realizovanih zakona je „niža“ i kasni za krivuljom 
planiranih zakona za 1-2 mjeseca. 
ioktobar. Najveću realizaciju zakona Skupština 
septembru i decembru po 4 zakona. 

Već je ranije rečeno da 7 programiranih zakona nije razmatrano i da 
obaveza prenešeni u 2016. godinu.  
robnim rezervama, Zakon o visokom obrazovanju, koji se u programu rada nalazi
2014., 2015. ,Zakon o sprečavanju nereda na sportskim terenima Tuzlanskog kantona koji se u 
programu rada nalazio u 2009., 2010,. 2015.,  Zakon o zaštiti od 
programu rada u 2014., 2015., ...

Napominjemo, da se u Grafikonu 10, ne radi o (razli
njime prikazuje rad Skupštine na zakon
posmatranom periodu. A o efektima tog rada, u vidu konkretnih, razli
nastavku. 

 

 

Do 31.12.2015 TK je Skupština je usvojila ukkupno 17 zakona dok se jedan zakon i dalje nalazi 
u parlamentarnoj proceduri . Usvojeno je 
realizuju u prijedlogu, a 3 zakona koja su pranirana da se razmatraju u nacrtu skupština je 
usvojila u finalnoj gormi prijedloga ( rije
obrazovanju odraslih i Zakon o izm
kantona) . Skupština je time finalno je realizovala 65.38% od godišnjeg plana za 2015. godinu. 
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Programom za ovu godinu predviđeno je da se o zakonima na Skupštini raspravlja 35 puta, a u 
periodu koji pokriva ovaj izvještaj raspravljano je 24 puta. Najobimniji plan bio je za 
u kome je planirano da se o zakonima raspravlja u 7 navrata, i mjesec oktobar kada je rasprava 

Iz prethodnog dijagrama je vidljivo da realizacija paniranih zakona nije pratila dinamiku zacrtanu 
programom, nego se i kasnilo i radilo sa manjim brojem zakona od plana(u maju

ompletna krivulja realizovanih zakona je „niža“ i kasni za krivuljom 
2 mjeseca. Podbačaj u realizaciji je bio karakterističan za mjesece maj 

u realizaciju zakona Skupština je imala u mjesecima jun 
septembru i decembru po 4 zakona.  

7 programiranih zakona nije razmatrano i da je dio njih 
obaveza prenešeni u 2016. godinu.  Najkarakterističniji su slučajevi za ovu pojavu s
robnim rezervama, Zakon o visokom obrazovanju, koji se u programu rada nalazi

avanju nereda na sportskim terenima Tuzlanskog kantona koji se u 
programu rada nalazio u 2009., 2010,. 2015.,  Zakon o zaštiti od buke koji se nalazio u 
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Napominjemo, da se u Grafikonu 10, ne radi o (različitim) programiranim zakonima, nego se 
njime prikazuje rad Skupštine na zakonsim materijalima, odnosno broj diskusija o zakonima, u 

odu. A o efektima tog rada, u vidu konkretnih, različitih zakonskih rješenja, u 

Grafikon 10 

Skupština je usvojila ukkupno 17 zakona dok se jedan zakon i dalje nalazi 
svojeno je 14 od 20 zakona planiranih Programom rada da se 

a 3 zakona koja su pranirana da se razmatraju u nacrtu skupština je 
usvojila u finalnoj gormi prijedloga ( riječ je o zakonima : Zakon o oružju i municiji i Zakon o 
obrazovanju odraslih i Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o javnom okupljanju Tuzlanskog  

finalno je realizovala 65.38% od godišnjeg plana za 2015. godinu. 

Prijedlozi Nacrti

5
01 00

3

Realizacija zakona iz godišnjeg programa rada TK do
31.12.2015 

Realizovano u potpunosti Djelimično realizovano Realizovano iznad plana

eno je da se o zakonima na Skupštini raspravlja 35 puta, a u 
periodu koji pokriva ovaj izvještaj raspravljano je 24 puta. Najobimniji plan bio je za maj mjesec, 

i mjesec oktobar kada je rasprava 

Iz prethodnog dijagrama je vidljivo da realizacija paniranih zakona nije pratila dinamiku zacrtanu 
maju umjesto 7 nije 

ompletna krivulja realizovanih zakona je „niža“ i kasni za krivuljom 
čan za mjesece maj 

 (6), jul (5) i u 

je dio njih kao programska 
ajevi za ovu pojavu su Zakon o 

robnim rezervama, Zakon o visokom obrazovanju, koji se u programu rada nalazili u 2013., 
avanju nereda na sportskim terenima Tuzlanskog kantona koji se u 

buke koji se nalazio u 

zakonima, nego se 
, odnosno broj diskusija o zakonima, u 

itih zakonskih rješenja, u 

 

Skupština je usvojila ukkupno 17 zakona dok se jedan zakon i dalje nalazi 
planiranih Programom rada da se 

a 3 zakona koja su pranirana da se razmatraju u nacrtu skupština je 
 je o zakonima : Zakon o oružju i municiji i Zakon o 

jenama i dopunama Zakona o javnom okupljanju Tuzlanskog  
finalno je realizovala 65.38% od godišnjeg plana za 2015. godinu.  

Realizovano iznad plana



27 
 

U istom periodu, Skupština je prihvatila i 1  nacrt, od zakona koji su bili planirani za realizaciju u 
finalnoj formi prijedloga (Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od požara i 
vatrogastvu na području Tuzlanskog kantona), ali koji u periodu koji pokriva ovaj izvještaj nisu 
usvojeni u tom obliku. Odnosno, pored 65.38% u potpunosti realizovanih zakonodavnih 
obaveza, još 3.85% je djelimično realizovala. 

 

Grafikon 11 
 

Pored zakona koje je Skupština prihvatila u nacrtu ili usvojila u prijedlogu, u ovom periodu nije 
bilo zakona koji su odbijeni, za koje je izjašnjavanje odgođeno ili koji su vraćeni predlagaču na 
doradu. Takođe nije bilo ni zakona za koje je odlučeno da se obustavlja zakonodavna 
procedura. Iz procedure i prije dolaska na dnevni red povučen je Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o visokom obrazovanju.  

Ako posmatramo strukturu nerealizovanih zakona, od 7 nerealizovanih zakona iz Programa 
rada za 2015. godinu, njih 5 su temeljni. 

Pored zakona koje je Skupština prihvatila usvojila u prijedlogu tokom 2015. istakli bismo  Zakon 
o obrazovanju odraslih koji je nakon višekratnog povlačenja iz procedure konačno usvojen12 
29.7. 2015. godine. Usvajanjem ovog zakona TK se svrstao među prve kantone koji su donijeli 
ovaj značajan propis13.  

Ako bismo u kratkim crtama komentarisali neke usvojene  zakone, prilikom usvajanja, najviše 
Skupštinske polemike se vodilo o Zakonu o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, 
nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog 
kantona koji se razmatrao po skraćenom postupku i kojim su napokon zakonski uređena prava 
javnih zvaničnika Tuzlanskog kantona. O zakonu, nakon njegovog usvajanja se vodila još veća 
javna polemika kroz medije između Vlade i Skupštine sa jedne strane i sindikata obrazovanja sa 

                                                           
12Usvajanjem zakona o obrazovanju odraslih TK se svrstao među rijetkantone koji su zakon usvojili 
13CCI je u saradnji sa Agencijom za lokalne razvojne inicijative Goražde (ALDI) zagovarao da se na svim nivoima vlasti gdje ne 
postoji taj zakon isti usvoji kako bi omogućilo ubrzanje oporavka tržišta rada, i  veća mobilnost radne snage. Za ovaj zakon je sa 
strane zagovarača potencirana  njegova visoka aktuelnost za područje Tuzlanskog kantona  u kojem je značajno izmjenjena 
privredna struktura 

65%

4%

31%

Realizacija zakonodavnog dijela Programa rada TK , do
31.12.2015 

Usvojeno u 
prijedlogu

Prihvaćeno u nacrtu
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druge strane o tome, da li on suštinski smanjuje plate zvaničnika (kako je tvrdila vlada) ili su iste 
zadržane na istom nivou pa čak i povećane (kako tvrdi Sindikat).  

Značajna skupštinska polemika vođena je i oko Zakona o izmjenama zakona o javnom 
okupljanjaju, za koji je opozicija iznijela stav da guši prava na javno okupljanje građana. Vlada 
je jednostavno obrazložila da je ovakav zakon bio nužan, jer od svog početka rada je radila pod 
neposrednim pritiskom protestanata. U svakom slučaju, donošenjem ovog zakona vlast 
Tuzlanskog kantona je sebi bar privremeno „obezbjedila mirniji rad“ koji bi ukoliko bude  
iskorišten na fokusiranje u rješavanje problema privrede i građana, mogao biti ocijenjen kao 
pozitivan. Ukoliko novi zakon ne bude iskorišten za donošenje najboljih odluka za one koji su 
već duži period bez posla i socijalnog minimuma neophodnog za egzistenciju i život, tada će taj 
zakon biti obični mehanizam za zaštitu javne uprave od svojih građana. 

Za Zakon o osnovnom odgoju i obrazovanju i Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
srednjem obrazovanju i odgoju, poslanici opozicije su tvrdili da je Vlada najavila depolitizaciju, 
međutim sa ovim zakonima po njihovom mišljenju je na sceni ponovo očita politizacija 
obrazovanja. Interesantno je da su oba zakona u proceduru uvedena po hitnom postupku, iako 
su oba u zakonodavni postupak uvedena prije više od godinu dana. Hitnost je prema 
obrazloženju ministra Jagodića bila opravdana, jer se zakonima nov način uvodi na upis 
učenika, a u pogledu kašnjenje zakona je istakao je da je odgovorna politika. 
 
Prilikom rasprave o Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih 
žrtava rata i zaštiti porodice sa djecom Tuzlanskog kantona, od strane predstavnika “civilnog 
sektora14 je ukazano da se ovakvim zakonskim rješenjem ponovo dovode u pitanje ostvarenje 
prava sve djece na zdravstvenu zaštitu, što su predlagači kategorički odbijali.Javna i 
parlamentarna debata o ostvarenju prava djece na zdravstvenu zaštitu je nastavljena i prilikom 
razmatranja Budžeta, i Finansijskog plana ZZO TK.   
 
Umjesto da donese Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o i inspekcijama Tuzlanskog 
kantona, Skupština je bila prinuđena, da  zbog hapšenja direktora Kantonalne uprave za 
inspekcijske poslove Besima Durakovića, po hitrnom postupku donese dopunu postojećeg 
zakona kako bi omogućila nesmetan rad Kantonalne uprave u uslovima kada je rukovodilac 
suspendovan. 
Dodajmo i da su 12 od 25 Programom rada za 2015. godinu planiranih zakona, tzv „prenešeni 
zakoni“, odnosno zakoni koji su bili planirani za realizaciju u nekoj od prethodnih godina, ali nisu 
realizovani, nego su uvršteni u Program rada za ovu godinu.   U periodu 01.01.2015-
31.12.2015. usvojeno je 58.33% od „prenešenih“ zakona i 76.92% od novih zakona u Programu 
rada za 2015. godinu.  

 

Sve prethodno navedene činjenice o zakonodavnim aktivnostima Skupštine ukazuju koliko je 
važno da se Skupština vrati staroj praksi i poslovničkoj obavezi, da na svojim sjednicama 
razmatra Informacije o polugodišnjoj realizaciji programa rada i preduzme odgovarajuće mjere 
za povećanje učinka, pogotovo u oblasti donošenja zakona.  Skupština nije ispunila ovu 
poslovničku obavezu koja je vjerovatno radi „mira u kući“ iščezla i postala samo obaveza koju 
povremeno razmatra kolegij, ali ne i javnost. 

                                                           
14UG „Zemlja djece“ je prije 4 godine bila uspješan zagovarač izmjene pripisa o zdravrtvenoj zaštiti na novou FBiH kojim je 
regulisano pravo na besplatnu zdrastvenu zaštitu svoj djeci do 18. godina bez obzira na status roditelja i ostale okolnosti 
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Naravno, da prije svega u pogledu praćenja učinkovitosti u normativnoj oblasti treba biti 
ispunjen osnovni preduslov, a to je da Programi rada Vlade i Skupštine u pogledu zakonodavnih 
aktivnosti budu harmonizovani, po obimu i rokovima i postupku donošenja i da budu donešeni 
na vrijeme – prije početka godine na koju se odnose 

 

BUDŽET 

 

Budžet TK za 2015. godinu 

 

Budžet TK za 2015. godinu nije usvojen do kraja 2014. godine, čime je prekršen Zakon o 
Budžetima u F BiH.     

Finansiranje u prvom tromjesečju 2015. godine, obezbjeđeno je Odlukom o privremenom 
finansiranju.    

Budžet TK za 2015. godinu usvojen je  30.03.2015  godine, u visini 384.620.950 KM, a ova 
suma uključuje i kredit od 20 miliona KM namijenjenih za pokrivanje deficita iz prethodnih 
godina. Planirana rashodovna strana Budžeta iznosi 364.620.950 KM. 

 

Godina Rebalans Visina Budžeta Datum utvrđivanja 
prijedloga na Vladi 

Datum usvajanja 
Budžeta u Skupštini 

     
2007.  337.649.642 12.03.2007 22.03.2007 

 1. 346.891.947 18.10.2007 05.11.2007 
2008.  388.088.103 13.12.2007 27.12.2007 

 1. 405.677.023 02.07.2008 07.07.2008 
2009.  415.984.932 19.03.2009 30.03.2009 

 1. 379.274.695 19.06.2009 02.08.2009 
 2. 373.398.674 11.12.2009 15.12.2009 

2010.  365.410.882 04.02.2010 16.02.2010 
 1. 362.669.613 22.11.2010 23.12.2010 
     

2011.  396.574.169 21.03.2011 30.03.2011 
 1. 396.664.154 08.07.2011 14.07.2011 
 2. 388.347.716 08.12.2011 22.12.2011 

2012.  355.160.147 19.03.2012 30.03.2012 
 1. 355.664.005 19.11.2012 29.11.2012 

2013.  323.848.569 08.04.2013 30.05.2013 
 1. 352.448.136 24.07.2013 26.07.2013 

2014.  385.995.792 13.12.2013 18.12.2013 
 1. 377.274.622 15.07.2014 25.07.2014 
 2. 380.210.322 18.09.2014 07.10.2014 
 3. 380.742.009 05.12.2014 25.12.2014 
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2015.  364.620.950 29.03.2015 30.03.2015 

 1. 359.911.233 26.10.2015 30.10.2015 
2016.  370.839.021 22.12.2015 30.12.2015 

Tabela 5: Budžeti TK, po godinama 

 

Izvještaji o izvršenju Budžeta iz 2014. g. 

Od strane Skupštine je u 2015 g razmatran Izvještaj o izvršenju Budžeta za period 1.1.-
31.12.2014. godinu. Izvještaj je nakon kratke diskusije i ukazivanja na greške prethodne Vlade u 
raspolaganju sa budžetom, odbijen  ( za izvještaj je glasalo samo 5 poslanika) .  

 

Izvještaji o izvršenju Budžeta iz 2015. g. 

Prilikom razmatranja Izvještaja o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za period 1.1.-
30.6.2015. godine  izvještaj je je podržan od strane Skupštine i to samo od strane poslanika iz 
parlamentarne većine. Dok su poslanici pozicije hvalili istrajnost premijera u nastojanju da 
sanira budžet, poslanici opozicije su u okviru svojih diskusija iznosili zamjerke da se do 
„sanacionog budžeta“ došlo samo smanjenjem rashoda, ali ne i mjerama kojima bi se razvojem 
privrede došlo do novih prihoda.  

U obrazloženju izvještaja je navedeno da u budžetu za ovu budžetsku godinu nedostaje 
20.680.000 KM, i da je Vlada TK u skladu stim od svih budžetskih korisnika tražila da 
maksimalno vode  računa ali i da pronađu dodatne uštede15.Ocijenjeno je takođe da je stanje 
budžeta TK-a za 2015.godinu složeno i iz razloga što je aktuelna Vlada na dan svog 
imenovanja u februaru tekuće godine zatekla kreditno zaduženje od 20 miliona KM, čime je 
dostignut maksimalan gornji limit ukupnog zaduženja. Takođe je istaknuto da će Vlada TK-a 
morati ići na restriktivnu politiku do kraja 2015. kao i budžeta za naredne tri godine. I na kraju 
kao najvažnije, u obrazloženju je istaknuto ako ne bude na prihodovnoj strani povećanja, daje  
načiniti uštede u budžetu, jedino moguće kroz smanjenje plać
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rebalansa Budžeta je prolongiran ispostavilo su pokazatelji o složenom stanju u budžetiu 
izazvanog padom prihoda, primorali Vladu da rebalans Budžeta realizuje u IV kvartalu. 
 
Postupak donošenja rebalansa Budžeta je pokrenut je od strane Vlade davanjem instrukcija 
Ministarstvu finansija u oktobru, a okončan usvajanjem Izmjena i dopuna Budžeta TK za 2015. 
g. na skupštini TK 30.10.2016. godine.rebalansom je Vlada pored usklađivanje prihoda i 
rashoda  ušla u realizaciju Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o osnivanju javnog 
preduzeća “Međunarodni aerodrom Tuzla” čime je osnovni kapital ovog preduzeća povećan na 
4 miliona KM. 

Prema rebalansu, ukupni prihodi, primici i finansiranje u Izmjenama i dopunama Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 2015. godinu iznose 379.9 miliona KM, što je za 4.7 miliona KM manje u 
odnosu na početni planirani Budžet. Stvarno  Budžet TK za 2015. godinu umanjen je za 5.6 
milionaKM, od čega se oko 3,7 miliona odnosi na sredstva koja su ranije bila previđena za 
isplatu regresa uposlenicima kod budžetskih korisnika16, a 1,8 miliona na ostale uštede koje su 
ostvarene na drugim pozicijama u Budžetu. Povećanje prihoda od 0,9 miliona KM je tek donekle 
ublažio ukupno smanjenje Budžeta za konačni iznos od 4,7 miliona . 

Osnov za „brisanje“ sredstva za isplatu naknade za regres za 2015. godinu za sve zaposlene 
budžetske korisnike, Vlada je uradila na temelju člana 19. Opšteg kolektivnog ugovora za 
teritoriju Federacije BiH u kojem stoji da „Zaposlenik ima pravo na regres za korištenje 
godišnjeg odmora u visini najmanje 50% prosječne neto plaće svih zaposlenih ostvarene kod 
poslodavca u mjesecu koji prethodi isplati regresa, pod uslovom da privredni subjekt – 
poslodavac nije prethodnu poslovnu godinu završio sa gubitkom“. Također u članu 2. 
Opšteg kolektivnog ugovora stoji da je „Kolektivni ugovor obavezujući i važi za sve poslodavce 
bez obzira na strukturu kapitala, organe uprave i službe za upravu, policiju, javne ustanove i 
druge pravne subjekte.“ 

Očito da je Vlada po prvi puta uvaživši činjenicu da je 2014. godinu završila sa deficitom 
/gubitkom u iznosu od oko 16,5 miliona KM, neisplaćivanjem regresa spriječila njegovo dodatno 
uvećanje. Istina od strane sindikata je najavljeno pokretanje tužbe koja bi kroz sudska izmirenja 
mogla dodatno uvećati dug, međutim ukoliko odluka Vlade bude neosporena, Vlada bi po prvi 
put izbjegla da saučestvuje u uvećanju deficita, koje se godinama unazad prećutno događalo. 
Nakon ovakvog poteza Vlade, moglo bi se pokazati da je neopravdanim isplatama regresa, 
kupovan socijalni mir među budžetskim korisnicima . Takođe bi se potencijalno moglo pokazati 
da je taakvo ponašanje prethodnih vlada poreske obveznike Tuzlanskog kantona u posljednih 6 
godina u kojima je registrovan deficit, koštala oko  24 miliona KM ili ¼ ukupnog deficita. 

 
U informacijama prilikom donošenja  mjera iz oblasti  fiskalne politike, često za odluke veže 
Odbor za likvidnost Budžeta Tuzlanskog kantona, smatramo da nije dovoljno transparentna 
njegova djelatnost i kapaciteti 17. Dugogodišnja nelikvidnost Tuzlanskog kantona i kumulativni 

                                                           
16Da su se na sličan način ponašalepretodne vlade uštede bi bile cca 23 miliona KM u posljednjih 6 godina u kojuma je bilježen  
budžetski deficit  
 
17Odbor za likvidnost Budžeta Tuzlanskog kantona utvrdio je Plan novčanih tokova za period oktobar – decembar 2015. godine, te 

odobrio gornju granicu rashoda za navedeni period. 
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budžetski deficit od 100 miliona KM zahtijevaju pored jasnije slike i strategije rješavanja ovog 
problema i jasniju sliku odgovornosti uključenih u rješavanje ovih pitanja.      

 

Budžet TK za 2016. godinu 

Budžet TK za 2016. godinu usvojen je na sjednici Skupštine, održanoj 30.12.2015  godine, u 
visini 371.992.254 KM. Dakle, u skladu sa obavezama propisanim Zakonom o Budžetima u 
FBiH. 

Dokumenati koji su ključni za donošenje Budžeta za 2016. godinu (Smjernice ekonomske i 
fiskalne politike za period 2016-2018. godine i Dokument okvirnog budžeta Tuzlanskog kantona 
za period 2016-2018. godina) su na Vladi usvojena sa malim zakašnjenjem. Smjernice 
ekonomske i fiskalne politike za period 2016-2018. godine su usvojene  14.7.2015. godine, 
Dokument okvirnog budžeta Tuzlanskog kantona za period 2016-2018.  je usvojen 
28.7.2015.godine.  

Usvajanjem Smijernica fiskalne politike, DOB-a i nakon što je  donešen rebalans Budžeta za 
2015. godinu,  Skupština Tuzlanskog kantona je uspjela da Budžet TK za 2016. godinu donese 
na vrijeme i kroz redovan postupak. Veoma kratko trajanje javne rasprave od 7 dana i 
nedovoljno uključenje javnosti je najslabija karika u protekloj proceduri  donošenja zakona. 

 

Proces usvajanja Budžeta  

Donošenjem Instrukcija br 2. o načinu i elementima izrade Budžeta za 2016. g., prikupljanjem i 
usaglašavanjem budžetskih zahtjeva i usvajanja Izvještaja o izvršenju Budžeta za 
devetomjesečni period 2015. godine, zaokružene su ostale pretpoostavke za utvrđivanje 
Budžeta TK za 2016. godinu. 

Zbog nedostajućih sredstava na prihodovnoj strani, kao i u protekloj godini i ove godine je od 
strane Federalnog ministarstva finansija zatraženo odobrenje za povećanje prihoda za 19 
miliona KM 

Nakon dobijanja odobrenja, od Federalnog ministarstva finansija,  Vlada TK je 1.12.2015 . 
godine utvrdila nacrt Budžeta, a deset dana kasnije isti prihvaćen i na Skupštini TK. (nacrt je 
podržan sa 23 glasa stranaka parlamentarne većine). Nacrt Budžeta u iznosu 365,5 miliona KM 
na rashodovnoj strani je bio veći za 1,55% od izmjena i dopuna Budžeta. Osnovne 
karakteristike Budžeta za 2016. godinu je  da su planirani prihodi prihodi i primici za jedan milion 
veći  u odnosu na rashode  i da je razlika od jednog miliona planirana za pokriće deficita 
akumuliranog iz prethodnog perioda. Budžet za narednu godinu je umanjen je za oko 16,5 
miliona KM u odnosu na 2015. godinu.   Iako se nakon dužeg niza godina u TK pojavio 
pozitivan znak i mali suficit, skrećemo pažnju da sa ovakvim tempom pokrivanja deficita Vlada 
TK bi ga sanirala tek za 100 godina.     

Prilikom rasprave o nacrtu Budžeta nakon dužeg perioda prema poslanicima je upućen i 
Dokument okvirnog Budžeta kako bi se kvalitetnije sagledala trogodišnja projekcija fiskalne 
politike Kantona. 
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Prilikom rasprave o nacrtu Budžeta od strane poslanika iznešene različiti stavovi od kojih 
izdvajamo karakteristične.Poslanik Vehid Osmanović je pohvalio realan pristup ministra finansija 
TK u izradi budžeta, a kritike je uputio Federalnom ministarstvu finansija i njihoviminstrukcijama. 
Poslanika takođe pohvalio smanjenje izdvajanja za političke stranke od 10% . Od istog 
poslanika je zatraženo da se reafirmiše   inicijativa za promjenu raspodjele prihoda od 
indirektnih poreza.  

Poslanik Dževad Hadžić je takođe ocijeni da je ministar dao objektivan pogled na Budžet 
kritikujući pri tome da se ipak zapošljavalo u javnom sektoru i pored zabrane. Takođe je iznio 
primjedbu da se za 7 dana ne može organizovati kvalitetna javna rasprava. 

U okviru rasprave o nacrtu Budžeta poslanik DF-a Lejla Didik –Sarajlić je kritikovala povećanje 
iznosa za plaće i izrazila sumnju da će efekti novog zakona o plaćama javnih zvaničnika u TK, 
dati pozitivne rezultate i donijeti uštede. Takođe je ukazala je na smanjenje nekih socijalnih 
davanja i povećanje izdvajanja za 400 hiljada KM za RTV TK koju smatra "privatnim glasilom 
Vlade TK". 

 
I poslanici pozicije su se složili da je to kratko vrijeme za javnu raspravu, ali da je to ipak dobar 
psihološki potez jer se time ipak daje do znanja da se javnost može uključiti sa svojim 
prijedlozima( Fetah Hujdur) 

Ogovarajući na primjedbe poslanika premijer, Bego Gutić je konstatovao da je zadovoljan 
diljelom pozitivnih diskusijaposlanika, i da je za Vladu ove godine bio imperativ da se Budžet 
usvoji u roku, pri tome ističući takođe da TK može uticati samo na 20% prihoda. Negirao je da je 
do povećanja plata došlo, kao i da postoje problemi oko ostarivanja prava djece na zdravstvenu 
zaštitu, a isticanje ovog problema čak nazvao i spinovanjem NVO-a. 

U istom danu premijer Bego Gutić je organizovao sastanak delegacije Vlade Tuzlanskog 
kantona sa poslanicima u Predstavničkom domu i delegatima u Domu naroda Parlamenta 
Federacije Bosne i Hercegovine sa područja našeg kantona. Na sastanku je analizirana 
raspodjela prihoda od indirektnih porezakao i način vraćanja vanjskog duga, u čemu učestvuju i 
kantoni, sa posebnim akcentom na poziciju Tuzlanskog kantona. Tom priliko ministar finansija je 
upoznao poslanike i delegate  da je Tuzlanski kanton zbog nepravedne raspodjele prihoda 
oštećen za 30 miliona KM na godišnjem nivou i da je odavno prisutno „presretanje“ prihoda 
prilikom otplate dugova. Sugerisano je da postojeća formula nije dobra, te da treba utvrditi 
mehanizam kojim bi se osiguralo da su za dug stvarno odgovorni samo dužnici, a ne svi 
korisnici prihoda sa jedinstvenog računa. Premijer je pozvao poslanike da bez obzira iz koje 
političke partije dolaze, snažnijim djelovanjem pokušaju kvalitetnije pozicionirati Tuzlanski 
kanton, prije svega kada se radi o raspodjeli sredstava predviđenoj Prijedlogom Budžeta 
Federacije BiH za 2016.godinu. 

Poslanici su na sastanku pružili podršku vladi Kantona u rješavanju ovog problema, ali su 
poslanici opozicije ovom prilikom istakli da je već učinjena greška po K, izglasavanjem nacrta 
Budžeta FBiH za 2016. godinu, čemu su doprinijeli i neki poslanici iz pozicije sa TK koji su bili 
prisutni na sastanku.  

 

Prijedlog Budžeta TK za 2016. godinu je od strane Vlade nakon provedene  javne rasprave od  
7 dana utvrđen 22.12.2015. godine u iznosu 372 miliona. Iako se trudila oko ispunjenja termina 
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konačnog usvajanja Budžeta,  Vlada je kasnila sa utvrđivanjem Prijedloga Budžeta jer je on  po 
Zakonu, trebao biti  utvrđen mjesec i po dana ranije. 

Budžet U odnosu na nacrt Budžet je povećan za nešto više od pet miliona KM( od kojih se 
najveći dio odnosi na povećanje osnovnog kapitala Javnog preduzeća "Međunarodni aerodrom 
Tuzla" – preko 4 miliona i 200 hiljada namijenjeno za naknade majkama porodiljama)  

Prijedlog Budžeta Tuzlanskog kantona su poržale sve skupštinske komisije  komisije koje su ga 
razmatrale, osim Komisije za obrazovanje, kulturu , sport i mlade  koja je nije dala podršku dijelu 
Budžeta koji se odnosi na obrazovanje, kulturu , sport i mlade. 

Kada je diskusija poslanika u pitanju, od strane poslanika je ponovljena argumentacija iznešena 
prilikom  rasprave o nacrtu Budžeta.Poslanici skupštine opozicije su se referirali na izjavu 
ministra finansija Jakuba Suljkanovića da je budžet stabilizirajući i da ima naglašen socijalni 
karakter, a zbog nedostaka prihoda tek djelimično razvojnu komponentu, podsjećajući ga da je 
budžet nije kako je ranije najavljeno ni stabilizirajući, ni razvojni.  

Na prijedlog Budžeta je podnešeno 13 amandmana (od strane Administrativne komisije 1, 
poslanika Amile Hodžić-1, Nedžada Šećića -3, Fuada Imamovića-5, kao i Klub poslanika SDP-
a-3). Prihvaćen je jedino amandman  Administrativne komisije, dok su svi ostali amandmani 
odbijeni.18 

Budžet TK za 2016.godinu podržala su 24 zastupnika u Skupštini TK iz stranaka  SDA, SBB, 
SBiH, BPS-a i NSRZB, protiv su glasala 3 poslanika DF-a, dok je šest poslanika  SDP-a bilo 
uzrdžano. 

Ako bi se u kratkim crtama analizirala rashodovna strana usvojenog Budžeta TK  za 2016. 
godinu primjećujemo da je karakteriše nekoliko važnih detalja kao što su najveći i nesmanjeni 
izdatak po osnovu bruto plaća i naknada u iznosu od 211 miliona KM, kapitalna ulaganja u 
iznosu od 35 miliona KM (oko 30 miliona iz namjenskih sredstava vodnih naknada i zaštite 
okolice, 600.000 KM za Univerzitet u Tuzli, 600.000 KM za ostale obrazovne institucije, 500.000 
KM u oblasti pravosuđa, 500.000 KM za Međunarodni aerodrom Tuzla, 500.000 KM za 
Univerzitetsko – klinički centar Tuzla i više od milion KM za policiju). Usvojenim Budžetom je 
planirano izdvajanje za JP RTVTK od 1,8 miliona KM što je  za 26% više nego što je ranije 
izdvajano19. Izdvajanje za poljoprivredu će ostati na istom nivou kao i prošle godine, a 
Budžetom nije planiran regres za budžetske korisnike. Budžetom TK za 2016. godiinu je 
planirano napokon da i političke partije bar malo osjete dijele loše finansijsko stanje u kantonu 
jer im je iznos smanjen za 10%.  

Svakako najkontroverzniji izdatak na rashodovnoj strani Budžeta je kupovina novog automobila 
za predsjednika Skupštine Tuzlanskog kantona  Senada Alića20 u iznosu od 48.000 KM i to u 

                                                           
18Svih 5 amandmana poslanika mamovića je odbijeno zbog toga što poslanik nije uopšte naveo iz kojih izvora će biti finansiran 
prijedlog 
19Planirana sredstva će biti moguće realizovati u skladu sa Zakonom o sistemu državne pomoći BiH samo po odobrenju Vijeća za 
državnu pomoć i to kao uslugu od „opšteg ekonomskog interesa“ 

20
U izjavi za medije predsjednik Skupštine Senad Alić je iznio iritirajuće obrazloženje  da će nnovi automobil biti kupljen jer je 

prethodni star devet godina i u voznom je stanju, ali nije za predsjednika Skupštine TK-a. 
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vrijeme kada su od Vlade najavljivane budžetske uštede i kada budžetskim sredstvima iz 
nerazumljivih razloga nije  pokriveno prava za svu djecu na besplatnu zdravsstvenu zaštitu. 

Ako se posmatra raspodjela budžeta po korisnicima s najviše budžetskih sredstava, Budžetom 
TK za 2016. godinu, planirano je da raspolaže Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta 
– 161.993.761 KM (43,6%),  a sa najmanje Kantonalna direkcija robnih rezervi – 109.783 KM 
(0,03%). 

R.br. Korisnik budžetskih sredstava Rashodi- plan 

1 Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta 161.993.761 KM 
2 Ministarstvo unutrašnjih poslova 52.241.272 KM 
3 Ministarstvo za rad, socijalnu politiku i povratak 33.747.272 KM 
4 Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 24.807.527 KM 
5 Ministarstvo finansija 20.988.387 KM 
6 Ministarstvo prostornog uređenja i zaštitu okolice 14.689.591 KM 
7  10.511.708 KM 
8 Ministarstvo za boračka pitanja 9.790.427 KM 
9 Kantonalna uprava za inspekcijske poslove 3.644.360 KM 

10 Kantonalna uprava civilne zaštite 3.201.932 KM 
11 Skupština TK 2.541.927 KM 
12 Ministarstvo trgovine, turizma i saobraćaja 1.458.873 KM 
13 Ministarstvo razvoja i poduzetništva 1.277.317 KM 
14 Ministarstvo zdravstva 1.022.050 KM 
15 Pedagoški zavod 643.005 KM 
16 Kantonalna direkcija robnih rezervi 109.783 KM 

Tabela6:Plan rashoda Budžeta TK za 2016. godinu, po korisnicima 

Najviše budžetskih sredstava, Budžetom TK za 2016. godinu, planirano je za oblast "Plaće i 
naknade troš. zaposlenih" – 191.822.628 KM, a sa najmanje "Izdaci za kamate" – 2.408.241 
KM. 

R.br. Oblast za koju su namjenjena sredstva Rashodi- plan 

1 Plaće i naknade troš. zaposlenih 191.822.628 KM 
2 Tekući transferi i drugi tekući rash. 68.093.592 KM 
3 Izdaci za mater., sitni inventar i... 35.895.617 KM 
4 Kapitalni transferi 19.533.045 KM 
5 Doprinosi poslod. i ostali doprinosi 19.203.064 KM 
6 Kapitalni izdaci 17.210.077 KM 
7 Izdaci za otplatu dugova 16.072.755 KM 
8 Izdaci za kamate 2.408.241 KM 

Tabela7:Plan rashoda Budžeta TK za 2016. godinu, po oblastima 

 

  



 

UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE TK
 

Skupština Tuzlanskog kantona je u 2015. godin
zakona dva zakona su prihvaćena u formi nacrta.  
2015. godinu (te 1 prihvaćenih u nacrtu), Skupština TK je u periodu 
neplaniranih zakona (1 u nacrtu).

 

 

Dodajmo i da je od 24 zakona usvojenih u formi prijedloga, njih 5 prethodno, u posmatranom 
periodu, razmatrano i prihvaćeno u formi nacrta.  

Skupština TK je, dakle, u posmatranom periodu, usvajala (u finalnoj formi prijedloga) 2 zakona 
mjesečno, u prosjeku. 
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UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE TK

Skupština Tuzlanskog kantona je u 2015. godini, usvojila ukupno 24 zakona.  
ćena u formi nacrta.  Uz 17 zakona usvojenih iz Programa rada za 

ih u nacrtu), Skupština TK je u periodu je u 2015. godini 
neplaniranih zakona (1 u nacrtu). 
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Dodajmo i da je od 24 zakona usvojenih u formi prijedloga, njih 5 prethodno, u posmatranom 
ćeno u formi nacrta.   

Skupština TK je, dakle, u posmatranom periodu, usvajala (u finalnoj formi prijedloga) 2 zakona 
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U odnosu na prethodne sazive Skupštine, za dosadašnji mjese
aktuelnog saziva se može reći, da je 
u od posljednja tri mandata.21 

 

 

To znači da se na godišnjem nivou usvaja 1.8 zakona više nego u prethodnom mandatu.

Inače, procedura donošenja, za zakone usvojene u periodu koji pokriva ovaj izvještaj, trajala je 
u prosijeku 137 dana. Čak 5 zakona se u zakonodavnoj proceduri nalazilo duže od godinu 
dana. Najduže je trajala procedura za donošenje Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
srednjem obrazovanju i odgoju, gdje je zakonodavni proces zapo
najkraće procedura za donošenje Zakon o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 201
godinu (1 dan).  

U ovom kontekstu interesantno je napomenuti da k
obrazovanju, komentarisali da se neki zakoni predugo nalaze u zakonodavnoj proceduri, 
tadašnji resorni ministar  Jagodić
proceduri, ali je politika odlučivala o tome kada 

Trajanje zakonodavne procedure usvojenih zakona daje naredni tabelarni prikaz.

 
R.br. 

Naziv zakona 

1 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o srednjem obrazovanju i 
odgoju - 2013 

2 Zakon o obrazovanju odraslih
3 Zakon o osnovnom odgoju i 
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obrazovanju 
4 Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti 
civilnih žrtava rata i zaštiti porodice 
sa djecom Tuzlanskog kantona - (II) 
(2014) 

16.09.2014 29.09.2015 378 Usvojeno 

5 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o Zavodu zdravstvenog 
osiguranja Tuzlanskog kantona-2014 

10.06.2014 15.06.2015 370 Usvojeno 

6 Zakon o korištenju, upravljanju i 
održavanju zajedničkih dijelova i 
uređaja zgrade-2013 

19.05.2015 30.10.2015 164 Usvojeno 

7 Zakon o izmjenama Zakona o 
unutrašnjim poslovima Tuzlanskog 
kantona-2015 

17.03.2015 29.07.2015 134 Usvojeno 

8 Zakon o turističkim zajednicama 19.05.2015 29.09.2015 133 Usvojeno 
9 Zakon o oružju i municiji 08.09.2015 30.12.2015 113 Usvojeno 
10 Zakon o izmjeni Zakona o šumama-

2014 
09.12.2014 05.02.2015 58 Usvojeno 

11 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o osnivanju Javne ustanove 
Disciplinski centar za maloljetnike 
Tuzlanskog kantona - 2015 

27.05.2015 30.06.2015 34 Usvojeno 

12 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o izvršenju sankcija - 2015 

27.05.2015 30.06.2015 34 Usvojeno 

13 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o zaštiti i spašavanju ljudi i 
materijalnih dobara od prirodnih i 
drugih nesreća u Tuzlanskom 
kantonu 

27.05.2015 30.06.2015 34 Usvojeno 

14 Zakon o javnim priznanjima 
Tuzlanskog kantona 

30.09.2015 30.10.2015 30 Usvojeno 

15 Zakon o izvršenju Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 2016. godinu 

01.12.2015 30.12.2015 29 Usvojeno 

16 Zakon o  izmjenama  i  dopunama  
Zakona  o  osnivanju  Javne  
ustanove Direkcija regionalnih cesta 
Tuzlanskog kantona 

19.05.2015 15.06.2015 27 Usvojeno 

17 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o šumama-2015 

07.04.2015 29.04.2015 22 Usvojeno 

18 Zakon o izmjeni Zakona o 
prostornom uređenju i građenju- 
2015 

09.03.2015 30.03.2015 21 Usvojeno 

19 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o preuzimanju prava 
osnivača nad JU Dom za djecu bez 
roditeljskog staranja Tuzla 

14.07.2015 29.07.2015 15 Usvojeno 

20 Zakon o izmjenama i dopunama 14.09.2015 29.09.2015 15 Usvojeno 
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Zakona o javnom okupljanju 
Tuzlanskog kantona 

21 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o osnivanju Javnog 
preduzeća «Međunarodni  aerodrom 
Tuzla" 

22.07.2015 29.07.2015 7 Usvojeno 

22 Zakon o plaćama i naknadama 
izabranih dužnosnika, nosioca 
izvršnih funkcija i savjetnika u  
organima zakonodavne i izvršne 
vlasti Tuzlanskog kantona 

22.09.2015 29.09.2015 7 Usvojeno 

23 Zakon o dopunama Zakona o 
inspekcijama Tuzlanskog kantona - 
2015 

23.10.2015 30.10.2015 7 Usvojeno 

24 Zakon o izvršenju Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 2015. godinu 

29.03.2015 30.03.2015 1 Usvojeno 

Tabela 8 . Trajanje zakondavne procedure 

 

Od zakona koji su još u proceduri, najviše vremena prošlo je od pokretanja Zakona o robnim 
rezervama Tuzlanskog kantona 

Nа krаju, od ukupno 19 usvojenih zаkonа u Skupštini TK, u periodu koji pokrivа ovаj izvještаj, 
može se reći da ni jedan ne spаdа u mjere koje mogu znаčаjnije doprinijeti rješаvаnju 
nаjvаžnijih problemа grаđаnа tj. uticаti nа poboljšаnje kvaliteta njihovog života.  

Što je najinteresantnije, ni jedan zakon ne rješava i ne značajnije ne poboljšava stanje u 
privredi22 nego se uglavnopm odnosi na javnu upravu, socijalnu politiku obrazovanje i 
bezbjednost,   

Kratka obrazoženja razloga donošenja zakona se nalaze u dodatku 4 izvještaja, 

  

                                                           
22Izuzetak bar donekle predstavljaju  2 zakona koji stvaraju bolji ambijent za poslovanje privrede:  Zakon o obrazovanju odraslih i 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o šumama 
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KOORDINACIJA RADA VLADE I SKUPŠTINE  
 

U proteklom monitorisanom periodu bilo je primjera nedovoljne koordinacije u radu Vlade i 
Skupštine u oblasti programiranja rada, donošenja budžeta, donošenja odluka o primanjima 
poslanika, realizacije zakonodavnih aktivnosti, aktivnog učešća u radu Skupštine i davanja 
odgovora na poslanička pitanja.  

Prilikom analize procesa donošenja i sadržaja Programa rada Skupštine i Vlade Tuzlanskog 
kantona iznešen je niz primjedbi koje ukazuju da se proces planiranja nije odvijao na najbolji 
način te da koordinacija u tom pogledu nije bila na potrebnom nivou, zbog čega su se u 
konačnici dobila dva planska dokumenta koji se značajno razlikuju.  

Obje institucije prekršile su zakonske rokove za usvajanje Budžeta za 2015. godinu, a Vlada i 
za usvajanje Budžeta za 2016. Ključna primjedba u svim dosadašnjim praćenjima postupka 
donošenja Budžeta se odnosila na kašnjenje u realizaciji aktivnosti koje su propisane Zakonom 
o Budžetima FBiH, odnosno nepoštivanju rokova i „10 koraka budžetiranja“. Obzirom da je 
Vlada TK kao jedan od prioriteta u svom radu najavila stabilizaciju Budžeta sa ciljem postizanja 
fiskalne stabilnosti TK, u ciklusu izrade Budžeta za 2016. g. se generalno gledajući  nastupilo  
sa mnogo više discipline, međutim obnavljanje voznog parka Skupštine TK i kritika iznešena od 
strane Vlade pokazala je ponovo da Skupština često radi „na svoju ruku“ i nedovoljno 
iskoordinirano prati ranije najavljene Vladine politike. 

Podsjetićemo da se disharmonija u donošenju odluka Vlade i Skupštine nije se odnosila samo 
na period funkcionisanja vlade „u tehničkom mandatu“, nego su se disonantni tonovi pojavljivali i 
nakon izbora nove Vlade, npr. prilikom donošenja odluka o povećanja primanja poslanicima, 
kada je Premijer Bego Gutić, u ime Vlade, istakao  da su odluke o povećanju primanja poslanika 
u suprotnosti sa mandatnim ciljevima  Vlade,  te je prema Skupštini pokrenuo inicijativu da se 
sporna odluka povuče i stavi van snage. Odluka o primanjima je stavljena van snage i primanja 
su vraćena na stari nivo.. Zakon kojim se ova oblast rješava je konačno donešen, ali je put do 
njegovog donošenja bio prepun obrta i nedosljednosti. Od premijera Bege Gutića u početnoj fazi 
donošenja zakon 

Na samom kraju III kvartala Skupština i Vlada su pokazale veliku nekonzistentnost u pristupu 
rješavanja pitanja primanja javnih zvaničnika a je prvo najavljeno smanjenja plata za  30%. U 
postupku izrade zakona, pod uticajem poslanika Skupštine, najavljeno smanjenje  primanja prvo 
je palo na 17%, da bi se u konačnici pokazalo da je usvojena verzija zakona u potpunosti 
zanemarila najavljenu vladinu politiku ušteda. Ukupna primanja javnih zvaničnika su u konačnoj 
primjeni novog zakona samanjene zanemarivo malo. Poslanicima Skupštine kao da to nije bilo 
dovoljno, pa je kratko vrijeme odlukama Kolegija pokušala čak ovu činjenicu držati daleko od 
očiju javnosti. Za razliku od poslanika Skupštine, Vlada je mnogo brže shvatila da ne treba 
odstupati od principa transparentnosti, te je svoja primanja javno objavila, pozivajući da 
poslanici postupe na isti način. 

U periodu 01.01.2015-31.12.2015 godine, Vlada TK je, u potpunosti ili djelimično, realizovala 25 
različitih zakona, 24 od njih je utvrdila u formi prijedloga a 1 samo u formi nacrta. U isto vrijeme, 



 

Skupština TK je, u potpunosti ili djelimi
prijedlogu i 2 prihvatila u nacrtu), o
došlo na prijedlog aktuelne Vlad
koje je Vlada utvrdila u ranijem periodu (1 u prijedlogu i 2 u nacrtu), te 3 zakona drugih 
predlagača (sva 3 utvrđena u prijedlogu).

 

U posmatranom periodu, ministri Vlade TK nisu 
redovno prisustvovali sjednicama Skupštine, u skladu sa Poslovnikom o radu Skupštine TK. 
Najeklatantniji primjer kako neprisustvovanje ministra može da uti
bio je vidljiv na 7. sjednici kada je odsustvovao ministar M
vodoprivrede, Abdulah Zukić. Poslanici su zahtijevali da im se prilikom razmatranja Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o šumama, obrati obra
Skupština je čak prelaskom na naredne ta
Skupštinu i da se obrati poslanicima, me
pomoćnik ministra, ali su poslanici, zbog važnosti zakona, odlu
nekoreknosti u odnosu Ministra, pa je zakon ipak usvojen.  

U periodu 01.01.2015-31.12.2015 godine, poslanici su Vladi postavili 110 pitanja (104 razli
jer su neka od pitanja postavljana više puta ili bila upu
različitih) inicijative. Do 31.12.2015 odgovoreno je na 69 pitanja postavljenih u posmatranom 
periodu (62.73%).23 Prema dostupnim podacima se može re
odgovara na pitanja poslanika sa istim stepenom ažurnosti kao i prethodne Vlade, a da na dio 
pitanja i inicijativa ne daje odgovore i po više mjeseci ili nikako.

                                                           
23Prethodnom statistikom nisu obuhvaćeni odgovori sa 
narednu  redovnu sjednicu.  

Nacrti

1

Koordinacija rada Vlade i Skupštine TK, u realizaciji 
zakonodavnih obaveza, u periodu 01.01.2015

42 
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POŠTOVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA  
 

 

U posmatranom periodu uočeno je nekoliko krupnih kršenja Poslovnika o radu Skupštine TK. 

Najznačajnijim se smatraju kršenja Poslovnika koja se odnose na obavezu donošenje Programa 
rada i Budžeta do konca tekuće godine za narednu godinu. Naime oba ova dokumenta koja se 
odnose na 2015. godinu, nisu usvojene do kraja decembra 2014. godine kako je to predviđeno 
poslovnikom.  

Prilikom donošenja programskih dokumenata i Budžeta za 2016. godinu i Vlada i Skupština su 
se uočljivo trudile pratiti propisane procedure i rokove.Kada je Budžet TK  u pitanju konačni rok 
usvajanja je ispoštovan, međutim rokovi iz Zakona o budžetu vezani za „korake budžetiranja“, 
nisu u potpunosti ispoštovani 

Skupština takođe, propustila ispuniti poslovničku obavezu da razmatra polugodišnju i godišnju 
realizaciju svog programa rada i Izvještaj o radu Vlade za 2014. godinu. 

Pored navedenih kršenja Poslovnika i u novom mandatu imamo nastavljenu praksu kršenja 
poslovničke obaveze Vlade da na poslanička pitanja i inicijative poslanicima dostavi odgovore 
do naredne sjednice. 

Na samom kraju godine, skupštinska retorika je izašla iz okvira uobičajenog rada, čemu je 
ponajviše doprinjeo premijer Gutić  u nastojanju da u Skupštini neprimjerenim riječnikom 
„disiplinira“ poslanike i medije. Cijenimo da se sa ovakvim ponašanjem narušene norme etičkog 
kodeksa, dokumenta koji je sastavni dio Skupštinskog poslovnika.24 

Osim kršenja poslovnika u posmatranom periodu konstatovano je i kršenje nekoliko zakona, od 
kojih izdvajamo kršenje normi Zakona o budžetima FBiH, Zakona o poticajima u poljoprivredi 
TK25  i Zakona o slobodnom pristupu informacija.  

  

                                                           
24 Kodeks ponašanja poslanika i javnih zvaničnika koje imenuje ili daje saglasnost Skupština Tuzlanskog kantona usvojen 
je 2008 godine, sa namjerom da se poštivanjem njegovih normi, sačuva integritet i dignitet Skupštine i Vlade 
25Od strane Vlade i Skupštine je najavljena promjena propisa u smislu smanjenja minimalne granice izdvajanja u ove svrhe kako se 
poticajna politika dovela u zakonske okvire, a u skladu sa „relnim budžetskim mogućnostima“  
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TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE TK  
 

Transparentost rada Skupštine TK nije na dovoljno visokom nivou u i nekim aspektima je 
potrebna hitna promjena prakse koja će omogućiti veću javnost rada i institucije i javnih 
zvaničnika. 

Sve radne sjednice Skupštine su javne i učešće javnosti u njezinom radu se odvija u skladu sa 
poslovničkim normama, međutim za kvalitetno i cjelovito informisanje javnosti koje motiviše i 
omogućava praćenje i učešće u društvenim procesima neophodno je mnogo više.  

Glavne primjedbe na transparentnost rada Skupštine se odnose na dostupnost informacija 
putem službene web stranice http://www.skupstinatk.kim.ba/. koja niti je dovoljno sadržajna, niti 
se i pored ranije iznešenih preporuka, ažurira u potrebnom obimu i dinamici. 

Na samom početku mandata su čak zapaženi novi negativni koraci koji su dodatno pogoršali 
sliku transparentnosti rada Skupštine, a praksu okrenuli u suprotnom pravcu. Tu prije svega 
mislimo period održavanja netransparentnih sjednica Administrativne komisije (sjednice na 
kojima su poslanici donosili odluke o povećanju plata i naknada poslanicima, uopšte nisu 
najavljivane, a zapisnici nisu bili dostupni).Početni problem u vezi dostave informacija o 
primanjima poslanika koji su jedno vrijeme bili prevaziđeni, ponovo su dovedeni u stanje da se 
na uredan zahtjev ne dostavljaju informacije o pojedinačnim primanjima poslanika26. Kreator 
politike uveđenja embarga na informacije o primanjima poslanika je bio Kolegij Skupštine. Cijeli 
četvrti kvartal 2015. godine, Centri civilnih inicijativa su argumentovano ukazivali na potrebu da 
se nakon donošenja zakona kojim su regulisane plate javnih zvaničnicima, iste  učine 
transparentnim kako bi se javnosti pokazalo da li su ili nisu smanjene plate javnih zvaničnika. 
Nakon što je u prigovoru na Rješenje od strane centara civlnih inicijativa najavljeno pokretanje 
upravnog spora pred nadležnim sudom, Skupština je dostavila parcijane informacije koje mogu 
poslužiti za izračunavnje primanja  poslanika. Smatramo da je Skupština uskraćivanjem  
informacija bespotrebno dovodila u sumnju transparentnost trošenje dijela budžeta 
namijenjenog za plate javnih zvaničnika i produblljivala nepovjerenje javnosti, a fokus 
parlamentarne debate i energiju poslanika preusmjeravala sa reformi na sporedne teme. 

Od januara 2016. godine na službenoj web stranici je objavljena Informacija o primanjima 
poslanika Skupštine Tuzlanskog kantona.  

Ostale, ranije izrečene primjedbe na transparentnost rada Skupštine odnose se na 
nedostupnost poslaničkih pitanja, odgovora na pitanja, amandmana i prečišćenih tekstova 
zakona u elektonskom obliku, nedostupnost podataka o pojedinačnom glasanju poslanika po 
mjerama, neevidentiranje prisustva članovaVlade i poslanika sjednicama Skupštine, na 
nemogućnost preuzimanja video materijala i transkripta sjednica saslužbene web stranice 
Skupštine i nemogućnost dobijanja jasne i cjelovite informacije o sveukupnim primanjima 
poslanika kao javnih zvaničnika, u elektronskom obliku. 
 
Pored toga Skupština Tuzlanskog kantona još od 2008. godine na svojoj službenoj stranici ne 
objavljuje informacije o nacrtima propisa koji se upućuju u javnu raspravu, a od 2013. godine ne 
objavljuje zapisnike sa sjednica Skupštine i radnih tijela. Na Službenoj web stranici takođe nisu 
dostupni podaci i dokumenti koje je Skupština usvojila (Budžet, zakoni i ostali propisi). Službena 

                                                           
26Od strane Službe Skupštine Centrima civilnih inicijativa, su  dostavljeni podaci o primanjima poslanika ali nakon što je dobijen stav 
Agencije za zaštitu ličnih podataka BiH, koji je od ranije bio poznat jer je objavljen još 2011. godine, za III kvartal su dostavljeni 
podaci o prosječnim primanjima poslanika koji nisu ni traženi, dok smo za informacija o  individualnim primanja uskraćeni 
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stranica ne sadrži ni listu propisa o kojima će se tokom godine voditi javna rasprava, niti 
elementarne upute na koji način se javnost može uključiti u kreiranje propisa, na web stranici se 
ne može preuzeti elektronska verzija nacrta propisa koji su predmet javne rasprave. Pored toga 
Skupština iako donosi zaključke o tome, ne objavljuje ni program javnih rasprava, niti 
informacije o statusu sugestija iznešenih tokom javnih rasprava, iako se čitav proces odnosi na 
zakonodavni postupak koji je u njezinoj nadležnosti i koji je propisan jedino šturim normama 
poslovnika Skupštine. 
 
Stoga smatramo da bi bilo dobro da se učešće javnosti u iniciranju propisa, u konsultovanju 
prilikom izrade nacrta propisa i učestvovanju u javnim raspravama, treba regulisati adekvatnim 
zakonom o građanskim participacijama. 
 
U narednom tabelarnom pregledu su date glavne karakteristike koje obilježavaju nivo 
transparentnosti rada Skupštine TK, a koje se onose na zatečno stanje i monitorisane prakse  
 

R. br. Predmet posmatranja Stanje 

1 Sloboda prisustva sjednicama Skupštine DA  

2 Prenos sjednica (TV, radio ili internet) DA  

3 Da li Skupština prije zasjedanja objavljuje 
najavu sjednice? 

DA  

4 Da li su materijali za sjednicu javno dostupni? NE 

5 Dostupnost zapisnika sa sjednica Skupštine Na WEB nije dostupan / ZOSPI dostupan 

6 Sadržajnost zapisnika sa sjednica Skupštine Nedovoljno dobra 

7 Dostupnost stenograma sa sjednica Skupštine Na WEB nije dostupan / ZOSPI dostupan 

8 Dostupnost podataka o pojedinačnom 
glasanju poslanika 

NE 

9 Institucionalno riješena javna dostupnost 
poslaničkih pitanja i odgovora na pitanja 

Na WEB nije dostupan / ZOSPI dostupan 

10 Dostupnost podataka o prisustvu sjednicama I 
razlozima odsustva 

Djelimično 

11 Brzina odgovaranja na zahtjeve za 
dostavljanjem materijala (ZOSPI) 

U skladu sa zakonom  

12 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
Programa rada 

NE 

13 Periodično se informiše javnost o realizaciji 
Programa rada 

NE 

14 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
Budžeta 

NE 

15 Procenat zakona koji su prošli javnu raspravu u 
odnosu na ukupan broj utvrđenih zakona 

Ispod 50% 

16 Obrazloženja o usvojenim zakonima  Nema obrazloženja ni u vidu saopštenja 
ni na web stranici 

17 Postojanje zapisnika sa sjednica skupštinskih 
komisija 

Na WEB nije dostupan / ZOSPI dostupan 

18 Sadržajnost zapisnika sa sjednica skupštinskih 
komisija 

Dobra  

19 Dostupnost dokumenata u elektronskom Djelimično 
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obliku 

20 Postojanje web stranice Skupštine DA 

21 Funkcionalnost web stranice (sadržajnost i 
redovno ažuriranje) 

 Minimalna  

22 Da li je na Internet stranici objavljen Program 
rada za aktuelnu godinu? 

DA 

23 Da li se na Internet stranici objavljuju godišnji 
izvještaji o radu institucije? 

NE 

24 Da li je na Internet stranici dostupan Budžet I 
Zakon o izvršenju budžeta za posljednju 

fiskalnu godinu? 

NE 

25 Da li su na web stranici Skupštine u roku od 24 
sata dostupno saopštenje za javnost sa 

osnovnim podacima sa održane sjednice? 

NE 

26 Da li su, nakon sjednice Skupštine, dostupni na 
web stranici kao „download“ opcija materijali 

koji su razmatrani i usvojeni? 

NE 

27 Da li je građanima omogućem pristup 
arhivskim podacima sa održanih zasjedanja 

Djelimično 

Tabela 9: Transparentnost rada Skupštine TK 

 
Očekivanja da će se parametri koji oslikavaju javnost rada Skupštine sa vremenom značajno 
mijenjati jer je od strane Kolegija najavljena primjena značajnog dijela ranije upućenih 
preporuka  CCI-a koja se odnosi na transparentnost njezinog rada. 
  



 

 

PRISUSTVO SJEDNICAMA SKUPŠTINE

U posmatranom periodu, zakazano je 1
čega su samo na 2 prva bili prisutni svi poslanici. 

18 poslanika TK prisustvovalo je svim zasjedanjima Skupštine
jednom od 17 održanih zasjedanja. 
zasjedanja, dok samo 3 poslanik nije prisustvova na tri i više od 

 

Najviše izostanaka sa sjednica napravili su: 

, Fuad Imamović SBiH - (2), Slađ

 

PRISUSTVO SJEDNICAMA RADNIH TIJELA

Skupština TK od 5.2.2015. godine ima (ne ra
učestvuje 34 poslanika Skupštine TK, koji popunjavaju 57 mjesta u tim radnim tijelima. Neki od 
poslanika članovi su više radnih tijela 
je većina poslanika u sastavu po dvije komisije. 

Za 2015. godinu ne posjedujemo cjelovite podatke o broju održanih sjednica  niti zapisnike, tako 
da nije moguće ni dati potpunu informaciju prisustvu poslanika na sjednicama komisija. Nakon 
traženja informacija na koncu 
zapisnici pa i zapisnici Administrativne komisije koja je jedno vrijeme radila veoma 
netransparentno. Broj održanih sjednica je bio ve
                                                           
27Na posljednje 4  sjednice Skupštine nije prisustvovao poslanik Mersed Šerifovi
istražnih radnji tužilaštva o pitanju korupcije pri dodj

20%

20%

9%

Prisustvo poslanika na sjednicama
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AKTIVNOSTI  POSLANIKA

PRISUSTVO SJEDNICAMA SKUPŠTINE 

U posmatranom periodu, zakazano je 17 zasjedanja Skupštine TK (uključujući i prekinuto), od 
ega su samo na 2 prva bili prisutni svi poslanici.  

poslanika TK prisustvovalo je svim zasjedanjima Skupštine, 7poslanika nije prisustvovalo 
održanih zasjedanja. 7 poslanika nije prisustvovalo na dva od 

poslanik nije prisustvova na tri i više od 17 održanih zasjedanja.

Grafikon 20 

 
Najviše izostanaka sa sjednica napravili su: Mersed Šerifović NSRB - (5)27 

(2), Slađan Ilić SDP - (3), Mustafa Abdulahović SDA - (4), 

PRISUSTVO SJEDNICAMA RADNIH TIJELA 

Skupština TK od 5.2.2015. godine ima (ne računajući kolegij) 11 radnih tijela, u 
poslanika Skupštine TK, koji popunjavaju 57 mjesta u tim radnim tijelima. Neki od 

lanovi su više radnih tijela -  npr. Mersed Šerifović (NSRZB), je član u 3 komisije, dok 
ina poslanika u sastavu po dvije komisije.  

edujemo cjelovite podatke o broju održanih sjednica  niti zapisnike, tako 
e ni dati potpunu informaciju prisustvu poslanika na sjednicama komisija. Nakon 

traženja informacija na koncu četvrtog kvartala su nam dostavljeni svi do tada verifikova
zapisnici pa i zapisnici Administrativne komisije koja je jedno vrijeme radila veoma 
netransparentno. Broj održanih sjednica je bio veći od broja dostavljenih zapisnika,

Skupštine nije prisustvovao poslanik Mersed Šerifović – NSRZB koji je odstustvovao zbog provo
istražnih radnji tužilaštva o pitanju korupcije pri dodjeli poticaja u poljoprivrednoj prodnji.  

51%

Prisustvo poslanika na sjednicama TK

Prisustvovalo svim 
zasjedanjima

Nije prisustvovalo jednom 
zasjedanju

Nije prisustvovalo na 2 
zasjedanja

Nije prisustvovalo na 3 i više 
zasjedanja

AKTIVNOSTI  POSLANIKA  

ujući i prekinuto), od 

poslanika nije prisustvovalo 
poslanika nije prisustvovalo na dva od 17 održanih 

održanih zasjedanja. 

 

(4),  

i kolegij) 11 radnih tijela, u čijem radu 
poslanika Skupštine TK, koji popunjavaju 57 mjesta u tim radnim tijelima. Neki od 

lan u 3 komisije, dok 

edujemo cjelovite podatke o broju održanih sjednica  niti zapisnike, tako 
e ni dati potpunu informaciju prisustvu poslanika na sjednicama komisija. Nakon 

vartala su nam dostavljeni svi do tada verifikovani 
zapisnici pa i zapisnici Administrativne komisije koja je jedno vrijeme radila veoma 

od broja dostavljenih zapisnika, pa naredni 

NSRZB koji je odstustvovao zbog provođenja 

Prisustvovalo svim 

Nije prisustvovalo jednom 

Nije prisustvovalo na 2 

Nije prisustvovalo na 3 i više 





 

 

 Najviše poslaničkih pitanja i inicijativa, u posmatranom periodu, postavili su ili pokrenuli 
poslanici: Midhat Čaušević SDA 
Asmir Hasić SBiH - (13), Mirsad Selimovi

Nijedno pitanje ni inicijativu nije postavilo 7 poslanika
Husić SBiH, Mirsad Bečić SDA, Demir Beganovi
Mehmed Barjaktarević SDA, Azra Kahrimanovi

Iz prethodnih statističkih pokazatelja se pak vidi da se me
najviše pitanja nalaze i 5 poslanika iz stranaka vladaju
mandatima nije zabilježeno. U poslani
opozicije. Imajući u vidu da se i u ovom mandatu ponavlja pri
desila dva   „preslaganje“ parlamentarne ve

Interesantno je napomenuti da je broj inicijativa iznešenih za Skupštinskom govornicom i ve
od zvanično evidentiranih u Skupštini. Kao primjer „nestanka“ inicijative naveš
poslanika Mustafe Abdulahovića koji je osvrnuvši se na primanja po
da se primanja svih poslanika javno objave  na web stranici Skupštine, pri tome traže
inicijativi skupština izjasni.30 Kao što se i o
ignorisani, a inicijativa uopšte nije
javnosti i NVO sektora na  određ
Skupštine objavljena formula pror

Kada su u pitanju odgovaranja
članovi Vlade izlaze za govornicu i odmah odgovaraju na postavljena pitanja poslanika. U tom 
pogledu ohrabrenje poslanicima uputio i premijer Guti
odgovore odmah na samoj sjednici, jer takvu praksu podržava. 

                                                           
30

Citat iz diskusije poslanika iz transkripta“Predlažem da se na službenoj stranici Skupštine postave iznosi primanja svakog 
poslanika Skupštine TK. Mi imamo različita primanja i to treba da se zna, jer dosta mi je da slušam pri
bespotrebno. Primanja su različita i zavise od toga koliko je ko, u koliko komisija, ko je u Kolegiju, koja komisija se više 
se ne sastaje. Meni nije neprijatno da moja primanja objave. Želim izjašnjenje po ovoj ta
sjednici Skupštine“. 



 

Kako dužina Poslaničkog sata u praksi 
duže,  stječe se utisak da zbog nepreciznosti u poslovniku i na
mnogo značajnije teme na red dolaze tek nakon neracionalnog iscrpljivanja energije poslanika
u okviru poslaničkog sata. 

Predsjedavajući Skupštine Senad Ali
striktnim pridržavanjem poslovnika, poštivanjem vreme
komentarisanja poslaničkih inicijativa, donekle uspio unaprijediti rad Skupštine. Me
sistemski unaprijedio rad u Poslani
normi Poslovnika, a zatim pokrenuti
riješiti  nedoumicu: da li dio sjednice koji se odnosi na komentare poslanika na poslani
pitanja dio „Poslaničkog sata“. 
prakse treba svakako voditi u pravcu 

O potrebi izmjene poslovnika i kvalitetnijeg definisanja Poslani
je očekivanje da će se i destitiu narednom periodu.

 

DISKUSIJE POSLANIKA 

Na održanim zasjedanjima Skupštine TK, u posmatranom periodu, diskutovalo se o 
koje su se našle na dnevnim redovima

                                                           
31U posljednje vrijeme se zapaža nedozvoljeno  razvijanje  i diskusija po poslovnikim pitanjima i inicijativama

26%

26%
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kog sata u praksi često premašuje propisano vrijeme, pa on traje i duplo 
e se utisak da zbog nepreciznosti u poslovniku i načina vođenja ovog dijela sjednice, 

je teme na red dolaze tek nakon neracionalnog iscrpljivanja energije poslanika

i Skupštine Senad Alić, je na posljednjim sjednicama autioritativnijim nastupom i 
striktnim pridržavanjem poslovnika, poštivanjem vremenskih okvira i sprje

kih inicijativa, donekle uspio unaprijediti rad Skupštine. Me
sistemski unaprijedio rad u Poslaničkom satu, potrebno je prije svega se dosljedno pridržavati 
normi Poslovnika, a zatim pokrenuti postupak za njegovu promjenu. Pri tome je naro
riješiti  nedoumicu: da li dio sjednice koji se odnosi na komentare poslanika na poslani

.  Skrećemo pažnju da promjena poslovnika i parlamentarne 
iti u pravcu podizanja efikasnosti rada Skupštine. 

O potrebi izmjene poslovnika i kvalitetnijeg definisanja Poslaničkog sata sve se č
e se i destitiu narednom periodu. 

pštine TK, u posmatranom periodu, diskutovalo se o 
koje su se našle na dnevnim redovima i o njima je diskusija vođena od strane 32 poslanika

Grafikon 23 

U posljednje vrijeme se zapaža nedozvoljeno  razvijanje  i diskusija po poslovnikim pitanjima i inicijativama.

8%
6%

34%

Diskusije u TK

Poslanici koji nisu uzeli 
učešća u diskusijama ni 
o 1 mjeri
Učestvovali u diskusiji o 
jednoj mjeri

Učestvovali u 
diskusijama o 2

Učestvovali u 
diskusijama o 5
mjere
Učestvovali u 
diskusijama o više od 
10 mjere

esto premašuje propisano vrijeme, pa on traje i duplo 
enja ovog dijela sjednice, 

je teme na red dolaze tek nakon neracionalnog iscrpljivanja energije poslanika31 

, je na posljednjim sjednicama autioritativnijim nastupom i 
nskih okvira i sprječavanjem 

kih inicijativa, donekle uspio unaprijediti rad Skupštine. Međutim, da bi 
kom satu, potrebno je prije svega se dosljedno pridržavati 
postupak za njegovu promjenu. Pri tome je naročito važno 

riješiti  nedoumicu: da li dio sjednice koji se odnosi na komentare poslanika na poslanička 
emo pažnju da promjena poslovnika i parlamentarne 

kog sata sve se češće govori, pa 

pštine TK, u posmatranom periodu, diskutovalo se o 73 mjera, 
ena od strane 32 poslanika.   

 

. 

Poslanici koji nisu uzeli 
učešća u diskusijama ni 

Učestvovali u diskusiji o 

Učestvovali u 
diskusijama o 2-4 mjere

Učestvovali u 
diskusijama o 5-10 

Učestvovali u 
diskusijama o više od 
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3 poslanika Skupštine TK nisu, na skupštinskim zasjedanjima, diskutovali ni o jednoj od mjera 
koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine u 2015. godini. 2 poslanika Skupštine 
diskutovalo je samo o jednoj od svih mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine,12 
poslanika Skupštine diskutovalo je o 2-4 mjere, 9 poslanika Skupštine diskutovalo je o 5-10 
mjera, dok je 9poslanika Skupštine diskutovalo po više od 10 mjera koje su se pojavile na 
dnevnom redu Skupštine, u 2015. godini  

Poslanici koj su diskutovali po najvećem broju tačaka dnevnog reda, u posmatranom periodu, 
su: Sabid Zekan DF - (43), Fuad Imamović SBiH - (33), Dževad Hadžić SDP - (32), Fuad 
Hadžimehmedović SBB - (30), Vehid Osmanović SDP - (16), Midhat Čaušević SDA - (16),. eđu 
poslanicima koji su najčešće diskutovali su 3 predsjednika kluba stranaka od kojih 2 iz opozicije. 

S druge strane poslanici Samir Kamenjaković NSRB, Demir Beganović DF, Kasim Husić SBiH, 
u posmatranom periodu uopšte nisu uzeli učešća u raspravi ni po jednoj tačci dnevnog reda.  

Napominjemo da je realni broj izlazaka za skupštinsku govornicu poslanika u 2015. godini je 
znatno veći, jer u ovom pregledu (kao ni uTabeli 9, ispod) nisu prikazane diskusije poslanika o 
dnevnom redu, replike, poslovničke intervencije, ispravci krivog navoda, zaključci 
predsjedavajućih, nego isključivo diskusije o mjerama sa dnevnog reda. 

 

ZAKONODAVNA AKTIVNOST POSLANIKA 

U posmatranom periodu, nijedan poslanik Skupštine TK, nije Skupštini podnio ni jedan prijedlog 
zakonskog rješenja. Ustvari, samo su dva poslanikaSkupštine podnijeli inicijativu za donošenje 
zakonskog rješenja.  

Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o komunalnim djelatnostima, kojeg je predložio 
poslanik Suad Salibašić je od strane Skupštine upućen prema Vladi Tuzlanskog kantona na 
ispunjenje poslovničke obaveze iz zakonodavnog postupka i davanja mišljenja.Vlada je dala 
mišljenje u vezi zakona, a zakon se do kraja godine  nije našao u na dnevnom redu, iako prema 
je tvrdnji poslanika Salihbašića za takvo rješenje Vlada bila zainteresovana . 
Amandmanskim djelovanjem u vrijeme usvajanja Program rada Skupštine TK za 2016. godinu, 
poslanik Vehid Osmanović je na kraju godine, uspio da uvjeri Vladu u neophodnost promjene 
Zakona o vodama.    
 

AMANDMANI POSLANIKA 

Na 17 održanih zasjedanja Skupštine TK, u posmatranom periodu, podneseno je 43 
amandmana na različite zakonske akte.   23 poslanika Skupštine TK nisu, u prvih 12 mjeseci 
ove godine, podnijeli ni jedan amandman.  3 poslanika Skupštine podnijelo je po 1 amandman.  
2 poslanika Skupštine podnijelo je po 2 amandmana.  5 poslanika Skupštine podnijelo je po 3-5 
amandmana.  2 poslanika Skupštine podnijelo je po više od 5 amandmana. 



 

U ovom kontekstu ćemo skrenuti pažnju  da je pove
hitne procedure razmatranja zakona
o zakonu.   

Kao i ranijih godina prilikom Amandmanskih djelovanja na Budže Tuzlanskog kantona 
Amandmana gdje nije naveden izvor sredstava sakojima 
odbijeni. Izvore sredstava u Amndmanima nisu naveli 
Šečić i Klub poslanika SDP). Prihva
komisije koja je zahtijevala preraspodjelu postoje

Situacija gdje se Amandman na Budžet podnese na ovaj na
marketinški potez, jer je i poslanik svjjestan da 
odbaciti zbog kršenja i poslovnika i 

 

 

Sveukupno gledajući 2015. godinu, n
SDA, njih ukupno 9 

 

 
R.b
r. 

Poslanik (ime i 
prezime) 

Stranka

1 Senad Alić SDA 
2 Mersed Šerifović NSRB
3 Dževad Hadžić SDP 
4 Slađan Ilić SDP 
5 Rasim Dostović SDA 
6 Mustafa Abdulahović SDA 
7 Asmir Hasić SBiH
8 Samir Kamenjaković NSRB
9 Mirsad Selimović BPS 
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R.b
r. 

Poslanik (ime i 
prezime) 

Stranka Posmatrani 
period 

Prisustvo 
zasjedanjima 

Skupštine 

Broj poslaničkih 
pitanja 

Broj 
inicijativa 

Broj 
diskusija 

10 Mirza Sakić BPS 01.01-31.12 17/17 0 4 2 
11 Jasmina Lugavić SDA 01.01-31.12 17/17 0 0 2 
12 Mirsad Bečić SDA 01.01-31.12 17/17 0 0 2 
13 Azra Kahrimanović SDA 01.01-31.12 17/17 0 0 3 
14 Muamer Zukić SDA 01.01-31.12 15/17 1 7 8 
15 Suad Salibašić SDA 01.01-31.12 17/17 0 1 8 
16 Midhat Čaušević SDA 01.01-31.12 17/17 14 10 16 
17 Fetah Hujdur SDA 01.01-31.12 17/17 1 1 2 
18 Mirza Omerdić SDA 01.01-31.12 17/17 2 7 11 
19 Mehmed 

Barjaktarević 
SDA 01.01-31.12 17/17 0 0 4 

20 Narcisa Šiljegović SDA 01.01-31.12 17/17 1 3 3 
21 Nedžad Šečić SDP 01.01-31.12 16/17 4 5 11 
22 Vehid Osmanović SDP 01.01-31.12 16/17 3 3 16 
23 Amila Hodžić SDP 01.01-31.12 17/17 1 3 8 
24 Fuad 

Hadžimehmedović 
SBB 01.01-31.12 17/17 7 4 30 

25 Alen Karić SDP 01.01-31.12 16/17 3 1 10 
26 Nerminka Aljukić SBB 01.01-31.12 15/17 1 1 2 
27 Jasmin Rahimić SBB 01.01-31.12 17/17 2 7 8 
28 Nedžad Hamzić SBB 01.01-31.12 16/17 5 3 6 
29 Lejla Vuković SBB 01.01-31.12 15/17 4 4 2 
30 Sabid Zekan DF 01.01-31.12 16/17 3 7 43 
31 Nedžada Avdić DF 01.01-31.12 15/17 5 2 9 
32 Lejla Didik-Sarajlić DF 01.01-31.12 15/17 3 5 3 
33 Demir Beganović DF 01.01-31.12 16/17 0 0 0 
34 Kasim Husić SBiH 01.01-31.12 16/17 0 0 0 
35 Fuad Imamović SBiH 01.01-31.12 15/17 15 5 33 

Tabela 10: Učešće poslanika u radu Skupštine TK i njenih tijela 
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PRIMANJA  POSLANIKA  
 

15 od 35  (43%) poslanika Skupštine Tuzlanskog kantona  je profesionalizovalo svoj status u 
Skupštini, tj. imali su  status zaposlenih i primali punu platu po ovom osnovu. To su: Fuad 
Imamović (SBiH), Nedžad Šečić (SDP), Senad Alić (SDA), Dževad Hadžić (SDP), Vehid 
Osmanović (SDP), Asmir Hasić (SBiH), Amila Hodžić (SDP), Mirza Sakić (BPS), Fetah Hujdur 
(SDA), Mirza Omerdić (SDA), Mehmed Barjaktarević (SDA), Alen Karić (SDP), Jasmin Rahimić 
(SBB), Lejla Vuković (SBB), Nedžada Avdić (DF),  

Poslanici Mustafa Abdulahović (SDA) i Mirsad Selimović (BPS) su početkom mandata 
profesionalizovali svoj status, ali su u februaru odnosno junu, napustili taj status i zaposlili 
firmama TK.   U  2015. godini svoj status su profesionalizovali slijedeći poslanici: Nedžada 
Avdić (DF), Amila Hodžić (SDP) i Jasmin Rahimić (SBB), a krajem 2015. godine svoj status 
profesionalizovao i poslanik Alen Karić (SDP). 

 
Grafikon 25 

 

4 poslanika Skupštine TK su delegati u Domu naroda Parlamenta FBiH. Njih  3 u Domu naroda 
je profesionalizovalo svoj status: Slađan Ilić (SDP), Fuad Hadžimehmedović (SBB), Lejla Didik-
Sarajlić (DF), dok je poslanik Rasim Dostović (SDA) zadržao svoj radnopravni status u privredi, 
a poslaničke obaveze u Skupštini TK i delegatske obaveze u Domu naroda FBIH obavlja kao 
„honorarac“  i uz pripadajuće naknade. 

 

Razlozi, proces donošenja Zakona i rezultati njegove primjene  

Primanja javnih zvaničnika u Tuzlanskom kantonu do 2015. godine nisu bila zakonski 
regulisana nego su regulisana skupštinskim akatima32, koja su mijenjana u nekoliko navrata. 

                                                           
32Akti koji su regulisali ovu problematiku su:Odluka o utvrđivanju plaća i naknada funkcionera koje bira ili imenuje Skupština 
Tuzlanskog kantona i naknada za vršenje funkcije poslanicima u Skupštini Tuzlanskog kantona (usvojene u Skupštini i objavljene u 
službenim listovima 2/02; 8/04;12/04 i 8/07) i Odluka o utvrđivanju poslaničkog paušala i naknada ( donosi Admninistrativna 
komisija) 
 

43%

9%

48%

Radno-pravni status poslanika u Skupštini TK

Zaposleni u Skupštini TK

Zaposleni u DN P FBiH

Nisu zaposleni u 
zakonodavnim institucijama
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Potrebu da se primanja javnih znaničnika regulišu zakonom uporno i bezuspješno je duži period 
zagovarala Administrativna komisija Skupštine u prošlom sazivu, koja je prema kolegiju uputila 
inicijativu za hitno donošenje odgovarajućeg zakona. 
Zakon ni nakon višegodišnjeg iniciranja  nije bio donešen. Tek je Vlada sa premijerom Gutićem 
na čelu, u skladu obećanjima datim u ekspozeu,  utvrdila je zakon koji je zatim  nakon dorade 
od strane poslanika usvojen u Skupštini i u primjeni je u posljednja 3 mjeseca. 
 

Od početka recesije i kolapsa privrede Tuzlanskog kantona, od kada se naglo počeo povećavati 
broj nezaposlenih, plate javnih zvaničnika su u fokusu javnosti. Kako je kriza rasla, visoka  
primanja poslanika i članova vlade  sve su više padala u oči nezadovoljnicima i nezaposlenim 
jer su mnogi smatrali da je neprimjereno imati tolika primanja u kantonu sa ovolikim 
ekonomskim i socijalnim problemima. 

U prethodnim  izvještajima Centri civilnih inicijativa su nastojali realno izračunavati i prikazaivati  
sveukupna primanja poslanika. Na računanje iznosa primanja smo bili prinuđeni, obzirom da  
nikada do sada od strane Skupštine nismo dobajli listing sa primanjima poslanika. Svjesni smo 
bili da smo samostalnim kalkulacijamaulazili u rizik da učinimo grešku, međutim cijelo vrijeme 
nas je vodilo razmišljanje da primanja poslanika ne smiju biti tabu tema i da obzirom da 
preredstavljaju sredstva javnog Budžeta trebaju biti i javna. 

Dodatni problem u izračunavanju sveukupnih primanja poslanika predstavljalo je to što je prije, 
donošenja  zakona obračun plate vršen u ministarstvu finansija, dok je obračun kompleksnih 
poslaničkih naknada vršen u Skupštini. Nakon donošenja Zakona, računica je pojednostavljena, 
ali se i dalje obračun vrši u dvije institucije.  

Za razliku od primanja poslanika, informacije o primanjima članova Vlade su od strane  
ministarstva finansija redovno dostavljane sa imenima i u punim iznosima. Jedini period kada ni 
Vlada nije dostavljala informacje,  je period u kojem su radili u skladuu sa insrukcijama Kolegija, 
a ne u skladu sa normama Zakona o slobodi pristup informacijama. 

Pošto je najavljeno da će novim Zakonom o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, 
nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog 
kantona, kojim je planirano smanjenje plata biti ostvarene  Budžetske uštede, u nastavku ćemo 
detaljno opisati postupak donošenja zakona i procijeniti njegove efekte. 

Početak mandata u radu Skupštine Tuzlanskog kantona obilježio je skandal oko povećanja 
naknada i ličnih dohodaka poslanika. Time je prvi kvartal 2015. godine je ostao upamćen po 
pokušaju poslanika da internim skupštinskim odlukama primanja javnih poslanika povećaju za 
30%. Zbog žestokog negodovanja premijera33, kantonalnih odbora svih stranaka34, NVO 
sektora35i medija, odluke su povučene, a primanja vraćena na nivo na kojem su 

                                                           

33
Premijer je komentarišući inicijativu Vlade izjavio: „Imajući u vidu ukupnu ekonomsko–finansijsku situaciju na području Tuzlanskog 

kantona, tražim da, Administrativna komisija Skupštine TK preispita odredbe Odluke o utvrđivanju plaća i naknada funkcionera koje 
bira ili imenuje Skupština TK i naknada za vršenje funkcije poslanicima u Skupštini TK...“ipozvao poslanike u Skupštini, bez obzira 
da li se radi o članovima stranaka u poziciji ili opoziciji, da svoje aktivnosti usmjere ka stvaranju uslova za bolji život svih građana 
kantona. 

34Služba za informisanje KO SDA TK : „Odluka o povećanju plata je suprotna stavovima zvaničnih organa SDA. Odgovornost za 
ovu neprimjerenu odluku snose pojedinci, članovi Administrativne komisije koji su predložili i izglasali odluku o povećanju plata i 
nadoknada. 
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bila.36Interesantno je da su primanja poslanika bila predmet i skupštinske rasprave zbog čega je 
poslanik Mustafa Abdulahović, inicirao da se primanja svih poslanika javno objave  na web 
stranici Skupštine.3738 

Podsjetićemo da je godinu dana prije toga prije toga, u vrijeme krize vlasti izazvane socijalnim 
buntom u 2014. g., jedan od prvih građanskih zahtjeva bio da se ukine „bijeli hljeb“ za članove 
Vlade i poslanike Skupštine. Skupština je 14.2.2014. godine na 55. sjednici donošenjem Odluke 
o izmjeni i dopuni Odluke o utvrđivanju plaća i naknada funkcionera koje bira ili imenuje 
Skupština Tuzlanskog kantona i naknada za vršenje funkcije poslanicima u Skupštini 
Tuzlanskog kantona, ukinula privilegiju javnih znaničnika. Nakon donošenja ove odluke svi javni 
zvaničnici su izgubili pravo primanja pune plate i do 12 mjeseci nakon isteka ili prekida 
mandata. Pored toga, tada je donešena i odluka o smanjenju primanja poslanika za 30%, a koju 
je na početku mandata aktuelni saziv Skupštine pokušao promijeniti.  Kada u tome nije uspjela, 
Skupština se aktivno uključila u proces konsultovanja o radnoj verziji zakona koji bi uredio, ne 
samo njihova prava, nego i prava nosilaca izvršnih funkcija  i savjetnika u organima vlasti.   
 
Radnu verzija zakona je radila Radna grupa Vlade, a nakon što je okončala svoj rad,  Vlada je 
radni materijal predstavila na kolegiju Skupštine 18.9.2015. godine.  Iz zaključka Kolegija da će 
prijedlog Zakon o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i 
savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona biti podložan 
izmjenama i predmetom razmatranja predsjednika klubova poslanika u Skupštini, te članova 
Vlade TK do održavanja sjednice Skupštine TK, se vidjelo da će u medijima najavljivano 
kresanje plata javnih zvaničnika za 30%,  biti neodrživo.Nakon samo 4 dana, na 10. sjednici 
Vlade 22. 10. 2015. godine je usvojen prijedlog zakona u kojem se od strane obrađivača 
najavljuje smanjenje primanja, ali ovaj put za 17%39 i to ukoliko zakon bude usvojen u 
predloženom obliku. Istog dana, dakle 22.10. je zasijedala i Administrativna komisija koja je na 
predloženi zakon uputila amandman kojim se kroz novi član 8 uvodi „položajni dodatak“ za 
Izabradne dužnosnike i nosioce izvršnih funkcija u iznosu do 10% od iznosa njihove plaće40iako 
je prema obrazloženju predlagača zakona dosadašnji položajni dodatak već ukalkulisan u 
osnovni koeficijent plate po novom zakonu.

41 

                                                                                                                                                                                           
35Odluku o povlačenju i poništenju odluka o povećanju primanja poslanicima su tražili predstavnici sindikata i Centara civilnih 
inicijativa. 
36Odluka o utvrđivanju poslaničkog paušala i naknada i Odluka o utvrđivanju osnovice za obračun plate predsjednika Skupštine, 
zamjenika predsjednika Skupštine i izabranih zvaničnika, donešenesu 12.2.2015. godine i njima su primanja povećana, a 
donošenjem odluka 2.4.2015. godine primanja poslanika su ponovo smanjena, a prethodne odluke stavljene van snage. 
37

Citat iz diskusije poslanika iz transkripta“Predlažem da se na službenoj stranici Skupštine postave iznosi primanja svakog 
poslanika Skupštine TK. Mi imamo različita primanja i to treba da se zna, jer dosta mi je da slušam priče građana i da se pravdam 
bespotrebno. Primanja su različita i zavise od toga koliko je ko, u koliko komisija, ko je u Kolegiju, koja komisija se više sastaje, koja 
se ne sastaje. Meni nije neprijatno da moja primanja objave. Želim izjašnjenje po ovoj tački dnevnog reda na ovoj ili na narednoj 
sjednici Skupštine“. 

38Neke institucije Vlasti kao npr Dom naroda FBiH lična primanja poslanika objavljuju na službenoj web stranici 
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/bos/dom_naroda/organizacija/primanja_delegata_bos.html 
39Obrađivač je u obrazloženju zakona naveo da će 
40Istim amandmanom je rečeno da položajni dodatak utvrđuje rješenjem Administrativna komisija 
41

U obrazleženju zakona je navedeno slijedeće: Članom 8. stav 1. prijedloga Zakona utvrđeni su platni razredi i koeficijenti za lica 
obuhvačena ovim Zakonom,... Posebno nagašavamo, da je prilikom predlaganja koeficijenata, predlagač izvršio  preračun  
dosadašnjeg načina obračuna plaća, uvećanog za položajni dodatak, tako da predloženi koeficijent pomnožen sa predloženom 
osnovicom, daje isti iznos plaće za navedene izvršioce (dosadašnji položajni dodatak ukalkulisan je u osnovni koeficijent). 
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28.8.2015. godine dan prije razmatranja zakona na Skupštini, Kolegij je konstatovao da su „svi 
stavovi u vezi zakona usaglašeni“ iz čega se moglo prepoznati da su i Vlada i sve političke 
partije ovim članom bili dodatno zadovoljeni.42 
 
Zakon je nakon je nakon ubrzanog procesa konsultovanja upućen u parlamentarnu procesuru 
po skraćenoj proceduri  i odmah nakon 7 dana našao na dnevnom redu 14. sjednice Skupštine 
na kojoj je i usvojen. Prilikom usvajanja zakona rečeno je da je namjera obrađivača bila da se 
na jedinstven način urede plaće i naknade izabranih dužnosnika, nosioca izvršnih funkcija i 
savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona, pravobranioca i 
zamjenika pravobranioca, te utvrdi gornja granica plaća direktora javnih preduzeća i ustanova 
čiji je vlasnik ili osnivač Tuzlanski kanton Usvajanjem zakona bi se van snage stavilo više akata 
Skupštine TK i Vlade TK kojima jetrenutno uređena ova oblast, po prvi put uvele uvele sankcije 
za neprisustvovanje sjednicama. Navedeno je da biprocjenjene uštede na godišnjem nivou 
primjenom ovog predloženog Zakona iznosile bi cca 107.000,00 KM.  
 
Prilikom odlučivanja o Zakonu,za zakon su glasale sve političke partije Skupštine43 
 
Pozitivne stavove i prijedlog za usvajanje su dale sve komisije koje su ga razmatrale44. 
 
Na zakon su uložni amandman SBB-a (nije prihvaćen od predlagača) i amandman 
Administrativne komisije (prihvaćen od predlagača) 
 
Nakon usvajanja zakona premijer Gutić je izrazio zadovoljstvo jer su sa ovakvim zakonom kako 
je rekao „našli mjeru između očekivanja javnosti i realnosti“.  
Obzirom da je prije i tokom obrazlaganja razloga donošenja zakona od strane obrađivača i 
premijera Gutića u više navrata napominjano da su u smanjenju plaća prvo krenuli od sebe i da 
je namjera da u narednom koraku donošenjem zakona o državnoj upravi smanje plate svim 
zaposlenim u javnoj upravi, na ovakve odluke je oštro reagovao sindikat obrazovanja. U svojim 
istupima su tvrdiili da je vlada ovim zakonom nije smanjila, nego upravo suprotno,obmanula 
javnost, a  plaće je povećala. 
U demantiju od strane premijera su prema javnosti upućeni komparativni primjeri i iznosi 
primanja  poslanika prije i procjenjenih primanja poslije donošenja zakona iz kojih bi se vidjelo 
da je riječ o smanjenju primanja. Premijer je čak predstavnike sindikata pozvao da u decembru, 
kada se bude izvršio prvi obračun plata po novom zakonu, sindikat prezentuje svoje podatke, a 
u u slučaju da se pokaže da su njihovi navodi tačni i da je došlo do povećanja plata, obećao je 
podnijeti ostavku funkciju, ukoliko se pokaže da su oni obmanuli javnost, , oni treba da podnesu 
ostavke na svoje funkcije. 
U reagovanju predsjednika Skupštine Senada Alića je istaknuto da usvojen je amandman 
amdinistrativne komisije svi zloupotrebljavaju, a riječ je o položajnom dodatku, koji je sa ranijih 
20 posto, smanjen na 10 posto. Predsjednik je naglasio da se pomenuti iznos položajnog 
dodatka „neće koristiti dok ga ne odobri Administrativna komisija. Nije čak ni pod 
moranjem da će on biti korišten, dakle može i bez tih 10 posto“. 
Interesantno da niko u javnoj polemici nije osporavao Amandman na način kako i jeste u 
stvarnosti da je položajni dodatak dva puta vrednovan: jednom kroz koeficijent a drugi put kroz 
amandman za koji je predsjednik skupštine rekao da i ne mora biti primjenjen.  

                                                           
42
Član kolegija Sabid Zekan je istakao da ovaj zakon treba usvojiti  koncenzusom i pokazati javnosti volju poslanika za pravljenjem 

ušteda u Budžetu 
43Jedini poslanik koji nije bio za usvajanje zakona u ovom obliku je poslanik Lejla Didik-Sarajlić (DF) koja je tvrdila da se usvajanjem 
ovog zajkona krši federalni zakon, a primjedbe su takođe iznešene i na enormnu visinu otpremnina i na plaćanje rada u Kolegiju 
44 Muamer Zukić je u obrazloženju stava ZPK izjavio da su primjedbe isključivo nomotehničke prirode, jer u tako kratkom vremenu 
nisu mogli razmoriti 300odredbi ostalih propisa koje su bile pred komisijom. Stoga stav o zakonitorsti i ustavnosti nisu donijeli 
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Očito da je amandmanom ostavljena miogućnost dodatnog povećavanja plata javnih zvaničnika 
i da se još uvijek „ispipava“ reakcija  javnosti na ovakvu odluku. Komentara poslanika na ovaj 
amandman nije bilo i po svemu sudeći neće ga ni biti, zbog toga što je za razliku od ranijeg 
položajnog dodatka koji se odnosiosamo na čelnike45, novi „potecijalni“ položajni dodatak 
odnosi na sve poslanike Skupštine TK? i članove Vlade.  
 
Centri civilnih inicijativa su i nakon donošenja Zakona nastojali doći do informacija koji će 
poslužiti da u svojim monitoring izvještajima daju prikaze sveukupnih primanja i poslanika 
Skupštine i članova Vlade.  Međutim slijedom Zaključka  Kolegija46 od strane ovog tijela 
Skupštine, uveden svojevrstan embargo na informacije o primanjima javnih zvaničnika, pod 
paskom da je riječ o „ličnim podacima“. U prvi mah prema CCI-u su dostavljene informacije koje 
nisu tražene tj primanja nisu sadržavala imena javnih zvaničnika (izračunat iznos prosječnih 
najnižih i najviših mjesečnih naknada svih poslanika, a primanja članova Vlade sadržavala su 
naziv resora i plate ministara bez imena). 
Nakon upuć
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Poslanik Stranka Status Ukupna 
primanja 
za  april 
2015 sa 
obračun

atim 
minulim 
radom 

Ukupna primanja za  novembar 2015. godine 
 

Plaća Paušal za 
profesional

ne 
poslanike 

Paušal za 
poslanikev
koji nemaju 
prof status 

Naknada za 
članove 
Kolegija 

Primanja u 
DN FBiH 

topli obrok Minuli rad Ukupno 
bez 

minulog 
rada 

Ukupnop 
sa minulim 

radom 

Senad Alić SDA Profes. 5504 3.232 1.141       160   4.533 5179 
Mersed 
Šerifović 

NSRB  - 
2727     1.521         1.521 1521 

Dževad Hadžić SDP Profes. 3603 1.293 1.141   380   160   2.974 3232 
Slađan Ilić SDP Profes. u 

DN 3978 
      380       380 380 

Rasim Dostović SDA   1709               0 0 
Mustafa 
Abdulahović 

SDA  - 
2016 

    1.521         1.521 1521 
Asmir Hasić SBiH Profes. 3530 1.293 1.141   380   160   2.974 3232 
Samir 
Kamenjaković 

NSRB   
1542       380       380 380 

Mirsad 
Selimović 

BPS   
3989       380       380 380 

Mirza Sakić BPS Profes. 3447 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Jasmina Lugavić SDA  - 1542     1.521         1.521 1521 
Mirsad Bečić SDA  - 1779     1.521         1.521 1521 
Azra 
Kahrimanović 

SDA  - 
1304     1.521         1.521 1521 

Muamer Zukić SDA  - 1067     1.521         1.521 1521 
Suad Salibašić SDA  - 2016     1.521         1.521 1521 
Midhat 
Čaušević 

SDA  - 
2016     1.521         1.521 1521 

Fetah Hujdur SDA Profes. 3680 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Mirza Omerdić SDA Profes. 3504 1.293 1.141   380   160   2.974 3232 
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Mehmed 
Barjaktarević 

SDA Profes. 
3213 

1.293 1.141       160   2.594 2852 
Narcisa 
Šiljegović 

SDA  - 
1779     1.521         1.521 1521 

Nedžad Šečić SDP Profes. 3264 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Vehid 
Osmanović 

SDP Profes. 
3111 1.293 1.141       160   2.594 2852 

Amila Hodžić SDP Profes. 1779 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Fuad 
Hadžimehmedo
vić 

SBB Profes u 
DN 5110 

      380       380 380 
Alen Karić SDP Profes. 1542 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Nerminka 
Aljukić 

SBB  - 
2016     1.521         1.521 1521 

Jasmin Rahimić SBB Profes. 1779 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Nedžad Hamzić SBB  - 2016     1.521         1.521 1521 
Lejla Vuković SBB Profes. 3483 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Sabid Zekan DF  - 2016     1.521 380       1.901 1901 
Nedžada Avdić DF Profes. 3612 1.293 1.141       160   2.594 2852 
Lejla Didik-
Sarajlić 

DF Profes .u 
DN 4808 

              0 0 
Demir 
Beganović 

DF   
2016     1.521         1.521 1521 

Kasim Husić SBiH   1542     1.521         1.521 1521 
Fuad Imamović SBiH Profes. 3464 1.293 1.141       160   2.594 2852 

Tabela 11: Ukupna mjesečna primanja poslanika  

Napomena: Tabela ne sadrži podatke o primanjima poslaniika  TK koji su svoj status profesionalizovali u Domu naroda FBiH jer 
podaci nisu bili dostupni
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Da bismo dobili odgovore na ranije postavljeno pitanje tj da li je došlo do smanjenja sveukupnih 
primanja poslanika, u odnosu na ranije u našim izvještajima obračunati mjesec April 2015. 
godine, u tabelarnom pregledu za mjesec novembar 2015. godine,smo pretpostavili da svi 
poslanici imaju imaju 20 godina radnog staža, čime smo podatke učinili koliko toliko 
komparativno uporedivim.  
Tek nakon te intervencijeanalizirajući podatke u tabeli, sa visokom pouzdanosti se može izreći 
nekoliko konstatacija : 

• Ukupna mjesečna primanjaprofesionalnih poslanika su smanjena, ali ne u iznosu od 
17% kako je najavljeno (Primanja presjednika Skupštine su smanjena 6% tj svega 324 
KM). U sličnom omjeru su simbolična smanjenja primanjai ostalih članova kolegija koji su 
svoj rad profesionalizovali  

• Ukupna mjesečna primanja poslanika koji svoj rad nisu profesionalizovali su smanjena 
za one koji su bili članovi više komisija a povećala poslanicima koji nisu ili su bili članovi 
u jednoj komisiji. Najviše je izgubio poslanika Mersad Šerifović – 1206 KM, a najveće 
povećanje je imao Abdulah Zukić (454 KM) 

• Dosljedna primjena Zakona će tek pokazati u kojem omjeru su se promijenili iznosi 
ukupnih primanja delegata  Doma naroda FBiH 

 
Primanja članova Vlade su prikazana u narednoj tabeli, a uporedni podaci o primanjima su 
navedeni za mjesec oktobar i novembar:   

 
 

član Vlade Plata za 
oktobar 

Plata za 
novembar 

Razlika  Topli obrok  

Gutić Bego 3224 3.209 -15 8 KM/dan 

Suljkanović Jakub 2.672 2.665 -7 8 KM/dan 

Mićanović Srđan 2.467 2.473 6 8 KM/dan 

Zukić Abdulah 2.395 2.412 17 8 KM/dan 

Kulić Ivana 2.358 2.352 -6 8 KM/dan 

Fehratović Hasan 2.629 2.622 -7 8 KM/dan 

Hadžiefendić Bahrudin    11449     

Skopljak Fahrudin 2.625 2.618 -7 8 KM/dan 

Hodžić Nermin 2.504 2.497 -7 8 KM/dan 

GluhićMirsad    128     

Simić Danijela  2.485 2.479 -6 8 KM/dan 

Muratović Zlatan     113,3     

Topčagić Husein 2.734 2.726 -8 8 KM/dan 

 
Tabela 12: Ukupna mjesečna primanja poslanika 

                                                           
493 člana Vlade su imenovana 27.10.2015. godine  i za njih nije bilo moguće npraviti uporedne pokazatelje 
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Iz tabelarnog pregleda, analizirajući date podatke može izreći nekoliko konstatacija : 

• Ukupna mjesečna primanjaČlanova Vlade su smanjena u različitim iznosima od 6 do 15 
KM (primanja premijera su smanjena u najvećem iznosu  od 15 KM) ili procentualno 0,2-
0,5%. Smanjenja su znatno manja u odnosu na 17% kako je najavljeno. Kod 2 člana 
Vlade su čak zabilježena povećanja primanja. 

• Ukupna mjesečna primanja članova Vlade su umanjena manje nego primanja poslanika  
• Primjena Zakona je pokazala da se sa ovakvim zakonom nisu mogle ostvariti značajne 

budžetske uštede   

 

Na osnovu iznešenih konstatacija, očigledno je da je upitno da li su sa novim zakonom 
postignuti željeni efekti i uštede. Stvarnu procjenu efekata zakona moguće je napraviti  u veoma 
kratkom vremenu, a ona bi trebala biti na tragu zaključka Vlade kojim je ona za te poslove 
zadužila Ministarstvo finansija. Zaključkom je  planirano da Ministarstvo finansija putem 
budžetske inspekcije izvrši inspekcijski nadzor nad primjenom Zakona o plaćama i naknadama 
izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne 
vlasti Tuzlanskog kantona, a u smislu obračuna i isplate plata i naknada kod svih organa i 
institucija na koje se Zakon primjenjuje. Također zaključkom je Ministarstvo finansija zaduženo 
da po izvršenom inspekcijskom nadzoru Vladi Kantona dostavi odgovarajući izvještaj.  

Inicijativa poslanika  u Skupštini Tuzlanskog kantona i delegata u Domu naroda Parlamenta 
FBiH Lejle Didik – Sarajlić (DF) o reviziji isplata paušala poslanicima u proteklih 5 godina, koji 
su angažovani i u kantonalnoj Skupštini i Domu naroda, izazvala je burne reakcije u 
Tuzlanskom kantonu. Nije jasno zašto je prema ovoj inicijativi najveću rezrvu i negativan odnos 
imao premijer Kantona Bego Gutić, kada se zna da ako je i bilo kršenja propisa, ona se nisu 
događala za vrijeme njegovog mandata. Ukoliko revizija pokaže da su postojale neopravdane 
naplate dvostrukih naknada to će sigurno dodatno produbiti nepovjerenje javnosti prema javnim 
zvaničnicima i dovesti u pitanje njihovu etičnost. 
 
Prema objavljenoj informaciji o primanjima javnih zvaničnika vidi se da je Administrativna 
komisija Skupštine u proteklim mjesecima uvažila preporuku predsjednika Skupštine Senada 
Alića i nije primjenjen dio novog Zakona o položajnom dodatku kojim je amandmanom iste 
komisije, uvedena mogućnost obračuna položajnog dodatka u iznosu od 10% osnovice plate..  
 
Zbog svega navedenog smatramo da zbog toga što je zakon nije u primjeni  polučio 
očekivane uštede potrebno ga je hitno izmjeniti   te primanja profesionalno angažovanih 
poslanika uskladiti  sa ekonomskoj moći i standardu u Kantonu. Takođe je potrebno u 
zakonu ukinuti i položajni dodatak jer i on potencijalno može biti način da se primanja javnih 
zvaničnika dodatno povećaju običnom odlukom Administrativne komisije. 
Izmjenom Zakona u ovom pravcu bi se napokon stavila tačka na priču o netransparentnim 
primanjima i „nadograđivanju“ ionako visokih primanja javnih zvaničnika  koja su već dugo 
neprimjerena ekonomskom stanju u kojem se nalazi veliki broj građana Kantona.  
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RADNA TIJELA SKUPŠTINE  
 

Skupština TK od 5.2.2015. godine ima 11 imenovanih radnih tijela u čijem radu učestvuje 34  
poslanika Skupštine TK, koji popunjavaju 57 mjesta u tim radnim tijelima – neki su, naime, 
članovi više od jednog radnog tijela.  

Od ukupnog broja mjesta koja se popunjavaju u radnim tijelima, 86. 67% su popunili poslanici, 
dok su ostalo vanskupštinski članovi. Udio poslanika u skupštinskim komisijama se, u ovom 
mandatu, bez ikakvog obrazloženja povećao za 8 (10%) u odnosu na prošli mandatat50 (23 
poslanika su članovi u po 2 komisije, 10 od njih su članovi u po 1 komisiji, a samo 1 poslanik 
nije član ni jedne komisije). Kuriozitet svakako predstavlja učešće poslanika Merseda Šerifovića 
(NSRZB), u radu 3 komisije i Kolegiju, dok jedino poslanik Rasim Dostović (SDA), koji je ujedno 
i delegat u DN FBiH, nije član ni jedne komisije51.  

 

R.br. Naziv  radnog tijela Broj održanih 
sjednica 

Nedostaju 
Zapisnici  

1 Komisija za rad, zdravstvo i socijalnu politiku, 13  
2 Komisija za poljoprivredu, vodoprivredu, šumarstvo 

i zaštitu okoliša, 
14  

3 Komisija za obrazovanje, kulturu, sport i mlade, 18  
4 Komisija za privredu, ekonomsku i finansijsku 

politiku, 
17  

5 Zakonodavnopravna komisija, 16  
6 Komisija za pravdu, ljudska prava i građanske 

slobode, 
8 1 

7 Kolegij Skupštine TK 25  
8 Komisija za ustavna pitanja, 2  
9 Komisija za borbu protiv korupcije, 18 1 

10 Administrativna komisija, 18 1 
11 Komisija za jednakopravnost spolova. 12  
12 Komisija za izbor i imenovanja 9 1 

Tabela 13: Rad radnih tijela Skupštine TK u periodu 01.01.2015 - 31.12.2015. godine 

Najaktivnija, u posmatranom periodu, bila je Administrativna komisija sa 19 sjednica i Komisija 
za obrazovanje Kulturu sport i mlade sa 18 sjednica.  

Obzirom da je smisao postojanja skupštinskih komisija u olakšavanju, unaprjeđenju i dizanju 
efikasnost rada Skupštine, vrlo je interesantan i njihov odnos. U tom kontekstu prvi pokazatelj 
se tiče tretmana komisijskih stavova od strane Skupštine, a drugi predstavlja obim mjera koje 
komisije razmatraju, a koje se kasnije pojavljuju na dnevnom redu Skupštine. 

U ovom kontekstu navešćemo ko primjer Skupštinska komisija za obrazovanje, kulturu, sport i mlade, 

                                                           
50Za svaku sjednica radnog tijela poslanici su primli po tada važećoj Odluci,  naknadu od 237 KM  koja iznosi 65% prosječne penzije  
koja u FBiH iznosia 366 KM  (sl. Bilten FZ S mart 2015. g.) 
51Pogledati dio tabele sa primanjima poslanika po osnovu naknada 
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Ukupan broj održanih sjednica radnih tijela je veći, jer je prethodni podatak baziran na osnovu  
dostavljenih zapisnika i najavljenih sjdnica na web stranici Skupštine .  

U prva dva kvartala Administrativna komisija Skupštine Tuzlanskog kantona održala je nekoliko 
netransparentnih sjednica sa kojih su, i to samo zahvaljujući medijima, u javnost upućene  
veoma šture i kotroverzne informacije (najave sjednica, predloženi dnevni redovi i zapisnici 
jedino za ovu komisiju nisu objavljivani na web stranici Skupštine). Obzirom da je 
Administrativna komisija  u tom periodu donosila odluke o povećanju, a zatim i smanjenju 
primanja i naknada poslanika, vrlo je vjerovatno da je zatvorenost u radu ove komisije politički 
motivisana kako bi u javnost otišlo što manje informacija o najvažojoj odluci o kojoj su 
raspravljali- plate i naknade poslanika.  

Centri civilniih inicijativa su promptno osudili (i osuđuju!) netransparentnost rada radnih tijela, a 
što se tiče samo odluke o povećanju plata i naknada poslanicima, tražili smo da se hitno  takve 
odluke ponište, što je i učinjeno na jednoj od „zatvorenih“ sjednica Administrativne komisije.  

Kasnijom dostavom zapisnika sa svih radnih tijela ostvaren je pomak u transparentnosti rada 
radnih tijela, međutim primjećujemo kada je Administrativna komisija u pitanju, na službenoj 
web stranici Skupštine jedino za nju nema redovno najavjivanih sjednica, niti tema koje će biti 
predmet rasprave?.  

U ovom poglavlju vrijedi istaći interesantnu komunikaciju između radnih tijela i Kolegija o temi 
koja nenadano postala veoma osjetljivo i političko pitanje. Zahjev Komisije za borbu protiv 
korupcije da se u dnevni red uvrsti tačka dnevnog reda koja bi glasila „Razmatranje Pravilnika o 
uslovima, kriterijima i postupku zapošljavanja u javnim ustanovama osnovnog i srednjeg 
obrazovanja na području Tuzlanskog kantona, njegove izmjene, primjene u konkursnoj 
proceduri i svih zapošljavanja po odredbama navedenog Pravilnika u 2015. godini“, je odbijen 
od strane Kolegija, međutim Kolegij je ipak sugerisao da je od strane resornog ministarstva 
zatraže podrobne informacije koje bi naknadno detaljnije razmotrio te nakon toga donio stav.52 

Neposredna komunikacija između Kolegija i Komisije za jednakopravnost polova se očekivala  i 
nakon  neprimjrenog  istupa premijera Bege Gutića u Skupštini prema poslaniku Lejli Didik – 
Sarajlić. Očekivanja su bila da će oba tijela svojim zaključcima dioprinijeti smirivanju tenzija i da 
će iznijeti stavove u skladu sa svojom nadležnošću.  (Kolegij ima i funkciju Etičkog odbora 
Skupštine TK, a Komisija za jednakopravnost polova ima funkciju zaštete od rodne 
diskriminacije.) 

U gornjem pregledu održanih sjednica radnih tijela nisu dati prikazi sjednica Kolegija i radnih 
tijela koja su održavane prije ili za vrijeme sjednica Skupštine kada se ukazala potreba. 
Zapisnici sa tih sjednica nisu dostupni, tako da za analizu nisu bile dostupne ni njihove odluke.  

                                                           
52

Zahtjev u vezi iste teme jeKolegiju podnio i predsjednik Kluba poslanika SDP BiH, Dževad Hadžić, koji je tražio dopunu dnevnog 

reda tačkom: „Informacija o prijemu uposlenika u srednjem i osnovnomobrazovanju na zadnjem konkursu koji jeraspisan odstrane 
Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta“  aludirajući da novodonešeni čini samo štetu u procesu zapošljavanja u 
obrazovanju 
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Prema novom Zakonu o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosioca izvršnih funkcija i 
savjetnika u  organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona,rad u komisijama nije 
plaćen i nastojaćemo kroz naredni monitoring propratiti da li će doći do pada prisutnosti 
poslanika na sjednicama komisija, obzirom da su neki od njih govorili da su naknade bile 
„stimulans“ za rad.  

Kolegij Skupštine Tuzlanskog kantona broji 10 članova i radio je u sastavu: predsjednik 
Skupštine, Senad Alić,  zamjenik predsjednika Skupštine, Slađan Ilić, sekretar Skupštine Enisa 
Hasanagić, predsjednici klubova poslanika političkih stranaka zastupljenih u Skupštini TK: SDA 
– Mirza Omerdić, SDP - Dževad Hadžić, SBB - Fuad Hadžimehmedović, DF - Sabid Zekan, 
Stranka za BiH - Asmir Hasić i BPS - Mirsad Selimović, Samir Kamenjaković NSRB.( zamijenio  
Člana Kolegija iz NSRZB -  Merseda Šerifovića koji se nalazi u pritvoru. 

 

Kolegij Skupštine je, u periodu 01.01.2015-31.12.2015. održao 25 sjednica, a na samom 
početku mandata zbog kontinuiranih sindikalnih protesta, se više bavio pitanjima za koja nije 
nadležan. 

U tom periodu čak 5 od devet sjednica kolegija je održano u proširenim sastavima  gdje su 
pored članova kolegija prisustvovali predstavnici Vlade i predstavnici sindikata. Na ovim 
sjednicama nezadovoljni radnici su često vrlo u dramatičnim okolnostima iznosili svoje  zahtjeve 
i tražili  pokretanje preduzeća „Konjuh“ „Aida“, „Livnica čelika“ i „Dita“ te socijalno i materijalno 
zbrinjavanje radnika. Na ovaj način i protiv svoje volje pod pritiskom protestanata, umjesto da se 
bave organizovanjem, planiranjem rada i efikasnošću rada  Skupštine, Kolegij je postao poligon 
za traženje rješenja najkrupnijih pitanja kojima bi se trebala baviti Vlada.  

Tek u drugom kvartalu Kolegij se posvetio aktivnostima iz svoje nadležnost, razmatranju 
prispjelih materijala, efikasnom  organizovanju sjednica Skupštine, izmjenama Poslovnika I 
donošenju Programa rada za 2015. godinu. U prethodnim poglavjima smo već napomenuli da 
zbog neslaganja unutar stranaka koalicije 6. i 8. sjednica Skupštine, nisu od strane kolegija bile 
dobro i na najefikasniji način bile pripremljene 

Nakon nesmotrene odluke Administrativne komisije kojom su plate poslanika povećane, Kolegij 
se opravdano, ali zakašnjelo bavio i ovom temom i kao u prethodnom mandatu, problematično 
visoka primanja poslanika, nije tretirao na pravi način, nego je problem nerješavajući ga, 
jednostavno sklonjao u stranu.  

Ipak u trećem kvartalu i Kolegij se aktivno uključio u aktivnosti oko donošenja Zakona o 
primanjima javnih zvaničnika  te u saradnji sa Vladom „usaglasio“ tekst zakona. Na jednicama  
kolegija je podržana namjera da zakonodavac  zakonom reguliše plate i naknade poslanika, 
članova izvršne vlasti, savjetnika i kantonalnog pravobranilaštva, te da se utvrdi maksimalna 
plata za direktore javnih preduzeća i ustanova. Takođe je podržano da se Zakonom uredi i  
smanjenje plata i naknada izabranih zvaničnika na način da poslanici neće imati naknadu za rad 
u radnim tijelima a da će vanskupštinskim članovima biti utvrđena paušalna naknada i da se ne 
stimuliše profesionalizacija poslanika koji su već u radnom odnosu.  
Pred samo zasijedanje sjednice Skupštine na kojoj je trebao biti razmatran zakon, održana je i 
sjednica Kolegijana kojoj je predsjednik Skupštine je obavijestio sve članove Kolegija da su svi 



67 
 

stavovi53 usaglašeni. Na ovoj sjednici član Kolegija Sabid Zekan je sugerisao da ovaj zakon 
treba usvojiti  koncenzusom i pokazati javnosti volju poslanika za pravljenjem ušteda u Budžetu. 
 

I u ovom kontekstu ćemo ponoviti ranije tvrdnje  da je Kolegij Skupštine trebao u pauzi sjednice 
održati sastanak i prije svega preventivno reagovati prilikom neprimjrenog  istupa54 premijera 
Bege Gutića u Skupštini prema poslaniku Lejli Didik – Sarajlić. Stječe se utisak da značajan broj 
člnova Kolegija uopšte nije svjestan činjenice da  je upravo to tijelo ujedno i Etički odbor 
Skupštine TK, koji je zadužen za primjenu ranije usvojenog Etičkog kodeksa ponašanja.  

Prema novom Zakonu o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i 
savjetnika u  organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona zakona, profesionalno 
angažovanim poslanicima neće biti plaćen rad u komisijama, dok će  za rad u kolegiju biti 
plaćen i naknade  (380,25 KM) će primati svi članovi kolegijaizuzev predsjednika Skupštine i to 
bez obzira na broj održanih sjednica. 

Na kraju ovog poglavlja smatramo za važnim napomenuti da na osnovu uvida u zapisnike, 
sadržaja dnevnog reda  i dužine trajanja nekih sjednica,  dio  sjednica nepotrebno zakazivan ili 
su stječe se utisak da su bile zakazivane samo da bi se naplatile naknade55 . Moguće je da se 
ova pojava i nastavi obzirom da i novim zakonskim rješenjem, za zasijedanja Kolegija većina 
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EUROATLANTSKI PUT BIH I TK  
 

Euroatlanski put za Bosnu i Hercegovinu kao zemlju koja ima veoma složenu strukturu, je 
znatno teži i sporiji nago što su ga imale jednostavnije uređene zemlje. Kada se uz to doda i 
upitnost zajedničke vizije političkih lidera u Bosni i Hercegovini, tada je veoma teško procijeniti 
koliko i kada koji nivo vlasti treba uraditi da bi se ostvarili stvarni pomaci u integracijama. 

Eksplicitne i isključive obaveze kantonalni nivo vlasti, po ovom pitanju nema, ali je i od strane 
međunarodne zajednice i od strane CCI-a već ranije prepoznato nepostojanja efikasnog 
mehanizma koordinacije između kantona, entiteta i države, neophodnog za preuzimanje, 
provedbu i primjenu zakonodavstva EU. Uspostava Mehanizma koordinacije jeveoma važna, jer 
radne grupe uključene u ovaj proces, imaju jasne uloge i odgovornost u ostvarivanju napretka.56 

Efikasan mehanizam koordinacije, od strane Evropske unije se već prepoznaje kao jedan od 
uslova za početak pregovora o kandidaturi BiH u EU, jer Evropska unija od svojih članica, ali i 
zemalja koje su na putu da to postanu, traži da se sve politike u cijeloj državi međusobno 
usklađene i da imaju isti cilj prilikom integracionih procesa, te da se efikasno implementiraju. 
Naime, Evropska komisija, koja predstavlja Uniju, kada pregovara o pojedinim oblastima ili želi 
informacije o određenoj oblasti, ona razgovara s državnim nivoom, a ne s nižim nivoima vlasti. 
„Govor jednim glasom“ znači da su sve politike međusobno usklađene i da postoji koordinacija s 
jednog mjesta, odnosno državnog nivoa prema nižim nivoima. 

Tuzlanski kanton je u 2015. godini započeo skromne aktivnosti na građenju sistema i učešća u 
Mehanizmu koordinacije imenovanjem od strane Vlade Senada Ovčine kao Koordinatora za 
poslove EU integracija ispred Vlade Tuzlanskog kantona. Razmatrajući donešenu Odluku o 
imenovanju Koordinatora, primjećujemo da je pozicija Skupštine TK u Mehanizmu koordinacije 
nedovoljno jasna57.  

Odluka o imenovanju koordinatora za poslove EU integracija uslijedila je nakon održavanja 
sastanka premijera svih kantona sa predstavnicima institucija Vijeća Ministara58,na kojem je 
tema bila izrada programa integrisanja BiH u EU.  

Nakon usvajanja Mehanizma za koordinaciju zbog važne uloge kantona u procesu odlučivanja, 
kantoni bi se trebali pripremati za preuzimanje te odgovorne uloge. 

U tom kontekstu može i tumačiti zaključak Vlade TK u kojem je sadržana deklarativna izjava 
kojom se „podržava prijedlog Reformske agende za Bosnu i Hercegovinu za period 2015 – 
2018. godina, koju je usvojila Vlada Fedracije Bosne i Hercegovine na sjednici od 27.07.2015. 
godine“.  

Već 27.8.2015. godine prema svim višim nivoima vlasti pa time i vladama i kantonalnim 
skupštinama  je od strane Parlamentarne Skupštine  BiH upućen zaključak donešen povodom 
razmatranja usglašene eformske agende u vezi s evropskim putem Bosnne i Hercegoovine. U 
zaključku se traži od Vlada kantona, entiteta i Vijeća ministara, da u roku od 30 dana dostavi 

                                                           
56Mehanizam Koordinacije je usvojen u Vijeću ministara u januaru 2016. godine 
57Citat iz Odluke Vlade TK o imenovanju Koordinatora od 23.6.2015. g. „Zadužuju se sva kantonalna ministarstva i drugi kantonalni 
organi i institucije da koordinatorima iz tačke I ove Odluke na njihov zahtjev blagovremeno pruže svaku vrstu neophodne pomoći, 
traženog podatka, dokumenta ili informacije koju potražuju nadležni organi, institucije ili koordinacijski timovi zaduženi za poslove 
EU integracija 
58Sastanak premijera i predstavnika kantona sa predstavnicima Ureda za evropske integracije, Ureda za zakonodavstvo i 
usklađenost sa propisima EU i Direkcije za evropske integracije je održan 5.juna 2015. g. 
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informaciju i upozna Parlmentarnu Skupštinu BiH do kada će biti završen Akcioni plan za 
Reformsku agendu  za BiH 2015-2018.59 

Kantonalni Akcioni plan za Reformsku agendu  za BiH 2015-2018 do kraja 2015. godine nije 
urađen, a Skupština Tuzlanskog kantona ovu temu na svojim sjednicama uopšte nije otvarala .  

Prilikom posjete Delegacije EU, premijer Gutić je predstavnike Delegacije upoznao sa 
činjenicom da Vlada TK, nije usvajala Akcioni plan za provedbu Agende, kako ne bi dodatno 
usložnjavala procedure, nego je kroz programe rada ministarstava i Program rada Vlade TK, te 
nedavno usvojenu Strategiju razvoja TK osigurala koordinaciju i instrumente za monitoring 
provedbe ovih aktivnosti.“ 

Za ovo poglavlje bitno je napomenuti i to da je obavezu usklađivanja sa acquisom (pravna 
stečevina EU) Bosna i Hercegovina je preuzela u junu 2015. g. potpisivanjem Sporazuma o 
stabilizaciji i pridruživanju kojim je predviđeno da cijeli proces usklađivanja treba da bude 
okončan u periodu od četiri godine. 

  

                                                           
59

Dokument Reformske agende nalazi se u Dodatku 5 ovog izvještaja  
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ZAKLJUČCI I PREPORUKE  
 

U 2015. GODINI SU SE U SKUPŠTINI TUZLANSKOG KANTONA DESILE 2 
PREKOMPOZICIJE VLASTI  

Budući imperativ za sve političke stranke, bi trebao biti ujedinjenje oko zajedničkog mandatnog 
programa, dopunjenog sa  mjerama iz  Reformske agende. U protivnom, umjesto provođenjem 
najavljenih reformi i reformi najavljenih u potpisanoj Reformskoj agendi, stranke će se kao i u 
prošlom sazivu baviti politikantstvom, prekompozicijama i borbom za imenovanja podobnih 
kadrova na pozicije u javnoj upravi i menadžerske pozicije u javnim preduzećima.  

 

NAKON VLADINE PODRŠKE REFORMSKOJ AGENDI, NI VLADA NI SKUPŠTINA NISU 
ISPUNILI OBAVEZU USVAJANJA   AKCIONOG PLANA ZA REEFORMSKU AGENDU ZA 
BIH ZA PERIOD 2015-2018. 

Po uzoru na ZDK i USK usvojiti Kantonalni Akcioni plan za Reformsku agendu za BiH 2015-
2018..  Nakon donošenja Akcionog plana, revidirati Programe rada Vlade i Skupštine opisom 
ciljeva Reformske agende i markiranjem kao prioritetnih mjera koje  podržavaju te ciljeve. 

 

DO KRAJA 2015. GODINE SKUPŠTINA JE USVOJILA UKUPNO 24 ZAKONA, DOK ZA 2 
ZAKONA ZAKONODAVNI POSTUPAK NIJE U POTPUNOSTI OKONČALA. 58% 
USVOJENIH ZAKONA SU IZMJENE I DOPUNE, DOK JE SVEGA 10 ILI 42% ZAKONA 
TEMELJNIH  

Prilikom razmatranja zakona po pravilu zakonodavni postupak voditi kroz redovnu proceduru i 
uz uključenje javnosti. 

Vlada i Skupština Tuzlanskog kantona u skladu sa poslovnicima trebaju razmotriti polugodišnje i 
godišnje Informacije o realizaciji programa rada, uz obavezu donošenja  prijedloga mjera za 
podizanje efikasnosti kako bi se zakonodavni dio Program rada u potpunosti realizovao. 

 

PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2016. GODINU USVOJEN JE NA VRIJEME, 
MEĐUTIM DOKUMENT JE BEZ MARKIRANIH PRIORITETA I PO OBIMU I BROJU ZAKONA 
JE NAJMANJI OD SVIH DOSADAŠNJIH 

Program rada Skupštine Tuzlanskog kantona za 2016. godinu je potrebno revidirati kako bi dao 
značaj mjerama iz Reformske agende, ali i zbog toga da bi se uskladio sa usvojenim 
programom rada Vlade. 

 

BUDŽET TUZLANSKOG KANTONA JE NAKON NEKOLIKO GODINA USVOJEN NA 
VRIJEME I U REDOVNOJ PROCEDURU, A OD STRANE PREDLAGAČA NAJAVLJEN KAO 
STABILIZACIONI SA NAGLAŠENIM SOCIJALNIM KARAKTEROM.  
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Nakon revidiranja Programa rada i Programa Budžeta TK za 2016. godinu prema ciljevima 
Reformske agende, procijeniti u kojem je obimu potrebno revidirati i budžetski okvir, te i prema 
javnosti i višim nivoima vlasti  proslijediti adekvatnu informaciju.  

Reafirmisati sve inicijative kojima je Skupština tražila izmjenu propisa i pravičniju raspodjelu 
javnih prihoda. 

 

ZBOG SLOŽENOG STANJA U BUDŽETU I NEMOGUĆNOSTI NOVIH ZADUŽIVANJA, SA 
SVIM BUDŽETSKIM KORISNICIMA JE POTREBNO OTVORITI SOCIJALNI DIJALOG I 
TRAŽITI RJEŠENJE ZA STABILIZACIJU BUDŽETA. 

Zbog okolnosti da će se u kratkom vremenskom razmaku uporedo sa pregovorima o uštedama 
u Budžetu, voditi i pregovori o novim kolektivnim ugovorima, pregovore je neophodno voditi 
argumentovano, tolerantno i uz dobru volju svih aktera u pregovaranju   

 

BUDŽETOM ZA NAREDNU GODINU IZDVAJANJA ZA STRANKE SMANJENA ZA 10% 

Konstantno smanjivati budžtska sredstva za finansiranje političkih  stranaka, a u vezi doznačnih 
sredstava zatijevati informaciju o utrošku kao što to rade ostali budžetski korisnici.  

 

VLADINU INICIJATIVU ZA ODRŽAVANJE TEMATSKE SJEDNICE POSVEĆENE PRIVREDI,  
KOLEGIJ SKUPŠTINE NIJE NI RAZMATRAO.  

Bez obziira što Progrmom rada Skupštine za 2016. godinu nije planirana, Skupština Tuzlanskog 
kantona u saradnji sa Vladom treba da organizuje posebnu tematsku sjednicu na temu 
nezaposlenosti. 

 

DONOŠENJEM ZAKONA O PLATAMA POSLANICIMA,  ČLANOVIMA VLADEI OSTALIM 
JAVNIM ZVANIČNICIMA TUZLANSKOG KANTONA PRIMANJA NAPOKON REGULISANA 
SISTEMSKI. NOVIM ZAKONOM PRIMANJA SU MINIMALNO SMANJENA, A NAJVEĆI 
TERETSMANJENJA PODNOSE POSLANICI KOJI SVOJ STATUS NISU 
PROFESIONALIZOVALI. EFEKTI ZAKONA ZAKONA NISU OBJAVLJENI, IAKO SU VEĆ 
MOGLI BITI POUZDANO PROCIJENJENI.VEĆ SADA JE JASNO DA SE ZAKON TREBA 
PONOVO MIJENJATI, A PLATE PRIMJERENO SMANJITI 

Podatke o individualnim primanjima poslanika učiniti javnim i dostupnim i time vratiti povjerenje 
građana u iskrenost javnih znaničnika da će smanjenjem svojih primanja biti primjer u stvaranju 
budžetskih ušteda. Pokrenuti postupak procjenu efekata ZakonaMinistarstvo finansija putem 
budžetske inspekcije treba da izvrši inspekcijski nadzor nad primjenom Zakona o plaćama i 
naknadama izabranih dužnosnika, nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika u organima 
zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona, a dobijeni izvješzaj iskoristiti za procjenu 
njegovih efekata. Ukoliko se pokaže da zakon nije u primjeni  polučio očekivane uštede 
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potrebno ga je hitno izmjeniti   te primanja javnih zvaničnika a naročito profesionalnih poslanika, 
uskladiti  sa ekonomskoj moći i standardu u Kantonu. 

 

TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE TUZLANSKOG KANTONA NIJE NA DOVOLJNO 
VISOKOM NIVOU I U NEKIM ASPEKTIMA POTREBNA JE HITNA PROMJENA PRAKSE. 

Redovno vršiti najave svih sjednica Skupštine sa dokumentima za razmatranje, sjednica 
komisija, kolegija, i redovno prezentovati rad Skupštine objavom informacija nakon sjednica. 
Redovno objavljivati  i informacija o polugodišnjem i godišnjem radu i realizaciji programa. Na 
službenoj web stranici omogućiti pristup svim i prečišćenim verzijama akata i ostalih donešenih 
mjera (budžet, zakoni, zapisnici,...). Takođe javnosti  putem web stranice omogućiti uvid u  
sveukupna primanja poslanika, poslanička pitanja i inicijative, te prijedloge zakona sa 
izveštajima sa provedenih javnih rasprava.  

 

KOLEGIJ SKUPŠTINE PROPUSTIO REAGOVATI NA IZJAVE PREMIJERA GUTIĆA I 
DOPRINIJETI SMIRENJU TENZIJA IZMEĐU VLADE I PARLAMENTARACA .KOMISIJA ZA 
JEDNAKOPRAVNOST POLOVA TAKOĐE BEZ REAKCIJEI STAVA.  

Kolegij i radna tijela trebaju u skladu sa svojim nadležnostima, promptno reagovati u situacijama 
kada se narušava radna i konstruktivna atmosfera u Skupštini, smirivanjem tenzija i 
insistiranjem da svi poslanici i članovi Vlade poštuju norme Kodeksa ponašanja izabranih 
predstavnika. 

 

U TUZLANSKOM KANTONU U POSLJEDNJE DVIJE GODINE OTKRIVENI BROJNI  
PRIMJERI KORUPCIJE U KOJU SU BILI UKLJUČENI JAVNI ZVANIČNICI I OSOBE 
IZ KANTONALNE ADMINISTRACIJE, NI SKUPŠTINA NI VLADE NISUUSVOJILI 
NIKAKAV STRATEŠKI ILI PROGRAMSKI DOKUMENT KOJIM BI  SE PLANSKI 
VODILA BORBA PROTIV OVE DRUŠTVENO ŠTETNE POJAVE . 

U najkraćem vremenu Vlada treba utvrditi strateški dokument  za borbu protiv korupcije, 
te ga prosliediti na razmatranje i usvajanje u  Skupštinu Tuzlanskog kantona., 
Usvajanjem plana za borbu protiv korupcije će se svim institucijama vlasti staviti na 
raspolaganje i korištenje mehanizam za prevenciju i aktivnu borbu protiv korupcije. 
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DODATAK 1 – POSLANIČKI KARTONI  
 

Centri civilnih inicijativa, već godinama, pored podataka o radu institucija, pokušava javnosti 
omogućiti uvid u individualne aktivnosti i odgovornost svakog poslanika ili člana vlade. U 
kartonima koji slijede su neki osnovni statistički podaci o radu poslanika, a u njihovom nastavku 
i poslanička pitanja i inicijative postavljena i pokrenute u periodu koji pokriva ovaj izvještaj. 

Ime i prezime 
Slađan Ilić 

Stranka SDP 

Mandat 2. 

Pozicija Zamjenik Predsjedavajućeg 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 
Kolegij Skupštine TK; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

14/17 

Prisustvo sjednicama komisija 27/31 

Poslanička pitanja 2 

Inicijative 1 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.09.2015 

Kada će i zašto do sada nisu izdate dozvole za rad 2 apoteke iz sastava gradskih apoteka u 
okviru tuzlanskih mjesnih zajednica 

29.09.2015 

Kada će biti okončana i završena neasvaltirana dionica puta u dužini 2 km prema Čeliću? 
Tražim da se radovi na toj dionici obavezno uvrste u plan direkcije regionalnih cesta za narednu 
godinu. 

30.10.2015 

Zbog nezadovoljstva odgovorom , ponovo postavljam pitanje. Kada će napokon Ministarstvo 
zdravstva dati dozvlu za nastavak rada za dvije organizacione jedinice JZU Gradske  apoteke i 
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to Radnik na Ircu i Depo u Simin Hanu. Sve uslove koje je trebalo ispuniti ove područne apoteke 
su ispunile, i nejasno je zašto im se onemogućava rad i pored toga što je Federalno 
ministarstvo zdravstva naložilo da im se dozvoli rad. 
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Ime i prezime 
Senad Alić
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Ime i prezime 
Sabid Zekan 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; Komisija 
za borbu protiv korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

16/17 

Prisustvo sjednicama komisija 40/41 

Poslanička pitanja 3 

Inicijative 7 

Diskusije 43 

Amandmani 5 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

06.04.2015 

Predlažem da se mijenja propis kojim je regulisana zdravstvena zaštita, jer ljudi koji odlaze u 
penzjiju nakon što napuste firmu ostaju neko vrijeme bez zdravstvenog osiguranja. 

06.04.2015 

Trebamo mijenjati zakon i promijeniti sadašnji način izbora direktora osnovnih škola jer se sada 
to radi na način da se podjela vrši po partijama. Znamo za probleme i komplikovan postupak 
koji su pratili način izbora gdje su bili uključeni i roditelji, pa stoga predlažemo da direktore 
osnovnih škola biraju uposlenici tako da bismo na taj način izvršili depolitizaciju obrazovanja- 

29.05.2015 

Na osnovu Poslovnika Skupštine Tuzlanskog kantona, podnosim poslaničku inicijativu koja se 
odnosi na problem isplate iz budžeta TK prema privrednim društvima na Tuzlanskom kantonu   
OBRAZLOŽENJE INICIJATIVE:  Privredna društva koja isporučuju robe i usluge prema 
institucijama Tuzlanskog kantona čekaju na naplatu svojih faktura i više mjeseci, a nekad i 
preko 1 godinu dana. Neka privredna društva su pokrenula i sudske sporove. Sudovi u većini 
slučajeva presuđuju da Ministarstvo finansija TK mora platiti dug, plus kamate, plus sudske 
troškove. Ovim načinom pražnjenja budžeta TK pravi se ogromna šteta Tuzlanskom kantonu, 
jer se pored glavnice moraju platiti i sudski troškovi i kamate. Pored toga, privredna društva 
Tuzlanskog kantona se dovode u situaciju da nemaju obrtna sredstva, zbog nenaplaćenih 
faktura od Ministarstva finansija TK. I na ovaj način pravimo veliku štetu privredi Tuzlanskog 
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kantona.  Ovom inicijativom tražim od Skupštine Tuzlanskog kantona da donese slijedeći:  
ZAKLJUČAK:  1. Zadužuje se Vlada Tuzlanskog kantona, da u što kraćem roku, sačini plan 
isplate svih potrživanja privrednih društava sa Tuzlanskog kantona za postojeće obaveze, a da 
za buduća potraživanja obezbijedi redovnu isplatu dospijelih potraživanja i bez kašnjenja prema 
privrednim društvima Tuzlanskog kantona.  2. Vlada je dužna da Skupštini TK dostavi 
Izvještaj o ovim aktivnostima u roku od   1 mjesec dana. 

29.05.2015 

Strane Medijske kuće sa sjedištem u drugim državama sklapaju ugovore sa građanima BiH po 
kojima oni plaćaju visoke penale u slučaju spora. Tražim da se preispita zakonitost ugovaranja i 
štetnost takvih ugovaranja. 

29.05.2015 

Strane Medijske kuće sa sjedištem u drugim državama sklapaju ugovore sa građanima BiH po 
kojima oni plaćaju visoke penale u slučaju spora. Tražim da se preispita zakonitost ugovaranja i 
štetnost takvih ugovaranja. 

30.06.2015 

Na osnovu Poslovnika Skupštine Tuzlanskog kantona, podnosim poslaničku inicijativu koja se 
odnosi na Rješenja o radu visokoškolskih ustanova i to:   - Evropski univerzitet iz Brčkog - 
CEMS - Centar za međunarodne studije  Ovom inicijativom tražim da dvije skupštinske komisije 
preispitaju zakonitost donošenja Rješenja za rad gore navedenih visokoškolskih ustanova. 
Rješenja su donesena od strane Ministarstva obrazovanja, nauke, kulutre i sporta.   Traži se od 
Skupštine Tuzlanskog kantona da donese slijedeći zaključak:   Zadužuju se Komisija za 
obrazovanje, kulturu, sport i mlade i Komisija za borbu protiv korupcije da preispitaju zakonitost 
donošenja Rješenja o radu visokoškolskih ustanova na području Tuzlanskog kantona i to 
Evropski univerzitet iz Brčkog i CEMS - Centar za međunarodne studije.   OBRAZLOŽENJE 
INICIJATIVE:  Zakonom o visokom obrazovanju Tuzlanskog kantona uređena je politika visokog 
obrazovanja, kao i okvrnim zakonima na višim nivoima vlasti. Ustavom Tuzlanskog kantona, 
politika obrazovanja je u nadležnosti Tuzlanskog kantona. Imajući u vidu složenost problematike 
oko ispunjavanja zakonitosti o radu visokoškolskih ustanova, postoji otvorena sumnja da se u 
ovom slučaju nije ispoštovala zakonitost. 

30.06.2015 

Podnosim poslaničku inicijativu koja se odnosi na kontrolu zakonitosti na uvoz , distribuciju i 
prodaju u TK i FBiH  proizvoda Vinarije čoka na kojima je podijeljena nadležnost uvoza između 
RS i FBiH 

29.07.2015 

Mi smo prošle sjednice bili svjedoci na području Majevice da su se dva lica izgubila a posebno 
jedna djevojčica koja je pronađena tek nakon skoro sedam dana i ja postavljam pitanje 
Kantonalnoj upravi za Civilnu zaštitu, šta, kako i koliko su bili uključeni u postupak spašavanja 
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ove dvije osobe posebno što se tragedija u zadnji trenutak izbjegla, i evo djevojčica je spašena 
na svu sreću, ali moglo se desiti i tragično. U tu svrhu pitanje glasi:  Kako i koliko je 
Kantonalna uprava Civilne zaštite bila uključena u postupak spašavanja dvije osobe na području 
Majevice u julu 2015 godine? 

30.10.2015 

Da li ministarstvo prostornog uređenja i zaštitu okolice ima nadležnost da prati realizaciju 
prostornih planova na terenu i kako obavlja praćenje  ili Mnistarstvo na drugi način ima povratne 
informacije sa terena.? 

30.12.2015 

Koliko ima u Tuzlanskom kantonu ugostiteljskih objekata i koliko zaposleno radnika u 
ugostiteljstvu? 
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Ime i prezime 
Lejla Didik-Sarajlić 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade,; 
Komisija za jednakopravnost 
spolova.; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

15/17 

Prisustvo sjednicama komisija 17/27 

Poslanička pitanja 3 

Inicijative 5 

Diskusije 3 

Amandmani 5 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.05.2015 

Prema Vladi TK i Ministarstvu obrazovanja pokrećem inicijativu da izgradnju područne škole u 
Vučkovcima, opština Gradačac uvrsti kao prioritetnou kapitalnu investiciju , da u rebalansu 
budžeta za 2015. g. se planiraju sredstva u maksimalnom mogućem iznosu, a inicijariva uputi i 
prema federalnom ministarstvu i NVO-ima koji podržavaju ovu ideju 

29.05.2015 

Predlažem da se sa ove sjednice da saopštenje za javnost i podrška MUPU u borbi protiv 
korupcije 

30.06.2015 

Da li je donošenje Odluke o promjeni upuisne politike u skladdu sa zakonom? 

29.07.2015 

Ja danas imam jednu inicijativu prema Ministarstvu industrije, energetike i rudarstva i 
Kantonalne uprave za inspekcijske poslove TK za izvršenje vanrednog inspekcijskog nadzora 
nad provođenjem Zakona o rudarstvu TK kao i izradu izvještaja dodijeljenim koncesijama u 
oblasti eksploatacije tehničko-građevinskog i arhitektonskog građevinskog kamena.  
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Obrazloženje: Na području TK trenutno radi veliki broj privrednih društava koji se bave 
eksploatacijom nemetalnih mineralnih sirovina čije upravljanje prema zakonu o nadležnosti 
naveden od Ministarstva a kontrola i nadzor o nadležnosti Kantonalne uprave za inspekcijske 
poslove. Obzirom na dešavanja oko privrednog društva Tuzla kvarc, o kojima se javnost 
informisala putem medija te saznanja da jedan broj privrednih društava koje se bave ovom 
djelatnosti ne posjeduje odobrenje za eksploataciju ili ako i posjeduje vrše eksploataciju izvan 
odobrenog eksploatacionog polja ili imaju odobrenje za istraživanje sa ograničenim količinama a 
vrši eksploataciju izvan odobrenih količina. Navedenim vanrednim inspekcijskim nadzorom i 
izvještajem trebala bi se ustrojiti konačna evidencija: 1. Kamenoloma u TK koji posjeduju 
rješenja za odobrenje istraživanja i eksploatacija mineralnih sirovina, 2. Kamenoloma u TK koji 
ne posjeduju rješenja za odobrenje istraživanja i eksploatacije mineralnih sirovina, 3.
 Kamenoloma na teritoriji TK dodijeljenih u koncesiju sa naznakom vremena trajanja 
koncesije, naknada za korištenje, naziv koncesionara i pregled naplate potraživanja, 4.
 Potrebnih stručno osposobljenih kadrova po kamenolomima u skladu sa zakonom.  
Rezultat vanrednog inspekcijskog nadzora bi mogao značajno povećati javne prihode po 
osnovu koncesija kao i zapošljavanje većeg broja stručno osposobljenih kadrova na 
kamenolomima u skladu sa zakonom. 

29.09.2015 

Tražim da se pokrenu mjere protiv delegata koji su primali paušale po 2 osnova tj i u Skupštini 
TK i u DN FBiH. Pošto su i meni isplaćivali naknade u Skupštini , iako sam se izjasnila da ću ih 
primati u Domu naroda , mislim da postoji loša koordinacija. Zahtjevam dakle da se uradi 
revizija poslaničkih primanja. 

29.09.2015 

Šta su u ministarstvu preduzeli po pitanju preporuka obdusmena u kojima je konkretno 
navedeno da postoji diskriminacija u zapošljavanju 

30.12.2015 

Skupštini TK,Vladi TK, Ministarstvu finansija, sekretaru Skupštine i Odsjeku za finansijsko-
računovodstvene poslove Službe Skupštine TK podnijela poslaničku inicijativu za izvršenje 
revizije  primanja zastupnika u Skupštini TK, delegiranih u Domu naroda Parlamenta FBiH, na 
ime stalnog mjesečnog novčanog primanja (paušala)  u periodu od 2010. do 2015. godine, te da 
ukoliko se nakon izvršene revizije ustanovi da su određeni zastupnici ostvarivali pravo na 
paušal na nezakonit način , tj, na oba nivoa vlasti , pokrene eventualne mjere u obaveznog 
povrata sredstava u Budžet TK. U slučaju da se ustanovi da je bilo nelegalnih isplata 
sankcionišite te slučajeve, a ako to ne učinite spremna sam lično pokrenuti krivične prijave. 
Kada sam ja izvršila ličnu prijavu u finansijskoj službi Skupštine, da mi se obustavi isplata 
paušala u Skupštini TK jer sam se odlučila da svoj radni satatus regulišem u Domu naroda 
FBiH, gdje bih i primala platu, naknade i paušale, rečeno mi je da sam prvi delegat koji je to 
prijavio. 

30.12.2015 
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Na osnovu kojih informacija me je premijer prozvao i utvrdio da sam uzimala dvostruke paušale. 
Tražim odgovor i izvinjenje, jer ja sam preduzela sve da se dvostruke isplate ne dese 
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Ime i prezime 
Mersed Šerifović 

Stranka NSRB 

Mandat 3. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; Komisija za 
obrazovanje, kulturu, sport i 
mlade,; Komisija za ustavna 
pitanja,; Kolegij Skupštine TK; 

Prisustvo zasjedanjima 
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Ime i prezime 
Samir Kamenjaković 

Stranka NSRB 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
borbu protiv korupcije,; Kolegij 
Skupštine TK; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

15/17 

Prisustvo sjednicama komisija 27/31 

Poslanička pitanja 5 

Inicijative 4 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Inicijativa je podrška zahtjevu i tražim izjašnjenje Skupštine. Inicijativa je podrška zahtjevu 
Nezavisnog strukovnog sindikata u zdravstvu a vezano je za izdvajanje dijela državnih prihoda 
od akciza, znači od zarade na cigaretama i alkoholu. To bi značilo za naš kanton da bi u 
preraspodjeli od federalnog budžeta dobili negdje oko 30 miliona u Zavod zdravstvenog 
osiguranja što bi podiglo standard uposlenika i standard korisnika tj. pacijenata. Imamo slične 
primjere u drugim državama i našim susjednim takođe i u Evropi, da se od akciza na alkohol i 
cigarete izdvaja za poboljšanje standarda zdravstva. 

29.04.2015 

Da li je moguće pripremiti materijal za tematsku sjednicu na temu turizma. Mislim da u 
materijalu bi trebali biti sažeti svi hoteli i moteli u kojima se vrše prenoćišta jer imamo 
informacije da se ne prikazuju prenoćišta jer turizam treba da bude novi imput u stvaranju boljeg 
uvjeta za življenje u TK jer vidimo kako smo na strani industrije izgubili određene dijelove tako 
da moramo iznalaziti rješenja u drugim poljima tako da mislim da bi turizam bio jedan dodatni 
input u budžet TK ali uz jednu sistematsku analizu jer turizam nije, turisti dođu i pojedu ćevape u 
Tuzli, da prenoće a ta prenoćišta se ne registriraju i time nemamo mogućnost uvida u to. Tako 
da Ministarstvo bih zamolio da nam pripremi za jednu od budućih sjednica temu kompletnu 
analizu turizma i time da povećamo input u budžet TK. 



84 
 

29.04.2015 

Treće pitanje Ministarstvu prostornog uređenja. Konkretno da li su isplaćena namjenska 
sredstva od Elektroprivrede općinama Tuzla, Lukavac i Živinice? Ukoliko nisu ja bih volio da 
vidim informaciju šta je sa tim namjenskim sredstvima pošto su bila direktno pripremljena za 
uplatu općinama Tuzla, Lukavac i Živinice? 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vladi FBiH da u što kraćem vremenu pristupi 
izmjeni slijedećih propisa : - Zakona o unutrašnjoj trgovini - Pravilnika o uslovima minimalne 
tehničke opremljenosti poslovnih prostora za obavljanje trgovine i trgovinskih usluga  - Zakon o 
porezu na dohodak  - Pravilnik o primjeni Zakona o porezu na dohodak  - Zakona o doprinosima 
-Pravilnika o načinu obračunavanja drugih djelatnosti - Odluke o određivanju drugih djelatnosti 
koje ne podliježu obavezi evidentiranja prometa putem fiskalnih uređaja  Inicijativa se pojkreće 
kako bi 10000 pijačnih prodavaca u FBiH regulisalo svoj radni status 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vijeću ministara da u što kraćem roku pristupi 
izmjeni odluke o klasifikaciji djelatnosti BiH 2010. godine ( sl. list glasnik br 47/10) 

29.05.2015 

Tražim da mi se dostavi informacija o provedenoj proceduri nabave goriva na Aerodromu Tuzla 
, da li je došlo do kršenja procedure, a što za posljedicu ima smanjenje rezervi goriva u bazi. 
Takođe da mi se dostavi i informacija da li aerodrom plaća kiriju za iznajmljivanje prostora u 
gradu Tuzli za svoju administraciju? 

29.05.2015 

Da li su planirana sredstva za povezivanje ili prebacivanje opreme za informatizaciju i 
digitalizaciju slike iz UKC , a u Zavod zdravstvenog osiguranja? 

29.05.2015 

Molba za MUP da se razmotri mogućnost izmjene Zakona o nabavljanju držanju i nošenju 
oružja i municije u Tuzlanskom kantonu. Navedeni zakon ne definiše replike oružja koje se 
koristi u "Er Softu"  te shodno tome imamo pravne prepreke. "Er soft" je turistički potencijala za 
TK jer u vrijeme takmičenja okuplja do 200 ljudi uglavnom iz inostranstva. 

29.07.2015 

Za današnju Skupštinu imam jednu inicijativu i tražim izjašnjenje Skupštine zbog njene hitnosti. 
Inicijaitivu podnosim prema Skupštini TK vezano za donošenje Zakona o radu koji će biti u 
proceduri sutra u Domu naroda: a) Skupština TK traži od izabranih poslanika u Domu naroda 
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BiH da ne glasaju za Zakon o radu dok se ne postigne sporazum sa Savezom samostalnih 
sindikata FBiH. Ovo se odnosi na poslanike koji su dobili mandat u Domu naroda našim 
glasovima u Skupštini TK.  b) Skupština TK traži od premijera Novalića da prijedlog Zakona o 
radu vrati na doradu i usaglašavanje sa sindikatima FBiH. Obrazloženje: Mi smo jedina država, 
evo rijetka država koja ima mogućnost da uporedi nešto kad se tiče zakona. Dakle, Amerika i 
Evropa imaju samo jedan zakon koji se gradio, nije se nikad mijenjao. Mi smo živjeli u jednom 
sistemu, ja neću karakterisati da li je  on dobar ili loš ali mi smo rijetka država koja može 
uporediti dva zakona o radu. Zbog toga Vlada Federacije mora biti sinergija između 
poslodavaca i sindikata. Sa aspekta poslodavaca ja bih odmah glasao za ovaj zakon sa aspekta 
sindikata nikad. Vlada mora vratiti pregovarača to su Savez samostalnih sindikata BiH da 
dobijemo kvalitet, ne smijemo da bi se samo pridvorili MMF-u, da bi glasali za Zakon o radu. 
Tražim izjašnjenje Skupštine. 
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Ime i prezime 
Mirsad Selimović 

Stranka BPS 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Kolegij 
Skupštine TK; Komisija za 
borbu protiv korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 49/51 

Poslanička pitanja 5 

Inicijative 6 

Diskusije 7 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

06.04.2015 

Zašto mediji nisu objavili vijet o smanjenju primanja poslanika za 30\%. 2 aprila nije bilo ni jedne 
informacije o odluci Administrativne komisije Skupštine , ni medija ni portala iako su prije toga 
svi objavili informaciju o ranijem povećanju plata. Zašto se o poslanicima piše negativno 
informiše a naše plate su najmanje od svih kantona i iznose 1100 KM. 

06.04.2015 

Šta ćete uraditi po pitanju zaštite Skupštine TK i zaštite poslanika od negativističkog pisanja 
medija. 

29.05.2015 

U ime Kluba poslanika BPS-a podnosim inicijativu o donošenju kantonalnog Zakona o radu 
kojim bi se regulisala prava radnika i poslodavaca. 

29.05.2015 

Kada će biti uspostavljena redovni tok isplate naknada za pripravnike, jer imam informaciju da 
se kasni 5 mjeseci? 

30.06.2015 
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Kakav je status puta Tojšići Kikači- Vis Požarnice? 

30.10.2015 

Upućujemo inicijativu prema svim javnim ustanovana TK sa namjerom da se zaduže sve Javne 
ustanove kako na opštinskom tako i na kantonalnom nivou, da izvrše kontrolu svojih uposlenika 
i sve radnike bez obzira koje poslove obavljaju , a ispunjavaju uslove za penzionisanje  
(starosna dob ili radni staž) i upute ih u penziju 

30.10.2015 

Predlažem da Ministarstvo zdravstva zajedničkim snagama sa Federalnim ministarstvom na 
federalnom nivou donese  pravilnik kojim bi se na jedinstven način uredila procedura izbora 
specijalizanata u zdravstvu. Pravilnikom bi se po jedinstvenim kriterijumima dodjeljivale 
specijalizacije tako da bi svi bili na istovjetan način tretirani. 

30.10.2015 

Skupština TK obavezuje Ministarstvo obrazovanja nauke, kulture i sporta da u roku od 30 dana 
a poslije provedene javne rasprave u koju će uključiti sve relevantne i zainteresovane institucije 
i pojedince, denese Izmjene  i dopune Pravilnika o uslovima, kriterijima, i postupku 
zapošljavanja u javnim ustanovama osnovnog i srednjeg obrazovanja na području TK , kojim će 
svi kandidati imati iste uslove za zaposlenje , a u skladu sa postojećom zakonskom 
regulativnom 

10.12.2015 

Skupština Tuzlanskog kantona upućuje inicijativu Kluba poslanika BPS-a u Skupštini TK Vladi 
Federacije Bosne i Hercegovine i Federalnom ministarstvu zdravstva, kojom se traži pokretanje 
aktivnosti na izmjenama Pravilnika o bližim kriterijima za izbor lijekova, postupku i načinu izrade 
listi lijekova u Federaciji BiH, načinu stavljanja i skidanja lijekova sa listi lijekova, obavezama 
ministarstava zdravstva, zavoda zdravstvenog osiguranja, te proizvođača i prometnika lijekova 
uvrštenih na liste lijekova, kao i korištenje lijekova („Službene novine Federacije BiH“ br. 45/13). 
 Na osnovu pokrenute inicijative od strane Mirsada Selimovića tj. Kluba BPS Skupština je 
donijela slijedeći zaključak: Izmjene navedenog Pravilnika je neophodno izvršiti radi 
usaglašavanja sa važećim propisima o lijekovima u Bosni i Hercegovini i Federaciji Bosne i 
Hercegovine, a minimalna izmjena bi se odnosila na odredbe Pravilnika kojima bi bilo utvrđeno 
da Lista lijekova obaveznog zdravstvenog osiguranja FBiH sadržava i maksimalne cijene 
lijekova koje su obavezujuće za kantone (a ne samo fiksne cijene kako je to sada utvrđeno), 
kako bi se stvorila mogućnost da se na kantonalnim pozitivnim listama lijekova postignu niže 
cijene lijekova i samim tim uštede sredstava za finansiranje obaveznog zdravstvenog osiguranja 
na Tuzlanskom kantonu. 

30.12.2015 

Komisija za rad zdravstvo i socijalnu politiku je n asjednici od 29.12.2015. g.  je ( po zaduženju 
sa sjednice Komisije od 09.12.2015. g.  u okviru razmatranja nacrta Budžeta TK za 2016. g. u 
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dijelu koji se odnosi na rad, zdravstvo i socijalnu politiku i Izmjena i dopuna Finansijskog plana 
ZZO TK za 2015. g.) zaključila da Skupštini TK, uputi inicijativu kojom predlaže Skupštini TK 
donošenje slijedećeg zaključka: Skupština Tuzlanskog kantona, u cilju rješavanja problema u 
vezi sa paketom zdravstvenih prava za neosigurana lica  i pitanja finasiranja istih iz budžeta 
opština i kantona, pokreće inicijativu prema Federalnom ministarstvu zdravstva da u skladu sa 
Odlukom o utvrđivanju osnovnog paketa  zdravstvenih prava, prstupi donošenju Uputstva o 
uvjetima i načinu ostvarivanja prava neosiguranih lica na zdravstvenu zaštitu iz paketa 
zdravstvenih prava i stručno-metodoloških upustavai programa potrebnih za provođenje 
osnovnog paketa zdravstvenih prava u Federaciji BiH. 

30.12.2015 

Zašto u Finansijskom planu ZZO TK za 2016. godinu, nije planirana finansijska podrška za 
neurološki odjel u opštoj bolnici Mustafa Beganović u Gračanici, koji je ranijih godina bio 
finansiran po vanrednom programu? 
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Ime i prezime 
Mirza Sakić 

Stranka BPS 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; 
Administrativna komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 25/27 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 4 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vladi FBiH da u što kraćem vremenu pristupi 
izmjeni slijedećih propisa : - Zakona o unutrašnjoj trgovini - Pravilnika o uslovima minimalne 
tehničke opremljenosti poslovnih prostora za obavljanje trgovine i trgovinskih usluga  - Zakon o 
porezu na dohodak  - Pravilnik o primjeni Zakona o porezu na dohodak  - Zakona o doprinosima 
-Pravilnika o načinu obračunavanja drugih djelatnosti - Odluke o određivanju drugih djelatnosti 
koje ne podliježu obavezi evidentiranja prometa putem fiskalnih uređaja  Inicijativa se pojkreće 
kako bi 10000 pijačnih prodavaca u FBiH regulisalo svoj radni status 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vijeću ministara da u što kraćem roku pristupi 
izmjeni odluke o klasifikaciji djelatnosti BiH 2010. godine ( sl. list glasnik br 47/10) 

29.05.2015 

Ovom inicijativom tražim od Ministarstva poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede da se 
sagledaju tehničke mogućnosti za izradu projekta uređenja rijeke Spreče sa ciljem da spreča da 
rijeka spreča dobije uređeno korito 
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30.10.2015 

Ovom inicijativom tražim od nadležnog ministarstva da urade izmjene Zakona o osnovnom 
odgoju i obrazovanju  u dijelu koji definiše uslove koje mora ispunjavati osoba da bi mogla biti 
direktor škole. Naime tražim da pored postojećih uslova doda da za direktora može biti 
imenovana osoba i sa višom stručnom spremom 
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Ime i prezime 
Demir Beganović 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; Komisija za izbor i 
imenovanja; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

16/17 

Prisustvo sjednicama komisija 19/20 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 
Nedžada Avdić 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Zakonodavnopravna komisija,; 
Administrativna komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

15/17 

Prisustvo sjednicama komisija 27/28 

Poslanička pitanja 5 

Inicijative 2 

Diskusije 9 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

06.04.2015 

Može li se riješiti dugogodišnji problem lovačkog društva „Podozren“ kao i priznati potvrde o 
članstvu u udruženju izdate od ovog lovačkog društva u svrhu nabavke oružja?   
OBRAZLOŽENJE: Prvi dio pitanja odnosi se na podjelu područja Općine Lukavac na dva 
zakonski ravnopravna lovačka društva od kojih se LD Podozren zabranio rad i u pravcu toga 
može li se  zabraniti lov na čitavom području Općine Lukavac sve dok se ne riješi navedeni 
problem. Naime, ovo lovačko društvo je obitavalo na ovoj općini još od prošlog vijeka, odnosno 
postojala su dva lovišta i dva lovačka društva, sve dok Skupština TK 30.01.2012.godine nije 
donijela Odluku o osnivanju lovišta na području TK tj. da se poništi odluka „jedna općina jedno 
lovište“ na području Općine Lukavac. Predstavnik Općine Lukavac za lov gosp.Imamović Mirsad 
potpisao je 10.10.2010.godine da na  području Općine Lukavac bude jedno lovište, a nije uzeo 
u obzir da u tom periodu obitavaju dva lovišta i dva udruženja. Ignorisao je, takođe, i zahtjev da 
se Lovačko društvo „Podozren“ Devetak uvrsti u Komisiju za osnivanje lovišta na području 
Općine Lukavac.  (dokaz: prijedlog Odluke za osnivanje Lovišta unutar TK iz kog se vidi da 
nema predstavnika ispred ovog lovačkog udruženja)  Skupština TK je donijela Odluku da na 
području Općine Lukavac postoji samo jedno lovište i to Svatovac, a zanemarili su činjenicu da 
na Općini Lukavac egzistiraju dva ravnopravna  lovačka društva – „Podozren“ Devetak i 
„Svatovac“ Lukavac. Samim tim je stvoren problem koji na način „jedna općina jedno lovačko 
društvo“ ne može riješiti. Po Zakonu o lovstvu iz 2012.godine, donešena Odluka Skupštine nije 
zakonita. Ovakva Odluka je dovela do situacije da između lovaca dva lovačka društva dolazi do 
sukoba, do upotrebe oružja i drugih vidova sukoba. Po mišljenju Federalnog ministarstva 
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poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva broj 07-26/12-794/13 od 14.03.2013.godine da su  
ravnopravna oba lovačka društva to mišljenje nije prihvaćeno niti sprovedeno, te je Lovačkom 
društvu „Svatovac“ Lukavac od strane Ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva TK 
data saglasnost za Godišnji plan za gospodarenje lovištem više puta a dozvoljeno je samo 
jednom. Vlada TK (prošli saziv) nije provela postupak dodjele lovišta u skladu sa odredbama 
Zakona o lovstvu, te shodno tome Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede TK nije 
moglo sklapati ugovor o privremenom davanju lovišta koje se prostire na području Općine 
Lukavac na gospodarenje, kao ni dati saglasnost na godišnji plan gazdovanja lovištem.  U 
skladu sa svim gore navedenim, nijedno lovačko društvo na području Općine Lukavac ne može 
biti korisnik lovnih površina koje nisu uređene u skladu sa važećim materijalnim propisima iz 
oblasti lovstva, te sva lovačka udruženja koja su regstrovana kod Ministarstva pravosuđa i 
uprave TK trebaju imati isti status. Što se tiče drugog dijela pitanja, ono se odnosi na MUP TK i 
ne priznavanje od strane navedene institucije potvrda koje izdaje LD Podozren Devetak za 
svoje članove za nabavku oružja, a sve iz razloga što dosta lovaca ovog društva je predalo 
zahtjev za nabavku oružja a potvrde MUP TK odbija kao nevažeće, tvrdeći da mora postojati 
lovište dok se u Zakonu o nabavljanju, držanju i nošenju oružja i municije ni u jednom članu to 
ne navodi. 

29.05.2015 

Koliko osoba obavlja poslove savjetnika, pomoćnika  stručnih savjetnika u Vladi TK i javnim 
preduzećima, ustanovama, direkcijama gdje je Vlada osnivač. U odgovoru navesti njihova 
imena, ustanove, od kada su angažovani i iznos njihovih plata 

30.06.2015 

Zašto nije pripremljen rbalans budžeta u skladu sa zaključkom skupštine do kraja 6 mjeseca i 
zašto nije dato obrazloženje 

29.09.2015 

U skladu sa članom 201. Poslovnika o radu Skupštine Tuzlanskog kantona, prioritetno 
postavljam poslaničko pitanje ministru Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i sporta , te 
tražim pismeno očitovanje na isto, a pitanje glasi: „Kako je moguće da je Evropski univerzitet – 
CALOS u vrlo kratkom vremenskom roku dobio sve saglasnosti za rad i upis studenata u 
školsku 2015-2016.godinu.  Obrazloženje: za rad jednog bilo  privatnog bilo državnog fakulteta 
treba obazbjediti uslove kako u tehničkom tako i u materijalnom smislu. Naime, da li je dozvola 
za rad navedenog fakulteta bila najprije na dnevnom redu sjednice Vlade TK, da li je Vlada TK 
dala saglasnost o društveno-ekonomskoj opravdanosti ovom fakultetu (svi smjerovi ovog 
fakulteta postoje na našem univerzitetu te ne vidim ekonomsku opravdanost za rad ovog) kao i 
saglasnost o upisnoj kvoti (broj studenata za upis). Kako su mogli u tako kratkom roku izvršiti 
registraciju svih nastavnih programa kad znamo da za svaki nastavni program treba oformiti 
Komisiju od 3 člana (a period je godišnjih odmora), a inače sva procedura oko početka rada ne 
može se završiti u roku od 7 dana a ovaj fakultet je to uspio. Kako?  Napominjem i podsjećam 
sve poslanike, javnost, ministra i Vladu TK da je ovaj fakultet dobio zabranu rada u Brčko 
Distriktu, da je od Centra za priznavanje diploma Mostar diskreditovan i da njihove izdate 
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diplome nemaju validnost na tržištu. I na kraju koliko studenata će biti oštećeno ukoliko upišu i 
završe ovaj fakultet, a diplome im se neće priznati na tržištu rada. 

29.09.2015 

postavljam poslaničko pitanje i tražim pismeno očitovanje na isto, a pitanje glasi: „Može li se 
uvesti za obavezu svim javnim organima i institucijama objavljivanje detaljnih planova nabavki 
kao i izvještaji o njihovom izvršenju?“  Obrazloženje: ukoliko bi uveli ovu obavezu mogli bi na 
vrijeme uočiti nenamjensko trošenje javnih sredstava i znali bi kako institucije raspolažu novcem 
od građana, te bi mogli preduzimati radnje na sprečavanju nenamjenskog trošenja budžetskih 
sredstava. 

29.09.2015 

Obećanje ukoliko ne odgovore na moje poslaničko pitanje:  Evo mene opet. Rekla sam da neću 
odustati od svog poslaničkog pitanja postavljenog na Skupštini 29.05.2015.godine, a zbog 
javnosti pročitat ću ga ponovo:  29.05.2015.godine sam na sjednici Skupštine postavila 
poslaničko pitanje i čekam odgovor na isto, a odnosi se na upit koliko osoblja obavlja poslove 
savjetnika, pomoćnika direktora i stručnih saradnika u Vladi TK i javnim preduzećima, 
ustanovama i direkcijama gdje je Vlada TK osnivač sa osvrtom na njihova imena i prezimena, 
ustanove/ministarstva/direkcije i javna preduzeća gdje su ta lica angažovana, od kada su 
angažovani i iznos njihovih plaća, a sve u cilju ukidanja suvišnih radnih mjesta i uštede u 
budžetu, te ušteđena sredstva preusmjeriti u druge prioritete. Nije mi jasno da se niko 
adekvatan među nama ne nalazi koji bi mogao odgovoriti na moje poslaničko pitanje.  Ovaj put 
odnosno danas prozivam SAMO predsjednika Skupštine jer smatram da on ili neće ili nema 
snage ni petlje da potakne odgovarajuću osobu da mi odgovori. Smatram da ni on sam – 
predsjednik Skupštine ne poštuje Poslovnik o radu Skupštine jer da poštuje našao bi osobu koja 
je dužna da mi proslijedi odgovor na poslaničko pitanje. Vežem ovo moje pitanje za skorašnji 
istup premijera koji je rekao da u javnom sektoru ima i previše zaposlenih, zatim, ministar 
finansija kaže da za izlazak TK iz ove godine nedostaje 20 miliona i 680 hiljada KM i da apelira 
na sve budžetske korisnike da racionalnije troše sredstva, a JA, Nedžada Avdić-poslanik DF 
već evo i četvrti mjesec kako čekam odgovor i informaciju o broju savjetnika, pomoćnika 
direktora i stručnih saradnika u Vladi TK i javnim preduzećima kako bih pokrenula inicijativu za 
ukidanjem suvišnih radnih mjesta i time bi svi bili na dobitku zbog umanjenja potrošnje 
budžetskih korisnika i usmjeravanja tih sredstava u druge prioritete. Ali vi meni oduzimate pravo 
da to uradim. Samo nek se zna  i neka javnost čuje da kao poslanik DF sam postavila ovo 
pitanjei da je to moja inicijativa podnešena i prije istupa premijera i ministra finansija koji 
apeliraju na uštedama. Uočila sam te anomalije i pokušavam na neki način to ispraviti ali mi ne 
omogućavaju neke druge sile. Da zaključim ovo izvještavanje i ovom prilikom javno tražim 
pomoć od Centra civilnih inicijativa da mi pomognu u dobivanju ovog odgovora odnosno da oni 
snagom svog autoriteta pokušaju doći do ove informacije kako bih ja mogla nastaviti sa svojom 
inicijativom. 

10.12.2015 
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poslanik Nedžada Avdić je Poreznoj upravi FBiH, Kantonalnom poreznom uredu u Tuzli i 
Kantonalnoj upravi za inspekcijske poslove uputila poslaničku inicijativu koja se odnosi na 
dostavljanje i javno objavljivanje poslodavaca koji ne ispunjavaju svoje zakonske obaveze. 
2013. godine Poreska uprava FBiH je objavila spisak najvećih dužnika. ražim da se nova lista 
takođe objavi 

 

  



96 
 

Ime i prezime 
Lejla Vuković 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; Komisija za 
izbor i imenovanja; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

15/17 

Prisustvo sjednicama komisija 17/17 

Poslanička pitanja 4 

Inicijative 4 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Tražim da mi nadležne instance odgovore kako i po kom osnovu kao i zbog čega se samo na 
području TK plaćaju takozvane zdravstvene markice u okviru obaveznog zdravstvenog 
osiguranja? Takođe me zanima način raspodjele i utroška tih sredstava? Prema dostupnim 
informacijama markice za zdravstveno osiguranje se plaćaju samo na području TK što ukoliko je 
tačno ukazuje na neravnopravan položaj stanovnika TK u odnosu na ostale građane BiH. 

29.04.2015 

Od nadležnih instanci a prvenstveno od Ministarstva za rad, socijalnu politiku i povratak tražim 
informaciju o poštivanju člana 89. Federalnog Zakona o osnovama socijalne zaštite, zaštite 
civilnih žrtava rata i zaštite porodica sa djecom kao i Zakon o socijalnoj zaštiti posebno članova 
87,100,101,102,103 objavljenih u Službenim novinama TK. Preciznije, tražim podatke da li su i 
u kom periodu od 2008g pa sve do danas isplaćivane naknade posebno nezaposlenim 
majkama a koje su definirane pomenutim zakonom? U obrazloženju, pomenutim odredbama 
zakona se tretiraju pitanja i naknada umjesto plate ženi majci u radnom odnosu, za vrijeme dok 
odsustvuje s posla radi trudnoće i njege djeteta, poseban akcenat stavljen na novčanu pomoć 
za vrijeme trudnoće i porožaja ženi majci koja nije u radnom odnosu te jednokratna pomoć za 
opremu novorođenog djeteta, te pomoć u prehrani djeteta do 6 mjeseci i dodatna ishrana za 
majke dojilje. 



97 
 

29.05.2015 

Podnosim inicijativu za izgradnju osnovne škole u MZ Vučkovci u opštini Gradačac, jer je 
postojeća neuslovna i pred zatvaranje od strane inspekcija. 

29.05.2015 

Da li će doći do izmjene pravilnika i kriterija o prijemu uposlenika, te tražim da nam se dostave 
važeći kriteriji za prijem uposlenika u osnovnim i srednjim školama? Takođe tražim da se sa 
procedurom prijem uposlenika krene u junu a ne kasnije. 

29.05.2015 

Iniciram izmjenu i dopunu Zakona o zdravstvenoj zaštiti u smislu da da troškove liječenja djece 
do 15 g. snose nadležne kantonalne institucije 

29.09.2015 

Da li je potpisan ugovor o koncesijama za izvorište Vrelo  u MZ Mionica u skladu sa zakonom? 
Imam saznanja da je komisija za koncesije sugerisala da se ugovor ne popisuje. 

30.12.2015 

Tražim od nadležnih instanci da pojačaju nadzor nad naplatom zdravstvenih usluga u 
medicinskim ustanovama prije svega stanicama hitne pomoćiu domovima zdravlja. 

30.12.2015 

Tražim da sa poticajima podrži proizvodnja i prerada vrbovog pruća, jer su proizvod koji se 
skoro u potpunosti izvozi i time smanjuje debalans uvoz-izvoz 

 

  



98 
 

Ime i prezime 
Nerminka Aljukić 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
obrazovanje, kulturu, sport i 
mlade,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

15/17 

Prisustvo sjednicama komisija 27/27 

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 1 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.05.2015 

Kao poslanik u Skupštini podnosim inicijativu za izradu elaborata o opravdanosti osnivanja 
Zavoda za prevenciju i liječenje bolesti ovisnosti na području TK 

30.10.2015 

U Lukavcu u krugu fabrike Fakol radi firma  ARTE Rycikling  koja je registrovana kod 
Kantonalnog suda 12.12.2013. g.  Osnovna djelatnost joj je piroliza gume. Po našim saznanjima 
firma je počela sa radom u februaru 2014. g. i nema ni jednu dozvolu za rad. Pitanje, šta je 
uradilo nadležno ministarstvo vezano za nezakonitu aktibvnost u procesu gore navedene firme i 
da li je inspekcijskim organima prijavljen slučaj nelegalnog rada, i ko je dogovoran za 
nezakonito obavljanje djelatnosti ove firme čija aktivnost je u direktnoj vezi sa štetom po zdravlje 
građana Lukavca? 
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Ime i prezime 
Fuad Imamović 

Stranka SBiH 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; Administrativna 
komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

15/17 

Prisustvo sjednicama komisija 30/30 

Poslanička pitanja 15 

Inicijative 5 

Diskusije 33 

Amandmani 6 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

05.02.2015 

Tražim da mi se dostavi pregled finansijskih obaveza za nastavno osoblje Univerziteta u Tuzli 
za period 1.1.2014-1.1.2015. Imam informacije da je isplatama prisutan neujednačen pristup 

05.02.2015 

Tražim Informaciju od JU Zaštićeni pejzaž šta je preduzela da spriječi devastaciju jezera 
Palučak koje se smatra ekološkim biserom i "gorskim okom" planine Konjuh 

05.02.2015 

Dokle se došlo sa realizacijom inicijative OV Kladsanja od 2011. godine u vezi formiranjem 
Policijske stanice Stupari? 

06.04.2015 

Tražim informaciju o tome koliko je novčanih sredstava potrebno da bi se obavila vještačka 
oplodnja. Mi moramo pomoći takvim porodicama. 

29.04.2015 
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Jedno pitanje se odnosi na Ministarstvo unutrašnjih poslova. Zanima me informacija koliko 
imamo policijskih službenika koji su se u ovom periodu iza nas doškolovali i koji nemaju 
mogućnost napredovanja u službi? Naravno ovdje me zanima način kako možemo prevazići taj 
problem pa tražim da Ministarstvo na osnovu informacija koje ima dostavi nam tu informaciju. 
Znači koliko ima ljudi u MUP-u koji su u međuvremenu završili fakultete, nemaju nikakvu 
mogućnost da napreduju unutar MUP-a, da nam se dostavi taj broj ako imaju, ako nemaju da 
nam dostave informaciju koja su ograničenja da bi ti ljudi mogli napredovati da oni ne budu na 
neki način u drugačijem položaju nego svi ostali koji mogu kroz konkurse se prijavljivati. 

29.04.2015 

Drugo pitanje se tiče Ministarstva obrazovanja. Ovdje želim da istaknem razlog zbog kojeg 
postavljam ovo pitanje, to je, smatram da svi građani TK trebaju podjednako koristiti sve ono što 
je bitno za sport, za kulturu, za obrazovanje tako da me zanima informacija u kojim općinama 
imamo sportske dvorane, domove kulture, u kojima nemamo, u kojoj su fazi ako je u toku 
gradnja, koliko je do sada investirano i uloženo i koliko je sredstava potrebno da bi se ti objekti 
dovršili? Ista stvar me zanima kad su u pitanju obrazovne institucije prije svega mislim na škole, 
pogotovo ovdje se tiče i područnih škola, evo ja ću spomenuti samo jednu u naselju u 
Gradačcu, Kerepu, gdje imamo 130 učenika gdje još radi poljski wc koji je nekih 200 metara od 
škole, gdje u učionicama još su one pećice, itd, dok u nekim drugim školama imamo izvanredne 
uslove što nije ni u kojem slučaju dobro, pa me zanima konkretno te stvari a ja sam u pitanju 
svom definisao da nebi ovdje posebno obrazlagao. 

29.04.2015 

Podnosim inicijativu koju sam već spomenuo a ona se odnosi na obezbjeđenje finansijskih 
sredstava iz Budžeta TK za 2015 godinu za sufinansiranje vantjelesne oplodnje u minimalnom 
iznosu 200 hiljada KM. Takođe ovdje proširujem obzirom da sam dobio pitanje sad na Skupštini, 
da se odluka upravnog odbora Zavoda zdravstvenog osiguranja promijeni i da u dijelu koji se 
odnosi na iznos odobrenih sredstava ne stoji do 2000 maraka nego stoji 2000 KM, da bi koliko 
toliko mogli podržati. Naravno za ovo pitanje Vlada će dati svoj stav za ovu inicijativu a evo ja 
mogu da kažem da smo mi smanjili paušale poslanicima u Skupštini TK, i evo iz tih sredstava 
koja su planirana da se odvoji između ostalih dio sredstava koja bi se uložila u ovu svrhu. 

29.05.2015 

Koliko sredstava za prošlu godinu Vlada duguje javnom sektoru preduzeća Šume TK , a na ime 
čuvarske službe. Takođe šta je ministarstvo preduzelo na kontroli poslovanja JP Šume  a sa 
ciljem zaustavljanja stvaranja gubitaka preduzeća, nekontrolisane sječe i sanitarnog užitka 

29.05.2015 

Zašto građani TK svakodnevno nailaze na problem izdavanja recepata u Domovima zdravlja. 
Šta je u pitanju stvarni nedostatak ili nekontrolisano izdavanje recepata. U pojedinim centrima 
nema i po godinu dana reagenasa  za proveđene testova, na alergiju i celkijakiju,... 

29.07.2015 



101 
 

Pitanje se odnosi na objekte koje je finansiralo Ministarstvo za boračka pitanja, između ostalih 
imamo jednu zgradu u Kladnju, radi se o licima iz boračkih kategorija; evo u ovom slučaju to su 
100\% invalidi i porodice koje su izgubile više od tri člana svoje porodice. Objekat je čini mi se 
završen 2002 godine i ni do dan danas nikad oni nisu postali stvarni vlasnici tih stanova. 
Zamolio bih ministra da pripremi nam odgovor, dokle se došlo po tom pitanju? Mislim da za 
odgovor o ovom pitanju možda im može pomoći Općinski sud u Živinicama koji može 
obezbijediti dokumentaciju koju očekujem da bude sastavni dio odgovora na ovo pitanje, na 
osnovu čega i kojih akata su uknjiženi neki od stanova u toj zgradi? Znači to je dobra praksa, tu 
praksu bi mogli primijeniti da uknjižimo i ovih 13 stanova gdje imamo jednu situaciju gdje čovjek 
koji je izgubio četiri sina nije dočekao da se izvrši uknjižba tog stana da bi njegov peti sin mogao 
biti vlasnik tog stana i neizvjesna je sudbina tog stana. Ovo govorim da nam se ne desi još 
jedan takav slučaj ili nekoliko takvih slučajeva. Mislim da imamo nenu Malkićku koja ima jednog 
unuka, jedino muško iz te porodice, ružno bi bilo da to ne završimo da ona ne može naslijediti 
taj stan a imamo model kako se to može završiti. To očekujem da bude kompletno u ovom 
odgovoru. 

29.07.2015 

Inicijativa se odnosi na jedno vrlo jednostavno pitanje, tiče se Direkcije cesta. U nekom periodu 
ranije pokušao sam to riješiti međutim, evo nije bilo vremena a mislim da je to vrlo izvodljivo, 
radi se o starom putu Gradačac Vučkovci, negdje oko kilometar puta treba da se spoji, 
investicija je čini mi se ispod 70 hiljada KM i to bi bila alternativa dok se ne riješi korito Male 
Tinje i Velike Tinje, da zaobiđu se poplave u onom periodu kad ispod Vučkovaca u dijelu Srnica 
imamo poplave. To pitanje bi mogli prevazići vrlo jednostavno na ovaj način samo da se izvrši 
spajanje, i evo inicijativa u tom smjeru da se traži od Direkcije cesta odnosno da Vlada odredi 
svojim odlukama prioritet u rješavanju tu dionicu puta. Evo ja sam već spomenuo, mislim da se 
radi o sredstvima ispod 70 hiljada KM za ovo mjesto i ukupan razvoj, za privredu i sve to vrlo 
puno znači ova dionica. 

30.10.2015 

Tražim od Ministarstva da se uključi u  dijelu raspodjelu autobuskih linija Tuzla žĆelić kako bi 
ova komunikacija bila riješena. Na relaciji je najbliža autobuska komunikacija od 100 km dok 
imamo putnu komunikaciju od 40 km. 

30.10.2015 

Koliko na birou rada imamo osoba sa završenom višom i visokom školom koji nisu odradili 
pripravnički staž? Moli da podatke obradite tako da se vidi koliko je onih koji na to čekaju godinu 
dvije itd. 

30.10.2015 

Tražim da ministarstvo ispita da li je u Evropi potrebno da se odrađuje pripravnički staž. To nas 
finansiranje košta 4 miliona godišnje, a one koje pomažemo ponovo ostaju bez posla 

10.12.2015 
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Prvo moje pitanje upućujem Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, tiče se ovih 
poticajnih sredstava. Tražim informaciju koliko je sredstava uloženo u zadnjih 15 godina u 
poticaje, kada je urađena zadnja revizija ulaganih sredstava odnosno kada je urađen presjek i 
kako izgleda taj izvještaj o stanju poljoprivrede na prostoru TK, da li su postignuti efekti i koji je 
bio cilj ukupnih ulaganja? Očekujem da je i Kantonalno Ministarstvo radilo te programe, radilo 
strategiju, ciljeve, da vidimo da li smo na terenu definitivno postigli i ostvarili taj efekat. Vezano 
za ovu reviziju interesantno je iz više razloga, da ne pominjemo da imamo ljude koji ne 
ispunjavaju one minimalne uslove plaćanja koncesija, itd, a od istog ministarstva naplaćuju 
sredstva po određenim osnovama. Znači ovdje me zanima kada je zadnji puta urađen presjek, 
šta presjek podrazumijeva efekte, finansijska sredstva uložena i koliko je tih sredstava uloženo i 
šta za one koji nisu uložili u skladu odlukama” 

10.12.2015 

Inicijativa se odnosi na Vladu TK. Podnosim inicijativu kojom, a obrazložit ću razlog, tražim da 
Vlada TK proglasi put Stupari-Majdan od posebnog interesa kako bi u narednom periodu 
rekonstrukciju, održavanje tog puta radila Kantonalna direkcija cesta. Obrazlažem: Općina 
Kladanj je jedina općina na TK koja tokom cijelog perioda nije imala ni jedan metar regionalnih 
cesta. Zašto ovo govorim, govorim da u zadnjih, evo od kada postoji Kantonalna direkcija cesta 
ni jedna KM po tom osnovu nije ulagana u općinu Kladanj. Od 2014. godine put Kladanj- Muška 
voda i Stupari - Majdan su proglašeni od posebnog interesa i bila su ulaganja jer je u odluci o 
novoj kategorizaciji cesta FBiH ova dva puta, ove dvije ceste prešli u veći rang. Obzirom da je 
odluka prolongirana, a da je iz razloga privrednog razvoja u dijelu planine Konjuh i turističkog, 
Vlada TK donijela odluku o proglašenju puta od posebnog interesa Kladanj- Muška voda, ja evo 
zamoljavam Vladu TK da prihvati ove moje sugestije i da pozitivno odgovori na ovu moju 
inicijativu i donese odluku, proglasi od posebnog interesa i ovaj put koji je vrlo kratak a značajna 
ulaganja su potrebna koja općina Kladanj ne može da prati u ovom momentu” 

10.12.2015 

Pitanje se odnosi,  pored toga što nije naša nadležnost ali je problem građana, ja ovdje 
konkretno baratam o pitanju građana općine Kladanj a tiče se BiH Telekoma, Direkcije Tuzla, 
odnosi se na funkcionisanje fiksne telefonije i usluge Moja TV. Po nekoliko mjeseci građani 
određenih naselja u Kladnju nemaju ni fiksnu telefoniju niti imaju uslugu Moja TV, da li je to 
razlog što je loša ekonomska opravdanost, da li je interes BiH Telekoma da uređuje ove odnose 
ondje gdje ima veću zaradu ili moramo razvijati ovu mrežu na prostoru cijelog kantona? Znači 
građani su platili uredno uslugu, plaćaju uredno uslugu, usluga im se ne obezbjeđuje i tražim da 
nam BiH Telekom odgovori zašto se to ne pruža? Znači ja ovo govorim iz vlastitog primjera jer u 
porodici imam taj problem, i mjesecima zovemo njihove operatere koji sa jednog na drugi 
telefon prebacuju, sve melodije sam i sam naučio BiH Telekoma, tako da bi volio da bar u tom 
dijelu promijene, ako ništa nek' promijene melodije na onim svojim 1444 ako ne mogu da 
promijene ovu uslugu”. 

30.12.2015 
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Ja sam komentarišući odgovore na jedno od mojih pitanja već spomenuo našto će se odnositi 
jedno moje pitanje. Obzirom da imamo multi UKC Tuzla, značajan broj prije svega, rukovodećih 
ljudi sa kliničkog centra, radi između ostalog i na Medicinskom fakultetu u Tuzli. E sada već kad 
rade na fakultetu i kad imaju stvarni uvid u znanje studenata onda imamo situaciju da se oni koji 
su dobri imaju mogućnosti da se vežu za klinički centar što je pogotovo dobro u ovom svemu. 
Ako je to bila misija i pravljenje ovog načina organizovanja UKC onda smatram da je to dobra 
stvar, međutim ako nije a vidimo evo na ovom primjeru što ću vam ja istaći da u nekim 
slučajevima i nije onda je pogotovo loše. Znači značajan broj ako otvorite tamo stranicu 
Univerziteta, Medicinski fakultet, onda vidite koliko ljudi sa kliničkog centra predaje na 
Medicinskom fakultetu mislim na ovom javnom, između ostalih i direktor kliničkog centra. Ja 
ovdje postavljam jedno pitanje koje se tiče djece čovjeka koji je osnovao ratnu bolnicu u 
Kladnju, doktora sa najviše staža u Domu zdravlja Kladanj, doktora Zije Jusupovića, čovjeka koji 
je odškolovao dvoje djece , i jedno i drugo su završili medicinu, kćerka je sa prosjekom 9,6 iz 
svih stručnih predmeta prosjek je 10,00 i za takvo dvoje djece nema mjesta ni na jednom dijelu 
našeg TK, znači ni u jednom domu zdravlja niti na kliničkom centru. To nije dobra poruka, to je 
katastrofalna poruka. Vi vidite da svaki naš ljekar, svaki naš doktor koji aplicira bilo gdje a evo 
prije svega u Njemačkoj dobije zaposlenje. Ja ovdje pozivam direktora kliničkog centra da 
pozove prije svega ovu studenticu koja ima prosjek 9,6 i da obezbijede angažman a isto tako da 
se pobrinu i za ovo drugo dijete koje isto tako. Znači djevojka je sa 23 godine završila 
Medicinski fakultet i za nju nema mjesta u ovoj državi. To je katastrofalna stvar”. 

30.12.2015 

“Pitanje upućujem prema Ministarstvu zdravstva. Vi ste svjedoci, mi smo to malo juče na 
komisiji razgovarali o tom pitanju a to je ova esencijalna lista lijekova i problemi koji su na 
terenu. Ja sam juče  pitao direktoricu ZZO koliko oni imaju uvid, međutim oni sad još nemaju taj 
stvarni uvid o tome ali ja imam informaciju da značajan broj naših građana oni koji su u stanju 
da mogu kupiti lijek neće da prihvate terapiju prije svega za dijabetes i pritisak. Šta je tu u 
pitanju. Imam čovjeka koji mi kaže imao sam visok pritisak popio sam tabletu pritisak se 
povećao, pa se čak ljudi šale, možda si trebao uzeti ovu drugu pa bi bio efekat. To nije dobro, 
nemamo mehanizam kontrole, ko nam kontroliše to. Ovdje bih zamolio ministra zdravstva da 
nam objasni, da malo izađe medijski da malo objasni građanima, doktorima jer i doktori na 
terenu govore ljudima da to nije dobro, da ljudi nemaju  pravu terapiju. Imamo ljude koji su 
godinama na jednoj terapiji i odjednom se ta terapija promijenila. Ljudi to ne žele da prihvate, 
ljudi to doživljavaju kao ogroman problem, to im isto i njihovi ljekari govore da to nije dobro. 
Znači pozivam ministra da se suoči sa ovim pitanjem, da odgovori ljudima, da pozove doktore, 
da objasni ljudima da u stvari to što oni  imaju muku sa tim lijekom nije to tačno to oni ne znaju, 
nego taj lijek u stvari njima paše. Ovdje sam malo ironičan ali hoću da vam kažem da to nije 
dobro, to se hitno mora promijeniti. Ministre, vidite sa ljekarima se konsultujte i napravite ovu 
situaciju da se podhitno nešto promijeni po ovom pitanju”. 

30.12.2015 
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Zbog zamjene oružanih listova koja treba da se okonča do 31.decembara 2015. godine, u 
prostorijama MUP-a u svim opštinama su gužve i redovi. Predlažem da ministar prerasporedi 
zaposlenike kako bi pomogli na ovim odjeljenjima i time smanjili gužve do isteka roka. 

 

  



105 
 

Ime i prezime 
Kasim Husić 

Stranka SBiH 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

16/17 

Prisustvo sjednicama komisija 12/12 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 
Asmir Hasić 

Stranka SBiH 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 
Kolegij Skupštine TK; Komisija 
za borbu protiv korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 47/48 

Poslanička pitanja 4 

Inicijative 9 

Diskusije 14 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

05.02.2015 

Zašto se ništa ne preduzima na renoviranju regionalnog puta Suha-  Ljubače 

05.02.2015 

Kada će započeti izgradnja trotoara uz putni pravac Gornje Dubrave- Donje Dubrave, pravac 
koji je vrlo naseljen i uz koji se u odlasku i povratku u škole, kreću mnoga djeca 

05.02.2015 

Tražim pravičniju raspodjelu sredstava namjenjenu ugrožnim od poplava 

06.04.2015 

Tražim podatke o broju zaposlenih na budžetu kantona u 2005. godini i koliko je novaca bilo 
potrebno za njihove plate. Iste plodatke tražim i za 2015. godinu.  Smatram da je prevelikim i 
nepotrebnim zapošljavanjem preopterećen kantonalni budžet TK. 

06.04.2015 

Predlažem da predstavnici Ministarstva saobraćaja i Direkcije za ceste TK odaberu svoje 
predstavnike koji bi samnom i sa predstavnikom opštine Živinice obišli dionicu puta Dubrave 
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Gornje i Dubrave Donje i izvršili uvid u stanje. Put nema izgrađen trotoar a veoma je frekventan 
, a djeca svakodnevno veoma ugrožena 

29.04.2015 

Tražim da mi Služba za zapošljavanje TK dostavi po stručnim kvalifikacijama brojno stanje onih 
koji se nalaze na njihovoj evidenciji. Ovo pitanje postavljam iz razloga jer smatram da mi kroz 
Ministarstvo obrazovanja proizvodimo kadar kojeg imamo na hiljade na evidenciji biroa za 
zapošljavanje, a mislim da će se to obistiniti kad mi odgovore na ovo pitanje. 

29.04.2015 

Prevoz putnika na relaciji Poljice-Tuzla obavljala su dva prevoznička preduzeća Litvatrans i 
GSP Tuzla. Vlasnik je ne znam prije koliko vremena kupio GSP a mislim unazad 4,5 mjeseci 
kupio je i Litvatrans Banovići. Znači isti vlasnik ukinuo je kompletnu liniju GSP-a, na toj relaciji. 
Građani ima sigurno oko 20 hiljada građana koji putuju za Tuzlu, kud i ove nesretne poplave 
napravile su problem na ovoj punoj komunikaciji Suha-Ljubače pa obilaze na Živinice, dosta 
građana ostane na stanici ne može da uđe u autobus, ono što uđe kažu da je redovan slučaj da 
neko padne u nesvijest.  Ja tražim od Ministarstva saobraćaja da se ozbiljno uključi u ovaj 
problem jer ne može Ministarstvo davati monopol jednom čovjeku da daje i formuliše cijenu 
prevoza i broj linija na toj relaciji da mu daje monopol. Znači tražim od Ministarstva da pored 
ove firme uvede još jednu firmu koja bi bila njima konkurentska firma na toj punoj komunikaciji 
jer ovo je prosto nemoguće putovati više od Poljica do Tuzle. 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vladi FBiH da u što kraćem vremenu pristupi 
izmjeni slijedećih propisa : - Zakona o unutrašnjoj trgovini - Pravilnika o uslovima minimalne 
tehničke opremljenosti poslovnih prostora za obavljanje trgovine i trgovinskih usluga  - Zakon o 
porezu na dohodak  - Pravilnik o primjeni Zakona o porezu na dohodak  - Zakona o doprinosima 
-Pravilnika o načinu obračunavanja drugih djelatnosti - Odluke o određivanju drugih djelatnosti 
koje ne podliježu obavezi evidentiranja prometa putem fiskalnih uređaja  Inicijativa se pojkreće 
kako bi 10000 pijačnih prodavaca u FBiH regulisalo svoj radni status 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vijeću ministara da u što kraćem roku pristupi 
izmjeni odluke o klasifikaciji djelatnosti BiH 2010. godine ( sl. list glasnik br 47/10) 

29.05.2015 

Pokrećem inicijativu za izradu fabrike za otkup i preradu voća i povrćana području TK. Istina da 
se kosi sa Budžetom za 2015. g. ali bi bar mogla biti predviđena u 2016. godini. 

10.12.2015 
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Imam jednu inicijativu za Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Ovom inicijativom 
tražim da ministar obrazovanja, nauke, kulture i sporta pošalje služeni dopis da se svi golovi na 
malonogometnim terenima i poligonima pričvrste fiksnom vezom. Radi se o svim osnovnim, 
srednjim školama, fakultetima i svim malonogometnim terenima. Ovu inicijativu pokrećem iz 
razloga što smo svjedoci događanja da, evo na TK smo imali dva smrtna slučaja kada su u 
pitanju ovi golovi na malonogomentnim terenima. Znači da bi mi to spriječili ja predlažem 
ministru da jedan ozbiljan dopis uputi ovim svim institucijama da napravi tu fiksnu vezu i da nebi 
doživjeli nemili događaj u narednom periodu”. 

10.12.2015 

Svjedoci smo da imamo vozila hitne pomoći u katastrofalnom stanju. Vozilo hitne pomoći ide iza 
mog vozila jedne prilike i blica. Nema on ni rotacionih svjetala, nema on ni zvučnog signala ni 
ništa. A svjedoci smo isto tako da mnogi službenici na našem TK imaju mobilne telefone i dobre 
signale na telefonima koje naravno na kraju sve građani plate. Znam ja da je to ova vlada 
znatno smanjila u odnosu na prethodnu vladu, tzv i ekspertnu i ovu Čauševića. Znači ovom 
inicijativom tražim da se u potpunosti ukine finansiranje mobilnih telefona u svim institucijama, 
sredstva od mobilnih telefona usmjeriti u nabavku vozila hitne pomoći u domovima zdravlja”. 

30.12.2015 

Odredbama ćlnama 36. i čl. 81. Zakona o zdravstvenom osiguranju FBiH ( sl. novine FBiH 
br30/97, 7/02, 70/08, 48/11) je propisano da kod povreda na radu  ili oboljenjea od 
profesionalne bolesti poslodavac obavezno osigurava sredstva za cjelokupno liječenje i 
rehabilitaciju za svog zaposlenika, bez obzira što isti  uredno plaća obaveze  po osnovu 
doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje. S obzirom da liječenje psljedicapovreda na 
radu i profesionalnog oboljenja prouzrokuje velike troškove za poslodavce i iako isti redovno 
plaćaju doprinos za obavezno zdravstveno osiguranje. Shodno navedenom podnosim inicijativu 
da se u okviru obaveznog zdrastvenog osiguranja obezbjeđuje  i zdravstvena zaštita  pružena 
osiguranim licima zbog posljedica povrede na radu ili profesionalnog oboljenja i to na način da 
se za navedene namjene uvede poseban doprinos za zdravstveno osiguranje  za slučaj  
povrede na radu ili profesionalnog oboljenja i u tom dijelu izvrši izmjena Zakona o doprinosima 
(sl.n. FBiH 35/98, 54/00, 16/01, 37/01, 1/02,17/06, 14/08) kako je zastupljeno u zemljama 
regiona (npr Hrvatska). Nakon što se izvrše predložene izmjene i dopune Zakona o 
doprinosima, neophodno je izvršiti usaglašavanje navedenih odredbi sa odredbama Zakona o 
zdravstvenom osiguranju FBiH 
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Ime i prezime 
Muamer Zukić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Zakonodavnopravna komisija,; 
Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

15/17 

Prisustvo sjednicama komisija 19/20 

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 7 

Diskusije 8 

Amandmani 3 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vladi FBiH da u što kraćem vremenu pristupi 
izmjeni slijedećih propisa : - Zakona o unutrašnjoj trgovini - Pravilnika o uslovima minimalne 
tehničke opremljenosti poslovnih prostora za obavljanje trgovine i trgovinskih usluga  - Zakon o 
porezu na dohodak  - Pravilnik o primjeni Zakona o porezu na dohodak  - Zakona o doprinosima 
-Pravilnika o načinu obračunavanja drugih djelatnosti - Odluke o određivanju drugih djelatnosti 
koje ne podliježu obavezi evidentiranja prometa putem fiskalnih uređaja  Inicijativa se pojkreće 
kako bi 10000 pijačnih prodavaca u FBiH regulisalo svoj radni status 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vijeću ministara da u što kraćem roku pristupi 
izmjeni odluke o klasifikaciji djelatnosti BiH 2010. godine ( sl. list glasnik br 47/10) 

30.06.2015 

Iniciram da vlada razmotri mogućnost proglašenja 11.6. kao dana žalosti u TK. 

30.10.2015 
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Sureišem resornom ministarstvu da u okviru zakonskih, budžetskih mogućnosti pomogne rada i 
obezbjedi dio sredstava za funkcionisanje javne kuhinje Imaret koja redovno sprema obroke za 
socijalno ugrožene i koja ne može funkcionisati sama. Ako do te pomoći ne dođe, neće biti ni 
obroka za glsdne, a mislimo da do toga ne bi smjelo doći. 

30.10.2015 

Tražim da Ministarstva zdravstva i ministarstva za boračka pitanja da naprave plan kako da se 
riješe arhitektonske barijere u određivanjem prioriteta i planova obzirom da su sredstva 
ograničena. Mnoge institucije kao što su škole i domovi zdravlja nemaju adekvatan pristup za 
invalidna lica 

30.10.2015 

Treba se napraviti plan rješavanja pitanja mosta na rijeci Spreči  a  obzirom na njegovu 
važanost obezbjediti sredstva za njegovo rješavanje 

30.10.2015 

Inicijativa se odnosi na osobe bez roditeljskog staranja koje nakon što napune 18 godina ostanu 
na ulici.Tražim da se uradi kvalitetan program od strane resornog ministarstva, kako bi se 
napravio u ovoj oblasti iskorak 

10.12.2015 

Vladi TK i Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta podnosim poslaničku inicijativu koja 
se odnosi na povećanje sedmičnog broja časova nastavnog predmeta – vjeronauka u osnovnim 
i srednjim školama na području TK. Predlažem da se u III i IV razred uvede bar po jedan čas, 
vjeronauke 
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Ime i prezime 
Narcisa Šiljegović 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
jednakopravnost spolova.; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 20/20 

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 3 

Diskusije 3 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vladi FBiH da u što kraćem vremenu pristupi 
izmjeni slijedećih propisa : - Zakona o unutrašnjoj trgovini - Pravilnika o uslovima minimalne 
tehničke opremljenosti poslovnih prostora za obavljanje trgovine i trgovinskih usluga  - Zakon o 
porezu na dohodak  - Pravilnik o primjeni Zakona o porezu na dohodak  - Zakona o doprinosima 
-Pravilnika o načinu obračunavanja drugih djelatnosti - Odluke o određivanju drugih djelatnosti 
koje ne podliježu obavezi evidentiranja prometa putem fiskalnih uređaja  Inicijativa se pojkreće 
kako bi 10000 pijačnih prodavaca u FBiH regulisalo svoj radni status 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vijeću ministara da u što kraćem roku pristupi 
izmjeni odluke o klasifikaciji djelatnosti BiH 2010. godine ( sl. list glasnik br 47/10) 

30.06.2015 

Pokrećem inicijativu nadležnim instancama da se postupak asistirane reprodukcije/oplodnje 
počne izvoditi u UKC Tuzla na Klinici za ginekologiju i akušerstvo, te da se sredstva 
namijenjena za ovu oblast usmjere u ovu ustanovu. 
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29.07.2015 

Danas imam jedno poslaničko pitanje koje upućujem ministru za zdravlje i glasi: Kada 
stanovnici TK mogu očekivati novu esencijalnu listu lijekova sa, nadamo se, prioritetnim 
lijekovima iz svih oblasti medicine? Ja bih zamolila za konkretan odgovor! 
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Ime i prezime 
Jasmin Rahimić 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Zakonodavnopravna komisija,; 
Komisija za jednakopravnost 
spolova.; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 23/23 

Poslanička pitanja 2 

Inicijative 7 

Diskusije 8 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Ja imam dvije poslaničke inicijative, obje su upućene Ministarstvu trgovine, turizma i saobraćaja 
TK odnosno Direkciji regionalnih cesta TK. Shodno članu 201. Poslovnika Skupštine TK 
podnosim poslaničku inicijativu vezano za rješavanje problema prelaska pješaka preko 
regionalnog puta Živinice-Banovići u naseljenom mjestu Šišići općina Živinice. 

29.04.2015 

Druga poslanička inicijativa vezana je za rješavanje problema izgradnje trotoara na putnoj 
komunikaciji Živinice-Banovići u naseljenom mjestu Potočari Donja Višća općina Živinice. Na 
pomenutoj dionici imamo pojačanu frekvenciju saobraćaja putničkih i teretnih vozila koja 
predstavlja permanentu opasnost za pješake a posebno za najmlađu populaciju u Višći koji su 
primorani da svakodnevno kreću duž pomenute komunikacije. Kombinovanom izgradnjom 
trotoara, pješačke staze povećala bi se bezbijednost pješaka posebno najmlađe populacije 
đaka osnovaca. Napominjem da se u neposrednoj blizini nalazi jedan od pogona rudnika 
Đurđevik koji na specifičan način doprinosi smanjenju sigurnosti kao i susjedni rudnik Banovići 
koji ovu dionicu koristi za transport jednog dijela svoje proizvodnje do Termoelektrane Tuzla. 
Zamolio bih gore navedene institucije da shodno planiranim sredstvima i mogućnostima riješe 
ovaj problem na opće zadovoljstvo građana općine Živinice. 

29.05.2015 
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Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vladi FBiH da u što kraćem vremenu pristupi 
izmjeni slijedećih propisa : - Zakona o unutrašnjoj trgovini - Pravilnika o uslovima minimalne 
tehničke opremljenosti poslovnih prostora za obavljanje trgovine i trgovinskih usluga  - Zakon o 
porezu na dohodak  - Pravilnik o primjeni Zakona o porezu na dohodak  - Zakona o doprinosima 
-Pravilnika o načinu obračunavanja drugih djelatnosti - Odluke o određivanju drugih djelatnosti 
koje ne podliježu obavezi evidentiranja prometa putem fiskalnih uređaja  Inicijativa se pojkreće 
kako bi 10000 pijačnih prodavaca u FBiH regulisalo svoj radni status 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vijeću ministara da u što kraćem roku pristupi 
izmjeni odluke o klasifikaciji djelatnosti BiH 2010. godine ( sl. list glasnik br 47/10) 

29.05.2015 

Postavljam poslaničko pitanje u vezi speciifične situacije rješavanja problema rada pijačnih 
prodavaca:  - Koliko pijaca egzistira na području TK a koja zadovoljavaju minimalno tehničke 
uslove predviđene za ovakvu djelatnost i koje su to pijace - Koliko radnika radi na ovim 
pijacama i koliko njih ispunjava propisane uslove za rad - Koliko je od 1.1.2014. do danas 
izrečeno mjera zabrane rada pijaca i koje su to pijace - Koliko je izrečeno zabrana obavljanja 
djelčatnosti trgovine na malo sa pregledom po opštinama u istom periodu 

30.06.2015 

Iniciram izgradnju spomen obilježja borcima vazduhoplovne jedinice koji su nesretno poginuli u 
obaranju helikoptera iznad Srebrenice 1995 godine. Postojeće obilježje ne neadekvatno i 
zapušteno. 

29.07.2015 

Ja za današnju sjednicu imam jedno poslaničko pitanje. Ono je usmjereno ka Vladi odnosno 
Ministarstvu industrije, energije i rudarstva. Ovo pitanje vjerovatno je bilo u proteklim sazivima 
bilo u skupštinskim klupama ali evo nije zgoreg da dobijemo još jednu informaciju od nadležnog 
ministarstva. Mene interesuje rješavanje problema toplifikacije gradskog jezgra opštine Živinice. 
Konekcijom na toplovod Termoelektrane Tuzla u skorije vrijeme se pojavila još jedna inicijativa 
od strane općine Banovići, budući da oni grade termoelektranu pa mislim da bi dobro bilo da 
dobijemo informaciju da li je po ovom pitanju šta rađeno, ako je šta rađeno, da znamo u kojoj su 
fazi projekti, da li ima projekata? I takođe interesuje me, da li je potpisan bilo kakav dokument 
između zainteresovanih strana tačnije općine Živinice i Termoelektrane Tuzla kojim se definišu 
obaveze i prava kao i rokovi rješavanja ovog problema? 

29.09.2015 

Pokrećem inicijativu za ukidanje čl.11 pravila o zapošjavanju u školama TK. Smatram da bi se 
time smanjio upliv politike u obrazovanju 
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30.12.2015 

Problem pokrivenosti zdravstvenom zaštitom naših građana koja odlaze u penziju još uvijek nije 
riješen. PO zaključivanju sporazuma o prestanku rada zbog odlaska u penziju, postoji 
vremenski period koji traje više od 3 mjeseca do izdavanja Rješenja o penziji. Oni nemaju u tom 
periodu mogućnost korištenja usluga zdravstvene zaštite i 6 mjeseci dok se postupak 
penzionisanja ne okonča, a kada se i penzionišu obavezni su uplatiti zaostatak doprinosa kao 
da su bili korisnici usluga. Da li postoji neko prelazno rješenje kako bi svi građani po odlasku u 
penziju bili konstantno osigurani?Kada će ovaj problem biti riješen? 
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Ime i prezime 
Nedžad Hamzić 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za borbu protiv 
korupcije,; Administrativna 
komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

16/17 

Prisustvo sjednicama komisija 31/32 

Poslanička pitanja 5 

Inicijative 3 

Diskusije 6 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.05.2015 

U inicijativi je poslanikaNedžadaHamzić, tražio preispitivanje naplate iznosa administrativnih, 
sudskih i drugih taksi koje su neopravdano visoke 

29.05.2015 

Inicijativa poslanika Nedžada Hamzića, vezano za  preispitivanje naplate iznosa poreza na 
promet nepokretnosti i prava, 

29.05.2015 

Nedavno je objavljena vijest da Vlada u zajedničkoj investiciji sa Kurgan d.o.o. Sarajevo ima 
namjeru da u 2015. g. realizuje projekat osnivanja Tuzlabnskog univerziteta za istraživanje , 
učenje i primjenjeno znanje. Šta znači namjera osnivanja iste, pa čak i da nije ista, 
visokoobrazovne institucije u Tuzli i zašto se na ovaj način po mišljenju mnogiuh kompetentnih, 
ugrožava opstojnost obrazovne institucije koja postoji od 1976, a to je Univerzitet u Tuzli 

30.06.2015 

Pokrećem inicijativu nadležnim instancama za uvođenje sistema protivgradne zaštite na 
području čitavog kantona 
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30.06.2015 

Tražim da mi se dostave pregled razvojnih projekata TK realizovanih u posljednjih 10 godina. 
Mislim da bi poredeći sa ostalim kantonima mogli tu tražiti razlog zaostajanja u razvoju TK 

30.06.2015 

Koliko sredstava za sanaciju šteta od prirodnih nesreća je KUCZ uplatila u Grad Tuzlu? 

29.07.2015 

Prvo pitanje postavljam Vladi TK. Koliko je sredstava Tuzlanski kanton platio kao troškove na 
nepovučena sredstva Unikredit banke Austrija u projektu izgradnje kanalizacionog i 
vodsnadbijevanja općine Čelić u protekle dvije godine zbog toga što nismo uspješno pratili 
realizaciju već odobrenog i potrebnog projekta? Obrazloženje: Za odobrene a nerealizovane 
kredite za infrastrukturne projekte plaćaju se velike novčane nadoknade. Pojedini krediti su 
odobreni prije nekoliko godina a novac još uvijek nije iskorišten zbog čega se kreditorima 
plaćaju posebne naknade i dok na jednoj strani stoje krediti čiju ležarinu plaćaju građani na 
drugoj strani su projekti čija bi realizacija omogućila zapošljavanje ljudi. Ovakav odnos 
odobrenih neiskorištenih kredita upućuje na krajnju neposlovnost. Građani su ti koji ispaštaju 
zbog nesvjesnog rada ljudi koji su zaduženi za provođenje projekata kao i za kašnjenje sa 
rokovima. To skupo košta državu i sam TK ne samo zbog nedovoljnog ulaganja u infrastrukturu 
već i zbog činjenice da se na dobar dio projekata u kašnjenju plaćaju sredstva međunarodnim 
kreditorima za odobrena a nepovučena sredstva. Planirani rok inplementacije projekta izgradnje 
kanalizacionog i vodosistema općine Čelić bio je 1.3.2012 godine do 31.12.2013 godine. 
Projekat još uvijek nije završen a troškovi na nepovučena sredstva obračunavaju kreditori u 
ovom slučaju Unikredit banka Austrija. Opravdanog razvoja kašnjenja nema. Ugovoreni iznos 
kredita iznosio je 6.086.157 KM a iznos kredita koji je povučen do 31.12. iznosi 4.180.464 KM. 
Troškovi za nepovučena sredstva u 2013 godini iznosili su 16.555 KM.  Zanima me, koliko je 
sredstava za troškove na nepovučena sredstva plaćeno u toku 2014 i 2015 godine na 
nezavršeni projekat i zbog čega se kasni 2 godine sa realizacijom projekta? 

29.07.2015 

Drugo pitanje postavljam Ministarstvu trgovine, turizma i saobraćaja TK. Da li je završen 
postupak kategorizacije lokalnih cesta i ulica u gradovima i općinama na području TK budući da 
Ministarstvo trgovine, turizma i saobraćaja TK imenovalo stručnu komisiju za provedbu tog 
postupka?  Obrazloženje: Direkcija regionalnih cesta TK upravlja sa 340 km regionalnih cesta 
od čega su 304 ceste sa asfaltnim kolovozom a 35 km ceste sa makadamskim zastorom. Mnogi 
od regionalnih puteva nezadovoljavaju kriterije propisane za regionalne ceste u pogledu širine 
kolovoza, tipa kolovozne konstrukcije u pogledu vodnodinamičkih karakteristika saobraćajne 
signalizacije objekata. Ipak imajući u vidu visinu finansijskih sredstava TK se može pohvaliti 
jednom od najboljih mreža regionalnih cesta u FBiH. Postojeća kategorizacija cesta je utvrđena 
prije tridesetak godina uz neke male korekcije. Obzirom na ekonomske, socijalne ali i političke 
promjene u BiH bilo je neophodno uraditi novu kategorizaciju cesta. Faktori koji su uticali na 
potrebu kategorizacije cesta su slijedeći: 1.promjena administrativne strukture uređenja društva, 
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2. izmjena obima i strukture saobraćajnih tokova i 3. prostorno-ekonomski razvoj BiH. Zbog 
navedenih razloga Ministarstvo trgovine, turizma i saobraćaja TK imenovalo je stručnu komisiju 
za provedbu tog postupka. Takođe Federalno Ministarstvo prometa i komunikacija u saradnji sa 
JP Ceste FBiH imenovalo je stručnu komisiju za provedbu postupka kategorizacije javnih cesta 
FBiH odnosno pokrenula postupak sa ciljem da se do kraja 2013 godine na području FBiH izvrši 
kategorizacija i prekategorizacija cesta. 
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Ime i prezime 
Fuad 
Hadžimehmedović 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 24/24 

Poslanička pitanja 7 

Inicijative 4 

Diskusije 30 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Prvo poslaničko pitanje odnosi se na Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Tražim 
od nadležnih organa da mi dostave podatke o broju i strukturi kao i podatke o poslovanju 
centara za obrazovanje odraslih na području TK. Takođe tražim informaciju o broju osoba koje 
su diplomirale i stekle određene kompetencije u ovim ustanovama u toku 2014 godine. Mislim 
da obrazloženje će uslijediti nakon što dobijemo informacije. Veliki broj ljudi se tu obrazuje, neki 
ostaju ovdje, neki idu u inozemstvo. Takođe to ću se nadovezati na inicijative koje smo čuli 
vezano za biro za zapošljavanje, da li školujemo u stvari isti kadar. 

29.04.2015 

Drugo poslaničko pitanje, tražim od nadležnih organa Vlade TK i Ministarstva prostornog 
uređenja i zaštite okoliša da mi dostave podatke o vlasništvu nad zemljištem na kojim se nalazi 
Međunarodni aerodrom Tuzla kao i šta je učinjeno po pitanju rješavanja tog vlasništva s 
obzirom da neriješena pitanja iz ove oblasti onemogućavaju uknjiženje objekata koji se već 
nalaze u okviru aerodroma kao i dobijanje dozvola za eventualni razvoj aerodromske 
infrastrukture. Prema meni dostupnim informacijama, tražim zvanične informacije, aerodrom, 
zemljište je još uvijek vlasništvo JNA odnosno vojna imovina, i to je malo komplikovano pitanje, 
volio bih malo podataka po tom pitanju. 

29.04.2015 
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Podnosim inicijativu kojom se traži od Vlade i nadležnih ministarstava, dakle Ministarstva 
trgovine, turizma i saobraćaja i Ministarstva finansija da izvrši sve potrebne aktivnosti te uradi 
dokapitalizaciju Međunarodnog aerodroma Tuzla u iznosu od 4.100.000 maraka. 

29.05.2015 

Podnosim inicijativu da Vlada TK i svi ostali predlagači zakona uz prijedloge izmjena dostave i 
prečišćene tekstove zakona za koje je planirana izmjena 

29.05.2015 

Šta MUP učini da poboljša kulturu saobraćaja svih učesnika u saobraćaju 

29.05.2015 

U kojoj fazi je proces finansijske konsolidacije TTU Tuzla. Rok za finansijsku konsolidaciju je 60 
dana a koliko vidim u medijima za proteklih 15 dana ništa nije učinjeno. 

30.06.2015 

Stanje u dodjeli koncesija je haotično. Kakav je postupak dodjele koncesija i da li se može 
eksploatacija vršiti i prije dodjele koncesija? 

30.06.2015 

Pokrećem inicijativu za izmjenu Zakona o koncesijamakako bi se na bolji način regulisalo 
korištenje predmeta koncesija i kako bi se precizirali rokovi u postupcima dodjele koncesija 

29.09.2015 

 

29.09.2015 

Zbog čega se autoprevozničke kompanije diskriminišu u odnosu na JP Aerodrom Tuzla? 

29.09.2015 

nekada sam tražio da se u materijalima poslanicima dostavljaju prečišćeni tekstovi zakona. Ne 
dobijamo ih. Tražim da se povodom ovoga na narednoj sjednici izjasnimo. 
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Ime i prezime 
Nedžad Šečić 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade,; 
Komisija za ustavna pitanja,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

16/17 

Prisustvo sjednicama komisija 18/18 

Poslanička pitanja 4 

Inicijative 5 

Diskusije 11 

Amandmani 5 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

30.06.2015 

Predlažem da se u narednom konskursnom ciklusu zapošljavanja u obrazovanju ne objavljuju 
konkursi sa dvopredmetnom nastavom jer se time stvara diskriminacija kandidata. 

30.06.2015 

Na ulasku u Gradačac u ulici sarajevska, na putnom pravcu Gradačac Šamac, uraditi trotoar i 
na taj način zaštiti veliki broj građana a naročito djece koji se svakodnevno kreću tim putem 

30.06.2015 

Tražim da mi se pojasne uslovi dodjele stipendija učenicima djece branilaca za 2014/2015. g. 
Imam informacije da nije dosljedno primjenjivana jer su odbijana djeca sa prosjekom 5,00 koja 
su trebala dobiti stipendije. 

29.07.2015 

Imam dvije poslaničke inicijative. Prva je vezana, evo da se uputi Kantonalnoj direkciji za 
regionalne ceste vezano da se na relaciji regionalnog puta na dionici Kerep-Ormanica odradi 
što prije horizontalna i vertikalna signalizacija. Ovdje možda bi veći akcenat u obrazloženju 
stavio ne toliko i horizontalno koliko je bitna vertikalna signalizacija zato što na toj dionici koja je 
hajmo reći glavni ulaz u Gradačac nemamo ograničenja brzine i imamo, da vozači malo brže 
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voze. U zadnjih samo nekoliko mjeseci znaju oni koji dolaze sa područja Gradačca imali smo 
dva smrtna slučaja zbog neprilagođenih brzina,čak ni policija ne može tu da reaguje zato što 
nema vertikalne signalizacije koja ograničava da bi se mogli kazniti takvi vozači. Stoga evo 
predlažem, evo ova inicijativa da se što prije, što hitnije odradi prvenstveno evo vertikalna a ako 
je moguće i horizontalna signalizacija kako bismo spasili prije svega mlade živote pošto se radi 
o vrlo mladim osobama koje gube živote na toj dionici. 

29.07.2015 

Kad je u pitanju druga inicijativa, odnosi se na dopunu Zakona o komunalnim djelatnostima 
tačnije da se u članu 3 Zakona iza tačke 15 doda nova tačka 16 koja bi glasila: Redovno 
održavanje lokalnih cesta i javnih staza. Pod šesnaestom tačkom bi trebalo da navedemo: „Pod 
redovno održavanje lokalnih cesta i javnih staza podrazumijeva se izvođenje radova kojima se 
osigurava nesmetan i siguran saobraćaj i očuvanje projektovanog stanja staze i ceste a 
posebno popravak kolovoza, trupa ceste i staza, potpornih i obloženih zidova, uklanjanje 
odronjenog materijala“, itd, da ne nabrajam pošto je izvađeno iz zakona šta sve se 
podrazumijeva pod redovnim održavanjem za komunalne djelatnosti. Razlog zašto bi trebalo 
izvršiti dopunu zakona zato što je redovno održavanje lokalnih cesta javnih staza normirano je 
odredbama Zakona o cestama. Nadalje je takođe propisano šta su javne staze, šta su javne 
ceste i ostalo a takođe je propisano da upravljanjem, građenjem, rekonstrukcija, održavanje, 
zaštita lokalnih cesta vrše nadležni općinski orani u općinama. Međutim, s obzirom da ovo nije 
propisano Zakonom o komunalnim djelatnostima ovi poslovi na području općina dodjeljuju se 
privatnim firmama i imamo slučajeve da javni pozivi, javni tenderi traju veoma dugo. Iz tog 
razloga imamo da poslije zimskog održavanja treba da ide ljetno održavanje. Procedura, znaju 
načelnici koji su bili, traju i po nekoliko mjeseci tako da tek u junu ili julu imamo popravke cesta, 
staza na području općina zato što imamo javne pozive, tendere pa obore se zbog žalbi itd, i to 
sve predugo traje, i samim tim ako bi se izvršila dopuna ovog zakona moglo bi se davati 
isključivo komunalnim preduzećima da vrše ovo, procedura bi kraće trajala, samim tim takođe bi 
bilo i jeftinije kad je u pitanju samo, ako gledamo na budžet općine jer znamo da kad se daje 
privatnim licima da su tu ipak stavke i malo možda čak i dosta veće u odnosu kad bi se radilo sa 
komunalnim preduzećima, efikasnost bi sigurno bila bolja a samim tim i nadzor na izvođenju 
radova bi sigurno bio efikasniji i bolji nego što sada imamo. S toga ova inicijativa, bilo bi dobro 
da bude podržana i ja se nadam da ćemo nekako doći do rješenja da se izvrše dopune Zakona 
vezano za komunalne djelatnosti. 

29.09.2015 

Iniciram izmjenu i dopunu zakona kojim se reguliše promjena namjene poljoprivrednog zemljišta 

29.09.2015 

Da li je potpisan ugovor o koncesijama za izvorište Vrelo  u MZ Mionica u skladu sa zakonom? 
Imam saznanja da je komisija za koncesije sugerisala da se ugovor ne popisuje. Isto pitanje 
pokreće i poslanik Lejla Vuković 

30.10.2015 
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da li je istina da Ministarstvo zdravstva  vrši smjene članova UO Domova zdravlja sa područja 
TK imenovanih ispred ministarstva , a kojima je mandat još u toku i traži imenovanje 
privremenih članova UO na te pozicije? 

30.10.2015 

Da li je potpisani ugovor od strane Ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva TK o 
dodjeli koncesije pitke vode izvorišta "Vrelo" privrednom drštvu "Vodovod Vrelo" za potrebe 
javnog snabdijevanja vodom naseljenih mjesta MionicaI i Mionica II, Mionica centar dijela MZ 
Bagdale - Ahmetaši i dijela MZ Tramošnica  Gornja , liporašće sve na opštini Gradačac u 
periodu 20 godina, potpisan u skladu sa zakonom o koncesijama i Zakonom o vodama TK 
11/08 čl.12.? 
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Ime i prezime 
Suad Salibašić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; Komisija za 
izbor i imenovanja; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 17/17 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 1 

Diskusije 8 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

10.12.2015 

Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta podnsim poslaničku inicijativu koja se odnosi 
na uvođenje srednje Medicinske škole u okviru “Gimnazije Lukavac” u Lukavcu u školskoj 
2016/2017. godini 
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Ime i prezime 
Mirza Omerdić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; 
Administrativna komisija,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 40/39 

Poslanička pitanja 2 

Inicijative 7 

Diskusije 11 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Poslaničko pitanje se odnosi na Ministarstvo finansija i MUP. S obzirom da smo na prethodnoj 
Skupštini TK imali tačku dnevnog reda Zakon o MUP-a, koji je trebao ići u hitnu proceduru, 
obrazloženje MUP-a je bilo da će materijalno i finansijsko poslovanje MUP-a, biti ugroženo 
ukoliko se ovaj zakon ne usvoji po hitnoj proceduri. Moje pitanje je, da li se to desilo, da li je 
upućivanje ovog zakona iz hitne u redovnu proceduru uzrokovalo bilo kakve poteškoće u 
funkcionisanju  MUP-a i rada policije sa aspekta finansija što bi ugrozilo sigurnost? Nas su 
ubjeđivali ovdje da će se sigurnosna situacija pogoršati. Ono što sam ja vidio na terenu stanje je 
ostalo onakvo kakvo jeste, nismo imali eskalaciju bilo kakvih nemira ili dodatnih stopa 
kriminaliteta? Dakle ja bih molio i Ministarstvo finansija i MUP-a da nam odgovori na ovo pitanje 
koje je jako bitno. 

29.04.2015 

moja inicijativa se odnosi da li na Federalnu Direkciju cesta ili neki drugi nadležni organ a radi 
se o inicijativi za postavljanje nastrešnica na području općine Doboj-Istok na autobuskim 
stanicama u cilju zaštite od vremenskih nepogoda. Dolaskom jeseni i intenzivnijih padavina 
nastrešnice na autobuskim stajalištima su neophodne građanima ove općine naročito učenicima 
koji odlaze i dolaze u školu. S obzirom na broj kišnih dana i činjenicu da ne postoji školski 
autobusi koji bi odvozili učenike i da su učenici primorani ići kući redovnim linijama koje se baš 
počesto i ne poklapaju sa školskim rasporedom pa ponekad učenici moraju čekati autobus i po 
pola sata na stanici, pa bi bilo fer da im se obezbijedi ovaj minimalni uslov da čekaju autobus s 
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obzirom na ove padavine. Nisam siguran ko je nadležan, ja sam naslovio na Federalnu 
Direkciju cesta s obzirom da se radi o magistralnom putu ali evo molim stručnu službu da 
procijeni na koga se odnosi ova inicijativa. 

29.05.2015 

Upućujem inicijativu Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede da pokrenu inicijativu 
za izmjenu Zakona o vodama tj da se u navedenom zakonu izvrši izmjena u članu 12 stav 4 
tako da se broj 500 zamijeni sa 5000.. Time bi se omogućilo efikasnije upravljanje i korištenje 
vode. 

30.06.2015 

Pošto je Inicijativa slična onoj koju je iznio poslanik Devad Hadžić a stanje je takvo na sviim 
opštinama ja bih preformulisao inicijativu i tražio bih da se Mup angažuje u svim centrima za 
dodjelu ličnih dokumenata kako se gužve smanjile 

30.10.2015 

Predlažem da se prema nadležnim istitucijama na nivou FBiH, uputi inicijativa za  rješavanje 
pitanja liječenja imatrikulanata. Ujedno postavljam pitanje koliko ih ima na kantonu i kolika 
sredstva su potrebna za njihovo liječenje. Molim da se  uputi inicijativa Federalnom Parlamentu 
0 reviziji zakonskog propisa po kojem imatrikulanto nemaju pravo na liječenje. 

30.10.2015 

Pokrenuo bih inicijativu za otvaranje ambulante u MZ Rašljeva, opština Gračanica radi 
omogućavanja primarne zdravstvene zaštite u ovoj MZ. U ovoj MZ je prije radila Ambulanta i 
postoje prostorije u mojimma bi se mogla smjestiti bez dodatnih troškova 

30.10.2015 

Veliki broj firmi koje se bave obradom drveta se žali da ne može dobiti ni 50\% sirovine od JP 
Šume. Postavljam pitanje Kantonalnoj upravi za šume, zašto to tako i zašto se onemogućava 
rad firmi od koji su mnoge izvozici i koje su značajan faktor popravka finansijskog efekta i bilasa 
uvoz izvozugovorene 

10.12.2015 

Ministarstvu unutrašnjih poslova TK podnosim poslaničku inicijativu, koja glasi:  1. “Ažurnost 
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Ministarstvu unutrašnjih poslova TK podnosim poslaničku inicijativu, koja glasi:  2. “Molim 
Ministarstvo unutrašnjih poslova Tuzlanskog kantona da u skladu sa kapacitetima se obrati 
pažnja na sigurnost djece u saobraćaju na putu do škole i obratno. Naročito da policija povede 
računa o osnovnoškolcima od 1-8 razreda jer su oni najugroženiji. Veliki broj automobila i 
parkiranje na pločnicima ugrožava sigurnost svih pješaka, a naročito osnovnoškolaca. 
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Ime i prezime 
Jasmina Lugavić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Zakonodavnopravna komisija,; 
Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 18/20 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 
Azra Kahrimanović 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode,; 
Komisija za ustavna pitanja,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 7/8 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 3 

Amandmani 1 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 
Fetah Hujdur 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; Komisija za 
izbor i imenovanja; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 17/17 

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 1 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

30.06.2015 

Iniciram da Ministarstvo obrazovanja tokom raspusta iznađe sredstva za uređenje dvorišta oš 
Hrasno Gornje. Pozivam ministarstvo da kada biude izvodilo radove pozove i mene da 
učestvujem. 

29.07.2015 

Za današnju sjednicu imam samo jedno poslaničko pitanje koje glasi: Tražim od Ministarstva 
zdravstva da mi dostavi informaciju o stanju osoba na TK koje su povrijeđene, tj. zadobile 
povrede ugriza od strane pasa lutalica u periodu 2014 godina i prvih šest mjeseci 2015 godine. 
Takođe tražim da se dostavi informacija koliko je koštalo rješavanje ovih problema, koliko su 
koštale povrede da bi se izliječile ove osobe koje su zadobile povrede? Obrazlagati ovo 
poslaničko pitanje mislim da nije ni potrebno jer samo prisustvo pasa lutalica na ulicama je 
najbolje moguće obrazloženje 

 

  



131 
 

Ime i prezime 
Vehid Osmanović 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

16/17 

Prisustvo sjednicama komisija 15/15 

Poslanička pitanja 3 

Inicijative 3 

Diskusije 16 

Amandmani 2 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Prva je upućena Ministarstvu za rad, socijalnu politiku i povratak TK a nadovezuje se na 
prethodnu inicijativu poslanika Sabita. Pokrenite aktivnosti kontinuirane zdravstvene zaštite 
osoba koje se sa Zavoda za zapošljavanje šalju u penziju. Radi se o osobama koje napune 65 
godina starosti ili po osnovu dopune staža od strane Zavoda podnose zahtjev za penziju. 
Trenutno ti građani do dobijanja rješenja o penziji nemaju zdravstveno osiguranje. Znači slična 
je inicijativa samo se ne radi o privrednim subjektima nego o ljudima koji se sa biroa šalju da 
ostvaruju pravo na mirovinu. I u ovom odgovoru koji se meni svidio, samo mi se ne sviđa onaj 
koji mora to da plati. To treba platiti fond PIO zato što od dana kad ljudima prestane staž, njima 
se refundira penzija, znači od onog momenta kad oni odlaze u mirovinu njima se od tog datuma 
mirovina isplaćuje, tako samo u onome ko je pokrio taj zdravstveni dio treba prebaciti na fond 
PIO a ne na Zavod zdravstvenog osiguranja. 

29.04.2015 

Druga inicijativa je Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva TK. Pokrećem inicijativu 
kod nadležnog ministarstva da se građani čiji su stambeni objekti porušeni u proteklim prirodnim 
nesrećama a moraju graditi nove stambene objekte oslobode takse na pretvorbu poljoprivredno 
u građevinsko zemljište. Praksa većine opština, znam za Gračanicu da je to tako je da su takvi 
građani oslobođeni svih općinskih taksi i renti tako da bi ovo oslobađanje znatno pomoglo tim 
unesrećenim građanima. 
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10.12.2015 

Zavodu zdravstvenog osiguranja TK postavljam poslaničko pitanje koje se odnosi na broj 
propisivanih recepata za lijekove  sa A pozitivne liste lijekova i iznos sredstava koja je Zavod 
isplatio po tom osnovu za svaki dom zdravlja pojedinačno u 2014. godini. 

10.12.2015 

Ministarstvu zdravstva podnosim poslaničku inicijativu koja se odnosi na sagledavanje 
mogućnosti za izmjene propisa koji se odnose na povrede na radu zaposlenika, a u cilju zaštite 
poslodavca 

30.12.2015 

Kada je planiran nastavak  rehabilitacije regionalne ceste R461a na potezu G. Orahovica- D. 
Orahovica u dužini 3,6 km za koji je već urađena projektana dokumentacija prije nekloko 
godina? 

30.12.2015 

Molim Vladu i nadležno ministarstvo da pristupi izmjenama Zakona o vodama Tk donešenog 
Skupštine još 26.11.2008. godine. Inicijativa se odnosi na član 12 Zakona koji reguliše gradske, 
opštinske i mjesne vodovode i to stav 4 kojim opština mjesne vodovode koji služe za 
snabdijevanje vodom za piće manje od 500 stanovnika zamijeni brojem od 5000 stanovnika 
koje opština svojom odlukom može povjeriti na upravljanje i koriištenje mjesnoj zajeednici 

 

  



133 
 

Ime i prezime 
Alen Karić 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 
zaštitu okoliša,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

16/17 

Prisustvo sjednicama komisija 9/12 

Poslanička pitanja 3 

Inicijative 1 

Diskusije 10 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

30.06.2015 

Pokrećem inicijativu da se u svim srednjim školama od naredne školske godine uvedu dva 
jezika kao u osnovnim školama. 

30.10.2015 

Koliko je do sada završeno poslova na sanaciji brane jezera Modrac, i koliko iznosi 
predračunska vrijednost po projektu za istu?  Molim da mi se dostavi predmjer i predračun iz 
projekta sanacije brane jezera Modrac 

30.10.2015 

Koliko je radnika predviđeno po sistematizaciji radnih mjesta za rad Kantonalne uprave za 
šumarstvo imajući u vidu izmjene koje su se dogodile po Kantonalnom Zakonu o šumama i 
koliki se broj radnika finansirao do sada u JP Šume TK dd Kladanj za poslove koji su obavljali iz 
nadležnosti Kantonalne uprave za šumarstvo? 

10.12.2015 

Ministarstvu finansija postavljam dva poslanička pitanja koja se odnose na: - broj službenih 
mobilnih telefona i visinu utrošenih sredstava iz budžeta za te namjene u posljednja tri mjeseca i  
- broj službenih vozila kojima raspolaže Skupština i Vlada TK, iznos utrošenih sredstava za 
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gorivo i održavanje istih u posljednja tri mjeseca, broj i cijene za eventualno kupljena nova 
vozila u 2015. godini, te broj zaposlenih vozača koji upravljaju tim vozilima. 
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Ime i prezime 
Amila Hodžić 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
jednakopravnost spolova.; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 15/20 

Poslanička pitanja 1 

Inicijative 3 

Diskusije 8 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Ja imam jednu inicijativu, inicijativa za satelitsko snimanje Tuzlanskog kantona.Radi 
poduzimanja preventivnih i trajnih mjera zaštite, socijalnog zbrinjavanja te čuvanja ljudskih 
života i materijalnih dobara u toku 2015 godine izvršiti satelitsko snimanje cijelog TK, tzv. 
pametni softwer program. Obrazloženje, malo je duže obrazloženje ali ja ću iznijeti samo par 
stavki. Svjesni smo strašnih socijalnih, materijalnih, životinjskih, prirodnih, porodičnih i drugih 
materijalnih posljedica iz maja mjeseca 2014 godine, samo su slučajnosti doprinijele da to ne 
bude tragičniji pomor ljudi, kataklizma, nepopravljivo i nenadoknadivo. S obzirom da za to nema 
najava da je sasvim moguće da se ponovi u drastičnijoj formi zbog koje svi možemo odgovarati, 
nositi na savjesti živote i imovinu; predlažem u dogovoru sa Nijemcima koji su nam ponudili tzv, 
pametni softwer tako reći za bescijenje, snimiti cijeli Kanton u što kraćem roku. Ovaj softwer 
isključuje svaki individualni, subjektivni i ljudski faktor i slobodnu procjenu bilo koje komisije. Na 
nekoliko stotina metara dubine utvrđuje kvalitet zemljišta, procjenjuje potencijalna klizišta i 
sjeline, predlaže nasade i zasade, vrste šuma, utvrđuje potrebe i pravce protivpožarnih puteva, 
saobraćajnica, procjenjuje oborine na određenom terenu za određene periode, te daje niz 
korisnih informacija za izradu regulacionih planova na mikro i makro teritoriju. Trajno se rješava 
na hiljade bespravno izgrađenih objekata i na hiljade socijalno stambenih slučajeva, legalnom 
uplatom obaveza pojedinaca prema državi u skladu sa kvadraturom objekta i važećim propisima 
čime će općine u prosjeku inkasirati oko 300 hiljada KM a veće i dvostruko više novca. 
Istovremeno dokida se svaka administrativno-birokratska samovolja, ucjena i nepravedni dijalog 
pozicija vlasti. Novim satelitskim snimanjem dobila bi se sasvim pouzdana slika stanja na terenu 
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za realnost izgradnje i realizacije regulacionih planova čime oni nebi bili mrtvo slovo na papiru 
ali niti pravljeni zbog neke pojedinosti dok bi sve ostalo bilo na čekanju odnosno usmjereno 
naspram želja nekog pojedinca na vlasti. To se odnosi ne samo na objekte nego i na podzemne 
garaže, saobraćajnice, kružne tokove, semafore, pješačke i biciklističke staze, šetališta, 
parkove 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vladi FBiH da u što kraćem vremenu pristupi 
izmjeni slijedećih propisa : - Zakona o unutrašnjoj trgovini - Pravilnika o uslovima minimalne 
tehničke opremljenosti poslovnih prostora za obavljanje trgovine i trgovinskih usluga  - Zakon o 
porezu na dohodak  - Pravilnik o primjeni Zakona o porezu na dohodak  - Zakona o doprinosima 
-Pravilnika o načinu obračunavanja drugih djelatnosti - Odluke o određivanju drugih djelatnosti 
koje ne podliježu obavezi evidentiranja prometa putem fiskalnih uređaja  Inicijativa se pojkreće 
kako bi 10000 pijačnih prodavaca u FBiH regulisalo svoj radni status 

29.05.2015 

Poslanici Muamer Zukić, Narcisa Šiljegović, Jasmin Rahimić, Amila Hodžić, Asmir Hasić, Samir 
Kamenjaković, Mirza Sakić  Upućujemo inicijativu Vijeću ministara da u što kraćem roku pristupi 
izmjeni odluke o klasifikaciji djelatnosti BiH 2010. godine ( sl. list glasnik br 47/10) 

30.06.2015 

Tražim da se do naredne školske godine uradi strategija osnovnog i srednjeg obrazovanja i time 
reguliše u pisna politika u školama 
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Ime i prezime 
Dževad Hadžić 

Stranka SDP 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Kolegij Skupštine TK; Komisija 
za borbu protiv korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 38/41 

Poslanička pitanja 8 

Inicijative 7 

Diskusije 32 

Amandmani 2 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Inicijativa prema MUP-u TK, da MUP organizuje rad u dvije smjene u odjeljenju za 
administraciju ili u odjeljenju za izdavanje identifikacionih dokumenata policijske stanice Kalesija 
. Obrazloženje: Posljednjih nekoliko mjeseci primjetne su velike gužve u odjeljenju za izdvanje 
ličnih dokumenata policijske stanice Kalesija, s obzirom da ove godine ističe desetogodišnje 
važenje ličnih dokumenata građana sa područja općine Kalesija, očekuje se da će u narednim 
mjesecima biti još veća gužva. Takođe u narednim mjesecima očekuje se i dolazak većeg broja 
građana iz dijaspore koji će pristupiti zamjeni ličnih dokumenata, stoga smatram i evo molim 
MUP da na sličan način kao što je to urađeno u Živinicama i nekim drugim opštinama otvori i u 
Kalesiji da ovo odjeljenje za administraciju radi u dvije smjene. 

29.04.2015 

Druga inicijativa prema Ministarstvu za obrazovanje, nauku, kulturu, sport ili Vladi TK i nju ću 
prije nego što naslovim inicijativu krenuti od obrazloženja. Naime, konkurs koji je proveden u 
osnovnim i srednjim školama u drugom polugodištu školske 2014/2015 jedan veći broj 
raspisanih mjesta nije mogao biti zastupljen prema zahtjevima navedenim u konkursu i u toj 
varijanti a u skladu sa Zakonom o osnovnom i srednjem obrazovanju Ministarstvo je dalo 
saglasnost direktorima osnovnih i srednjih škola da prime ljude na period od 90 dana, znači 
zaposlenike na period od 90 dana. Taj period od 90 dana ističe ovih dana.  S obzirom da u 
međuvremenu nije raspisan konkurs odnosno Ministarstvo nije raspisalo konkurs a da zakon ne 
dozvoljava mogućnost da ponovo bude angažovan neko na ovaj način kako je do sada 
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angažovan, jer je u slučaju da bude angažovan ponovo na 90 dana prekršaj, po kojem se može 
kazniti odgovorno lice odnosno direktor, a u istoj varijanti ukoliko nikog ne angažujemo onda je 
još gori prekršaj jer nije organizovao nastavu, zbog toga i ovim putem pokrećem inicijativu 
prema Ministarstvu unutrašnjih poslova ili Vladi da donese nekakvu uredbu, preporuku, nekakav 
način na koji bi pomoglo da se prevaziđe ovo pitanje i da se da prostor direktorima da u skladu 
sa tom uredbom riješe ovaj problem u osnovnom i srednjem obrazovanju. 

29.04.2015 

pitanje prema Zavodu zdravstvenog osiguranja. Tražim da mi se odgovori šta je i dokle se došlo 
sa realizacijom zaključka sa 59 sjednice Skupštine TK održane 29.4.2014 godine? Zaključak 
Skupštine je podržan sa 30 glasova u to vrijeme, za, a zaključak glasi ovako:“Skupština TK traži 
od Zavoda zdravstvenog osiguranja TK da u što kraćem roku izradi i dostavi Skupštini TK na 
usvajanje Odluku o neposrednom učešću osiguranih lica u troškovima korištenja zdravstvene 
zaštite na teritoriji TK usklađenu sa odlukom o maksimalnim iznosima neposrednog učešća 
osiguranih lica u troškovima korištenja pojedinih vidova zdravstvene zaštite u osnovnom paketu 
zdravstvenih prava FBiH usklađenu sa Zakonom o izmjenama i dopunama Zakona o 
zdravstvenom osiguranju FBiH i preporukama Ombudsmena za ljudska prava BiH iznesenih i 
specijalnom izviješću“. Naime, iz pitanja se ne vidi šta je suština a suština je u slijedećem; ovim 
federalnim propisima i preporukom je propisano besplatno zdravstveno osiguranje za djecu do 
15 godina i starije maloljetnike od 15 do 18 godina i osobe starije od 65 godina odnosno da 
nemaju nikakvog ličnog učešća u vidu zdravstvene zaštite ili u našem slučaju plaćanja one 
participacije ili markice. Sobzirom da to na našem kantonu nije nikad usklađeno bez obzira na 
propise iz 2009g evo inicijativa jednog od kolege iz prethodnog mandata je pretočena u 
zaključak Skupštine; mene zanima, dokle se došlo sa realizacijom ovog zaključka? 

30.06.2015 

Iniciram da MUP svojim aktivnostima smanji gužve u odjeljenjim za izdavanje ličnih dokumenata 
u Kalesiji 

30.06.2015 

Pokrećem inicijativu za oslobađanje plaćanja zakupa državnog poljoprivrednog zemljišta za 
2014. g. zbog posljedica elementarnih nepogoda 

29.07.2015 

Prvo pitanje Vladi upućujem. Naime, na čini mi se prošlosedmičnoj sjednici Vlade između 
ostalog na dnevnom redu je bio izvještaj o radu školskih odbora i to zbirno 120 škola, 120 
školskih odbora. Prema informaciji koju ja imam a imam iz medija ti izvještaji onako zbirno bez 
pojedinačnog razmatranja svi odbijeni, da ne kažem s gnušanjem, ali odbijeni. Ja bih razumio 
da je odbijeno 2,3,5,10, da su postojali razlozi. Ne mogu da razumijem da su zbirno, da jedan 
isti razlog za odbijanje svih 120 izvještaja pogotovo ako se zna da smo na sjednici 29.4. na 
sedmoj sjednici Skupštine TK ovdje usvojili informaciju o radu školskih odbora. Obično ne 
glasamo o informacijama ali tada je predsjednik dao na glasanje i glasali smo, Skupština je 
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jednoglasno usvojila informaciju o radu školskih odbora. Prema tome, mene zanima i tražim od 
Vlade da mi dostavi razloge za odbijanje izvještaja školskih odbora pojedinačno za svaki od 
školskih odbora. Vjerujem da postoje različiti razlozi, negdje neki školski odbor nije nešto uradio, 
negdje neki nešto drugo pa da vidimo koji su to razlozi za ovakvu odluku. 

29.07.2015 

Drugo pitanje upućujem Ministarstvu obrazovanja. Naime, ove godine smo, Univerzitet u Tuzli je 
raspisao negdje čini mi se 2800 mjesta za upis brucoša studenata i to je dobro, međutim kod 
upisa studenata traži se ljekarsko uvjerenje. Pošto sam lično učestvovao, to ljekarsko uvjerenje 
ide po sistemu na traci, 10 maraka, dođeš, izađeš, uzmeš uvjerenje i to priložiš. Ja pitam 
ministra obrazovanja da mi odgovori koji je cilj izdavanja ovakvog uvjerenja i da li smo postigli 
efekat da se to radi na ovaj način jer imam osjećaj da mi na ovaj način, ako je to približno 3000 
po deset maraka, 30 hiljada maraka napravimo posla nekim privatnim ordinacijama u dva dana. 
Ja ne vidim da postižemo cilj. Vjerovatno da je izdavanje ljekarskog uvjerenja da se utvrdi da li 
djeca ispunjavaju zdravsvene uslove i to je okej, ali evo mislim da na ovaj način smo postigli 
jedan drugi cilj u odnosu na ono što je bila namjera.   Evo znači pitanje koji je razlog, 
pretpostavljam i znam zašto, i da li na ovaj način postižemo cilj koji smo očekivali? 

29.09.2015 

Da li je pokrenut postupak pred Konkurencijskim vijećem zbog odluke koju je donijela vlada o 
izmjeni esencijalne liste lijekova. Imam informacije da Kanton može biti kažnje sa umanjenjem 
10\% prihoda. 

29.09.2015 

Od premijera sam čuo da je u postupku informatizacija zdravstva, i da je po tom novom sistemu 
veoma lako vidjeti ko je osiguran, a postojeći oblik sistema omogućava da se npr u moj dosije 
može ući preko matičnog, broja a do kojeg se izgleda može lako doći. Obzirom da je 
zagarantovana tajnost podataka osiguranika, ovim sistemom informatizacije se krše prava 
posiguranika. 

30.10.2015 

Nedavno je jedan ministar unutrašnjih poslova u pratnji komesara  i predsjednika opštinskog 
odbora  stranke iz koje dolazi ministar bio u posjeti Kalesiji.  Ono što sam ja čuo razlog posjete 
su bile kapitalne investicije u PU kalesija i podržavam taj razlog posjete. Međutim zasmetao mi 
je očigledan vid politizacije i postavljam pitanje u kojoj je funkciji  je predsjednik opštinskog 
odbora političke stranke bio tokom posjete. 

30.10.2015 

Porećem inicijativu prema Ministarstvu obrazovanja da prekine sa kršenjem zakona o 
osnovnom i srednjem obrazovanju i da prekinu sa politizacijom izbora članova školskih odbora 
iz reda nastavnika i roditelja. Poznato je da je usvajanjem zakona skupštinska većina smijenila 
sve članove školskih odbora i da je pod izgovormom depolitizacije promijenjena struktura 
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školskih odbora (2 iz reda osnivača, 2 iz reda uposlenika i 1 iz reda roditelja djece. Problem je u 
tome što je od strane ministra donešen pravilnih kojim je naloženo uposlenicima da predlože 6 
kandidata od kojih će ministar izabrati 2 . Ovim se pravilnikom krši nacionalna zastupljenost, 

10.12.2015 

Pitanje ministru odnosno Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva. Zašto se kod 
raspisivanja konkursa za nadzorni odbor JP Šume TK, JP Spreča, kod uslova traži samo godina 
iskustva poslije sticanja diplome visoke ili više stručne spreme? Ovo pitam iz razloga što mislim 
da značaj ovih preduzeća, složenost djelatnosti i svega onog što ta preduzeća rade zaslužuje 
da u tim preduzećima nadzorni odbor budu ljudi sa dugogodišnjim iskustvom s jedne strane, s 
druge strane krši se odluka o utvrđivanju uvjeta i kriterija...u regulirane organe s obzirom da je 
to odluka Vlade Kantona, tom odlukom definisano je da imaju najmanje, čini mi se pet godina 
poslije sticanja diplome u visokoj ili višoj stručnoj spremi”. 

30.12.2015 

Tražim da mi se dostavi podatak o iznosima sredstava koji su izdvajani za uvezivanje staža i 
odlazak u penziju radnika u dioničkim društvima sa većinskim državnim kapitalom za 2011., 
2012., 2013., 2014. i 2015. godinu. Interesuje me niivo sredstava i broj penzionisanih po 
godinama 

30.12.2015 

“Pitanje koje ovdje iznosim je prema Ministarstvu obrazovanja. Znači očekivao sam da će ove 
personalne promjene odnosno pravljenje ove grande koalicije zaustaviti proces dalje politizacije 
u obrazovanju, međutim to se nastavilo sa potpuno radikalnim pristupom kršeći sve zakone i 
procedure u ovoj oblasti. Ja sam koliko se sjećate u prošle nekoliko sjednica jako često 
kritikovao bivšeg ministra Jagodića. Međutim taj čovjek sve što je radio u pokušaju da to okviri u 
zakon ili propise koje je po meni donosio pogrešno ali je donosio procedure. Pitanje je kako i na 
čiji prijedlog je ministar izabrao privremene članove školskog odbora u osnovnim i srednjim 
školama? Znači kako i na čiji prijedlog s obzirom da zakon i pravilnik koji je donio bivši ministar 
propisuje da članove školskih odbora iz reda nastavnika biraju nastavnička vijeća. S obzirom da 
je bivši ministar raspisao konkurs da je konkurs proveden i da su nastavnička vijeća predložila 
članove školskih odbora. Privremeni školski odbori u zakonu postoje samo u izuzetnom slučaju 
ukoliko se ne može provesti procedura. Ali evo i da postoji zakon je jasno definisao da članove 
školskog odbora iz reda nastavnika biraju nastavnička vijeća. Znači privremeni školski odbori 
imaju ista prava i obaveze kao  i stalni samo što su privremenog karaktera. Prema tome 
procedure i zakon kod izbora su potpuno pogrešno inplementirani,  nisu uopšte korištene i 
mislim da je ovo na granici krivičnog djela”. 

30.12.2015 

Pročitat ću inicijativu upućenu prema Ministarstvu zdravlja, odmah da se ogradim, inicijativu je u 
stvari uputio, napisao u moje ime Osmanović doktor Muhamed, specijalista za plućne bolesti 
TBC s obzirom da je stručna inicijativa pa se ograđujem, a inicijativa glasi slijedeće: Da Vlada 
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TK i Ministarstvo zdravlja u Vladi TK pod hitno izmijeni odluku o propisivanju lijekova sa 
pozitivne liste u dijelu indikacije i napomena. 
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Ime i prezime 
Rasim Dostović 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član  

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 0/0 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 3 

Diskusije 10 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

29.04.2015 

Ja danas želim da podnesem jednu inicijativu i tražim, predsjedniče, da se oko te inicijative 
izjasnimo. Naime, ja želim da podnesem inicijativu da kredit s kojim se zadužio Tuzlanski 
kanton, kredit MMF-a, preuzme Vlada Federacije za naredni period i da izvrši njegovu otplatu. 
Nama je svima poznato koliko je inicijativa vezano za raspodjelu indirektnih poreza podneseno, 
i koliki pritisak imamo svih opština i svih kantona za nedostajuća sredstva i zbog zakona koji 
definiše ovu raspodjelu a i dijelom zbog nekih stvari koje su se u međuvremenu dogodile. Znači, 
nama je poznato da se Vlada Federacije sve više zadužuje i da prilikom povratka tih sredstava 
prvo od ubranih sredstava se vrši povrat kreditnih sredstava tako da sve opštine i svi kantoni 
svake godine imaju sve manje sredstava. To je jedna nepravda koja se događa konstantno i 
zato imamo pritisak svih ovih opština koje su podnijele ove inicijative i kantona. Znači naredna 
faza ukoliko bi ovaj zakon ostao na snazi kakav jeste i Tuzlanski kanton i sve opštine i svi 
kantoni će sve više oskudijevati sa sredstvima zato što će to preuzimati Vlada Federacije. 
Obzirom da Vlada Federacije prilikom raspodjele tih sredstava svoje dugove prvo vrati, znači 
kreditna sredstva, a onda ide u raspodjelu, smatramo da mi već vraćamo dio kredita koji smo 
preuzeli i nije pošteno da mi uplaćujemo sada rate Vladi Federacije. Znači ako se sav kredit 
vraća MMF-a na ovakav način kako jeste, bilo bi pošteno da Vlada Federacije preuzme ove 
obaveze i da ne zahtijeva od Tuzlanskog kantona da dalje vraćamo. Time bi došli u jednu 
poziciju da prije promjene ovog zakona koji je i ovako nakaradan, Vlada Federacije preuzme 
neku logičnu stvar i da ovom kantonu kome nedostaje sredstava, mi smo u ovoj godini planirali 
jedan dio u budžetu za vraćanje ovog kredita, i ne znamo kako ćemo pronaći još ovih 
petnaestak miliona na rashodovnoj strani kako bi izvršili balans ovog našeg budžeta a vidjeli 
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smo da je Vlada opredijeljena u tom smjeru i da želi po svaku cijenu dovede u ravnotežu i da 
ove godine ne pravimo novi deficit i da pokažemo da ovaj kanton ide u nekom pozitivnom 
smjeru. Stoga molim poslanike da u ovom pravcu radimo i da pomognemo Vladi Federacije, da 
danas glasamo o ovoj inicijativi da Vlada Federacije preuzme obaveze po osnovu kreditnog 
zaduženja u vrijednosti od 14.660.000 jer smo dio sredstava već počeli vraćati jer to je pošteno, 
iz ukupnih prihoda indirektnih se prvo vraćaju svi krediti i Vlada Federacije obzirom da se sve 
više zadužuje, da smo mi već uskraćeni za određena sredstva pošteno bi bilo da preuzme ove 
obaveze. 

29.05.2015 

Pokrećem inicijativu da se u rebalansu Budžeta obezbjede sredstva od cca 100000 KM  za 
rješavanje pitanja grijanja u opštinskom sudu Banovići 

29.09.2015 

Ispitati zakonitost privatizacje preduzeća kojau TK gazduju šumama, kao i poslovanje i način 
finansiranja iz budžeta , obzirom da je tamo prisutno 49\% privatnog kapitala. Mi javnim novcem 
uvećavamo dividende privatnih lic. 
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Ime i prezime 
Midhat Čaušević 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade,; 
Komisija za borbu protiv 
korupcije,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 33/34 

Poslanička pitanja 14 

Inicijative 10 

Diskusije 16 

Amandmani 9 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

06.04.2015 

Imam informaciju da je zbog neprekidanja ugovora o zakupnini prostora koji je koristila Vlada 
TK u zgradi SODASO došlo do stvaranja nepotrebnog duga. Zgrada je već godinu dana 
zapaljena i ne koristi se.Tražim da mi se odgovori ko je pratio obaveze u vezi ovog ugovora i ko 
je bio neodgovoran u obavljanju svog posla 

06.04.2015 

Zbog čega nije bio dozvoljen upis na 3. i 4. godinu fakulteta Univerziteta u Tuzli?. Poznato je da 
je potrebno imati kontinuitet u obavljanju nastave i radu da bi se ustanova certificirala. 

29.04.2015 

Prvo poslaničko pitanje upućujem prema inspekcijama TK tačnije inspektoru za sport. Šta je 
urađeno na implementaciji Zakona o sportu TK u smislu angažovanja stručnih kadrova u 
trenažnom procesu u registrovanim sportskim organizacijama? Zakon o sportu TK donesen je 
prije pet godina i on tačno tamo definiše ko može učestvovati u trenažnom procesu kada su u 
pitanju organizovani sportski kolektivi. Činjenica je da imamo oko 200 diplomiranih profesora za 
tjelesni odgoj i sport na birou a 400 registrovanih sportskih klubova i udruženja, unutar tih 
klubova na žalost rade ljudi koji nemaju adekvatnu stručnu spremu a zakon je definisao ko, na 
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koji način i pod kojim uslovima može učestvovati u trenažnom procesu. Želim da mi se dostavi 
šta je urađeno od donošenja zakona do danas po ovom pitanju. 

29.04.2015 

Druga inicijativa odnosila bi se prema Vladi TK, da se formira komisija koja bi u toku ljetnjeg 
raspusta obišla i ustanovila stanje školskih objekata osnovne i srednje škole u smislu tehničke 
funkcionalnosti te na osnovu uvida interventno se djeluje u onim školama koje predstavljaju 
mjesto opasnog boravka za učenike. Imao sam priliku u sklopu prezentacije škole u kojoj radim 
obići nekoliko škola na području TK. U razgovoru sa ljudima koji rade u tim školama, vjerujte da 
je stanje haotično, da prozori svakodnevno padaju i na taj način, evo bukvalno padaju, odvaljuju 
se i na taj način je ugrožena sigurnost djece unutar tih objekata, sanitarni čvorovi kao takvi nisu 
apsolutno funkcionalni, da djeca trpe čitav boravak nastave da ne mogu otići u ta i takva 
predviđena mjesta. Ovdje bih da se jedna komisija formira, evo kraj je školske godine, te da se 
u onim školama u kojima je ovaj slučaj evidentan interventno djeluje kako bismo spriječili da ne 
daj Bože sutra imamo posljedicu da je prozor pao djetetu na glavu ili da škola postane mjesto 
nekakvih zaraznih bolesti ili infekcija. 

29.04.2015 

I treće pitanje prema Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede a na osnovu zahtjeva 
sindikata Šuma TK, odnosi se na poslovnu jedinicu Konjuh. Zbog čega do dana danas, tj do 
29.4.2015 godine nije imenovan nadzorni odbor Šuma TK a privremenom je istekao mandat još 
3.3.2015 godine? Ovo preduzeće kao takvo već dva mjeseca nema nadzorni odbor te želim da 
mi se Ministarstvo očituje po ovom pitanju, zbog čega jedno ovakvo preduzeće, da li je ovo sad 
opet nekakav put, nećemo ni o čemu prejudicirati, ali za jedno takvo preduzeće koje je od 
vitalnog značaja za opštinu Kladanj evo imamo situaciju da dva mjeseca radi bez nadzornog 
odbora. Obrazloženja na postavljena pitanja, evo dostavljam u pismenoj formi. 

29.05.2015 

Skupština  se izjasnila i o inicijativama Komisije za obrazovanje, kulturu, sport i mlade, usvojila  
sljedeće  zaključke: I.  Skupština Tuzlanskog kantona upućuje inicijativu Vladi Federacije Bosne 
i Hercegovine da se 25. maj – Dan pogibije 71 osobe na tuzlanskoj Kapiji proglasi danom žalosti 
na području Federacije Bosne i Hercegovine, a da Vlada Tuzlanskog kantona u međuvremenu 
25. maj proglasi danom žalosti na području Tuzlanskog kantona.  I 

29.05.2015 

Skupština  se izjasnila i o inicijativama Komisije za obrazovanje, kulturu, sport i mlade, usvojila  
sljedeće  zaključ
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Da li postoji mogućnost da se što prije organizuje sastanak od strane Ministarstva obrazovanja , 
Ministarstva finansija  i Aktiva direktora osnovnih i srednjih škola da se riješ problem 
neisporučivanja roba školama zbog dugova koje Ministarstvo finansija ne plaća. 

30.06.2015 

Mislim da se profesorima stručnih predmeta tj. doktorima treba da boduje staž od momenta 
polaganja stručnog ispita u zdravstvu, a ne kao do sada da se vrjednuje staž od momenta 
polaganja stručnog ispita u obrazovanju. 

30.06.2015 

Da li su ispoštovani standardi i normativi za visoko obrazovanje koje je nedavno usvojila Vlada 
TK, prilikom davanja saglasnosti i dozvole za rad novom Evropskom univerzitetu pod imenom 
Kallos Tuzla 

29.07.2015 

Ja imam dva poslanička pitanja. Prvo će biti upućeno prema MUP-u TK, cijeneću ovu situaciju i 
da imamo novog ministra, želim postaviti pitanje: Kada će doći do inplementacije u pravom 
smislu te riječi, preobrazbe u Policijskoj stanici Kladanj iz policijske stanice drugog reda u 
policijsku stanicu prvog reda, te šta se u narednom periodu planira uraditi po pitanju 
nagomilanih problema u Policijskoj stanici Kladanj u smislu ljudskog kadra? Činjenica je da od 
30 uposlenih je trenutno devet invalida rada a u posljednih pet godina niko nije primljen od novih 
uposlenika u Policijsku stanicu Kladanj. Ljudi idu u penziju, imamo nekakve te prirodne tokove, 
međutim niko nije u posljednjih 5 godina primljen u Policijsku stanicu Kladanj. 2. Odjeljenje krim 
policije: zbog čega nemamo stalno stacionirane inspektore u Policijskoj stanici Kladanj već nam 
dolaze službenici iz Živinica? Ovaj proces postaje opterećenje i za građane ove opštine iz 
razloga, zato sva krivična djela koja prelaze hiljadu KM za rješavanje istih dolaze službenici iz 
Živinica a zatim građani da bi uzeli zapisnik odnosno da bi vidjeli u kojoj je fazi to djelo moraju iz 
Kladnja da idu u Živinice da bi vidjeli šta se sa tim djelima dešava a to dugo traje. Evo imali smo 
dva slučaja skoro gore u Kladnju, dvije pljačke gdje nakon tri ili četiri dana su službenici došli na 
uviđaj odnosno da vještače date predmete. 3. Šta se planira u narednom periodu uraditi po 
pitanju voznog parka? Od 4 vozila koliko ima Policijska stanica Kladanj, tri su tehnički 
neispravna. Želim samo istaći, Policijska stanica Kladanj pokriva najveću površinu na području 
TK, graničimo sa entitetom RS. U nadležnosti PS Kladanj su i dva magistralna puta a kad 
uzmemo broj krivičnih djela ona su u prosjeku i mnogo većim opštinama po broju stanovnika 
nego što je Kladanj. 

29.07.2015 

Drugo pitanje se odnosi na Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede, šumarstva a postavljam 
kao pitanje: da li je Ministarstvo upoznato sa aktivnostima Zavoda za agropedologiju u 
ispitivanju tla u donjem toku rijeke Spreče, ako nije sugeriram da se što hitnije uključi u ovaj 
problem jer rezultati uzoraka zemlje koji su uzeti 2014 godine upućuju na izrazito veliki problem 
u smislu da je zagađenost zemljišta nekoliko puta veća odnosno prelazi dozvoljene granice. 
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Radi se o zemljištu na području mjesta Dobošnica, Gnojnica i Miričina a ako imamo u vidu da se 
ovo isto zemljište koristi kao poljoprivredno, svi proizvodi sa tog zemljišta mogu predstavljati 
veliku opasnost za zdravlje ljudi i mogu izazvati jedna od najtežih oboljenja kao što su i 
kancerogena oboljenja, a uzrok jeste ispuštanje otrovnih materija u rijeku Spreču od strane 
određenih privrednih subjekata. Ako nije ministarstvo uključeno da se što hitnije uključi jer 
proizvode sa tih dobara sa te zemlje mi svakodnevno koristimo a vidimo da oni mogu imati 
štetne posljedice za zdravlje stanovništva, da kažem tako, čitave BiH. 

29.09.2015 

Predlažem da se projekat "Kupujmo domaće" uvede u nastavne programe svih škola TK pa čak 
da se uvede i povodom toga sedmica , kako bismo osvijestili mlade , a  posljedično kupovinom 
domaćih proizvoda ojačali privredu 

29.09.2015 

Koje mjere je pokrenulo mministtarstvo zdravstva da bi obezbjedilo uslove za odrađivanje 
pripravničkog staža. Inspekcij su evidentirale u ovom sgmentu prekršaje u mnogim 
zdravstvenim ustanovama 

29.09.2015 

Direkcija cesta treba urgentno djelovati na cesti M17 prema Kladnju kako bi se oštra krivina na 
kojoj je bilo nesreća sa dosta povrjeđenih i poginulih, dodatno obilježila kao opasna 

30.10.2015 

Federalnoj direkciji cesta . Shodno nadležnostima i ovlastima koje imate u smislu upravljanja i 
održavanja magistralnih puteva koje imaju karakter magistralnih cesta , obraćam vam se da 
sagledate mogućnost sanaciju puta i to Magistralni put M17 na potezu od naseljenog mjesta 
Stupari opština Kladanj, a u pravcu opštine Živinice, tačnije kanjon rijeke Gostelje , neposredno 
do skretanja u naseljeno mjesto Crijevčići , nalazi se oštra krivina  koju je potrebno dodatno 
ublažiti. 

30.10.2015 

Tražim od ministarstva da preuzme sve iz svoje nadležnosti i objave spisak svih lijekova u 
Domovima zdravlja na području TK, na koje građani imaju pravo i koji su besplatni  za pacijente. 
U praksi se dešava da mnoge apoteke i domovi zdravlja nemaju takve lijekove i pacijeti ako žele 
da se liječe moraju kupovati takve lijekove. 

30.10.2015 

Koliko je članova porodica iz boračke populacije ostvarilo pravo na besplatne  udžbenike od 
strane ministarstva i da li postoji koordinacija sa Federalnim ministarstvom? 

10.12.2015 
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Poslaničko pitanje prema Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva. Zbog čega još 
nismo na Skupštini imali izvještaj o radu JP Šuma TK za 2014 godinu, da li ćemo isti imati na 
dnevnom redu u ovoj kalendarskoj godini, pošto imam informaciju da će biti još jedna 
Skupština? Ne želim ulaziti u bilo kakve špekulacije samo želim da mi se odgovori na ovo 
pitanje” 

10.12.2015 

Inicijativa prema Federalnoj Direkciji cesta, da se obilježe naseljena mjesta sa nazivom koja se 
nalaze neposredno pored magistralnih puteva na području TK, mislim na manja naseljena 
mjesta. Obrazloženje: Manja naseljena mjesta nisu adekvatno obilježena sa jasnim nazivom 
istih, a nalaze se uz magistralni put dok se lokalne zajednice pozivaju na nadležnost Federalne 
Direkcije cesta za rješavanje istog problema 

10.12.2015 

“Inicijativa se odnosi a prouzrokovana je Informacijom o stanju u predškolskom odgoju i 
obrazovanju za 2014/2015 godinu, te u tom kontekstu podnosim inicijativu prema Ministarstvu 
obrazovanja, nauke, kulture i sporta da stavi u prioritet a naravno u saradnji sa lokalnom 
zajednicom iznalaženje rješenja u smislu uspostave predškolskih ustanova u četiri općine sa 
područja TK gdje iste ne postoje a to su općine Čelić, Kalesija, Sapna i Teočak. Ovo mislim da 
je ovo pitanje koje spada u domen elementarnih ljudskih prava i da Ministarstvo iako to nije 
njena direktna nadležnost ali u suradnji sa lokalnom zajednicom da treba poduzeti sve potrebne 
mjere kako bi se iznašla mogućnost i da se u ove 4 opštinske organizacije u suradnji sa 
Ministarstvom, Vladom, opštinom uspostave predškolske ustanove kako bi i djeca iz tih opština 
imala pravo na predškolski odgoj i obrazovanje koji je jedan od elementarnih prava svakog 
djeteta”. 

30.12.2015 

Da li je usvojena Strategija za mlade TK. Ako jeste, do kada je njena implementacija, šta je do 
sada lealizovano od iste u smislu izdvojenih sredstava i realizovanih projekata? 

30.12.2015 

Želim da mi se dostavi informacija o tome koliko ima djece po opštinama koja nisu obuhvaćena 
obaveznim školskim obrazovanjem, na području TK po opštinama sa tačnim brojem? 

30.12.2015 

U kojoj fazi je implementacije inicijative od strane Skupštine TK a u vezi sa kampanjom 
"Kupujmo domaće", koja se trebala realizovati kroz ustanove predškolskog, osnovnog i srednjeg 
obrazovanja  u sklopu sedmice pupovine domaćih proizvoda i kako se ona primjenjuje u našim 
javnim ustanovama? 
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Ime i prezime 
Mirsad Bečić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; Komisija za ustavna 
pitanja,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 16/16 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 
Mehmed 
Barjaktarević 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Da 

Komisije čiji je član Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 
politiku,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

17/17 

Prisustvo sjednicama komisija 15/15 

Poslanička pitanja 0 

Inicijative 0 

Diskusije 4 

Amandmani 0 

Zakoni 0 
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Ime i prezime 
Mustafa 
Abdulahović 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija Poslanik 
Profesionalno angažiran Ne 

Komisije čiji je član Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku,; Komisija za 
obrazovanje, kulturu, sport i 
mlade,; 

Prisustvo zasjedanjima 
Skupštine 

13/17 

Prisustvo sjednicama komisija 24/27 

Poslanička pitanja 4 

Inicijative 1 

Diskusije 3 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Poslanička pitanja i inicijative koje je ovaj poslanik postavio i pokrenuo u periodu 01.01.2015 - 
31.12.2015:  

06.04.2015 

Predlažem da se na službenoj stranici Skupštine postave iznosi primanja svakog poslanika 
Skupštine TK. Mi imamo različita primanja i to treba da se zna, jer dosta mi je da slušam priče 
građana i da se pravdam bespotrebno. Primanja su različita i zavise od toga koliko je ko, u 
koliko komisija, ko je u Kolegiju, koja komisija se više sastaje, koja se ne sastaje. Meni nije 
neprijatno da moja primanja objave. Želim izjašnjenje po ovoj tački dnevnog reda na ovoj ili na 
narednoj sjednici Skupštine. 

29.07.2015 

Ja bih imao jedno poslaničko pitanje prema Kantonalnoj Direkciji cesta ne znam tačno ni kako 
se zove, obzirom da mi to mijenjamo nazive svakih mjesec dana ovog preduzeća. Ovih dana je 
počelo iscrtavanje horizontalne signalizacije na putevima regionalnim na TK. Ja želim da pitam 
Kantonalnu direkciju da li je zvanično vršena provjera debljine sloja farbe, da li se koristi 
odgovarajuća farba za horizontalnu signalizaciju i da li izvođači daju garanciju na izvršeni 
posao?  Svjedoci smo, evo ja dolazim ispred općine Banovići, prije 15,20 dana je vršena 
horizontalna signalizacija, vjerujte evo da odete danas da pola te signalizacije nema na 
putevima. Obzirom da u Banovićima imamo dvije gradske škole gdje djeca trebaju da prelaze 
regionalni put i mi nemamo trotoare i adekvatno označene prolaze. Ovim još želim uputiti molbu 
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prema Direkciji cesta da ove prelaze škola, dvije škole u općini Banovići obzirom da se radi o 
jednoj školi koja je druga po velični po broju djece koja pohađaju tu školu, to je OŠ Banovići da 
se proba što kvalitetnije i adekvatnije urediti signalizacija i svjetlosna, i horizontalna i vertikalna. 

29.07.2015 

Moje drugo pitanje odnosi se na Zavod penzijsko-invalidskog osiguranja. Mi smo svjedoci da 
ovaj mjesec imali smo ogromne probleme u isplati penzija građanima TK. Ja želim da pitam, ko 
određuje i na koji način isplatu ovih penzija? Dešava nam se da pojedini penzioneri u istoj 
mjesnoj zajednici jedni dobiju danas penziju a drugi ne dobiju. Mi smo svjedoci da se penzioneri 
na TK, evo ja imam informaciju da je to najveći problem na TK, maltretiraju, da naši penzioneri 
izlaze na ulice, blokiraju saobraćajnice, da naši penzioneri ne znaju kada će dobiti penziju. Ja 
bih zamolio evo obzirom da mi imamo uposlenike ispred Vlade koji se nalaze u nadzornim i 
upravnim odborima fonda PIO da malo utiču na to, da probamo da poboljšamo te uslove i da ne 
dozvolimo više da se vrši isplata penzija dok ne budu obezbijeđena sredstva za sve penzionere. 

29.09.2015 

Da li je tačno da su u Univerzitetsko kliničkom centru u Tuzli obustavljeni svi operativni zahvati 
na pacijentima? 

30.12.2015 

Pitanje je za Vladu FBiH, a pitam je na osnovu čega je je donijela odluku da povuče 1,85 
miliona KM namijenjenih za puteve u TK, zanjući isto da su zaustavili izgradnju petlje Šićki Brod 
? Sredstva su preusmjerena za izgradnju puta prema vikend naselju Blidinje. Tražim da se 
sredsta dodjeljuju prema broju registrovanih vozila koja neko područje ima. Tremamo pokrenuti 
inicijativu za izradu stručne analize o stanju puteva u FBiH. 
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DODATAK 2 – TABELA SA PRIMANJIMA POSLANIKA OBRČUNATIM PRIJE 
USVAJANJA ZAKONA  

 

 

Poslanik Stranka Status� Prosječna 
mjesečna 

plata 

Poslaničke 
naknade 
Za april 

2015 

Naknade 
poslanika 

delegate u DN 
P FBiH 

Mjesečni 
prosjek 

primanja za 
april 

Senad Alić SDA Profes. 3487,90 2015,90 0 5503,80 
Mersed Šerifović NSRB  -  2727,34 0 2727,34 
Dževad Hadžić SDP Profes. 1587,10 2015,90 0 3603,00 
Slađan Ilić SDP Profes. 

u DN 
 

830,06 3148,1260 3978,18 

Rasim Dostović SDA   1067,22 642,19 1709,41 
Mustafa 
Abdulahović 

SDA 
 - 

 2015,90 0 2015,90 

Asmir Hasić SBiH Profes. 1514,10 2015,90 0 3530,00 
Samir 
Kamenjaković 

NSRB 
  

 1541,54 0 1541,54 

Mirsad Selimović BPS   1498,50 2490,18 0 3988,60 
Mirza Sakić BPS Profes. 1431,40 2015,90 0 3447,30 
Jasmina Lugavić SDA  -  1541,54 0 1541,54 
Mirsad Bečić SDA  -  1778,70 0 1778,70 
Azra 
Kahrimanović 

SDA 
 - 

 1304,38 
0 

1304,38 

Muamer Zukić SDA  -  1067,22 0 1067,22 
Suad Salibašić SDA  -  2015,90 0 2015,90 
Midhat Čaušević SDA  -  2015,90 0 2015,90 
Fetah Hujdur SDA Profes. 1664,40 2015,90 0 3680,30 
Mirza Omerdić SDA Profes. 1487,90 2015,90 0 3503,80 
Mehmed 
Barjaktarević 

SDA 
Profes. 

1671,30 1541,54 0 3212,90 
Narcisa Šiljegović SDA  -  1778,70 0 1778,70 
Nedžad Šečić SDP Profes. 1485,30 1778,70 0 3264,00 
Vehid Osmanović SDP Profes. 1569,70 1541,54 0 3111,20 
Amila Hodžić SDP Profes.  1778,70 0 1778,70 
Fuad 
Hadžimehmedović 

SBB Profes 
u DN 

 
1304,38 3805,18 5109,56 

Alen Karić SDP  -  1541,54 0 1541,54 
Nerminka Aljukić SBB  -  2015,90 0 2015,90 
Jasmin Rahimić SBB Profes.  1778,70 0 1778,70 
Nedžad Hamzić SBB  -  2015,90 0 2015,90 

                                                           
60 podaci u tabeli o primanjima za delegate u DN PFBiH su preračunati na osnovu kumulativnih primanja za  period 15.1.-31.3.2015. 
a koji su preuzeti su sa web stranice 
http://www.parlamentfbih.gov.ba/dom_naroda/primanja_delegati_dn/Profesionalni%20delegati%20saziv%202014%20-
%202018_od_1501-310315.pdf 
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Poslanik Stranka Status� Prosječna 
mjesečna 

plata 

Poslaničke 
naknade 
Za april 

2015 

Naknade 
poslanika 

delegate u DN 
P FBiH 

Mjesečni 
prosjek 

primanja za 
april 

Lejla Vuković SBB Profes. 1467,50 2015,90 0 3483,40 
Sabid Zekan DF  -  1467,50 0 2015,90 
Nedžada Avdić DF Profes. 1596,10 2015,90 0 3612,00 
Lejla Didik-Sarajlić DF Profes 

.u DN 
 

1541,54 3266,91 4808,45 

Demir Beganović DF    2015,9 0 2015,90 
Kasim Husić SBiH    1541,54 0 1541,54 
Fuad Imamović SBiH Profes. 1448,50 2015,90 0 3464,40 

 
Tabela 11: Ukupna prosječna mjesečna primanja  poslanika  

Napomena:  
 
Iznosi naknada navedeni u gornjoj tabeli predstavljaju sumu naknada svakog poslanika 
dobijenih po različitom osnovama. U konačnici ona zavisi od učešća poslanika u radu u 
kolegiju , komisijama i radnim sjednicama Skupštine, a način obračuna je bio slijedeći: 
 

- Poslanički paušal u iznosu 593 KM61 kao mjesečni dodatak pripada svakom 
poslaniku Skupštine. 

- Naknada za učešće na sjednicama Skupštine iznosi 237 KM62 i pripada svakom 
poslaniku Skupštine. Isplaćuje se za svaku održanu sjednicu Skupštine  

- Naknada za učešće na sjednicama radnog tijela Skupštine je iznosi 237 KM i 
pripada svakom poslaniku Skupštine koji je član radnog tijela. Isplaćuje se za 
svaku održanu sjednicu radnog tijela. 

- Naknada za učešće na sjednicama Kolegija Skupštine je iznosila 237 KM i pripada 
svakom poslaniku Skupštine koji je član Kolegija. Isplaćuje se za svaku održanu 
sjednicu Kolegija. 

 

                                                           
6170 % prosječne decembarske plate   u FbiH u 2015. godini koja je iznosila 847 KM 
6240% poslaničkog paušala 
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DODATAK 3 - PROGRAM RADA  
 

 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

PRVI KVARTAL 

1. Kantonalni plan zaštite okoliša 
Tuzlanskog kantona 2015. – 2020. 

2012. Ministarstvo prostornog 
uređenja i zaštitu okolice 

 1 29.04.2015 Usvojeno 
 

 

2. Kantonalni plan upravljanja otpadom 
Tuzlanskog kantona 2015. – 2020. 

2013. Ministarstvo prostornog 
uređenja i zaštitu okolice 

Prijedlog 1 29.04.2015 Usvojeno 
 

 

3. Informacija o ostvarenim rezultatima 
deminiranja i uništavanja neeksplodiranih 
ubojitih sredstava na području 
Tuzlanskog kantona u 2014. godini. 

2015. Kantonalna uprava civilne 
zaštite 

 1 06.04.2015 Usvojeno 

 

 

4. Zakon o izmjeni Zakona o prostornom 
uređenju i građenju- 2015 

2015. Ministarstvo prostornog 
uređenja i zaštitu okolice 

Prijedlog 1 30.03.2015 Usvojeno 
 

 

5. Informacija o prirodnim nepogodama koje 
su pogodile Tuzlanski kanton u periodu 
maj - august 2014. godine 

2015. Kantonalna uprava civilne 
zaštite  1 29.04.2015 Usvojeno 

 
 

6. Informacija o stanju u oblasti kulture na 
području Tuzlanskog kantona u 2014. 

2015. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta 

 1 15.06.2015 Usvojeno 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

godini 

7. Zakon o turističkim zajednicama 2015. Ministarstvo trgovine, 
turizma i saobraćaja 

Nacrt 1 15.06.2015 U proceduri 
 

27 

8. Zakon o podsticaju u privredi Tuzlanskog 
kantona 

2015. Ministarstvo industrije, 
energetike i rudarstva 

Nacrt 1 -- -- ----  
 

20 

9. Zakon o zaštiti od buke 2014. Ministarstvo prostornog 
uređenja i zaštitu okolice 

Prijedlog 2 -- -- ----  
 

 

10. Izvještaj o radu Kantonalne uprave za 
inspekcijske poslove za period 01.01. - 
31.12.2014. godine 

2015. Kantonalna uprava za 
inspekcijske poslove  2 06.04.2015 

Nije 
usvojeno 

 
 

11. Izvještaj o radu Kantonalne uprave civilne 
zaštite u 2014. godini 

2015. Kantonalna uprava civilne 
zaštite 

 2 06.04.2015 
Nije 

usvojeno 
 

 

12. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o šumama-2015 

2015. Ministarstvo 
poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede 

Nacrt 2 -- -- ----  
 

26 

15. Finansijski plan Zavoda zdravstvenog 
osiguranja Tuzlanskog kantona za 2015. 
godinu 

2014. Ministarstvo zdravstva 
Prijedlog 3 30.03.2015 Usvojeno 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

16. Izvještaj o radu Kantonalnog zavoda za 
pružanje pravne pomoći za period od 
01.01. do 31.12.2014. godine 

2015. Kantonalni zavod za 
pružanje pravne pomoći  3 06.04.2015 Usvojeno 

 
 

17. Informacija o stanju u oblasti tjelesne 
kulture i sporta u Tuzlanskom kantonu u 
2014. godini 

2015. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta  3 29.04.2015 Usvojeno 

 
 

18. Informacija o radu školskih odbora 
osnovnih i srednjih škola u 2014. godini 

2015. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta 

 3 29.04.2015 Povučeno 
 

 

19. Izvještaj o radu JU Disciplinski centar za 
maloljetnike za 2014. godinu 

2015. JU Disciplinski centar za 
maloljetnike 

 3 30.06.2015 Usvojeno 
 

 

20. Zakon o podsticaju u privredi Tuzlanskog 
kantona 

2015. Ministarstvo industrije, 
energetike i rudarstva 

Prijedlog 3 -- -- ----  
 

8 

21. Zakon o obrazovanju odraslih 2008. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta 

Nacrt 3 -- -- ----  
 

 

22. Budžet Tuzlanskog kantona za 2015. 
godinu 

2014. Ministarstvo finansija 
Prijedlog 3 30.03.2015 Usvojeno 

 
 

22. Budžet Tuzlanskog kantona za 2015. 
godinu 

2014. Ministarstvo finansija 
Nacrt 3 -- -- ----  
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

23. Zakon o izvršenju Budžeta Tuzlanskog 
kantona za 2015. godinu 

2014. Ministarstvo finansija 
Prijedlog 3 30.03.2015 Usvojeno 

 
 

23. Zakon o izvršenju Budžeta Tuzlanskog 
kantona za 2015. godinu 

2014. Ministarstvo finansija 
Nacrt 3 -- -- ----  

 
 

DRUGI KVARTAL 

24. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o srednjem obrazovanju i odgoju - 2013 

2013. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta 

Prijedlog 4 29.07.2015 Usvojeno 
 

 

25. Zakon o osnovnom odgoju i obrazovanju 2014. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta 

Prijedlog 4 29.07.2015 Usvojeno 
 

 

26. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o šumama-2015 

2015. Ministarstvo 
poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede 

Prijedlog 4 29.04.2015 Usvojeno 
 

12 

27. Zakon o turističkim zajednicama 2015. Ministarstvo trgovine, 
turizma i saobraćaja 

Prijedlog 4 29.09.2015 Usvojeno 
 

7 

28. Izvještaj o izvršenju Budžeta TK za period 
1.1.-31.12.2014. godine 

2015. Ministarstvo finansija 
 4 15.06.2015 

Nije 
usvojeno 

 
 

29. Izvještaj o radu i poslovanju Univerziteta 2015. JU Univerzitet u Tuzli  4 15.06.2015 Usvojeno   
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

u Tuzli za 2014. godinu 

30. Izvještaj o poslovanju Javnog preduzeća 
“Međunarodni aerodrom Tuzla” d.o.o. za 
period 1.1.-31.12.2014. godine 

2015. JP “Međunarodni 
aerodrom Tuzla”  4 15.06.2015 Usvojeno 

 
 

31. Izvještaj o  radu  Javne Ustanove 
„Direkcija regionalnih cesta“ Tuzlanskog 
kantona za 2014. godinu 

2015. JU Direkcija regionalnih 
cesta TK  4 30.06.2015 Usvojeno 

 
 

32. Informacija o stanju u privrednim 
društvima iz oblasti primarne 
poljoprivredne proizvodnje, prehrambene 
i drvne industrije, šumarstva i 
vodoprivrede na području Tuzlanskog 
kantona za 2014. godinu 

2015. Ministarstvo 
poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede 

 4 29.07.2015 Usvojeno 

 

 

33. Izvještaj o finansijskom poslovanju JU 
Veterinarski zavod za 2014. godinu 

2015. Ministarstvo 
poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede 

 4 30.06.2015 Usvojeno 
 

 

34. Izvještaj o izvršenju Finansijskog plana 
Zavoda zdravstvenog osiguranja 
Tuzlanskog kantona za 2014. godinu 

2015. Zavod zdravstvenog 
osiguranja  4 30.06.2015 Usvojeno 

 
 

35. Izvještaj o poslovanju Zavoda za javno 2015. Zavod za javno zdravstvo  4 30.06.2015 Usvojeno   
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

zdravstvo Tuzlanskog kantona za 2014. 
godinu 

36. Izvještaj o radu JZU Univerzitetski klinički 
centar Tuzla za 2014. godinu 

2015. Javna zdravstvena 
ustanova Univerzitetski 
klinički centar Tuzla 

 4 30.06.2015 Usvojeno 
 

 

37. Informacija o radu JP RTV TK 2015. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta 

 4 -- -- ----  
 

 

38. Izvještaj o  radu  sa  izvještajem o  
finansijskom poslovanju  Javne ustanove 
Zaštićeni pejzaž „Konjuh“ za 2014. godinu 

2015. JU Zaštićeni pejzaž 
Konjuh  4 29.07.2015 Usvojeno 

 
 

39. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o preuzimanju prava osnivača nad JU 
Dom za djecu bez roditeljskog staranja 
Tuzla 

2015. Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak 

Nacrt 4 -- -- ----  

 

47 

40. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o zaštiti i spašavanju ljudi i materijalnih 
dobara od prirodnih i drugih nesreća u 
Tuzlanskom kantonu 

2014. Kantonalna uprava civilne 
zaštite 

Prijedlog 5 30.06.2015 Usvojeno 

 

 

41. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih žrtava 

2014. Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 

Prijedlog 5 29.09.2015 Usvojeno   
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

rata i zaštiti porodice sa djecom 
Tuzlanskog kantona - (II) (2014) 

povratak 

42. Izvještaj o radu Vlade Tuzlanskog 
kantona za 2014. godinu 

2015. Vlada TK 
 5 -- -- ----  

 
 

43. Izvještaj o radu Kantonalne agencije za 
privatizaciju Tuzla sa Finansijskim 
izvještajem Kantonalne agencije za 
privatizaciju za period 01.01.-31.12.2014. 
godine; 

2015. Kantonalna agencija za 
privatizaciju 

 5 06.04.2015 Usvojeno 

 

 

44. Izvještaj o radu Komisije za koncesije za 
period 1.1.-31.12.2014. godine 

2015. Komisija za koncesije 
 5 15.06.2015 Usvojeno 

 
 

45. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o izvršenju sankcija - 2015 

2015. Ministarstvo provosuđa i 
uprave 

Prijedlog 5 30.06.2015 Usvojeno 
 

 

46. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o osnivanju Javne ustanove Disciplinski 
centar za maloljetnike Tuzlanskog 
kantona - 2015 

2015. Ministarstvo provosuđa i 
uprave 

Prijedlog 5 30.06.2015 Usvojeno 

 

 

47. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o preuzimanju prava osnivača nad JU 
Dom za djecu bez roditeljskog staranja 

2015. Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak 

Prijedlog 5 29.07.2015 Usvojeno 
 

39 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

Tuzla 

48. Odluka o pristupanju izradi Izmjena i 
dopuna Prostornog plana za područje 
nTuzlanskog kantona za period 2005. - 
2025. godine 

2015. Ministarstvo prostornog 
uređenja i zaštitu okolice 

 5 -- -- ----  

 

 

49. Izvještaj o radu i Izvještaj o izvršenju 
Finansijskog plana JU Služba za 
zapošljavanje TK za 2014. godinu 

2015. JU Služba za 
zapošljavanje  5 30.06.2015 Usvojeno 

 
 

50. Informacija  o  ostvarenim  rezultatima  
poslovanja  privrednih  društava  iz  
oblasti industrije, energetike i rudarstva 
Tuzlanskog kantona za 2014. godinu 

2015. Ministarstvo industrije, 
energetike i rudarstva 

 5 30.06.2015 Usvojeno 

 

 

51. Izvještaj o radu Kantonalnog 
pravobranilaštva za 2014. godinu 

2015. Kantonalno 
pravobranilaštvo 

 5 29.07.2015 Usvojeno 
 

 

52. Izvještaj o realizaciji   novčanih podrški u 
poljoprivredi i ruralnom razvoju za 2014. 
godinu 

2015. Ministarstvo 
poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede 

 5 30.06.2015 Usvojeno 
 

 

53. Informacija o stanju sigurnosti na 
području Tuzlanskog kantona u 2014. 
godini 

2015. Ministarstvo unutrašnjih 
poslova  5 29.07.2015 Usvojeno 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

54. Informacija Kantonalnog tužilaštva 
Tuzlanskog kantona o provođenju 
Krivičnog zakona u Kantonu  sa 
narativnim izvjeptajem o radu Tužilaštva 
za 2014. godinu 

2015. Kantonalno tužilaštvo 

 5 29.07.2015 Usvojeno 

 

 

55. Informacija o radu Kantonalnog suda 
Tuzla i općinskih sudova za 2014. godinu 

2015. Kantonalni sud 
 5 29.07.2015 Usvojeno 

 
 

56. Izvještaj o radu Nezavisnog odbora za 
period juli - decembar 2014. godine 

2015. Nezavisni odbor 
 5 29.07.2015 Usvojeno 

 
 

57. Informacija o efektima ulaganja sredstava 
novčane podrške u poljoprivredi u 
Tuzlanskom kantonu za period 2010.-
2014.godina 

2015. Ministarstvo 
poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede 

 5 -- -- ----  

 

 

58. Zakon o visokom obrazovanju - 2013. 2013. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta 

Nacrt 5 -- -- ----  
 

65 

59. Zakon o korištenju, upravljanju i 
održavanju zajedničkih dijelova i uređaja 
zgrade-2013 

2013. Ministarstvo prostornog 
uređenja i zaštitu okolice Nacrt 5 15.06.2015 U proceduri 

 
75 

60. Izvještaj o radu JP „Šume TK“d.d. Kladanj 2015. JP "Šume" d.d. Kladanj  6 -- -- ----    
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

za 2014. godinu 

61. Izvještaj o radu JP „Spreča“d.d. Tuzla za 
2014. godinu 

2015. JP za vodoprivrednu 
djelatnost „Spreča“ d.d. 
Tuzla 

 6 29.07.2015 
Nije 

usvojeno 

 
 

62. Informacija o stanju obrta na području 
Tuzlanskog kantona u 2014. godini i 
pravcima razvoja obrta 

2015. Ministarstvo razvoja i 
poduzetništva  6 29.07.2015 Usvojeno 

 
 

63. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o inspekcijama Tuzlanskog kantona 2015 

2015. Ministarstvo provosuđa i 
uprave 

Nacrt 6 -- -- ----  
 

76 

64. Zakon o oružju i municiji 2015. Ministarstvo unutrašnjih 
poslova 

Nacrt 6 29.09.2015 U proceduri 
 

 

TREĆI KVARTAL 

65. Zakon o visokom obrazovanju - 2013. 2013. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta 

Prijedlog 7 -- -- ----  
 

58 

66. Izvještaj o izvršenju Budžeta TK za period 
01.01.-30.06.2015. godine 

2015. Ministarstvo finansija 
 7 29.09.2015 Usvojeno 

 
 

67. Izvještaj o korištenju budžetske rezerve 
za period od 01.01. do 30.06.2015. 

2015. Ministarstvo finansija  7 29.09.2015 Usvojeno   
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

godine 

68. Analiza stanja i potreba za neprofitno 
socijalno stambeno zbrinjavanje korisnika 
socijalne zaštite 

2014. Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak 

 9 06.04.2015 Usvojeno 
 

 

69. Zakon o izmjenama Zakona o unutrašnjim 
poslovima Tuzlanskog kantona-2015 

2015. Ministarstvo unutrašnjih 
poslova 

Prijedlog 9 29.07.2015 Usvojeno 
 

 

70. Informacija o obezbjeđenju rezerve krvi 
za potrebe liječenja građana u  
Tuzlanskom kantonu sa osvrtom na 
status dobrovoljnih davalaca krvi i 
mogućnostima obezbjeđenja krvi kao 
lijeka za 2014. godinu 

2015. Ministarstvo zdravstva 

 9 -- -- ----  

 

 

71. Analiza zdravstvenog stanja stanovništva 
Tuzlanskog kantona i indikatori zdravlja u 
2014. godini, sa prijedlogom mjera 

2015. Zavod za javno zdravstvo 
 9 30.10.2015 Povučeno 

 
 

72. Informacija o stanju sigurnosti na 
području Tuzlanskog kantona u periodu 
januar–juni 2015. godine 

2015. Ministarstvo unutrašnjih 
poslova  9 10.12.2015 Usvojeno 

 
 

73. Izvještaj o radu Nezavisnog odbora za 
period januar - juni 2015. godine 

2015. Nezavisni odbor 
 9 -- -- ----  
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

74. Zakon o neprofitnom socijalnom 
stanovanju Tuzlanskog kantona 

2014. Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak 

Nacrt 9 -- -- ----  
 

86 

ČETVRTI KVARTAL 

75. Zakon o korištenju, upravljanju i 
održavanju zajedničkih dijelova i uređaja 
zgrade-2013 

2013. Ministarstvo prostornog 
uređenja i zaštitu okolice Prijedlog 10 30.10.2015 Usvojeno 

 
59 

76. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o inspekcijama Tuzlanskog kantona 2015 

2015. Ministarstvo provosuđa i 
uprave 

Prijedlog 10 -- -- ----  
 

63 

77. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o zaštiti od požara i vatrogastvu na 
području Tuzlanskog kantona 

2015. Kantonalna uprava civilne 
zaštite Prijedlog 10 -- -- ----  

 
 

78. Informacija o stanju u malim i srednjim 
poduzećima na području Tuzlanskog 
kantona u 2014. godini sa prijedlogom 
smjernica rada za naredni period 

2015. Ministarstvo razvoja i 
poduzetništva 

 10 10.12.2015 Usvojeno 

 

 

79. Informacija o stanju u oblasti 
predškolskog, osnovnog i srednjeg 
obrazovanja za 2014/2015. godinu 

2015. Ministarstvo obrazovanja, 
nauke, kulture i sporta  10 10.12.2015 Usvojeno 
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

80. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o policijskim službenicima Tuzlanskog 
kantona (2014) 

2014. Ministarstvo unutrašnjih 
poslova Nacrt 10 -- -- ----  

 
 

81. Budžet Tuzlanskog kantona za 2016. 
godinu 

2015. Ministarstvo finansija 
Nacrt 10 10.12.2015 U proceduri 

 
87 

82. Zakon o izvršenju Budžeta Tuzlanskog 
kantona za 2016. godinu 

2015. Ministarstvo finansija 
Nacrt 10 10.12.2015 U proceduri 

 

87 

8
2.
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 PROGRAM RADA SKUPŠTINE TK ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagač 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

Datum 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

godinu 

88. Zakon o izvršenju Budžeta Tuzlanskog 
kantona za 2016. godinu 

2015. Ministarstvo finansija 
Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
82 

89. Finansijski plan JU Služba za 
zapošljavanje Tuzlanskog kantona za 
2016. godinu 

2015. JU Služba za 
zapošljavanje Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
 

90. Finansijski plan Zavoda zdravstvenog 
osiguranja Tuzlanskog kantona za 2016. 
godinu 

2015. Zavod zdravstvenog 
osiguranja Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
 

91. Strategija razvoja Tuzlanskog kantona za 
period 2016.-2020. godine 

2015. Ministarstvo razvoja i 
poduzetništva 

Prijedlog 12 -- -- ----  
 

 

92. Informacija o efektima ulaganja iz 
Budžeta Tuzlanskog kantona za 
2013./2014. godinu, sa budžetske pozicije 
“Podrška razvoju kantona” 

2015. Ministarstvo razvoja i 
poduzetništva 

 12 -- -- ----  

 

 

93. Informacija o realizaciji Programa rada 
Skupštine Tuzlanskog kantona 

2015. Skupština TK 
 12 -- -- ----  
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Napomena: 1 zakonje, Programom rada Skupštine za 2015. godinu, planiran za usvajanje samo u formi prijedloga (dakle,  ne i u formi nacrta), ali je, u 
posmatranom periodu, usvojen samo u formi nacrta. To je Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od požara i vatrogastvu na području 
Tuzlanskog kantona (10.12.2015), .  

2 zakona su Programom rada Skupštine, u ovoj godini, planirani za usvajanje samo u formi nacrta, ali u posmatranom periodu nisu usvojeni u formi 
nacrta nego u finalnoj formi prijedloga. To su: Zakon o obrazovanju odraslih (29.07.2015), Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o javnom 
okupljanju Tuzlanskog kantona (29.09.2015), . 

1 zakon je Programom rada Skupštine, u ovoj godini, planiran za usvajanje samo u formi nacrta, ali je, u posmatranom periodu, usvojen i u formi 
nacrta i u formi prijedloga. To je: Zakon o oružju i municiji (29.09.2015),  
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DODATAK 4  – REALIZACIJA ZAKONA U SKUPŠTINI TK  
 

TABELARNI PREGLED SVIH ZAKONA U SKUPŠTINSKOJ PROCEDURI U PERIODU 01.01.2015-31.12.2015 GODINE 
 

AKTIVNOSTI VLADE TK (i drugih predlagača) AKTIVNOSTI SKUPŠTINE TK 

 
Naziv zakona Predlagač U 

Programu 
rada Vlade 
za 2015. g. 

Datum 
utvrđivanja 
nacrta na 

Vladi 

Datum 
utvrđivanja 
prijedloga 
na Vladi 

KP U 
Programu 
Skupštine 
za 2015. g. 

Datum 
prihvatanja 

ili 
neusvajanja 

nacrta u 
Skupštini 

Datum 
usvajanja ili 
neusvajanja 
prijedloga u 

Skupštini 

Status 
zakona na 

dan 
31.12.2015 

ZAKONI UTVRĐENI U PRVOM KVARTALU 2015. 

106
788 

Zakon o izmjeni Zakona o 
prostornom uređenju i građenju- 
2015 

Ministarstvo 
prostornog 

uređenja i zaštitu 
okolice 

DA  09.03.2015  DA  30.03.2015 Usvojeno 

919
30 

Zakon o izvršenju Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 2015. 
godinu 

Ministarstvo 
finansija 

DA  29.03.2015  DA  30.03.2015 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U DRUGOM KVARTALU 2015. 

107
391 

Zakon o izmjenama Zakona o 
unutrašnjim poslovima Tuzlanskog 
kantona-2015 

Ministarstvo 
unutrašnjih 

poslova 

DA  16.07.2015  DA 06.04.2015 29.07.2015 Usvojeno 

109
030 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o šumama-2015 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 

vodoprivrede 

DA  07.04.2015  DA  29.04.2015 Usvojeno 
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926
65 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti 
civilnih žrtava rata i zaštiti porodice 
sa djecom Tuzlanskog kantona - (II) 
(2014) 

Ministarstvo za 
rad, socijalnu 

politiku i 
povratak 

DA 28.04.2015 22.09.2015  DA 15.06.2015 29.09.2015 Usvojeno 

735
27 

Zakon o korištenju, upravljanju i 
održavanju zajedničkih dijelova i 
uređaja zgrade-2013 

Ministarstvo 
prostornog 

uređenja i zaštitu 
okolice 

DA 19.05.2015 20.10.2015  DA 15.06.2015 30.10.2015 Usvojeno 

109
744 

Zakon o turističkim zajednicama Ministarstvo 
trgovine, turizma 

i saobraćaja 

DA 19.05.2015 08.09.2015  DA 15.06.2015 29.09.2015 Usvojeno 

110
539 

Zakon o  izmjenama  i  dopunama  
Zakona  o  osnivanju  Javne  
ustanove Direkcija regionalnih 
cesta Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo 
trgovine, turizma 

i saobraćaja 

NE  19.05.2015  NE  15.06.2015 Usvojeno 

919
26 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o zaštiti i spašavanju ljudi i 
materijalnih dobara od prirodnih i 
drugih nesreća u Tuzlanskom 
kantonu 

Kantonalna 
uprava civilne 

zaštite 

DA  27.05.2015  DA  30.06.2015 Usvojeno 

110
511 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o izvršenju sankcija - 2015 

Ministarstvo 
provosuđa i 

uprave 

DA  27.05.2015  DA  30.06.2015 Usvojeno 

110
512 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o osnivanju Javne 
ustanove Disciplinski centar za 
maloljetnike Tuzlanskog kantona - 
2015 

Ministarstvo 
provosuđa i 

uprave 

DA  27.05.2015  DA  30.06.2015 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U TREĆEM KVARTALU 2015. 
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110
538 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o preuzimanju prava 
osnivača nad JU Dom za djecu bez 
roditeljskog staranja Tuzla 

Ministarstvo za 
rad, socijalnu 

politiku i 
povratak 

DA  14.07.2015  DA  29.07.2015 Usvojeno 

113
907 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o visokom obrazovanju-
2015 

Ministarstvo 
obrazovanja, 

nauke, kulture i 
sporta 

NE  14.07.2015  NE   U 
proceduri 

102
374 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o osnivanju Javnog 
preduzeća «Međunarodni  
aerodrom Tuzla" 

Vlada TK NE  22.07.2015  NE  29.07.2015 Usvojeno 

110
537 

Zakon o oružju i municiji Ministarstvo 
unutrašnjih 

poslova 

DA 08.09.2015 22.12.2015  DA 29.09.2015 30.12.2015 Usvojeno 

110
568 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o javnom okupljanju 
Tuzlanskog kantona 

Ministarstvo 
unutrašnjih 

poslova 

DA  14.09.2015  DA  29.09.2015 Usvojeno 

116
450 

Zakon o plaćama i naknadama 
izabranih dužnosnika, nosioca 
izvršnih funkcija i savjetnika u  
organima zakonodavne i izvršne 
vlasti Tuzlanskog kantona 

Radna grupa NE  22.09.2015  NE  29.09.2015 Usvojeno 

117
205 

Zakon o javnim priznanjima 
Tuzlanskog kantona 

Radna grupa NE  30.09.2015  NE  30.10.2015 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U ČETVRTOM KVARTALU 2015. 

123
050 

Zakon o dopunama Zakona o 
inspekcijama Tuzlanskog kantona - 
2015 

Ministarstvo 
provosuđa i 

uprave 

NE  23.10.2015  NE  30.10.2015 Usvojeno 
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110
565 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o zaštiti od požara i 
vatrogastvu na području 
Tuzlanskog kantona 

Kantonalna 
uprava civilne 

zaštite 

DA 23.11.2015   DA 10.12.2015  U 
proceduri 

110
564 

Zakon o izvršenju Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 2016. 
godinu 

Ministarstvo 
finansija 

DA 01.12.2015 22.12.2015  DA 10.12.2015 30.12.2015 Usvojeno 
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DODATAK 5 – INFORMACIJE O USVOJENIM ZAKONIMA  
 

Kredibilitet zakonodavne institucije temelji se na razlozima donošenja svakog konkretnog 
sistemskog riješenja. S ciljem prikazavanja ove dimenzije rada Skupštine u nastavku dajemo 
pregled razloga i očekivanih rezultata za svaki zakon pojedinačno koji je Skupština TK 
usvojila u.2015 godini 

Razlozi donošenja zakona su preuzeti iz Vladinih informatora ili dodatka uz prijedlog  
zakona. 

Zakon o izmjeni Zakona o šumama 

Zakonom o šumama propisano je da će Kantonalna uprava poslove uspostave čuvarske 
službe preuzeti najkasnije do 31.12.2014. godine i da će do preuzimanja, poslove čuvarske 
službe obavljati korisnik državnih šuma, u skladu sa sporazumom koji će se zaključiti između 
resornog Ministarstva i korisnika državnih šuma. Budući da rok za preuzimanje poslova 
čuvarske službe od strane Kantonalne uprave ističe 31.12. 2014. g. te da se nisu stekli 
uslovi, ovim zakonom se propisuje da će poslove čuvarske službe obavljati korisnik državnih 
šuma na osnovu sporazuma koji će zaključiti Ministarstvo i korisnik državnih šuma, a do 
uspostave čuvarske službe u Kantonalnoj upravi. 

Zakon  o izmjeni Zakona o prostornom uređenju i građenju 

Razlog za izmjene Zakona o izmjeni Zakona o prostornom uređenju i građenju je taj što je 
31.12.2014. godine istekao rok do kojeg su opštine trebale donijeti svoje prostorne planove. 
Obzirom da na području opština koje ne donesu prostorne planove nakon tog datuma nije 
moguće izdavanje rješenja o urbanističkoj saglasnosti i odobrenja za građenje, izmjenom 
Zakona omogućeno je opštinama da donesu prostorne planove do kraja 2015. godine. Sami 
tim, nakon donošenja zakona od strane Skupštine, omogućit će se da opštine i tokom ove 
godine nastave izdavanje rješenja o urbanističkoj saglasnosti i odobrenja za građenje.  

Zakon  o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2015. godinu 

Zakonom se uređuje način izvršavanja i raspoređivanja budžeta, upravljanje prihodima i 
izdacima budžeta, kriteriji korištenja sredstava tekuće rezerve, nadzor i izvještavanje, prava i 
obaveze korisnika budžetskih sredstava  i druga pitanja koja se odnose na izvršavanje 
budžeta. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Zavodu zdravstvenog osiguranja Tuzlanskog 
kantona.  

Donošenje Izmjena i dopuna Zakona o zdravstvenom osiguranju, Zakona o klasifikaciji 
djelatnosti u Bosni i Hercegovini, Odluke o klasifikaciji djelatnosti BiH 2010 koju donosi 
Agencija za statistiku Bosne i Hercegovine i Zakona o klasifikaciji djelatnosti u FBiH, Zakona 
o jedinstvenom sistemu registracije, kontrole i naplate doprinosa uslovilo je potrebu za 
usaglašavanjem i donošenjem izmjena i dopuna Zakona o Zavodu zdravstvenog osiguranja 
Tuzlanskog kantona. 

Zako  o izmjenama i dopunama Zakona o osnivanu Javne ustanove Direkcija regionalnih 
cesta Tuzlanskog kantona.  

Izmjenama su precizirani uslovi za imenovanje direktora obavezuju JU Direkciju regionalnih 
cesta TK. Donošenjem ovog zakona biće određeni uslovi u pogledu stručnosti osoba koje će 
obavljati funkciju direktora, a što je potrebno hitno urediti kako bi bio raspisan javni oglas i 
kako bi bio održan kontinuitet izvršavanja poslova iz nadležnosti Direkcije.  

Zakon o korištenju, upravljanju i održavanju zajedničkih dijelova i uređaja zgrade 
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Razlog donošenja novog Zakona o korištenju, upravljanju i održavanju zajedničkih dijelova 
iuređaja zgrade je potreba da se određena do sada neriješena pitanja u oblasti upravljanja 
iodržavanja riješe novim zakonskim rješenjima kao i da se dosadašnja zakonska rješenja 
prilagodeiskustvima iz njegove dosadašnje primjene, te usklađivanje zakonske regulative sa 
federalnimpropisima. 

 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o preuzimanju prava osnivača nad Javnom 
ustanovom Dom za djecu bez roditeljskog staranja Tuzla.  

Razlozi za izmjene su usklađivanje sa Odlukom o klasifikaciji djelatnosti Bosne i Hercegovine 
2010 i Zakonom o ministarstvima i drugim organima uprave Tuzlanskog kantona. 
Klasifikacija djelatnosti Bosne i Hercegovine 2010 propisuje nazive i šifre djelatnosti koje 
obuhvataju područja, oblasti, grane i razrede ekonomskih djelatnosti, koja ćese primjenjivati 
u Bosni i Hercegovini. Odlukom Vlade TK od 11.11. 2014. godine o načinu i uslovima prijema 
zaposlenika u radni odnos u javnim službama Tuzlanskog kantona određeno je da se 
zapošljavanje u javnim službama TK vrši putem javnog konkursa, odnosno javnog oglasa. 
Budući da Dom ima status javne ustanove i da većina važećih „lex specialis“ propisa koji se 
odnose na rad javnih ustanova, kao i drugih službi čiji su osnivači općine, kantoni i 
Federacija predviđaju obavezu raspisivanja javnog konkursa ili oglasa prilikom 
zapošljavanja, predloženim izmjenama i dopunama Zakona o preuzimanju prava osnivač 
nad JU Dom za djecu bez roditeljskog staranja Tuzla vrši se usklađivanje sa ovom Odlukom. 
Zakonom o ministarstvima i drugim organima uprave Tuzlanskog kantona izmijenjen je naziv 
Ministarstva koje vrši nadzor nad stručnim radom i nadzor nad zakonitošću rada Doma u 
Ministarstvo za rad, socijalnu politiku i povratak, zbog čega se i vrši usklađivanje Zakona o 
preuzimanju prava osnivača nad JU Dom za djecu bez roditeljskog staranja Tuzla 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o izvršenju sankcija.  

Zakonom o zaštiti i postupanju sa djecom i maloljetnicima u krivičnom postupku, utvrđena je 
obaveza da se do početka njegove primjene usklade odredbe između ostalih i Zakona o 
izvršenju sankcija, sa odredbama tog zakona. Tim povodom Upravni odbor JU Disciplinski 
centar za maloljetnike Tuzlanskog kantona, dostavio je Ministarstvu pravosuđa i uprave TK 
inicijativu za izmjene Zakona o izvršenju sankcija u vezi sa odgojnom mjerom upućivanja u 
Disciplinski centar za maloljetnike, odnosno u vezi sa odgojnom mjerom upućivanja u 
Odgojni centar. Imajući u vidu da izvršenje te odgojne mjere spada u regulativu kantonalnog 
zakonodavstva, neophodno je bilo pripremiti odgovarajuće izmjene Zakona o izvršenju 
sankcija.  

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti i spašavanju ljudi i materijalnih dobara od 
prirodnih i drugih nesreća u Tuzlanskom kantonu.  

Budući da je 2010. godine došlo do izmjena i dopuna Federalnog zakona nastala je potreba 
da se izvrše određene izmjene i dopune Kantonalnog zakona. Jedna od izmjena tiče se 
odredbe koja obavezuje Kantonalnu upravu civilne zaštite da funkcionalno uveže svoj 
operativni centar sa općinskim centrima, federalnim i državnim centrom 112, te da im 
dostavlja odgovarajuće podatke. Također su definisane obaveze Kantonalne uprave civilne 
zaštite u oblasti deminiranja, što postojećim Kantonalnim zakonom nije bilo utvrđeno, 
posebno u dijelu planiranja deminiranja i koordinacije. U Federalnom zakonu postoji obaveza 
izrade planskih dokumenata iz ove oblasti, naslanjajući se na prijedloge kantonalnih planova 
deminiranja. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o unutrašnjim poslovima Tuzlanskog kantona 

Prijeldog izmjena i dopuna Zakona o unutrašnjim poslovima Tuzlanskog kantona. Razlog za 
donošenje izmjena i dopuna Zakona je činjenica da od donošenja Zakona do danas, nisu 
obezbijeđene sve normativne, finansijske i tehničke pretpostavke za finansijsko 
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osamostaljenje Uprave policije MUP TK, kako je to predvidio prethodni Zakon, kao i potreba 
za pripremu budžetskog zahtjeva MUP TK-a za 2016.godinu. Ovim izmjenama i dopunama 
prolongira se rok primjene Zakona do budžetske 2017.godine, kako bi se stekli uslovi za 
njegovu primjenu. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o socijalnoj zaštiti, zaštiti civilnih žtrava rata i zaštiti 
porodice sa djecom 

Razlog za donošenje izmjena i dopuna je usklađivanje pojedinih odredbi Zakona sa 
odredbama Zakona o osnovama socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava rata i zaštiti porodice 
sa djecom FBiH i odredbama Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o zdravstvenom 
osiguranju FBiH. Izmjenama i dopunama Zakona uskladit će se ostvarivanja prava 
povratnika u prijeratna prebivališta sa Odlukom Vlade Tuzlanskog kantona, precizirat će se 
definisane norme u pogledu određivanja učešća u izdržavanju djece i odraslih, krug lica koji 
je oslobođen učešća u troškovima porodičnog, institucionalnog i drugih oblika smještaja. 
Također su definisani bliži uvjeti za obavljanje djelatnosti socijalne zaštite i provedbeni akti 
koji uređuju ovu oblast, rokovi za ostvarivanje prava i visine naknade umjesto plate majkama 
porodiljama kao i novčane kazne za pravna i fizička lica – osnivače ustanova i drugih oblika 
smještaja za korisnike socijalne i dječije zaštite. Ukoliko se prihvate predložena rješenja u 
Izmjenama i dopunama Zakona, neće biti potrebna dodatna finansijska sredstva za primjenu, 
s obzirom da su predložena rješenja u okvirima postojećeg planiranog budžeta i nema 
povećanja broja korisnika prava. Benifit je da se postojeća prava daju u kvalitetnijem obimu, 
usluge socijalne zaštite u skladu sa međunarodnim standardima i preferiraju se oblici 
porodičnog modela i modela malih porodičnih zajednica.  

Zakon o turističkim zajednicama. 

Riječ je o dokumentu koji uređuje osnivanje, organizaciju i rad turističkih zajednica, način 
njihovog finansiranja i poslovanja, kao i kriterije za kategorisanje turističkih mjesta. Turističke 
zajednice se osnivaju radi razvoja, unaprjeđenja i promocije turizma na području lokalnih 
zajednica i Tuzlanskog kantona, i privrednih interesa pravnih i fizičkih osoba koje pružaju 
ugostiteljske i druge turističke usluge ili obavljaju drugu djelatnost neposredno povezanu s 
turizmom, na način da upravljaju destinacijom na nivou za koji su osnovane. U Federaciji 
Bosne i Hercegovine u primjeni je bio Zakon o turističkim zajednicama i promicanju turizma u 
FBiH za koji je Presudom Ustavnog suda FBiH utvrđeno da nije saglasan Ustavu Federacije 
Bosne i Hercegovine. Kako Parlament FBiH u roku od šest mjeseci od dana objavljivanja 
presude nije donio novi zakon kojim bi se uredila ova oblast, trenutno imamo instituciju 
turističke zajednice čije djelovanje i finansiranje nije propisano ni jednim zakonskim aktom. 
Zbog toga je Vlada Tuzlanskog kantona, predložila donošenje Zakona o turističkim 
zajednicama za područje TK kojim bi se prevazišla ova pravna praznina i na cjelovit način 
bila uređana oblast organizovanja i djelovanja sistema turističkih zajednica. Zakon bi trebao 
doprinjeti aktivnom sudjelovanju lokalnih samouprava u razvoju turističke djelatnosti, 
povećanju učinkovitosti sistema, boljoj koordiniciji unutar sistema, svrsishodnijem trošenju 
sredstava, povećanju zakonitosti rada turističkih zajednica, promociji turističkog proizvoda i 
povećanju stručnosti zaposlenih u turističkim zajednicama. Novi Zakon kojim se utvrđuju 
pravne osnove za poboljšanje rada i organizovanja turističkih zajednica, u konačnici treba 
pridonijeti kvalitetnijem turističkom proizvodu. 

Zakon o osnovnom odgoju i obrazovanju.  

Razlog donošenja Zakona je usklađivanje odredbi trenutno važećeg Zakona o osnovnom 
odgoju i obrazovanju sa Jedinstvenim pravilima za izradu pravnih propisa u institucijama 
Bosne i Hercegovine, odgovarajućim odredbama Okvirnog zakona o osnovnom i srednjem 
obrazovanju, Zakona o srednjem obrazovanju i odgoju, te potreba popune pravnih praznina i 
preciziranja pojedinih odredbi Zakona. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o srednjem obrazovanju i odgoju 
Tuzlanskogkantona 
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U dosadašnjoj primjeni Zakona uočeni su određeni nedostaci i nedorečenosti. Kako bi se 
uočeni nedostaci i nejasnoće otklonili potrebno je izvršiti popunjavanje pravnih praznina i 
jasno definisati pojedine članove samog Zakona. Ovo se odnosi se posebno na definisanje 
školskih sportskih društava, definisanje nekih od nadležnosti Pedagoškog zavoda 
(predlaganje Pedagoških standarda i normativa, provođenje školskih takmičenja, realizaciju 
stručnog usavršavanja uposlenika, provođenje eksterne mature, edukacija menadžmenta 
škola, davanje mišljenja za upotrebu udžbenika itd.), definisanje organizacije nastave u školi 
(nadoknada nastave, opterećenje učenika, školski kalendar i sl.), definisanje prelaska 
učenika iz jednog obrazovnog programa u drugi, definisanje administrativno-finansijskih 
radnika, sekretara i pomoćno-tehničkog osoblja, otklanjanje nejasnoća vezanih za prijem 
zaposlenika, izmjene odredbi vezanih za obrazovanje učenika u gimnaziji, preciziranje profila 
i stručne spreme nastavnika, definisanje i preciziranje odredbi vezanih za Aktiv direktora i td. 

                 

Sa oba zakona iz oblasti obrazovanja Vlada, između ostalog želi u znatnoj mjeri 
depolitizovati sistem obrazovanja u našem kantonu, omogućiti jednostavnije zbrinjavanje 
tehnološkog viška između osnovnih i srednjih škola i obrnuto, te omogućiti upis učenika u 
srednje škole po osnovu uspjeha u učenju i eksterne mature u osnovnim školama. 

 

Zakon o izmjenama i  dopunama Zakona o osnivanju JP „Međunarodni aerodrom Tuzla“ 

Vlada Tuzlanskog kantona utvrdila je danas Prijedog Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o osnivanju JP Međunarodni aerodrom Tuzla. Jedan od razloga za donošenje 
Zakona je povećanje osnovnog kapitala Javnog preduzeća. Naime, Skupština Tuzlanskog 
kantona, kao osnivač ovog privrednog društva, odlučila je da poveća osnovni kapital Javnog 
preduzeća, zbog čega je iznos kapitala potrebno izmijeniti i u Zakonu. Izmjenama je 
predviđeno da se osnivački ulog, po osnovu prethodnog kreditnog zaduženja Aerodroma, 
poveća, sa trenutnih 10.000,00 KM, i imovine koja se sastoji od zgrade putničkog terminala, 
portirnice sa nastrešnicom i parkirališta za automobile, na 4.060.101,64 KM. 

Razlog za predlaganje Zakona je i potreba da se otklone uočeni nedostaci u funkcionisanju 
Nadzornog odbora Javnog preduzeća, koji je po trenutno važećem Zakonu, mogao 
imenovati direktora ovog privrednog društva i bez saglasnosti osnivača. 

Zakon o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosioca izvršnih funkcija i savjetnika u 
organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona. 

 
Kako bi se na jedinstven način uredile plaće i naknade izabranih dužnosnika, nosioca 
izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona, 
pravobranioca i zamjenika pravobranioca, te utvrdila gornja granica plaća direktora javnih 
preduzeća i ustanova čiji je vlasnik ili osnivač Tuzlanski kanton, a van snage bi se stavilo 
više akata Skupštine TK i Vlade TK kojima je trenutno uređena ova oblast, Vlada Tuzlaskog 
kantona utvrdila je prijedlog Zakona o plaćama i naknadama izabranih dužnosnika, nosioca 
izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne vlasti Tuzlanskog kantona. 
Ovim Zakonom utvrđena je zajednička, jedinstvena osnovica za sve uposlenike budžetskih 
korisnika, te su u skladu s tim redefinisani raniji koeficijenti izabranih dužnosnika. Radi se o 
definisanju plaća nosiocima izvršnih funkcija i savjetnika u organima zakonodavne i izvršne 
vlasti u Tuzlanskom kantonu, kantonalnom pravobraniocu i zamjeniku kantonalnog 
pravobranioca, te najviši iznosi, neto plaća, direktora i drugih rukovodilaca javnih preduzeća, 
javnih ustanova i drugih javnih službi čiji je osnivač Kanton i/ili se pretežno finansiraju iz 
Budžeta Kantona ili kantonalnog vanbudžetskog fonda.  

Također, donošenje ovakvog zakona i utvrđivanje jedinstvene osnovice za sve zaposlene 
kod budžetskih korisnika i na lica obuhvačena ovim Zakonom, stvara situaciju da svako 
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povećanje ili smanjenje plaća putem osnovice za državne službenike i namještenike, 
zaposlene u oblasti obrazovanja i druge automatski podrazumjeva povećanje ili smanjenje 
plaća i za lica na koja se primjenjuje ovaj Zakon. 

Osnovica za obračun plaće iznosi 380,25 KM, a paušal predložen ovim Zakonom iznosit će 
1.140,75 KM za profesionalne poslanike, a za poslanike koji nemaju profesionalni status 
1.521,00 KM. Ovim zakonom ukidaju se plaćanja radnih tijela, tj. komisija.  

U praksi to znači da će izdvajanja za plaće i naknade skupštinskih zastupnika umjesto 
1.640.000 KM, koliko je bio plan za tekuću godinu, u narednoj 2016. godini iznositi 1.270.000 
KM.  

Zakon o korištenju, upravljanju i održavanju zajedničkih dijelova i uređaja zgrade.  

Ovim Zakonom uređuje se korištenje, održavanje i upravljanje zajedničkim dijelovima i 
uređajima stambenih i stambeno-poslovnih zgrada, međusobni odnosi etažnih vlasnika, 
upravljanje zgradom, naknada za održavanje i upravljanje zajedničkim dijelovima i uređajima 
zgrade, obaveze Grada i općina. Također, održavanje zajedničkih dijelova i uređaja zgrade i 
upravljanje zgradom je definirano kao javni interes. Razlog donošenja novog Zakona o 
korištenju, upravljanju i održavanju zajedničkih dijelova i uređaja zgrade je potreba da se 
određena do sada neriješena pitanja u oblasti upravljanja i održavanja riješe novim 
zakonskim rješenjima kao i da se dosadašnja zakonska rješenja prilagode iskustvima iz 
njegove dosadašnje primjene, te usklađivanje zakonske regulative sa federalnim propisima. 

 

Zakon o oružju i municiji.  

Zakonom se uređuju uslovi za nabavljanje, držanje i nošenje oružja i municije,oduzimanje, 
promet i način postupanja sa oružjem i municijom, popravljanje i prepravljanje oružja, 
osnivanje i vođenje civilnih strelišta i evidencija o oružju i municiji na teritoriji TK te druga 
pitanja od značaja za nabavljanje, držanje i nošenje oružja i municije. Nadležni organi Bosne 
i Hercegovine u ispunjavanju obaveza na putu ka evropskim integracijama dužni su osigurati 
usaglašenost zakona o oružju kako sa pravom Evropske unije tako i međusobnu 
usaglašenost ovih propisa unutar države. U Bosni i Hercegovini na snazi je 12 zakona koja 
regulišu oblast nabavljanja, držanja, i nošenja oružja i navedeni zakoni 

međusobno su neusaglašeni i nijedan zakon (osim Zakona o oružju i municiji Brčko Distrikta 
BiH ) nije preuzeo kategorizaciju oružja kako je to definisano u aktima Evropske unije 
(kategorizacija oružja na grupe A, B, C, i D) što predstavlja elementarni međunarodni 
standard.  

 
Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o javnom okupljanju. 
 

Osnovni razlog za donošenje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o javnom okupljanju 
je preciznije i jasnije regulisanje odredbi zbog lakše praktične primjene od strane policijskih 
službenika. Neke od izmjena tiču se načina podnošenja prijave mirnog okupljanja i javnog 
protesta, definisanja vremenskog okvira trajanja javnog okupljanja te mjesta gdje se održava 
javno okupljanje. Ako se javno okupljanje prijavljuje za više lokacija, potrebno je za svaku 
lokaciju navesti vrijeme početka i završetka okupljanja, stoji u dokumentu. Novina je također 
da se mirno okupljanje može održati u vremenu od 8,00 do 22,00 sata. Prijedlog Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o javnom okupljanju bit će po skraćenom postupku upućen u 
skupštinsku proceduru 

Zakon o javnim priznanjima Tuzlanskog kantona. 
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Obzirom da trenutno na području našeg kantona ne postoji pravni akt koji regulira ovu oblast, 
Zakonom će se na sistemski i jednoobrazan način riješiti ova tematika. Ovim zakonom 
ustanovljavaju se javna priznanja Tuzlanskog kantona, propisuju uslovi i postupak dodjele, 
izgled i sadržaj priznanja. Javna priznanja mogu se dodijeliti pravnim ili fizičkim licima ili 
drugim subjektima, za uspjeh u radu i djelovanju kojima se značajno doprinosi razvoju i 
afirmaciji interesa Kantona kao cjeline ili njegovih pojedinih dijelova. Mogu se dodjeljivati i 
stranim državljanima, prijateljskim gradovima, međunarodnim organizacijama i 
organizacijama drugih država, a ne mogu se dodijeliti osobama koje su svojim radom i 
djelovanjem za vrijeme ili nakon završetka odbrambeno-oslobodilačkog rata djelovali protiv 
teritorijalnog integriteta države Bosne i Hercegovine. Ovim zakonom kao najviše priznanje 
ustanovljena je „Povelja Tuzlanskog kantona“, a slijede još i „Počasni građanin Tuzlanskog 
kantona“, „Plaketa Tuzlanskog kantona“ i „Zahvalnica“. Zakonom su predviđeni i uslovi i 
postupak za oduzimanje, odnosno opoziv dodijeljenih javnih priznanja. 
 

Zakon o dopunama Zakona o inspekcijama Tuzlanskog kantona. 
 
Vlada TK utvrdila je prijedlog Zakona o dopunama Zakona o inspekcijama Tuzlanskog 
kantona. Razlog za dopunu Zakona je deblokada rada Kantonalne uprave za inspekcijske 
poslove Tuzlanskog kantona, do čega je došlo nakon lišavanja slobode direktora Uprave. 
Naime, u trenutno važećem zakonu ne postoji odredba kojom se definiše ko u odsutnosti i 
spriječenosti za vršenje poslova mijenja direktora Uprave. Također, dopunjava se i 
dosadašnji nedostatak, odnosno nemogućnost preventivne suspenzije rukovodioca organa 
uprave ukoliko nije podignuta optužnica. 
Vlada je već ranije u julu ove godine inicirala donošenje ovog zakona kojim bi se riješile 
situacije koje trenutnim zakonom nisu bile predviđene. 
 
 
Zakona o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2016. godinu  
 
Vlada TK utvrdila je prijedlog Zakona o izvršenju Budžeta Tuzlanskog kantona za 2016. 
godinu. Zakonom  je uređena struktura prihoda i primitaka te rashoda i izdataka, izvršavanje, 
prioriteti plaćanja, obim zaduživanja i garancija, upravljanje javnim dugom, te finansijskom i 
nefinansijskom imovinom, prava i obaveze korisnika budžetskih sredstava te druga pitanja u 
izvršavanju Budžeta. 
 

Pored usvojenih zakona, Skupština je u formi nacrta u prvom kvartalu utvrdila  slijeće zakone 

Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o zaštiti od požara i vatrogastvu na području 
Tuzlanskog kantona 
 
Općine Kladanj i Živinice inicirale su pokretanje postupka izmjena i dopuna Zakona o zaštiti 
od požara i vatrogastvu na području Tuzlanskog kantona, u cilju omogućavanja općinama 
Tuzlanskog kantona da u potpunosti odgovore zadatku organizacije zaštite od požara i 
vatrogastva na svom području i poduzimanju mjera za unapređenje ove zaštite. Pri tome 
napominju da je Federalni Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu da se vatrogasna 
djelatnost finansira i iz drugih izvora utvrđenih ovim i drugim zakonom, kao i da općina 
Kladanj, kao i još neke općine, nemaju profesionalnu vatrogasnu jedinicu zbog nedostatka 
finansijskih sredstava, ali ima dobrovoljnu vatrogasnu jedinicu koju finansira iz budžeta 
općine. Iako je Federalnim zakonom određeno da će općinama koje imaju manje od 15.000 
stanovnika ili su ekonomski nerazvijene, pa zbog toga nisu u mogućnosti u budžetu općine i 
drugim sredstvima u cjelini osigurati finansijska sredstva potrebna za finansiranje svoje 
profesionalne vatrogasne jedinice, dodatna sredstva osigurati kantion i Federacija, ni do 
danas nije ništa učinjeno. Istovremeno, takve općine su pod lupom inspekcije za vatrogastvo 
i izriču im se kazne zbog nepostojanja odgovarajuće vatrogasne zaštite u općini. 
Problematika u finansiranju ove oblasti prisutna je i u drugim općinama. Ponuđenim 
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rješenjem se ne zadire u prava jedinica lokalne samouprave, već im se zakonom utvrđuje 
nadležnost da Zakonom o principima lokalne samouprave u Federaciji BiH, općinsko vijeće 
donese propise o porezima, naknadama, doprinosima i taksama iz nadležnosti jedinice 
lokalne samouprave. Bez ovog općine ne bi mogle svojim odlukama utvrđivati druge izvore 
finansiranja, iako je Federalnim zakonom predviđeno kao mogućnost, obzirom da općina ne 
donosi zakone, već sam niže akte. 

Nacrt Zakona o robnim rezervama Tuzlanskog kantona 

Kako je od donošenja Zakona o robnim rezervama Tuzlansko-podrinjskog kantona 1997. 
godine u međuvremenu došlo do brojnih suštinskih, ali i značajnih terminoloških promjena, 
posebno u pogledu naziva kantona i preduzeća, ocijenjeno je da je potrebno pripremiti novi 
Zakon kojim bi se u cijelini aktuelizirala sva pitanja u ovoj oblasti. Osim toga, uočeno je da 
postoji potreba i mogućnost proširivanja djelokruga rada Kantonalne direkcije robnih rezervi 
u pogledu postupanja sa oduzetim predmetima u sudskom i inspekcijskom postupku. Pored 
navedenog, važeći Zakon je trebalo izmijeniti i u konceptualnom pogledu, jer je ocijenjeno da 
je bolje pristupiti pripremi novog Zakona, nego izmjenama važećeg. Robnim rezervama, u 
smislu odredaba ovog zakona, smatraju se zalihe osnovnih roba i proizvoda, kao i novčana 
sredstva, koja obezbjeđuje Kanton i pojedina javna preduzeća odnosno privredna društva, u 
cilju održavanja neophodnog nivoa snabdjevenosti i stabilnosti na domaćem tržištu. 

 

Na kraju treba istaći činjenicu da je početkom 2015. godine u parlamentarnoj proceduri 
zatečeno nekoliko zakona iz oblasti obrazovanja, socijalne politike, bezbjednosti i javne 
uprave koji do kraja 2014. godine nisu zbog raznih razloga razmatrani, ali bisenjihovim 
usvajanjem mogle značajno unaprijediti te oblasti. Većina zakona nakon utvrđivanja od 
strane Vlade je upućena ili se već nalazila u parlamentarnoj proceduri, ali do konačnog 
usvajanja nije došlo zbog više razloga (tehnički nedostaci, nejedinstvena podrška u vladi) 

� Zakon o izmjenama i dopunama zakona o predškolskom odgoju i obrazovanju (uskladiti 
ga po preporuci obdusmena sa okvirnim zakonom) 

� Zakon o zaštiti od buke 
� Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Vladi Tuzlanskog kantona 

 

Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama zakona o Vladi Tuzlanskog kantona je veoma 
zanimljiv zbog pristupa u izradi i hrabrosti vlade u „tehničkom mandatu“ da predloži ovakav 
usmjeren ka reorganizaciji i racionalizaciji javne kantonalne uprave . Većina političkih partija 
u predizbornom periodu ili dok bi djelovale kao opozicione stranke, redovno su napominjala 
da je donošenje ovog zakona nužnost, međutim formiranjem vlasti i podjelom resora bi 
redovno odustajali od ove ideje. Stoga ćemo malo detaljnije podsjetiti koje je očekivane 
efekte ovaj zakona mogao proizvesti da je usvojen. 

Nacrt Zakona o izmjenama i dopunama zakona o Vladi Tuzlanskog kantona 

Razlog za donošenje ovih izmjena je uspostavljanje funkcionalnije i ekonomičnije 
organizacije Vlade kao kolegijalnog izvršnog organa, te pojedinih organa uprave.  

Osnovna izmjena ogledale se u smanjenju broja ministarstava, a time i članova Vlade. 
Umjesto trenutnih dvanaest ministarstava, izmjenama se predviđa osam. Predviđeno je da 
se Ministarstvo industrije, energetike i rudarstva, Ministarstvo trgovine, turizma i saobraćaja i 
Ministarstvo razvoja i poduzetništva, zbog srodnosti i povezanosti poslova i nadležnosti spoje 
u jedno složenije, ali funkcionalnije i kadrovski osposobljenije Ministarstvo za privredu, koje 
bi moglo odgovoriti zadatku stvaranja ambijenta i pružanju pomoći u rješavanju složenih 
problema u privredi Tuzlanskog Kantona. Istovremeno, oblast poslova i nadležnosti turizma 
koje je bilo u sastavu Ministarstva trgovine, turizma i saobraćaja, ne bi prešlo u nadležnost 
novog Ministarstva privrede, nego bi zbog svoje uske povezanosti sa drugim oblastima 
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prešlo u nadležnost postojećeg Ministarstva prostornog uređenja i zaštite okolice. 
Ministarstvo za rad, socijalnu politiku i povratak i Ministarstvo zdravstva bi se spojili u 
zajedničko Ministarstvo za rad, zdravstvo, socijalnu politiku i povratak iz razloga što oblast 
zdravstvene zaštite pripada oblasti socijalne zaštite u širem smislu, a da Ministarstvo 
zdravstva zbog svoje manje organizacije i broja izvršilaca kao samostalno teško izvršava sve 
svoje nadležnosti iz ove oblasti. Spajanje Ministarstva finansija i Ministarstva pravosuđa i 
uprave predlaže se iz razloga što je zakonodavna i druga nadležnost u oblasti pravosuđa u 
ingerencijama Federacije BiH i VSTV-a, a finansiranje rada pravosudnih organa u nadežnosti 
Kantona. U ovom slučaju oblast poslova uprave bi se na odgovarajući način organizirala 
posebnim organizacionim oblikom unutar zajedničkog ministarstva. 

Finansijske procjene ukazuju da bi se usvajanjem Zakona i njegovom implementacijom došlo 
do odgovarajućih ušteda, usljed smanjenja broja nosilaca izvršnih funkcija (ministara), dijela 
rukovodećih državnih službenika, kao i dijela administrativnog osoblja. Preliminarne procjene 
u odnosu na postojeću sistematizaciju ukazuju na smanjenje broja radnih mjesta od oko 40 
od čega 4 ministra, 4 sekretara i 4 vozača, uz procijenjeni godišnji nivo uštede od cca. 
1.150.000 KM godišnje. 

Za dva jednako aktuelna zakona, Zakon o plaćama i naknadama u institucijama Tuzlanskog 
kantona i  Zakon o državnoj službi Tuzlanskog kantona se je najavljeno da će nakon što 
radne grupe Vlade pripreme nacrte, i nakon  utvrđivanja na Vladi u junu 2015. godine biti 
upućene u zakonodavnu proceduru. Navedeni zakoni se do konca monitorisanog perioda 
nisu našli na dnevnim redovima skupštinskih zasijedanja.  
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DODATAK 6–REFORMSKA AGENDA  
 

 

 

Reformska agenda za Bosnu i Hercegovinu za period 2015-2018. godina  
 

1. Vijeće ministara Bosne i Hercegovine, Vlada Federacije Bosne i Hercegovine, Vlada 
Republike Srpske, vlade: Unsko-sanskog kantona, Posavskog kantona, Tuzlanskog 
kantona, Zeničko-dobojskog kantona, Bosansko-podrinjskog kantona, 
Srednjobosanskog kantona, Hercegovačko-neretvanskog kantona, Zapadno-
hercegovačkog kantona, Kantona Sarajevo, Herceg-bosanskog kantona i Vladu 
Brčko Distrikta prepoznajemo hitnu potrebu pokretanja procesa oporavka i 
moderniziranja ekonomije u cilju jačanja održivog, efikasnog, socijalno pravednog i 
stabilnog ekonomskog rasta, otvaranja radnih mjesta, povećanja i bolje ciljane 
raspodjele socijalnih davanja te stvaranja održivog i pravičnog društvenog okruženja. 
Konkretne akcije u cilju fiskalne i finansijske održivosti i socio-ekonomske reforme će 
biti dopunjene ciljnim mjerama, da bi se ojačala vladavina prava i borba protiv 
korupcije, uz jačanje upravnih kapaciteta i povećanje efikasnosti javnih institucija na 
svim nivoma vlasti (pojam „svi nivoi vlasti“ ovdje i u daljnjem tekstu podrazumijeva 
državni, entitetski i kantonalni nivo vlasti te Brčko Distrikt).  

 
2. Ova reformska agenda utvrđuje glavne planove Vijeća ministara BiH, Vlade 

Federacije BiH, Vlade Republike Srpske, vlada Unsko-sanskog kantona, Posavskog 
kantona, Tuzlanskog kantona, Zeničko-dobojskog kantona, Bosansko-podrinjskog 
kantona, Srednjobosanskog kantona, Hercegovačko-neretvanskog kantona, 
Zapadno-hercegovačkog kantona, Kantona Sarajevo, Herceg-bosanskog kantona i 
Vlade Brčko Distrikta za socio-ekonomske i povezane reforme tokom preostalog 
njihovog demokratski povjerenog im mandata i uveliko odražava programe koje su 
Vijeće ministara BiH, Vlada Federacije BiH, Vlada Republike Srpske, vlade Unsko-
sanskog kantona, Posavskog kantona, Tuzlanskog kantona, Zeničko-dobojskog 
kantona, Bosanskopodrinjskog kantona, Srednjobosanskog kantona, Hercegovačko-
neretvanskog kantona, Zapadnohercegovačkog kantona, Kantona Sarajevo, Herceg-
bosanskog kantona i Vlada Brčko Distrikta već započele. Reformska agenda je 
takođe, namijenjena da odgovori na poziv Vijeća za vanjske poslove, iz decembra 
2014, za usvajanjem inicijalne agende za reforme, u skladu s pravnom stečevinom 
EU. Svjesni smo da će značajan napredak u provođenju ove agende biti neophodan 
za aplikaciju za članstvo koju će razmatrati EU.  

 
3. O prioritetima koji su predviđeni ovom agendom razgovarano je sa međunarodnim 

finansijskim institucijama i u prethodnom periodu. Reforme bi trebalo da uspostave 
osnovu za pregovore o pojedinačnim programima finansijske i tehničke pomoći 
međunarodnih finansijskih institucija i EU, kao i sa drugim donatorima i partnerima 
koji eventualno žele podržati Reformsku agendu. Svaka od institucija pregovara o 
pojedinačnim programima i prati napredak po svojim prioritetima, a jasno je da će 
program biti tijesno koordiniran i usklađen s ukupnim reformskim naporima.  

 
4. Nadalje, Refomska agenda je tijesno povezana s ciljevima novog pristupa EU 

ekonomskom upravljanju na Zapadnom Balkanu i u skladu je s programom 
ekonomskih reformi, kao temeljnim elementom koji treba da podstakne sveobuhvatne 
strukturalne reforme da bi se održala makroekonomska stabilnost i pospješio rast i 
konkuretnost.  

 
5. Provođenje Reformske agende će započeti bez odlaganja. Širok set srednjoročnih 

prioriteta, kako je naznačeno u nastavku, će biti prerađen u konkretne inicijalne 
mjere i poduhvate, koji će biti pripremljeni i provedeni u predstojećim mjesecima 
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2015. i početkom 2016. godine, sa svakom institucijom pojedinačno. Odnosno, ove 
početne mjere i poduhvati će biti razrađeni u konsultacijama s međunarodnim 
finansijskim institucijama i EU i vodiće do daljnjih preciznijih mjera koje će reformsku 
agendu pomjeriti sa njene početne faze dalje u srednjoročni period.  

 
6. Stanje javnih finansija svih nivoa vlasti u BiH je takvo da je neophodno provesti 

fiskalnu konsolidaciju koja će postepeno dovesti do smanjenja budžetskog deficita i 
srednjeročno dovesti do smanjenja nivoa javnog duga. Zbog toga su se vlasti u BiH 
opredijelile za snažan trogodišnji program fiskalne konsolidacije. U pogledu ovog 
cilja, a radi izbjegavanja nepovoljnih eksternih uslova finansiranja vlasti u BiH očekuju 
zaključivanje finansijskih aranžmana sa Međunarodnim monetarnim fondom, 
Svjetskom bankom i Evropskom komisijom, koje će tokom provođenja mjera fiskalne 
konsolidacije osigurati finansijsku podršku.  

 
7. Fiskalna konsolidacija ima za cilj da osigura stabilno makroekonomsko okruženje, ali 

za stabilan, pozitivan realni rast u srednjem i dugom roku neophodno je provesti niz 
strukturalnih reformi u oblastima radnog zakonodavstva, reforme javne uprave i 
politike zapošljavanja u javnom sektoru, unapređenja poslovne klime i konkurentnosti, 
restrukturiranja javnih preduzeća, reforme socijalnih davanja, reforme zdravstvenog 
sektora, te vladavine prava.  
Reformska agenda je prikazana u šest značajnih oblasti i to:  
 
Javne finansije, oporezivanje i fiskalna održivost  

8. Budžeti će biti utvrđeni i održavani na čvrstim srednjeročnim temeljima, dogovorenim 
s MMF-om u aranžmanu koji će uslijediti nakon sadašnjeg stend-baj aranžmana. 
Ovaj novi fiskalni okvir će postaviti nivo javnog duga na silaznu putanju, a stvoriće i 
prostor za povećanje javnih investicija i istovremeno smanjiti učešće vladinog sektora 
u ekonomiji. Fiskalna konsolidacija će biti provedena smanjivanjem javne potrošnje, 
te povećanjem javnih prihoda. Povećanje javnih prihoda će se postići povećanjem 
prihoda od poreza, proširivanjem poreske baze, smanjenjem sive ekonomije, 
smanjenjem poreskih oslobađanja i unapređenjem rada poreskih uprava. Ukoliko se 
ove mjere pokažu nedovoljnim do kraja 2015. godine, dodatne mjere, uključujući i 
povećanje PDV-a, će se razmatrati, u dogovoru sa MMF-om, na osnovu detaljnih 
procjena, na sastanku na visokom nivou:  
o Dok će reforme poreskih sistema i javnih rashoda morati biti provedene unutar 

cijelog fiskalnog paketa koji će osigurati srednjeročnu fiskalnu održivost, postoji i 
jasna potreba za smanjenjem vladinog sektora u ekonomiji i znatnog smanjenja 
poreskog opterećenja na rad i investicije. Ovi imperativi ukazuju na potrebu da se 
značajno smanje javni rashodi na svim nivoima vlasti i unaprijedi njena efikasnost.  

o Fiskalna konsolidacija mora da dovede do smanjenja budžetskog deficita i do 
zaustavljanja rasta javnog duga. Provešćemo reforme sistema oporezivanja, u 
cilju smanjenja opterećenja rada, ali iste nije moguće sprovesti unutar postojećeg 
fiskalnog okvira.  

o Potrebno je sprovesti smanjenje opterećenja rada, kroz smanjenje doprinosa za 
zdravstveno osiguranje, ali je istovremeno potrebno osigurati dodatne prihode 
vanbudžetskim fondovima za pokriće gubitaka koji će nastati zbog smanjenja 
stope doprinosa.  

o Potrebno je utvrditi ukupan fond plata i svih tekućih rashoda na svim nivoima 
vlasti, koji se neće moći povećavati bez obzira na rast poreskih prihoda.  

o Mjere za poboljšanje naplate poreza će se aktivno provoditi. To će uključiti napore 
na razmjeni informacija između četiri poreske uprave i prihvatanje pristupa revizije 
i inspekcije zasnovanog na  
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o riziku, a sve u skladu sa ustavnim uređenjem i nadležnostima svake od poreskih 

agencija i u okviru zaključenog memoranduma o saradnji, kao i povećanje napora 
na naplati neplaćenih poreskih dugovanja. Planiraćemo e-usluge za PDV i porez 
na dohodak.  

o Smanjenje rashoda će najvećim dijelom biti rezultat provođenja reformi javne 
uprave, uključujući stroge kontrole zapošljavanja i ukupnog fonda plata u javnom 
sektoru te penzione i reforme socijalne zaštite, kao i od transparentnijeg 
prioritetnijeg planiranja i provođenja javnih investicija.  

o Entiteti, kantoni i Brčko Distrikt će unaprijediti fiskalne kontrole i finansijsko 
upravljanja kroz donošenje novih zakona o fiskalnoj odgovornosti (u RS-u) i 
financijskoj kontroli i upravljanju (u FBiH) i vlasti na svim nivoima će usvojiti nove 
razvojne strategije javne unutrašnje finansijske kontrole.  

o Mjere za jačanje kontrole nad nižim nivoima vlasti, vanbudžetskim fondovima, kao 
i javnim preduzećima će biti aktivno provođene (kako je dogovoreno s MMF-om i 
Svjetskom bankom). Entitetske vlade, vlade kantona i Brčko Distrikta će usvojiti i 
provesti sveobuhvatne strategije za rješavanje pitanja preostalih gubitaša u 
javnom vlasništvu, koja također imaju veliki zaostatak neplaćenih socijalnih 
doprinosa.  

o Vlade entiteta, kantona i Brčko Distrikta će tražiti finansijsku i tehničku pomoć 
Svjetske banke, kako bi sproveli reformu zdravstvenog sektora. Reforma 
podrazumijeva rješenje dugovanja zdravstvenog sektora, uvođenje trezorskog 
sistema poslovanja, te definisanje novih modela i izvora finansiranja, uz precizno 
normiranje mreže zdravstvenih ustanova. Od Svjetske banke ćemo kroz program 
DPL tražiti da osigura tehničku i finansijsku podršku za reorganizaciju 
zdravstvenog sektora. Entitetske vlade, vlade kantona i Brčko Distrikta će ova 
sredstva koristiti za izmirenje neizmirenih obaveza u zdravstvenom sektoru 
(posebno doprinosa) do kraja 2015. godine. Paralelno, vlasti u BiH će podržati 
povećanje akciza na duvan i alkohol koji će biti direktni prihodi fonda 
zdravstvenog osiguranja RS i fondova zdravstvenog osiguranja u FBiH i 
kantonima i Brčko Distriktu do kraja 2015. godine.  

o Osiguranje održivosti javnog duga je od ključne važnosti za održavanje stabilnosti 
javnih finansija, ali je isto moguće osigurati samo uz smanjenje budžetskog 
deficita. Razmjene informacija među vladama na svim nivoima vlasti o strukturi 
duga, bruto potrebama za zaduživanjem i planovima i priznanju neisplaćenih 
obaveza i kliringu osiguraće realnost srednjeročnog fiskalnog okvira.  

 
Poslovna klima i konkurentost  

9. Dalji rast i prosperitet moraju biti zasnovani na privlačenju investicija. Postoji potreba 
da se unaprijedi konkurentnost eliminiranjem već dobro poznatih i dokumentovanih 
prepreka investicijama. Osim toga, postoji potreba da se ujednači i izravna teren za 
investicije uklanjanjem skrivenih dotacija i ostalih vidova pomoći mnogim velikim 
preduzećima i poboljšanjem stečajnih procedura te nastavkom aktivnosti na 
rješavanju problema s nekim od neodrživih preduzeća. Uz to, postoje nedosljednosti i 
zamršenosti u regulatornim okvirima i poreskim sistemima koji predstavljaju glavne 
probleme potencijalnim investitorima u ekonomiju, a praćeni su visokim 
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o svi nivoi vlasti će sačiniti (i objaviti) sveobuhvatan popis parafiskalnih nameta u 

cilju osiguravanja njihove transparentnosti i smanjenja u skladu sa podjelom 
nadležnosti.  

o Potrebni su bolji zakoni i prakse za zaštitu investitora, uključujući bolje 
korporativno upravljanje, osnažene prakse upravljanja rizikom radi poboljšanja 
pristupa finansijama (posebno za nova preduzeća), bolju zaštitu manjinskih 
dioničara i efikasnije okvire za insolventnost izmjenom zakona o stečaju kojim će 
se uvesti novi institut „predstečajni postupak“ s ciljem finansijskog restrukturiranja 
dužnika kako bi se izbjegao stečaj u cilju očuvanja radnih mjesta i nastavak 
obavljanja osnovne djelatnosti privrednog društva. Oba entiteta, kantoni i Brčko 
Distrikt će izvršiti reviziju svog stečajnog zakonodavstva u cilju skraćivanja 
stečajnog postupka. U FBiH će se uvesti privredni sudovi.  

o Javna preduzeća će biti podijeljena na ona koja su održiva (s manjim ili većim 
potrebama za prestruktuiranjem) i ona koja to nisu, uz predviđenu objavu popisa 
takvih preduzeća. Ovi popisi će formirati osnovu za sveobuhvatne programe 
prestruktuiranja i program privatizacije/likvidacije u srednjoročnom periodu. Vlade 
entiteta, kantona i Brčko Distrikta će tražiti finansijsku i tehničku pomoć Svjetske 
banke kako bi pripremili i realizovali program restrukturiranja javnih preduzeća. 
Posebna pažnja će se posvetiti restrukturiranju željeznica (u oba entiteta), te 
rudnika (u Federaciji BiH), koji podrazumijeva novu organizaciju i broj zaposlenih. 
Predviđa se izrada preliminarnih planova u cilju pripreme BH Telekoma za 
djelimičnu privatizaciju u FBiH.  

o Dalji napori da se očuva stabilnost finansijskog sektora i stvore uslovi potrebni za 
oživljavanje bankarskog kreditiranja će se aktivno provoditi u konsultacijama s 
Centralnom bankom Bosne i Hercegovine i MMF-om. U sklopu toga, 
prilagođavaćemo zakone iz finansijskog sektora s direktivama EU i uslovima iz 
Bazela, primjenljivim za stepen razvijenosti domaćeg finansijskog tržišta 
istovremeno jačajući nadzor nad bankama od strane entitetskih agencija za 
bankarstvo.  

o Osiguraćemo provođenje novog nacrta zakona o carinskoj politici, koji će 
pojednostaviti carinsku obradu i smanjiti administrativne zahtjeve, čime će se 
olakšati trgovina.  

 
Tržište rada  

10.  Kako bi se stabilno krenulo putem održivog rasta, Bosna i Hercegovina se mora 
prihvatiti svojih strateških prednosti. One uključuju značajan potencijal u radnoj snazi 
koji trenutno nije dovoljno iskorišten. Niska stopa aktivnosti radno sposobnog 
stanovištva i visoka stopa nezaposlenosti koja je u značajnoj mjeri posljedica 
neusklađenosti ponude i potražnje za kvalifikovanom radnom snagom ograničava 
mogućnosti razvoja. U BiH postoji i značajan broj dugoročno nezaposlenih koji su 
obeshrabreni da traže zaposlenje. Postojeći zakoni o radu u značajnoj mjeri više ne 
odražavaju društvene i ekonomske odnose u BiH, te su u pojedinim odredbama 
kontradiktorni sa drugim zakonima i u nekim odredbama nejasni i nedovoljno 
fleksibilni. Kultura kolektivnog pregovaranja i socijalnog dijaloga je nedovoljno 
razvijena i često opterećena nerealnim zahtjevima socijalnih partnera.  
o Znač
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o Aktivno će se težiti obeshrabrivanju rada u sivoj ekonomiji, uključujući putem 

sprečavanja prijava nižeg dohotka kao osnova za obračun i plaćanje poreza i 
doprinosa.  

o Ostale reforme tržišta rada će biti donesene kako je dogovoreno s MMF-om i 
Svjetskom bankom i uz konsultacije sa socijalnim partnerima. Entitetske vlade, 
vlade kantona i Brčko Distrikta će poboljšati nacrte svojih zakona o radu, uz 
konsultacije sa socijalnim partnerima, kako bi se povećala fleksibilnost radnih 
uslova (uključujući omogućavanje zaposlenja na pola radnog vremena) i 
omogućilo diferencijalno određivanje plata na osnovu vještina, kvalifikacija, nivo 
iskustva i učinka.  

o U isto vrijeme, entiteti, kantoni i Brčko Distrikt će pojačati svoje inspekcije rada i 
povećati kazne za kršenje zakona o radu i potrudiće se da zaštite prava radnika u 
skladu sa standardima rada Međunarodne organizacije rada i EU direktivama o 
radu. Zavodi/službe za zapošljavanje će uvesti upravljačke prakse da bi poboljšali 
vraćanje ljudi u radni status i osigurali razdvajanje obaveznog zdravstvenog 
osiguranja od funkcije posredovanja u zapošljavanju.  

 
Reforma socijalne zaštite i penzija  

11. Uz unapređivanje inicijative i efikasne industrije, moderno i brižno društvo se mora 
pobrinuti za one koji ne mogu brinuti sami o sebi. Istovremeno,sistemi socijalne 
zaštite ne smiju istovremeno remetiti podstreke u ekonomiji i moraju biti fiskalno 
održivi. Da bi se ti ciljevi postigli, entitetske vlade, vlade kantona i Brčko Distrikta 
moraju poboljšati ciljanje socijalne pomoći putem paketa mjera kojima će učiniti 
politike socijalne zašite efikasnijim, efektivnijim i pravičnijim. Socijalna zaštita treba da 
je u funkciji onih kojima je zaista potrebna ili koji je plaćaju i mora biti postavljena na 
stabilne finansijske osnove. Penzioni sistemi bi takođe trebalo da su na stabilnim 
finansijskim osnovama, ukoliko se tokom srednjoročnog perioda želi riješiti problem 
nagomilanih prava radnika.  
o Sistemi socijalne zaštite će biti reformirani (u konsultacijama sa Svjetskom 

bankom i MMF-om), uključujući i poboljšano ciljanje socijalne zaštite koja se ne 
finansira iz doprinosa i uspostavljanje centralizirane baze podatka svih korisnika 
socijalnih davanja u FBIH i kantonima. Reformski napori će imati za cilj da 
podstaknu korisnike da budu aktivni učesnici u ekonomiji, a uz zaštitu i povećanje 
socijalne pomoći za one kojima je najpotrebnija.  

o U FBiH i kantonima sistemi osiguranja moraju biti postavljeni na čvrste finansijske 
osnove i to: zamrzavanjem troškova za privilegovane penzije i smanjenjem opcija 
prijevremenog penzioniranja za rizična zanimanja, uvođenjem razumnih sankcija 
za prijevremeno penzioniranje i bonusa za kasnije penzionisanje kako bi se 
produžila dob za efektivno penzioniranje i uvođenje održivog indeksiranja 
primanja.  

o Revizija radi verifikovanja prihvatljivosti postojećih korisnika će biti ubrzana u 
cijeloj FBiH i kantonima, a Vlada FBiH i vlade kantona će ojačati zakonski okvir za 
poboljšanje postupka revizije. Ubrzaće se provođenje penzionih reformi na 
osnovu novog zakona o penzijama u FBiH.  

o FBiH i kantoni će tražiti pomoć Svjetske banke u rješavanju pitanja neisplaćenih 
obaveza prema socijalnim fondovima za doprinose iz radnog odnosa.  

o U RS, Vlada će ispitati potrebu za reformom parametara penzijskog sistema.  
o Oba entiteta, kantoni i Brčko Distrikt će energičnije raditi na izradi prijedloga 

shema za dobrovoljno penzionisanje. FBiH i kantoni će se posvetiti izradi 
potrebnih zakonskih propisa, dok će RS nastaviti sa aktivnostima na osnivanju 
prvog dobrovoljnog penzijskog fonda.  
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Vladavina prava i dobro upravljanje  
12. Postoji potreba da se osigura nepovratno osnaživanje vladavine prava, koja mora biti 
izgrađena na osnovama konkretnog napretka u borbi protiv organiziranog kriminala, 
terorizma i korupcije. Sve operativne i institucionalne aktivnosti će imati za cilj da osiguraju 
građanima u cijeloj Bosni i Hercegovini sigurnije okruženje bez korupcije. U isto vrijeme, 
vlasti n svim nivoima u BiH će povećati svoje zalaganje da se povrati povjerenje građana u 
institucije odgovorne za vladavinu prava, razvojem kapaciteta, odgovornosti, profesionalizma 
i integriteta.  

o Biće usvojena strategija reforme sudskog sistema/plan akcije (2014-2018), 
uspostaviti efikasnu prevenciju korupcije i sukoba interesa u pravosuđu, povećati 
profesionalizam i integritet putem propisivanja objektivnih kriterijuma za imenovanje 
nosilaca pravosudnih funkcija i usvajanju mjera integriteta cijelog pravosudnog 
sistema u BiH; pojačati disciplinsku odgovornost nosilaca pravosudnih funkcija 
usvajanjem novih pravila disciplinskog postupka i uvođenjem novih disciplinskih 
mjera. Insistirati da sudovi donose odluke u razumnom roku, a sagledati mogućnost 
da se komunalni predmeti rješavaju vansudskim putem. Poboljšaće se proceduru 
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Reforma javne uprave  
13. Reforma javne uprave je jedan od ključnih prioriteta za osiguranje fiskalne održivosti i 
kvalitetno pružanje usluga građanima. Reformu je potrebno provoditi u tijesnoj vezi s 
reformama u socioekonomskom sistemu i vladavini prava.  

o Vijeće ministara BiH,entitetske Vlade, vlade kantona i Brčko Distrikta će usvojiti 
ključne principe, koji su osnova za sljedeći ciklus refome javne uprave. Modernija, 
kompetentnija, transparentnija, efikasnija, ekonomičnija i odgovornija javna uprava će 
poboljšati pružanje javnih usluga i ostvariti uštede. Ovi planovi će uključiti osnovne, 
suštinski važne reforme za upravljanje javnim finansijama.  
o Postoji podrška za snažniju reformu javne uprave na svim nivoima vlasti. Svi nivoi 
vlasti će izraditi nove zakone o državnim službenicima i zaposlenicima, uz pomoć 
Svjetske banke i SIGMA-e, da bi olakšali reformu javne uprave i uveli veću 
fleksibilnost radnih aranžmana. Ovi zakoni će biti usvojeni ubrzo nakon usvajanja 
novih zakona o radu u entitetima, kantonima i Brčko Distriktu. Kandidati za 
zapošljavanje u državnoj službi će biti ocjenjivani na osnovu prethodno određenih 
kriterija kvalifikovanosti i rezultata testova kompetentnosti i organi uprave će osigurati 
zapošljavanje najbolje rangiranih.  
o Vijeće Ministara BiH , entitetske vlade, vlade kantona i Brčko Distrikta će uvesti 
ograničenja na zapošljavanje u javnoj upravi sve dok revidirani kadrovski sistemi ne 
budu doneseni i provedeni (uključujući i korištenje norme), a ukupan fond plata u 
javnom sektoru će biti zamrznut do donošenja revidiranog sistema određivanja plata 
na osnovu vrijednosti.  
o Objavljivanje odluka o žalbama u postupcima javnih nabavki (kao zakonska 
obaveza) će biti od središnje važnosti za osiguranje transparentnosti u procedurama 
nabavki, odlučivanjem o žalbama i osiguranim pristupom javnosti odlukama Tijela za 
reviziju nabavki.  

 
14. Vijeće ministara BiH, entitetske vlade, vlade kantona i Brčko Distrika će se i dalje blisko 
konsultovati s EU o ovoj agendi, koja će se razvijati i tražiće da se pojasne i obrazlože bilo 
koja značajna odstupanja od dogovorenog, tako da se napredak može jasno redovno mjeriti, 
razumijevati i ocjenjivati. Redovni izvještaji o napretku biće dostavljani Delegaciji EU u 
Sarajevu. Izvještaji će biti temeljeni na činjenicama i po prirodi tehnički i kratki (dok će 
istovremeno osigurati dati sadržaj svih usvojenih mjera i okolnosti kašnjenja i promjena 
planova). Prvi izvještaj bi trebalo da bude dostavljen 15. novembra 2015. godine.  
 
15. Biće data puna podrška za uspješnu realizaciju aktivnosti u vezi sa provođenjem popisa 
stanovništva, domaćinstava i stanova, uz puno poštivanje odredbi Zakona o popisu, 
podzakonskih propisa i europskih statističkih standarda u popisnim aktivnostima.  
 
16. Sazivaćemo redovne koordinacione sastanke sa predstavnicima EU i međunarodnih 
finansijskih institucija, radi pojašnjenja tehničkih detalja i pomoći u pripremi izvještaja. Osim 
toga, predlažemo da pregledamo napredak u provođenju reformske agende s EU i 
međunarodnim finansijskim institucijama na sastanku na visokom nivou, koji bi se 
organizovao krajem novembra. To će biti prilika da se sagleda cjelokupan napredak i 
postigne dogovoro svim suštinski važnim revizijama.  
 

17. Obavezuju se državni, entitetski, kantonalni nivo vlasti i Brčko Distrikta da ni na koji način 
neće osporavati, ometati i blokirati realizaciju aranžmana sa međunarodnim finansijskim 
institucijama koji su direktno i indirektno vezani za reformske procese, a koje je određeni nivo 
vlasti sproveo ili sprovodi u okviru svojih ustavnih nadležnosti.   
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DODATAK 7 - RADNA TIJELA SKUPŠTINE TK  
 

NAZIV RADNOG TIJELA IIME I PREZIMEČLANA POZICIJA 

Komisija za rad, zdravstvo i 
socijalnu politiku, 

Narcisa Šiljegović Član 
Mirsad Selimović Predsjedavajući 
Mustafa Abdulahović Član 
Nerminka Aljukić Član 
Amila Hodžić Član 
Samir Kamenjaković Član 

   

Komisija za poljoprivredu, 
vodoprivredu, šumarstvo i 

zaštitu okoliša, 

Mersed Šerifović Predsjedavajući 
Mirza Sakić Član 
Suad Salibašić Član 
Fetah Hujdur Član 
Kasim Husić Član 
Lejla Vuković Član 
Alen Karić Član 

   

Komisija za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade, 

Midhat Čaušević Predsjedavajući 
Mustafa Abdulahović Član 
Nerminka Aljukić Član 
Lejla Didik-Sarajlić Član 
Nedžad Šečić Predsjedavajući 
Mersed Šerifović Član 

   

Komisija za privredu, 
ekonomsku i finansijsku 

politiku, 

Mehmed Barjaktarević Predsjedavajući 
Mirsad Bečić Član 
Demir Beganović Član 
Fuad Imamović Član 
Vehid Osmanović Član 

   

Zakonodavnopravna 
komisija, 

Muamer Zukić Predsjedavajući 
Jasmina Lugavić Član 
Jasmin Rahimić Član 
Nedžada Avdić Član 

   

Komisija za pravdu, ljudska 
prava i građanske slobode, 

Slađan Ilić Predsjedavajući 
Azra Kahrimanović Član 
Muamer Zukić Član 
Jasmina Lugavić Član 
Asmir Hasić Član 

   

Kolegij Skupštine TK 

Senad Alić Predsjedavajući 

Slađan Ilić 
Zamjenik 
predsjedavajućeg 

Dževad Hadžić Član 
Fuad Hadžimehmedović Član 
Mersed Šerifović Član 
Mirsad Selimović Član 
Mirza Omerdić Član 
Sabid Zekan Član 
Asmir Hasić Član 
Samir Kamenjaković Član 
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Komisija za ustavna pitanja, 

Azra Kahrimanović Predsjedavajući 
Nedžad Šečić Član 
Mirsad Bečić Član 
Mersed Šerifović Član 

   

Komisija za borbu protiv 
korupcije, 

Sabid Zekan Predsjedavajući 
Midhat Čaušević Član 
Asmir Hasić Član 
Nedžad Hamzić Član 
Dževad Hadžić Član 
Mirsad Selimović Član 
Samir Kamenjaković Član 

   

Administrativna komisija, 

Senad Alić Predsjedavajući 
Mirza Sakić Član 
Mirza Omerdić Član 
Nedžada Avdić Član 
Fuad Imamović Član 
Nedžad Hamzić Član 

   

Komisija za 
jednakopravnost spolova. 

Lejla Didik-Sarajlić Član 
Amila Hodžić Član 
Jasmin Rahimić Predsjedavajući 
Narcisa Šiljegović Član 
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DODATAK  8– BUDŽET TK ZA 2015. G.  
 

BUDŽET 

Budžet TK za 2015. godinu nije usvojen do kraja 2014. godine, čime je prekršen Zakon o 
Budžetima u F BiH.     

Finansiranje u prvom tromjesečju 2015. godine, obezbjeđeno je Odlukom o privremenom 
finansiranju.    

Budžet TK za 2015. godinu usvojen je  30.03.2015  godine, u visini 384.620.950 KM, a ova 
suma uključuje i kredit od 20 miliona KM namijenjenih za pokrivanje deficita iz prethodnih 
godina. Planirana rashodovna strana Budžeta iznosi 364.620.950 KM. 

Gledajući vrijeme usvajanja Budžeta, ponovila se praksa da na početku svakog mandata 
budžet bude usvojen pred sam kraj zakonskog roka za njegovo usvajanje. Mogućnost da se 
Budžet usvoji i nakon ovog roka je postojala sve do kraja marta 2015. godine, jer je Vlada na 
jednoj od svojih sjednica pripremila  za usvajanje Odluku za privremeno finansiranje TK za 
mjesec april 2015. godine.  Ipak od tog scenarija se odustalo jer je dan prije razmatranja i 
usvajanja u Skupštini Vlada, utvrdila prijedlog Budžeta i uputila ga po hitnom postupku u 
proceduru usvajanja. Odustajanje od Odluke o privremenom finansiranju za april 2015. 
godine (za koju su  i ministarstvo i poslanici tvrdili da nije u skladu sa zakonom o Budžetima!) 
uslijedilo je nakon što je Vlada u posljednjem trenutku dobila Mišljenje Federalnog 
ministarstva finansija  kojim je Vladi TK faktički odobreno da povećanjem prihoda od 
indirektnih poreza za 15 miliona, „pokrije“ do rebalansa nedostajuća sredstva na rashodovnoj 
strani namijenjena za finansiranje plata budžetskih korisnika.   

Pozitivnu ocjenu prije usvajanja Budžeta TK za 2015. godinu dale su i Komisija za privrednu i 
ekonomsku politiku te Zakonodavno pravna komisija Vlade TK. 

Prilikom glasanja Budžet je podržan  sa svega 21. glasom „za“ i 2 „uzdržana“  (SBiH). 
Prilikom glasanja o Budžetu poslanici stranaka SDP-a i SBB-a su napuštili salu i bojkotovali 
raspravu o prijedlogu Budžeta i samo glasanje o dokumentu. Prije napuštanja predsjednici 
klubova tih stranaka iznijeli su svoje primjedbe na hitni postupak donošenja i nemogućnost 
da se za samo jedan dan pripreme za ozbilnu skupštinsku raspravu.  

Kada je skupštinsko glasanje u pitanju, sve stranke parlamentarne većine su glasale za 
Budžet, što nije bio i slučaj prilikom glasanja na sjednici Vlade, kada je 5 ministara bilo 
uzdržano. Usvajanjem skupštinskog zaključka da se Budžet TK rebalansira do 1. juna 2015. 
godine pomireni su stavovi unutar koalicije, a time izbjegnuta, ili bar odložena, politička kriza.  

Inače Budžet je po prvi put usvojen po hitnoj proceduri bez upućivanja nacrta dokumenta u 
javnu raspravu i bez mogućnosti da javnost sudjeluje u njegovom kreiranju. Razlog što radna 
verzija Budžeta koja je 24.3.2015. godine utvrđena kao  „nacrt“, nije upućena u skladu sa čl. 
32 zakona o Budžetima prema Skupštini je što od strane Vlade, nije pripremljen novi DOB 
TK za period 2015.-2017.63 

Prema izjavi premijera Gutića, Vlada prilikom preuzimanja funkcije u Ministarstvu finansija 
nije zatekla nijedan dokumenat novog budžeta za 2015. godinu, te joj ništa drugo nije ni 
preostalo nego da ga utvrdi u vrlo kratkom roku i po hitnom postupku uputi u proceduru 
usvajanja. Za Budžet TK za 2015. godinu je rekao da „nije savršen, ali je realan jer 
predstavlja prvi korak ka stabilizaciji i finansijskoj konsolidaciji, a drugi korak u stabilizaciji 
uslijediće nakon njegovog rebalansa“. 

 

                                                           
63DOB TK za period 2015.-2017. godinu pripremljen od strane Vlade premijera Umihanića je stavljen van snage i od obje vlade. 
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Godina Rebalans Visina Budžeta Datum utvrđivanja 
prijedloga na Vladi 

Datum usvajanja 
Budžeta u 
Skupštini 

     
2007.  337.649.642 12.03.2007 22.03.2007 

 1. 346.891.947 18.10.2007 05.11.2007 
2008.  388.088.103 13.12.2007 27.12.2007 

 1. 405.677.023 02.07.2008 07.07.2008 
2009.  415.984.932 19.03.2009 30.03.2009 

 1. 379.274.695 19.06.2009 02.08.2009 
 2. 373.398.674 11.12.2009 15.12.2009 

2010.  365.410.882 04.02.2010 16.02.2010 
 1. 362.669.613 22.11.2010 23.12.2010 
     

2011.  396.574.169 21.03.2011 30.03.2011 
 1. 396.664.154 08.07.2011 14.07.2011 
 2. 388.347.716 08.12.2011 22.12.2011 

2012.  355.160.147 19.03.2012 30.03.2012 
 1. 355.664.005 19.11.2012 29.11.2012 

2013.  323.848.569 08.04.2013 30.05.2013 
 1. 352.448.136 24.07.2013 26.07.2013 

2014.  385.995.792 13.12.2013 18.12.2013 
 1. 377.274.622 15.07.2014 25.07.2014 
 2. 380.210.322 18.09.2014 07.10.2014 
 3. 380.742.009 05.12.2014 25.12.2014 
     

2015.  364.620.950 29.03.2015 30.03.2015 

Tabela 14 Budžeti TK, po godinama 

Kratka analiza Budžeta Tuzlanskog kantona koji na prihodovnoj strani ima planirano 
384.620.950 KM, pokazuje da su planirani prihodi manji za 37,6 miliona KM u odnosu na 
panirane prihode u 2014. godini, na što je uticalo smanjenje primanja od domaćeg 
zaduživanja od 57,9 miliona KM. U 2015. godini nije planirano inostrano zaduživanje ali su 
zato planirani primici od domaćeg dugoročnog zaduživanja u iznosu od 20.000.000,00 KM, a 
koji će se koristiti za pokriće dijela akumuliranog deficita nastalog do 31.12.2013. godine64 (a 
što je i realizovano krajem mjeseca februara i početkom mjeseca marta ove godine) . 

Kada je u pitanju struktura planiranih prihoda najizdašniji prihodi se odnose na indirektne 
poreze  230.292.241,78 KM (60 %), dok su drugi po značaju  neporezni prihodi koji čine 
19,27%  Budžeta.  

Planirani prihodi  u prijedlogu Budžeta za 2015. godinu od indirektnih poreza su  230,29 
miliona što predstavlja  povećanje za 39,79 miliona KM. Neporezni prihodi u planu za 2015.  
godinu su 74,13 miliona KM manji su u odnosu na izvršenje za 5,9 miliona KM, dok su tekući 
planirani transferi od 7,8 miliona KM manji za 6,2 miliona KM. 

Kada su u pitanju prihodi po osnovu vlastitih i namjenskih prihoda planiran je ukupan iznos  
od 23.413.660,00 KM. Prihodi po osnovu koncesija su planirani u iznosu od 670 hiljada, 
prihodi od privatizacije su planirana u iznosu od 5.269.1903 KM, vodne naknade su planirane 
u ukupnom iznosu 10,81 miliona KM, prihodi od naknade za korištenje šuma su planirane  u 
ukupnom iznosu od  2,76 miliona KM, naknade za zaštitu okolicesu planirane u ukupnom 
iznosu od 14.796.915,00 KM. Posebna sredstva naknada za zaštitu od prirodnih i drugih 
nesreća, se akumuliraju i prenose iz godine u godinu, tako da plan za 2015. godinu iznosi 
ukupno 2.500.000,00 KM, od čega se 1.748.743,31 KM odnosi na neutrošena sredstva iz 

                                                           
64Realizaciju zaduženja započela je prethodna Vlada , a postupak je okončala aktuelna 
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prethodnih godina, a preostali iznos na očekivani priliv u 2015. godini. Ova sredstva će se 
trošiti u skladu sa odredbama Zakona o zaštiti i spašavanju  ljudi i materijalnih dobara od 
prirodnih i drugih nesreća. 

Kada je rashodovna strana u pitanju, na samom početku je bitno napomenuti da Ministarstvo 
finasija  rashodovnu stranu uklopilo u okvir raspoloživih prihoda na osnovu budžetskih 
zahtjeva korisnika u iznosu od 406.983.477 KM.  

Sveukupni budžetski rashodi koji su planirani u iznosu 364.620.950 KM su manji za 4,23% 
nego što je planirano posljednjim rebalansom Budžeta u 2014. godini. 

Gledajući strukturu rashoda bruto plate i  naknade iznose ukupno 215.782.40759 KM što je 
18%. Budžeta i predstavljaju naveći rashod. Ostali značajniji rashodi su tekući transferi koji 
čine 17,95% Budžeta te, izdaci za materijal, sitni inventar i usluge 9,87% Budžeta. 

Plate budžetskih korisnika nisu mijenjane u odnosu na 2014. godinu a najveće smanjenje 
pretrpili su tekući transferi koji su su manji za 11,45 miliona KM. Najveće povećanje pretrpili 
su izdaci za kamate koji su povećani za 1,31 milion i izdaci za  otplate dugova koji su 
povećani za 4,36 miliona. Najvećem broju korisnika sredstava iz tekućih transfera planirana 
sredstva su značajno smanjena, a izuzetak predstavljaju jedino izdaci za predškolski odgoj i 
obrazovanje i subvencije    troškova ishrane i smještaj studenata gdje su iplanirana 
izdvajanja čak i povećana od 50 odnosno 10%). Ponajveće iznenađenje u smanjenju 
budžetskih rashoda predstavlja smanjenje sredstava namijenjenih za podršku poljoprivrednoj 
proizvodnji koja su u odnosu na rebalans smanjena na 3.071.300 KM (smanjenje 18%) i time 
se svela na svega trećinu iznosa koji se prema zakonu treba izdvajati u ove svrhe. Prema 
usvojenom Budžetu TK za 2015. godinu, izdvajanja za Nauku u Tuzlanskom kantonu su 
planirana sa minimalnim iznosom od  24.000 KM (62 promila Budžeta). Ova stavka u odnosu 
na prethodnu godinu nije pretrpila promjene, ali zabrinjava to što su izdvajanja pala sa 253 
000 KM koliko je izdvajano u 2008. godini, na 24.000 KM u 2015. godini  

Nasuprot tome imamo prisutan apsurd da su izdvajanja za političke partije skoro konstantna ( 
391.649 KM i da su 16 puta veća od izdvajanja za nauku, a da se pri tome faktički i ne zna u 
šta se ta poreska sredstva troše. Dodatno iznenađenje predstavlja i smanjenje Tekuće 
rezerve na duplo manji iznos (od 600.000 KM) obzirom da je ona u protekloj godini u vrijeme 
katastrofa bila značajan i interventan izvor pomoći ugroženim od poplava.  

Izdvajanja namijenjena za finansiranje rada Skupštine su u iznosu 2.810.640  (0,77% 
ukupnih rashoda) što je za 11,64% više nego što je planirano rebalansom budžeta iz 2014. 
godine. Povećanje izdataka u dijelu budžeta iz kojeg se finansira rad Skupštine se uglavnom 
odnosi na dio namijenjen za plate i naknade poslanika65 i taj je iznos povećan za 24%. 

R.br. Korisnik budžetskih sredstava Rashodi- plan 

1 Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta 166.351.563 KM 
2 Ministarstvo unutrašnjih poslova 51.050.441 KM 
3 Ministarstvo unutrašnjih poslova 51.050.441 KM 
4 Ministarstvo za rad, socijalnu politiku i povratak 33.937.990 KM 
5 Ministarstvo provosuđa i uprave 25.412.753 KM 
6 Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede 22.212.554 KM 
7 Ministarstvo prostornog uređenja i zaštitu okolice 15.966.827 KM 
8 Ministarstvo finansija 14.584.317 KM 
9 Vlada TK 10.027.565 KM 

10 Ministarstvo za boračka pitanja 9.877.892 KM 
11 Kantonalna uprava za inspekcijske poslove 3.607.075 KM 
12 Kantonalna uprava civilne zaštite 3.438.759 KM 

                                                           
65Na kolegiju je vođena rasprava o budžetskom zahtjevu Skupštine koji je podržan od strane 8 i nije podržan od strane 1 člana 
kolegija 
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R.br. Korisnik budžetskih sredstava Rashodi- plan 

13 Skupština TK 2.810.640 KM 
14 Ured za zajedničke poslove kantonalnih organa 1.472.325 KM 
15 Ministarstvo industrije, energetike i rudarstva 1.088.305 KM 
16 Ministarstvo trgovine, turizma i saobraćaja 1.044.697 KM 
17 Pedagoški zavod 598.336 KM 
18 Ministarstvo zdravstva 522.100 KM 
19 Ministarstvo razvoja i poduzetništva 482.306 KM 
20 Kantonalna direkcija robnih rezervi 134.505 KM 

Tabela 15:Plan rashoda Budžeta TK za 2015. godinu, po korisnicima 

S najviše budžetskih sredstava, Budžetom TK za 2015. godinu, planirano je da raspolaže 
Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta – 166.351.563 KM, (62%),  a sa najmanje 
Kantonalna direkcija robnih rezervi – 134.505 KM (0,37%). 

Najviše budžetskih sredstava, Budžetom TK za 2015. godinu, planirano je za oblast "Plaće i 
naknade troškova zaposlenih" – 196.480.296 KM, a sa najmanje "Izdaci za kamate" – 2.629.350 
KM. 

R.br. Oblast za koju su namjenjena sredstva Rashodi- plan 

1 Plaće i naknade troš. zaposlenih 196.480.296 KM 
2 Tekući transferi i drugi tekući rash. 65.452.666 KM 
3 Izdaci za mater., sitni inventar i... 36.005.689 KM 
4 Doprinosi poslod. i ostali doprinosi 19.302.111 KM 
5 Kapitalni izdaci 18.484.284 KM 
6 Kapitalni transferi 16.145.689 KM 
7 Izdaci za otplatu dugova 9.520.901 KM 
8 Izdaci za kamate 2.629.350 KM 

Tabela 16:Plan rashoda Budžeta TK za 2015. godinu, po oblastima 

I na kraju ovog poglavlja istaći ćemo nekoliko podataka koji na najbolji način ukazuju na  
ozbiljnost ocjena o veoma složenoj finansijskoj situaciji koja vlada u TK i niskom finansijskom 
potencijalu koji, bez provođenja ozbiljnih reformi, ne obezbjeđuje normalan razvoj Kantona 

R.br. Budžet TK Iznos u KM ��

1 Budžet Tuzlanskog kantonaza 2015. godinu  384.620.949,90 100 
2 Kumulirani višegodišnji deficit u Budžetu TK zaključno sa 

2014. godinom  93.376.178,00 24 
3 Ukupno zaduženje TK zaključno sa 2014. g            78.965.725,61 21 
4 Vanjsko zaduženje TK zaključno sa 2014. g            54.463.273,82 14 
5 Unutrašnje zaduženje TK  zaključno sa 2014. g      24.502.451,79 6 
6 Godišnja izdvajanja za otplate dugova u 2015. g.  11.612.645,02 3 

Tabela 17: Fiskalni pokazatelji u TK66 
 
Činjenica je da je zbog višegodišnje nekotrolisane javne potrošnje u TK stvoren akumulirani 
deficit koji po iznosu čini ¼ budžeta i koji se vraća unutrašnjim i vanjskim kreditima, upućuje 
na zaključak da je za rješavanje ovog problema potrebna hitna i ozbiljna dugoročna 
strategija, kojom bi se korak po korak išlo ka projektovanom rješenju. Strateškog pristupa u 
rješavanju likvidnosti kantona u prethodnim sazivima, nije bilo, jer se uglavnom zbog 
političkog pragmatizma pribjegavalo kratkoročnim i nekonzistentnim i neučinkovitim mjerma 
kojima se u suštini konačno rješenje samo odgađano za „pogodnija vremena“. 

                                                           
66Podaci dostavljeni od strane Ministarstva finansija u aprilu 2015. 
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DODATAK 9 – POSLJEDNJI REVIZORSKI IZVJEŠTAJ  
 

 
Uvod  
Iz ekspertnih mišljenja „da država koja nema uspostavljenu funkciju revizije ne može se 
smatrati potpuno demokratskom, a parlamentarna procedura usvajanja budžeta ne bi bila 
potpuna bez revizorskog izvještaja o njegovom izvršenju za prethodni period“  se vidi koliko 
je bitno da se očuva uspostavljena nezavisna revizija finansijskog poslovanja svih javnih 
institucija u BiH . 

Glavni cilj nezavisnih revizorskih institucija da revizijom  javnih rashoda i prihoda provjerava i 
potvrđuje zakonitost i racionalnost korištenja javnog novca pri finansiranju zakonom 
utvrđenih potreba. 

Državne, uz interne revizije su glavni mehanizmi države za otkrivanje propusta, nepravilnosti  
i davanje preporuka za njihovo otklanjanje. Implementacija preporuka revizijskih institucija 
može značajno uticati na smanjenje korupcije, povećanje transparentnosti u radu, kao i 
povećanje racionalnosti trošenja. Zbog toga je  veoma bitno da se objava revizorskog 
izvještaja i preporuke revizora ne dožive kao epizodna i prolazna priča. Implementacija 
preporuka je najvažniji prostor u kome odgovorne osobe javnih institucija naročito ministri,  
koji su na vrhu piramide odgovornosti, treba da iskažu svoju etiku, menadžerske sposobnosti 
i privrženost vladavini prava.   

Komparativni pokazatelji revizorskih izvještaja 
 
Ured za reviziju institucija u Federaciji BiH, po izvršenim revizijama za 2013. godinu okončao 
je reviziju za svih 10 kantona a objavio je izvještaje za 9. Ured nije ni jednom kantonu dao 
pozitivno mišljenje o finansijskom poslovanju. Dao je 6 negativnih mišljenja o poslovanju 
iskazanom u finansijskim izvještajima i to za Unsko-sanski, Srednjobosanski, Posavski, 
Zapadnohercegovački,Bosanskopodrinjski kanton i Kanton 10. 

Mišljenja s rezervomdata su za 3 kantona (Tuzlanski, Hercegovačko-neretvanski i Zedničko- 
dobojski kanton.   
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Tuzlanski kanton   x    
Bosansko-podrinjski kanton     x   
Unsko-sanski kanton    x   
Srednjobosanski kanton    x   
Kanton 10    x   
Zeničko-dobojski kanton    x    
Hercegovačko-neretvanski kanton   x    

Zapadno-hercegovački kanton    x   
Kanton Posavski       
Kanton Sarajevo -     x   

Ukupno :9   3 6   
Tabela 18 Pregled mišljenja revizora o finansijskim izvještajima po kantonima 
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Izvještaj o reviziji finansijskih izvještaja Budžeta Tuzlanskog kantona za 2013. godinu 

Sva revizorska zapažanja Ured je prikazao u Izvještaju o reviziji finansijskih izvještaja 
Budžeta Tuzlanskog kantona za 2013. godinu koji je objavljen 29.10.2014. g. i dostavljen 
predsjedniku Skupštine, premijeru i ministru finansija Tuzlanskog kantona. Glavni revizor je u 
skladu sa zakonom obavezao rukovodstvo kantona da u roku od 60 dana od dana prijema 
obavijesti Ured o preduzetim aktivnostima na realizaciji datih preporuka u u cilju 
prevazilaženja nepravilnosti koje su identifikovane u revizorskom izvještaju. Vlada je 
4.11.2014.g razmotrila konačni izvještaj i pokrenula postupak utvrđivanja Program mjera za 
otklanjanje propusta i nepravilnosti u finansijskim Izvještajima Budžeta TK za 2013. g.  

Program mjera je od strane Vlade usvojen i upućen na razmatranje u Skupštinu. 

Ured za reviziju  FBiH je za Tuzlanski kanton dao mišljenje sa rezervom 

Osnova za davanje mišljenja sa rezervom za Tuzlanski kanton je sadržana u 4 osnovne 
primjedbe: 

Osnova za izražavanje mišljenja:  

1. Nisu poštovane odredbe članova 4., 22. i 23. Zakona o budžetima u FBiH, jer nije vršeno 
usaglašavanje rashoda sa ostvarenim prihodima, što je imalo za posljedicu ostvareni deficit 
za 2013. godinu u iznosu od 35.719.513 KM i akumulirani deficit od 99.360.292 KM (tačka 
5.2.4. Izvještaja);  

2. Svi rashodi i izdaci nisu evidentirani u periodu na koji se odnose, zbog čega se ne može 
potvrditi finansijski rezultat za ukupan iznos od 2.389.328 KM. Navedeno se odnosi na 
ostvareno prekoračenje budžeta iskazano na poziciji kratkoročno razgraničenih rashoda 
(589.328 KM), a ne na odgovarajućoj poziciji troškova, i troškove za JP Šume TK d.d. 
Kladanj (1.800.000 KM) koji nisu iskazani u finansijskim izvještajima za 2013. godinu (tačka 
5., 5.2.3., 5.2.4. i 6.1. Izvještaja);  

3. Raspodjela sredstava tekućih transfera neprofitnim organizacijama u iznosu od 1.013.332 
KM izvršena je suprotno odredbama Zakona o izvršenju budžeta Tuzlanskog kantona za 
2013. godinu, jer nisu dosljedno primjenjeni propisani kriteriji za raspodjelu sredstava (za 
transfer Vlade TK vjerskim zajednicama u iznosu od 152.114 KM i transfer Ministarstva za 
boračka pitanja za boračke populacije u iznosu od 861.218 KM) (tačka 5.2.3 Izvještaja);  

4. Nije izvršeno usaglašavanje prikupljenih a nerealiziranih namjenskih sredstava iskazanih 
na poziciji razgraničenih prihoda sa stanjem novčanih sredstava na žiro računu. Namjenska 
sredstva nisu korištena za propisane namjene, što je imalo za posljedicu nerealno 
iskazivanje istih (tačka 6.2. Izvještaja).  

 

Federalni revizori su u svom izvještaju naveli određen broj propusta i nepravilnosti a u cilju 
otklanjanja istih su dali i 16 preporuka.  

Poredeći sa prethodnim godinama zapažamo da se broj grešaka smanjio što  kada je 
trošenje budžetskih sredstava u pitanju, može značiti da je postignuut napredak. Međutim i u 
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Dobru praksu predstavlja to što će Revizorski izvještaj i ove godine biti dostavljen i Tužilaštvu 
bi se vidjelo da li je u finansijskom poslovanju institucija 

Tuzlanskog kantona bilo zakonom zabranjenih radnji. U prošlim periodima nikakvi postupci 
od strane sudkih institucija nisu pokretani. 

U revizorskom izvještaju revizori se redovno osvrću i na postupanje vlasti po preporukama 
revizora iz prethodnog izvještaja a naredni prikaz je sačinjen na osnovu pokazatelja iz 
prethodnih revizorskih izvještaja. 

Grafikon 26 
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godinu, uz dopunu da se od Kantonalnog pravobranilaštva zatraži da u roku od 
dvadeset i jedan dan dostavi izjašnjenje o navodima iz Izvještaja o izvršenoj reviziji 
finansijskih izvještaja Budžeta za 2013. godinu, u dijelu koji se odnosi na nepoštivanje 
odredbi Zakona o budžetima u FBiH i prijedlozima za postupanje kako bi isti bili 
uvršteni u Program mjera. 

2. Komisija će u cilju praćenja kontrole trošenja budžetskih sredstava u skladu 
sa propisima, početkom maja održati tematsku sjednicu na koju će pozvati 
predstavnike zakonodavne, izvršne i sudske vlasti, uz uključivanje inspekcijskih 
organa, Ureda za internu reviziju, Kantonalnog pravobranilaštva i svih koji mogu 
doprinijeti u iznalaženju rješenja u ovoj oblasti. 

3. Komisija traži od Ureda za internu reviziju da dostavi Izvještaj o otklanjanju 
nedostataka i realizaciji preporuka za unapređenje poslovnih aktivnosti 
(planiranja/izvršenja budžeta) i preporuka za otklanjanje uočenih propusta u 2012. 
godini kod revidiranih budžetskih korisnika, kako bi isti bio razmatran na sjednici 
Komisije u cilju praćenja aktivnosti budžetskih korisnika kod kojih su uočeni 
nedostaci. 

4. Komisija upućuje Izvještaj o izvršenoj reviziji finansijskih izvještaja Budžeta 
za 2013. godinu, Kantonalnom tužilaštvu Tuzlanskog kantona radi provjere i ocjene i 
eventualnog pokretanja odgovornosti prekršioca, koji su navedeni u Izvještaju. 

 

U nastavku ukazujemo na rezime preporuka revizora    

 

Rezime preporuka revizora: 

1. U cilju poboljšanja uspostavljenog sistema internih kontrola potrebno je kontinuirano 
unapređivati kontrolno okruženje, vršiti usaglašavanje i doradu postojećih internih 
akata, te ista dosljedno primjenjivati.  

2. Zakonodavna i izvršna vlast Kantona dužna je poštovati propise vezane za planiranje 
i donošenje budžeta, a rukovodne strukture svih budžetskih korisnika dužne su 
poštovati propise vezane za izvršenje u skladu sa odredbama Zakona o budžetima u 
FBiH.  

3. U cilju zaštite javnih dobara potrebno je intenzivirati aktivnosti na naplati neizmirenih 
potraživanja naknade po osnovu datih koncesija i poduzeti aktivnosti na naplati 
sudskim putem.  

4. U cilju tačnog iskazivanja vlastitih prihoda potrebno je iz Uredbe o vrsti vlastitih 
prihoda i načina i rokova raspodjele isključiti sve prihode za koje je propisima 
utvrđena visina naknade.  

5. Potrebno je da JU Univerzitet u Tuzli obračun plaća i naknada plaća vrši na osnovu 
stvarno izvršenih sati, a u srednjim školama potrebno je obezbijediti jedinstven način 
obračuna sati preko norme.  

6. Angažovanje po ugovorima vršiti samo za poslove koji nisu predviđeni pravilnicima o 
unutrašnjoj organizaciji i koji stvarno imaju privremeni karakter, kao i preispitati 
opravdanost zaključivanja ugovora u cilju izvođenja redovne nastave.  

7. Poštovati odredbe Zakona o porezu na dohodak.  
8. Poštovati odredbe Uredbe o naknadama troškova za službena putovanja.  
9. Poštovati odredbe Uredbe o uslovima i načinu korištenja sredstava reprezentacije i 

ostvariti kontrolu nad ovim troškovima.  
10. Potrebno je da Vlada Kantona i Ministarstvo za boračka pitanja transfere neprofitnim 

organizacijama realiziraju u skladu sa kriterijima za raspodjelu sredstava, kako je to 
propisano odredbama Zakona o izvršenju Budžeta Kantona.  
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11. Potrebno je rashode i izdatke po osnovu rada čuvarske službe priznavati u 
obračunskom periodu u kojem je nastala obaveza za plaćanje.  

12. U slučaju smanjenja ostvarenja prihoda u odnosu na plan potrebno je u skladu sa 
važećim zakonskim propisima blagovremeno izvršiti uravnoteženje rashoda sa istim i 
utvrditi izvore za finansiranje deficita.  

13. Poduzeti sve zakonom i ugovorima predviđene radnje u cilju povrata kredita 
odobrenih pravnim licima.  

14. Poštovati odredbe Zakona o budžetima u FBiH u dijelu stvaranja obaveza samo za 
namjene i do visine definisane u Posebnom dijelu Budžeta.  

15. U cilju istinitog i tačnog iskazivanja vrijednosti imovine u finansijskim izvještajima 
potrebno je da nadležni organi obezbijede vjerodostojnu dokumentaciju za 
evidentiranje brane Modrac, zemljišta, objekata, uređaja i opreme koji su u funkciji 
akumulacije Modrac, kao imovine Kantona.  

16. Izvršiti usaglašavanje namjenskih sredstava evidentiranih na poziciji razgraničenih 
prihoda i novčanih sredstava. 

 

 

Izvještaj o reviziji finansijskih izvještaja Budžeta Tuzlanskog kantona za 2014. godinu 

Izvještaj o reviziji finansijskih izvještaja Budžeta Tuzlanskog kantona za 2014. godinu nije 
rađen, tako da nij bilo ni vladinih očitovanja ni skupštinskih razmtranja na tu temu. Spajanjem 
interne revizije sa Ministarstvom finansija nisu rađeni ni programi mjera na otklanjanju 
uočenih nedostataka u finansijskim tokovima. 
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DODATAK 10 - RAD SKUPŠTINE TK, PO SJEDNICAMA  
 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

PRVI KVARTAL 

3. Redovna sjednica 05.02.2015 

1. Zakon o izmjeni Zakona o 
šumama-2014 

2014 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

NE 1. Usvojeno 

2. Zakon o robnim rezervama 
Tuzlanskog kantona -2013. 

2013 Ministarstvo 
provosuđa i uprave 

NE 1. U proceduri 

3. Odluka o izmjeni Odluke o 
odobravanju  kredita JP 
“Međunarodni aerodrom 
Tuzla”-2014 

2014 Ministarstvo trgovine, 
turizma i saobraćaja 

NE 1. Usvojeno 

4. Odluka o izmjenama i 
dopunama Odluke o 
proširenom obimu prava iz 
Tu74Z rdi/R27 9.3e(k)-12.685(k)-12.686( )-3.97879(J)-12.68474( )-3.97879(o)-7.95757(b)4.85966()-3.850z7(b)4.85966(r)-0.24717.6 18.72 44(a)4.8596ž(v)12.9455((m)-0.12047( )8.83844( )-3.97879TJ
32.889]9(M)-0.1192(o)4.858897(l)-8.71014(a)4.85966(n)-7.95757(s)0.128297(k)-12.6889(o)4.85966(g)-7.95757( )8.83844(k)-25.5062(a)4.85966(n)4.85966(t)-3.97879(o)4.85966(n)4.85966(a)4.85966( )-3.97902(-)-0.247207(2)-.85966e)-7.95882(E)--65692(e)556]88(Z)-4.22114(a)4.859.7(l)4.10766(O)-3.851274
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

za 2015. godinu 

9. Zakon o izvršenju Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 
2015. godinu 

2014 Ministarstvo finansija 
DA 1. Usvojeno 

10. Zakon o izmjeni Zakona o 
prostornom uređenju i 
građenju- 2015 

2015 Ministarstvo 
prostornog uređenja i 
zaštitu okolice 

DA 1. Usvojeno 

11. Finansijski plan Zavoda 
zdravstvenog osiguranja 
Tuzlanskog kantona za 
2015. godinu 

2014 Ministarstvo zdravstva 

DA 1. Usvojeno 

12. Finansijski plan JU Služba za 
zapošljavanje Tuzlanskog 
kantona za 2015. godinu 

2014 Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak 

NE 1. Usvojeno 

DRUGI KVARTAL 

6. Redovna sjednica 06.04.2015 

13. Zakon o izmjenama Zakona 
o unutrašnjim poslovima 
Tuzlanskog kantona-2015 

2015 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova DA 1. 

Nije 
usvojeno 

14. Odluka o razrješenju člana 
Komisije za koncesije- 
6.3.2015 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja NE 1. Usvojeno 

15. Izvještaj o radu Kantonalne 
uprave za inspekcijske 
poslove za period 01.01. - 
31.12.2014. godine 

2015 Kantonalna uprava za 
inspekcijske poslove 

DA 1. 
Nije 

usvojeno 

16. Konačni Izvještaj o izvršenoj 
reviziji finansijskih izvještaja 
Budžeta Tuzlanskog kantona 
za 2013. 

2014 Ured za reviziju 
institucija u FBiH 

NE 1. Usvojeno 

17. Program mjera za otklanjanje 
propusta i nepravilosti u 
finansijskim izvještajima 
Budžeta Tuzlanskog kantona 
za 2013.godinu 
konstatovanih od strane 
Ureda za reviziju institucija 

2014 Ured za internu 
reviziju 

NE 1. Usvojeno 



205 
 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

FBIH u 2013.godini, 

18. Izvještaj o radu Kantonalnog 
zavoda za pružanje pravne 
pomoći za period od 01.01. 
do 31.12.2014. godine 

2015 Kantonalni zavod za 
pružanje pravne 
pomoći 

DA 1. Usvojeno 

19. Izvještaj o radu Kantonalne 
uprave civilne zaštite u 2014. 
godini 

2015 Kantonalna uprava 
civilne zaštite DA 1. 

Nije 
usvojeno 

20. Izvještaj o radu Kantonalne 
agencije za privatizaciju 
Tuzla sa Finansijskim 
izvještajem Kantonalne 
agencije za privatizaciju za 
period 01.01.-31.12.2014. 
godine; 

2015 Kantonalna agencija 
za privatizaciju 

DA 1. Usvojeno 

21. Informacija o stanju u oblasti 
predškolskog, osnovnog i 
srednjeg obrazovanja za 
2013/2014 godinu. 

2014 Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, 
kulture i sporta 

NE 1. Usvojeno 

22. Analiza stanja i potreba za 
neprofitno socijalno 
stambeno zbrinjavanje 
korisnika socijalne zaštite 

2014 Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak 

DA 1. Usvojeno 

23. Informacija o ostvarenim 
rezultatima deminiranja i 
uništavanja neeksplodiranih 
ubojitih sredstava na 
području Tuzlanskog 
kantona u 2014. godini. 

2015 Kantonalna uprava 
civilne zaštite 

DA 1. Usvojeno 

7. Redovna sjednica 29.04.2015 

24. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
šumama-2015 

2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

DA 1. Usvojeno 

25. Odluka o izmjenama Odluke 
o pristupanju izrade 
Kantonalnog plana zaštite 
okoliša Tuzlanskog kantona 

2015 Ministarstvo 
prostornog uređenja i 
zaštitu okolice 

NE 1. Usvojeno 



206 
 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

2012. - 2018 

26. Kantonalni plan zaštite 
okoliša Tuzlanskog kantona 
2015. – 2020. 

2012 Ministarstvo 
prostornog uređenja i 
zaštitu okolice 

DA 1. Usvojeno 

27. Odluka o izmjenama Odluke 
o pristupanju izradi 
Kantonalnog plana 
upravljanja otpadom 
Tuzlanskog kantona 2013. - 
2018. 

2015 Ministarstvo 
prostornog uređenja i 
zaštitu okolice 

NE 1. Usvojeno 

28. Kantonalni plan upravljanja 
otpadom Tuzlanskog 
kantona 2015. – 2020. 

2013 Ministarstvo 
prostornog uređenja i 
zaštitu okolice 

DA 1. Usvojeno 

29. Program razvoja zaštite i 
spašavanja ljudi i materijalnih 
dobara od prirodnih i drugih 
nesreća u Tuzlanskom 
kantonu za period 2013-2017 

2012 Kantonalna uprava 
civilne zaštite 

NE 1. Usvojeno 

30. Odluka o izmjeni Odluke o 
izboru i imenovanju članova 
u stalna i povremena radna 
tijela Skupštine Tuzlanskog 
kantona-29.4.2015 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

31. Odluka o izmjenama 
Poslovnika Skupštine 
Tuzlanskog kantona -
29.4.2015. 

2015 Skupština TK 

NE 1. Usvojeno 

32. Godišnji izvještaj o radu 
Kantonalne direkcije robnih 
rezervi Tuzla za 2014. 
godinu 

2015 Kantonalna direkcija 
robnih rezervi 

NE 1. Povučeno 

33. Informacija o prirodnim 
nepogodama koje su 
pogodile Tuzlanski kanton u 
periodu maj - august 2014. 
godine 

2015 Kantonalna uprava 
civilne zaštite 

DA 1. Usvojeno 

34. Informacija o stanju u oblasti 
tjelesne kulture i sporta u 
Tuzlanskom kantonu u 2014. 

2015 Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, DA 1. Usvojeno 



207 
 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

godini kulture i sporta 

35. Odluka o razrješenju 
sekretara Skupštine 
Tuzlanskog kantona 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja NE 1. Usvojeno 

36. Program rada Skupštine 
Tuzlanskog kantona za 
2015. godinu 

2015 Kolegij Skupštine 
NE 1. Usvojeno 

37. Informacija o radu školskih 
odbora osnovnih i srednjih 
škola u 2014. godini 

2015 Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, 
kulture i sporta 

DA 1. Povučeno 

8. Redovna sjednica 15.06.2015 

38. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o Zavodu 
zdravstvenog osiguranja 
Tuzlanskog kantona-2014 

2014 Ministarstvo zdravstva 

NE 1. Usvojeno 

39. Zakon o turističkim 
zajednicama 

2015 Ministarstvo trgovine, 
turizma i saobraćaja 

DA 1. U proceduri 

40. Zakon o korištenju, 
upravljanju i održavanju 
zajedničkih dijelova i uređaja 
zgrade-2013 

2013 Ministarstvo 
prostornog uređenja i 
zaštitu okolice 

DA 1. U proceduri 

41. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
socijalnoj zaštiti, zaštiti 
civilnih žrtava rata i zaštiti 
porodice sa djecom 
Tuzlanskog kantona - (II) 
(2014) 

2014 Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak 

DA 1. U proceduri 

42. Odluka o preuzimanju 
osnivačkih prava nad 
Javnom zdravstvenom 
ustanovom Opća bolnica “Dr. 
Mustafa Beganović” 
Gračanica 

2015 Ministarstvo zdravstva 

NE 1. Usvojeno 

43. Izvještaj o izvršenju Budžeta 
TK za period 1.1.-
31.12.2014. godine 

2015 Ministarstvo finansija 
DA 1. 

Nije 
usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

44. Izvještaj o utrošku tekuće 
rezerve Budžeta TK za 
period 1.1.-31.12.2014. 
godine 

2015 Ministarstvo finansija 

NE 1. Usvojeno 

45. Izvještaj o radu i poslovanju 
Univerziteta u Tuzli za 2014. 
godinu 

2015 JU Univerzitet u Tuzli 
DA 1. Usvojeno 

46. Izvještaj o poslovanju Javnog 
preduzeća “Međunarodni 
aerodrom Tuzla” d.o.o. za 
period 1.1.-31.12.2014. 
godine 

2015 JP “Međunarodni 
aerodrom Tuzla” 

DA 1. Usvojeno 

47. Izvještaj o radu Komisije za 
koncesije za period 1.1.-
31.12.2014. godine 

2015 Komisija za koncesije 
DA 1. Usvojeno 

48. Informacija o stanju u oblasti 
kulture na području 
Tuzlanskog kantona u 2014. 
godini 

2015 Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, 
kulture i sporta 

DA 1. Usvojeno 

9. Hitna sjednica 15.06.2015 

49. Zaključci Kolegija Skupštine 
TK u vezi zaključaka 
Općinskog vijeća Živinice koji 
se odnose na pitanje 
rješavanja statusa pijačnih 
trgovaca na Gradskoj pijaci u 
Živinicama 

2015 Kolegij Skupštine 

NE 1. Usvojeno 

8. Redovna sjednica 15.06.2015 

50. Zakon o  izmjenama  i  
dopunama  Zakona  o  
osnivanju  Javne  ustanove 
Direkcija regionalnih cesta 
Tuzlanskog kantona 

2015 Ministarstvo trgovine, 
turizma i saobraćaja 

NE 1. Usvojeno 

51. Odluka o izmjeni Odluke o 
utvrđivanju osnovica, stopa i 
načinu obračunavanja i 
uplate doprinosa za 
obavezno zdravstveno 

2015 Ministarstvo zdravstva 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

osiguranje na području 
Tuzlanskog kantona- 2015 

10. Redovna sjednica 30.06.2015 

52. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
osnivanju Javne ustanove 
Disciplinski centar za 
maloljetnike Tuzlanskog 
kantona - 2015 

2015 Ministarstvo 
provosuđa i uprave 

DA 1. Usvojeno 

53. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
izvršenju sankcija - 2015 

2015 Ministarstvo 
provosuđa i uprave DA 1. Usvojeno 

54. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o zaštiti i 
spašavanju ljudi i materijalnih 
dobara od prirodnih i drugih 
nesreća u Tuzlanskom 
kantonu 

2014 Kantonalna uprava 
civilne zaštite 

DA 1. Usvojeno 

55. Odluka o davanju 
saglasnosti na 
opredijeljenost Javne 
zdravstvene ustanove 
Univerzitetsko klinički centar 
Tuzla za uspostavljanje 
javno – privatnog partnerstva 

2015 Komisija za koncesije 

NE 1. Usvojeno 

56. Odluka o izmjenama i 
dopunama Odluke o 
osnivanju lovišta na području 
Tuzlanskog kantona 

2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

NE 1. Usvojeno 

57. Izvještaj o radu JU 
Disciplinski centar za 
maloljetnike za 2014. godinu 

2015 JU Disciplinski centar 
za maloljetnike DA 1. Usvojeno 

58. Izvještaj o radu i Izvještaj o 
izvršenju Finansijskog plana 
JU Služba za zapošljavanje 
TK za 2014. godinu 

2015 JU Služba za 
zapošljavanje 

DA 1. Usvojeno 

59. Izvještaj o  radu  Javne 
Ustanove „Direkcija 
regionalnih cesta“ 

2015 JU Direkcija 
regionalnih cesta TK DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

Tuzlanskog kantona za 
2014. godinu 

60. Izvještaj o poslovanju 
Zavoda za javno zdravstvo 
Tuzlanskog kantona za 
2014. godinu 

2015 Zavod za javno 
zdravstvo 

DA 1. Usvojeno 

61. Izvještaj o izvršenju 
Finansijskog plana Zavoda 
zdravstvenog osiguranja 
Tuzlanskog kantona za 
2014. godinu 

2015 Zavod zdravstvenog 
osiguranja 

DA 1. Usvojeno 

62. Izvještaj o radu JZU 
Univerzitetski klinički centar 
Tuzla za 2014. godinu 

2015 Javna zdravstvena 
ustanova 
Univerzitetski klinički 
centar Tuzla 

DA 1. Usvojeno 

63. Izvještaj o finansijskom 
poslovanju JU Veterinarski 
zavod za 2014. godinu 

2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

DA 2. Usvojeno 

64. Izvještaj o finansijskom 
poslovanju JU Veterinarski 
zavod za 2014. godinu 

2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

DA 2. Usvojeno 

65. Izvještaj o realizaciji   
novčanih podrški u 
poljoprivredi i ruralnom 
razvoju za 2014. godinu 

2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

DA 1. Usvojeno 

66. Informacija  o  ostvarenim  
rezultatima  poslovanja  
privrednih  društava  iz  
oblasti industrije, energetike i 
rudarstva Tuzlanskog 
kantona za 2014. godinu 

2015 Ministarstvo industrije, 
energetike i rudarstva 

DA 1. Usvojeno 

TREĆI KVARTAL 

11. Hitna sjednica 09.07.2015 

67. Tekst Sporazuma o 
preuzimanju obaveze 
plaćanja obračunatih a 

2015 Radna grupa 
NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

neuplaćenih obaveza po 
osnovu doprinosa za 
penzijsko/mirovinsko i 
invalidsko osiguranje, 
zdravstveno osiguranje 
Fabrike obuće “Aida” d.d. 
Tuzla 

68. Ostavka premijera 
Tuzlanskog kantona Bege 
Gutića i donošenje Odluke o 
razrješenju premijera 
Tuzlanskog kantona 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

12. Hitna sjednica 09.07.2015 

69. Odluka o imenovanju Vlade 
Tuzlanskog kantona -
9.7.2015 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja NE 1. Usvojeno 

13. Redovna sjednica 29.07.2015 

70. Zakon o obrazovanju 
odraslih 

2008 Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, 
kulture i sporta 

DA 1. Usvojeno 

71. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
preuzimanju prava osnivača 
nad JU Dom za djecu bez 
roditeljskog staranja Tuzla 

2015 Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak DA 1. Usvojeno 

72. Zakon o izmjenama Zakona 
o unutrašnjim poslovima 
Tuzlanskog kantona-2015 

2015 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova DA 2. Usvojeno 

73. Odluka o izmjeni i dopuni 
Odluke o pristupanju izradi 
Prostornog plana područja 
posebnih obilježja dijela 
slivnog područja akumulacije 
Modrac za period od 2013. 
do 2033. godine 

2015 Ministarstvo 
prostornog uređenja i 
zaštitu okolice 

NE 1. Usvojeno 

74. Odluka o imenovanju 
Nezavisnog odbora-6.3.2015 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

75. Izvještaj o radu JP 
„Spreča“d.d. Tuzla za 2014. 
godinu 

2015 JP za vodoprivrednu 
djelatnost „Spreča“ 
d.d. Tuzla 

DA 1. 
Nije 

usvojeno 

76. Izvještaj o  radu  sa  
izvještajem o  finansijskom 
poslovanju  Javne ustanove 
Zaštićeni pejzaž „Konjuh“ za 
2014. godinu 

2015 JU Zaštićeni pejzaž 
Konjuh 

DA 1. Usvojeno 

77. Izvještaj o radu Kantonalnog 
pravobranilaštva za 2014. 
godinu 

2015 Kantonalno 
pravobranilaštvo DA 1. Usvojeno 

78. Informacija o stanju 
sigurnosti na području 
Tuzlanskog kantona u 2014. 
godini 

2015 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 

DA 1. Usvojeno 

79. Izvještaj o radu Nezavisnog 
odbora za period januar - juni 
2014. godine 

2014 Nezavisni odbor 
NE 1. Usvojeno 

80. Izvještaj o radu Nezavisnog 
odbora za period juli - 
decembar 2014. godine 

2015 Nezavisni odbor 
DA 1. Usvojeno 

81. Informacija Kantonalnog 
tužilaštva Tuzlanskog 
kantona o provođenju 
Krivičnog zakona u Kantonu  
sa narativnim izvjeptajem o 
radu Tužilaštva za 2014. 
godinu 

2015 Kantonalno tužilaštvo 

DA 1. Usvojeno 

82. Informacija o radu 
Kantonalnog suda Tuzla i 
općinskih sudova za 2014. 
godinu 

2015 Kantonalni sud 

DA 1. Usvojeno 

83. Informacija o stanju obrta na 
području Tuzlanskog 
kantona u 2014. godini i 
pravcima razvoja obrta 

2015 Ministarstvo razvoja i 
poduzetništva 

DA 1. Usvojeno 

84. Informacija o stanju u 
privrednim društvima iz 

2015 Ministarstvo 
poljoprivrede, 

DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

oblasti primarne 
poljoprivredne proizvodnje, 
prehrambene i drvne 
industrije, šumarstva i 
vodoprivrede na području 
Tuzlanskog kantona za 
2014. godinu 

šumarstva i 
vodoprivrede 

85. Zakon o osnovnom odgoju i 
obrazovanju 

2014 Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, 
kulture i sporta 

DA 1. Usvojeno 

86. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
srednjem obrazovanju i 
odgoju - 2013 

2013 Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, 
kulture i sporta 

DA 1. Usvojeno 

87. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
osnivanju Javnog preduzeća 
«Međunarodni  aerodrom 
Tuzla" 

2014 Vlada TK 

NE 1. Usvojeno 

ČETVRTI KVARTAL 

14. Redovna sjednica 29.09.2015 

88. Zakon o turističkim 
zajednicama 

2015 Ministarstvo trgovine, 
turizma i saobraćaja 

DA 2. Usvojeno 

89. Zakon o plaćama i 
naknadama izabranih 
dužnosnika, nosioca izvršnih 
funkcija i savjetnika u  
organima zakonodavne i 
izvršne vlasti Tuzlanskog 
kantona 

2015 Radna grupa 

NE 1. Usvojeno 

90. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o javnom 
okupljanju Tuzlanskog 
kantona 

2015 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 

DA 1. Usvojeno 

91. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
socijalnoj zaštiti, zaštiti 
civilnih žrtava rata i zaštiti 
porodice sa djecom 

2014 Ministarstvo za rad, 
socijalnu politiku i 
povratak DA 2. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

Tuzlanskog kantona - (II) 
(2014) 

92. Zakon o oružju i municiji 2015 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 

DA 1. U proceduri 

93. Prigovor i donošenje odluka 
o prigovorima na Odluku o 
imenovanju Nezavisnog 
odbora 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

94. Statut Javne zdravstvene 
ustanove Opća bolnica “Dr. 
Mustafa Beganović” 
Gračanica 

2015 Ministarstvo zdravstva 

NE 1. Usvojeno 

95. Izvještaj o izvršenju Budžeta 
TK za period 01.01.-
30.06.2015. godine 

2015 Ministarstvo finansija 
DA 1. Usvojeno 

96. Izvještaj o korištenju 
budžetske rezerve za period 
od 01.01. do 30.06.2015. 
godine 

2015 Ministarstvo finansija 

DA 1. Usvojeno 

97. Informacija o stanju turističko 
– ugostiteljske djelatnosti na 
područ
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

10
2. 

Izmjena i dopuna Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 
2015. godinu 

2015 Ministarstvo finansija 
NE 1. Usvojeno 

10
3. 

Odluke o izmjenama Odluke 
o izboru i imenovanju 
članova u stalna i povremena 
radna tijela Skupštine 
Tuzlanskog kantona-
30.10.2015 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

10
4. 

Odluka o imenovanju 
sekretara Skupštine 
Tuzlanskog kantona-
30.10.2015 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

10
5. 

Analiza zdravstvenog stanja 
stanovništva Tuzlanskog 
kantona i indikatori zdravlja u 
2014. godini, sa prijedlogom 
mjera 

2015 Zavod za javno 
zdravstvo 

DA 1. Povučeno 

10
6. 

Zaključak o pružanju podrške 
realizaciji projekta 
Cementare Banovići 

2015 Vlada TK 
NE 1. Usvojeno 

10
7. 

Zakon o dopunama Zakona 
o inspekcijama Tuzlanskog 
kantona - 2015 

2015 Ministarstvo 
provosuđa i uprave NE 1. Usvojeno 

16. Hitna sjednica 27.11.2015 

10
8. 

Odluka o smjeni ministra 
Edina Ajanovića 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

10
9. 

Odluka o razrješenju 
ministara Elvisa Bektića i 
Izeta Jagodića u Vladi 
Tuzlanskog kantona 

2015 Komisija za izbor i 
imenovanja 

NE 1. Usvojeno 

11
0. 

Odluka o potvrđivanju 
imenovanja ministara 
Zlatana Muratovića, Mirsada 
Gluhića i Bahrudina 
Hadžiefendića, u Vladi 
Tuzlanskog kantona 

2015 Premijer Kantona 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

17. Redovna sjednica 10.12.2015 

11
1. 

Budžet Tuzlanskog kantona 
za 2016. godinu 

2015 Ministarstvo finansija 
DA 1. U proceduri 

11
2. 

Zakon o izvršenju Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 
2016. godinu 

2015 Ministarstvo finansija 
DA 1. U proceduri 

11
3. 

Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o zaštiti 
od požara i vatrogastvu na 
području Tuzlanskog 
kantona 

2015 Kantonalna uprava 
civilne zaštite 

DA 1. U proceduri 

11
4. 

Izmjena i dopuna 
Finansijskog plana Zavoda 
zdravstvenog osiguranja 
Tuzlanskog kantona za 
2015. godinu sa Izmjenama i 
dopunama Operativnog 
programa zdravstvene 
zaštite i zdravstvenog 
osiguranja za 2015. godinu 

2015 Ministarstvo zdravstva 

NE 1. Usvojeno 

11
5. 

Statut Zavoda zdravstvenog 
osiguranja Tuzlanskog 
kantona 

2015 Zavod zdravstvenog 
osiguranja NE 1. Usvojeno 

11
6. 

Informacija o stanju u malim i 
srednjim poduzećima na 
području Tuzlanskog 
kantona u 2014. godini sa 
prijedlogom smjernica rada 
za naredni period 

2015 Ministarstvo razvoja i 
poduzetništva 

DA 1. Usvojeno 

11
7. 

Informacija o stanju u oblasti 
predškolskog, osnovnog i 
srednjeg obrazovanja za 
2014/2015. godinu 

2015 Ministarstvo 
obrazovanja, nauke, 
kulture i sporta 

DA 1. Usvojeno 

11
8. 

Informacija o stanju 
sigurnosti na području 
Tuzlanskog kantona u 
periodu januar–juni 2015. 
godine 

2015 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 

DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI TK, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagač 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

11
9. 

Zaključak o davanju podrške 
Odluci Vlade Tuzlanskog 
kantona o pokretanju 
aktivnosti u cilju redefinisanja 
odluka i ugovora o 
suosnivačkim pravima i 
obavezama nad ustanovama 
kulture 

2015 Vlada TK 

NE 1. Usvojeno 

18. Redovna sjednica 30.12.2015 

12
0. 

Budžet Tuzlanskog kantona 
za 2016. godinu 

2015 Ministarstvo finansija 
DA 2. Usvojeno 

12
1. 

Zakon o izvršenju Budžeta 
Tuzlanskog kantona za 
2016. godinu 

2015 Ministarstvo finansija 
DA 2. Usvojeno 

12
2. 

Zakon o oružju i municiji 2015 Ministarstvo 
unutrašnjih poslova 

DA 2. Usvojeno 

12
3. 

Finansijski plan JU Služba za 
zapošljavanje Tuzlanskog 
kantona za 2016. godinu 

2015 JU Služba za 
zapošljavanje DA 1. Usvojeno 

12
4. 

Finansijski plan Zavoda 
zdravstvenog osiguranja 
Tuzlanskog kantona za 
2016. godinu 

2015 Zavod zdravstvenog 
osiguranja 

DA 1. Usvojeno 

12
5. 

Odluka o izmjeni Odluke o 
utvrđivanju osnovica, stopa i 
načinu obračunavanja i 
uplate doprinosa za 
obavezno zdravstveno 
osiguranje na području 
Tuzlanskog kantona- 
22.12.2015 

2015 Ministarstvo zdravstva 

NE 1. Usvojeno 

12
6. 

Program rada Skupštine 
Tuzlanskog kantona za 
2016. godinu 

2015 Kolegij Skupštine 
NE 1. Usvojeno 

12
7. 

Analiza stanja ljudskih prava 
u Tuzlanskom kantonu u 
2014. godini 

2015 Komisija za ljudska 
prava i građanske 
slobode Skupštine 

DA 1. Usvojeno 

  



DODATAK 11 – MIŠLJENJE AGENCIJE ZA ZAŠTITU LI
 

U nastavku je mišljenje Agencije za zaštitu li
primanja javnih zvaničnika javni podatak iz kojeg je vidljivo da su primanja javnih zvani
javni podatak I da je njihova objava 
 
Mišljenje je preuzeto sa službene web 
stranice:http://www.azlp.gov.ba/misljenja/Archive.aspx?langTag=bs
BA&template_id=149&pageIndex=1
 

 
 
Sarajevo 25.12.2013 

VEZA: Vaš Upit broj: XXX od XXX godine

Agencija za zaštitu ličnih podataka u Bosni i Hercegovini (u daljem tekstu: Agencija) zaprimila je Vaš 
akt broj i datum Veze, kojim tražite mišljenje o dopuštenosti dostavljanja informacija o pojedinačnim 
iznosima isplaćenim pojedinim bivšim ministrima nakon prestanka obavljanja javne funkcije, a na 
osnovu zahtjeva podnesenog od strane  novinara portala XXX, u skladu 
slobodi pristupa informacijama. 

U vezi sa Vašim upitaom, obavještavamo Vas da Agencija nije nadležna da daje mišljenje u postupku 
rješavanja pojedinačnih zahtjeva pristiglih javnim organima po osnovu Zakona o slobodi pristupa 
informacijama, nego je Vaša obaveza da u svakom konkretnom slučaju ispitate sve okolnosti i sami 
donesete odluku u pogledu davanja informacija. 

Iz navedenog razloga, ovom prilikom možemo Vas generalno uputiti na primjenu osnovnih principa u 
pogledu obrade predmetnih ličnih podatka propisanih Zakonom o zaštiti ličnih podataka 
glasnik BiH“, br. 49/06, 76/11 i 89/11),

Zakonje opšti propis koji reguliše obradu i zaštitu ličnih podataka i primjenjuje se na lične podatke 
koje obrađuju svi javni organi, fizička i pravna lica, osim ako dr
cilj Zakona  je da se na teritoriji Bosne i Hercegovine svim licima, bez obzira na njihovo državljanstvo 
ili prebivalište, osigura zaštita ljudskih prava i 
zaštituu pogledu obradeličnih podataka koji se na njih odnose

U skladu sa članom 3. alineja 1. 

odnosi na fizičko lice koje je identifi

alineji 7. istog člana i stava Zakona

agencija ili drugi organ koji samostalno ili sa drugim vodi, obra

obrade ličnih podataka na osnovu zakona ili propisa

Članom 4. stav (1) tačka a) Zakona propisano je da je kontrolor obavezan da lične podatke obrađuje 
na pravičan i zakonit način. 

Navedeni princip podrazumijeva pridržavanje materijalno i formalno
primijeniti u konkretnoj stvari, odnosno osiguranje materijalno

        BOSNA I HERCEGOVINA 

Agencija za zaštitu ličnih/osobnih 
podataka u Bosni i Hercegovini 

S a r a j e v o 
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MIŠLJENJE AGENCIJE ZA ZAŠTITU LIČNIH PODATAKA

U nastavku je mišljenje Agencije za zaštitu ličnih podataka vezano za pitanje da li su 
nika javni podatak iz kojeg je vidljivo da su primanja javnih zvani

javni podatak I da je njihova objava čak u interesu građana.  

Mišljenje je preuzeto sa službene web 
.gov.ba/misljenja/Archive.aspx?langTag=bs-

BA&template_id=149&pageIndex=1 

godine 

Agencija za zaštitu ličnih podataka u Bosni i Hercegovini (u daljem tekstu: Agencija) zaprimila je Vaš 
datum Veze, kojim tražite mišljenje o dopuštenosti dostavljanja informacija o pojedinačnim 

iznosima isplaćenim pojedinim bivšim ministrima nakon prestanka obavljanja javne funkcije, a na 
osnovu zahtjeva podnesenog od strane  novinara portala XXX, u skladu sa odredbama Zakona o 

U vezi sa Vašim upitaom, obavještavamo Vas da Agencija nije nadležna da daje mišljenje u postupku 
rješavanja pojedinačnih zahtjeva pristiglih javnim organima po osnovu Zakona o slobodi pristupa 

ijama, nego je Vaša obaveza da u svakom konkretnom slučaju ispitate sve okolnosti i sami 
donesete odluku u pogledu davanja informacija.  

Iz navedenog razloga, ovom prilikom možemo Vas generalno uputiti na primjenu osnovnih principa u 
nih ličnih podatka propisanih Zakonom o zaštiti ličnih podataka 

glasnik BiH“, br. 49/06, 76/11 i 89/11),(u daljem tekstu: Zakon). 

je opšti propis koji reguliše obradu i zaštitu ličnih podataka i primjenjuje se na lične podatke 
svi javni organi, fizička i pravna lica, osim ako drugi zakon ne nalaže drugačije.

Bosne i Hercegovine svim licima, bez obzira na njihovo državljanstvo 
ili prebivalište, osigura zaštita ljudskih prava i osnovnih sloboda, a naročito pravo na privatnost i 

podataka koji se na njih odnose. 

lanom 3. alineja 1. Zakona  “lični podaci znače bilo koju informaciju koja se 

ko lice koje je identifikovano ili se može utvrditi identitet lica“

lana i stava Zakona „kontrolor je svaki javni organ, fizičko ili pravno lice, 

agencija ili drugi organ koji samostalno ili sa drugim vodi, obrađuje i utvrđuje svrhu i na

na osnovu zakona ili propisa.“  

Članom 4. stav (1) tačka a) Zakona propisano je da je kontrolor obavezan da lične podatke obrađuje 

pridržavanje materijalno i formalno-pravnih propisa koji se imaj
primijeniti u konkretnoj stvari, odnosno osiguranje materijalno-pravne i procesno-pravne zakonitosti. 

 

БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

Агенција за заштиту личних података

у Босни и Херцеговини 

PODATAKA  

podataka vezano za pitanje da li su 
nika javni podatak iz kojeg je vidljivo da su primanja javnih zvaničnika 

 

 
 
 

 

 

Agencija za zaštitu ličnih podataka u Bosni i Hercegovini (u daljem tekstu: Agencija) zaprimila je Vaš 
datum Veze, kojim tražite mišljenje o dopuštenosti dostavljanja informacija o pojedinačnim 

iznosima isplaćenim pojedinim bivšim ministrima nakon prestanka obavljanja javne funkcije, a na 
sa odredbama Zakona o 

U vezi sa Vašim upitaom, obavještavamo Vas da Agencija nije nadležna da daje mišljenje u postupku 
rješavanja pojedinačnih zahtjeva pristiglih javnim organima po osnovu Zakona o slobodi pristupa 

ijama, nego je Vaša obaveza da u svakom konkretnom slučaju ispitate sve okolnosti i sami 

Iz navedenog razloga, ovom prilikom možemo Vas generalno uputiti na primjenu osnovnih principa u 
nih ličnih podatka propisanih Zakonom o zaštiti ličnih podataka („Službeni 

je opšti propis koji reguliše obradu i zaštitu ličnih podataka i primjenjuje se na lične podatke 
ugi zakon ne nalaže drugačije. Osnovni 

Bosne i Hercegovine svim licima, bez obzira na njihovo državljanstvo 
naročito pravo na privatnost i 

e bilo koju informaciju koja se 

tvrditi identitet lica“, dok prema 

ko ili pravno lice, 

uje svrhu i način 

Članom 4. stav (1) tačka a) Zakona propisano je da je kontrolor obavezan da lične podatke obrađuje 

pravnih propisa koji se imaju 
pravne zakonitosti.  

заштиту личних података 
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Kada su u pitanju plaće izabranih javnih dužnosnika, relevantan je Zakon o plaćama i naknadama u 
organima vlasti Federacije Bosne i Hercegovine („Sl. novine FBiH“ br. 45/10). Navedeni zakon, između 
ostalog, sadrži odredbe koje se odnose na plaće, naknade i druga primanja izabranih dužnosnika, 
nosilaca izvršnih funkcija i savjetnika u institucijama vlasti Federacije, ali i odredbe o primjeni ovog 
zakona u kantonima, općinama i gradovima, kao i odredbu koja propisuje obavezu da se koeficijenti i 
platni razredi zaposlenih u organima vlasti kantona, općine i grada utvrđuju Zakonom o plaćama i 
naknadama zaposlenih u organima vlasti kantona.  

Dakle, predmetno pitanje na koji se odnosi Vaš upit regulisano je navedenim propisima, koje ćete 
uzeti u razmatranje prilikom donošenja odluke po zahtjevu za pristup informacijama. 

Ipak, budući da u Vašem upitu izražavate bojazan da bi postupanjem po zahtjevu eventualno 
povrijedili prava navedenih lica ili prekršili odredbe Zakona o zaštiti ličnih podataka, ovom prilikom 
ćemo Vas, u smislu pojašnjenja, prije svega uputiti na odredbe člana 27. stav (3)  Zakona o plaćama i 
naknadama u organima vlasti Federacije BiH kojim je propisano da su podaci o plaćama državnih 
službenika i namještenika javni. Takođe, bitno je naglasiti činjenicu da budžet u javnom sektoru 
donosi zakonodavna vlast i isti predstavlja plan prihoda i rashoda date političko-teritorijalne jedinice, 
te se između ostalog, bazira na principu transparentnosti. S obzirom da se javna budžetska sredstva 
formiraju iz poreza i drugih prihoda koje plaćaju građani, nesumnjivo je opravdano građane upoznati 
sa radom javnih organa i trošenjem budžetskih sredstava, što predstavlja jednu od osnovnih 
pretpostavki kontrole. Dakle, zaposleni u javnom organu su korisnici budžetskih sredstava, te stoga 
ne mogu uživati zaštitu na privatnost u pogledu obrade ličnih podataka u onoj mjeri u kojoj se ta 
zaštita Zakonom obezbjeđuje fizičkom licu u privatnom sektoru ili nekim drugim „običnim“ 
životnim situacijama. Osim navedenog, podaci o primanjima zaposlenih u javnom organu ukazuje 
na način trošenja budžetskih sredstava, što preventivno može djelovati na nezakonite radnje ili 
korupciju tog javnog organa, te se stoga nesumnjivo može reći da je objavljivanje ovakve 
informacije u javnom interesu.  

Sve naprijed navedeno upućuje da se podaci o plaćama zaposlenih u javnim organima Federacije 
Bosne i Hercegovine i kantona trebaju učiniti javnim, što podrazumijeva neto i bruto plaću. Isto se 
odnosi i na sva druga primanja koji se isplaćuju iz budžeta, kao što su različite naknade, nagrade i 
slično. 

Dakle, nesporno je da se plaća i druga primanja mogu i trebaju učiniti javnim, međutim iz objavljenog 
iznosa ne trebaju biti vidljivi pojedini dijelovi plaće kao što su, na primjer, odbici za alimentaciju, 
kredit, članarina za sindikat i slično. Ovi podaci predstavljaju lične karakteristike i opredjeljenja 
pojedinca kao nosilaca ličnih podataka, spadaju u sferu privatnosti te stoga ne mogu biti javno 
dostupni bez ikakvih ograničenja.  

S poštovanjem,           

Dostaviti:                   DIREKTOR 

-  Naslovu        Petar Kovačević 

-  a/a                                                                                                      
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